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V Celju in Laškem še ni zmagovalca
Malo manj kot polovica vseh volilnih upravičencev v Sloveniji se je v nedeljo udeležila lokalnih volitev in izbirala, kdo bo njiho-

vo občino vodil v naslednjih štirih letih. Če so v večini od 33 občin regije na županskih mestih ostali dosedanji župani oziroma 
županje, je ponekod, na primer v Celju in Laškem, vendarle prišlo do presenečenj in bo potreben drugi krog. V Celju se bosta 
pomerila dosedanji župan Bojan Šrot in neodvisni kandidat Matija Kovač, v Laškem pa prav tako dosedanji župan Franc Zdolšek 
in neodvisni kandidat Marko Šantej.
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Svetovno prvenstvo v nogometu Katar 2022
Take otvoritvene slovesnosti še ni bilo!

Flirrt
»Bend je kot 

nogometni 
klub!«
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ZADETKI

»Celje je za to, kar poč-
nem, ravno prav veliko. 
Ker sem odprta in družab-
na, nimam težav s tem, 
da na ulici srečam cel 
kup poznanih ljudi. Rada 
grem na obisk v večje 
mesto, težko pa bi v njem 
ustvarjala.«

Urška Majcen, predsedni-
ca Zveze kulturnih društev 
Celje

»Ker učence, ki imajo pri-
manjkljaje, spodbujamo 
in jih vključujemo v ra-
zredno skupnost, odločbe 
o usmeritvi ne vidijo kot 
breme. Dojemajo jo kot 
možnost izboljšanja po-
dročja, kjer imajo težave.«

Aleksandra Lampret Sen-
čič, profesorica defektologije

»Opažam, da se mlade 
ženske ne zavedajo, da so 
lepe že zato, ker so mla-
de, in da ne potrebujejo 
napihnjenih lic in ustnic, 
da bi se počutile bolje.«

Lucija Kračun, zdravnica 
in ustvarjalka ekološke koz-
metike

»Naša prababica Amalija 
po moževi strani je bila 
klena kozjanska ženska, 
srčna in delavna. Skrbela 
je za celotno posestvo in 
osem otrok, a je kljub temu 
našla čas tudi za branje in 
ukvarjanje z zelišči.«

Barbara Hernavs, profeso-
rica in solastnica domačije 
Hernavs

»Podatki kažejo, da več 
kot 95 odstotkov poslov 
propade zaradi nepozna-
vanja kulture naroda. Celje 
bo imelo odslej možnost 
spoznavati to zanimivo de-
želo, saj bodo v okviru učil-
nice na voljo tudi različna 
predavanja in seminarji.«

Danijela Voljč, direktorica 
Konfucijevega inštituta Lju-
bljana in poznavalka Kitajske

Malo manj kot polovica vseh volilnih upravičencev 
v Sloveniji, ki jih je malo več kot 1,683 milijona, se je 
v nedeljo udeležilo lokalnih volitev in izbiralo, kdo 
bo njihovo občino vodil v naslednjih štirih letih, kdo 
bo sedel v občinskem svetu in kdo v svetih mestnih 
četrti ter krajevnih skupnosti. V mestnih občinah je 
bila udeležba še slabša, in sicer manj kot 43-odsto-
tna. Če so v večini od 33 občin regije na županskih 
mestih ostali dosedanji župani oziroma županje, je 
ponekod, na primer v Celju in Laškem, vendarle pri-
šlo do presenečenj.

TATJANA CVIRN

V večini občin brez sprememb

V Celju in Laškem 
zmagovalca še ni

Tako je o ljudeh na čelu 
svojih občin v povprečju od-
ločalo še manj volivcev kot 
pred štirimi leti, ko je bila 
udeležba malo več kot 51-od-
stotna. Očitno se je ljudem 
zdela pomembnejša udelež-
ba na spomladanskih držav-
nozborskih volitvah, saj je 
bila takrat skoraj 71-odstotna.

Za županska mesta se je v 
33 občinah regije potegovalo 
81 kandidatov in kandidatk. 
Kar v enajstih občinah so bili 
dosedanji župani oziroma žu-
panje brez konkurence, med-
tem ko so v trinajstih občinah 
volivci ponovno izvolili dose-
danje župane. Novi obrazi so 
le v šestih občinah, v treh bo 
treba na končno odločitev po-
čakati do 4. decembra. V regi-
ji imamo odslej štiri županje.

Še vedno isti
Brez konkurence na voli-

tvah so bili dosedanji župani 
oziroma županje v občinah 
Dobje (Franc Leskovšek), 
Gornji Grad (Anton Špeh), 
Kozje (Milenca Krajnc), 
Ljubno (Franjo Naraločnik), 
Mozirje (Ivan Suhoveršnik), 
Nazarje (Matej Pečovnik), 
Podčetrtek (Peter Misja), 

Radeče (Tomaž Režun), Sol-
čava (Katarina Prelesnik), 
Šmarje pri Jelšah (Matija 
Čakš) in Tabor (Marko Sem-
primožnik).

V petnajstih občinah so 
zmagali dosedanji župani, ki 
so imeli različno močno kon-
kurenco. Ponekod so dosegli 
prepričljivo prednost, drugje 
je šlo za las.

V občini Štore je peti man-
dat dobil Miran Jurkošek 
(skoraj 71 odstotkov glasov), 
v Vojniku bo tretji mandat 
na čelu občine aktualni žu-
pan Branko Petre, ki so mu 
volivci namenili malo več 
kot 76 odstotkov glasov. Tudi 
Občino Dobrna bo še naprej 
vodil dosedanji župan Martin 
Brecl. Volivci so mu namenili 
približno 60 odstotkov glasov. 
Prepričljiva je tudi zmaga do-
sedanjega šentjurskega župa-
na mag. Marka Diacija, ki je 
zbral nekaj več kot 70 odstot-
kov glasov in premagal Jelko 
Godec (SDS). Z več kot 74 od-
stotki glasov je v Rogatcu zma-
gal dosedanji župan Martin 
Mikolič. Občino Bistrica ob 
Sotli bo še naprej vodil Franjo 
Debelak, ki je prejel približno 
62 odstotkov glasov. Eden od 

slovenskih »veteranov« na 
čelu občine Rogaška Slatina je 
mag. Branko Kidrič, ki so mu 
volivci tokrat namenili malo 
več kot 60 odstotkov podpore 
in s tem osmi mandat.

V Spodnji Savinjski dolini so 
v treh občinah ostali isti župa-
ni. V občini Žalec je slavil do-
sedanji župan Janko Kos, ki 
je prejel več kot 63 odstotkov 
glasov. Suvereno bo na župan-
skem mestu ostal dosedanji 
župan Občine Braslovče To-
maž Žohar, ki je prejel nekaj 
več kot 90 odstotkov glasov. V 
občini Polzela je največ glasov 
prejel dosedanji župan Jože 
Kužnik, čeprav je imel močno 
konkurenco štirih kandidatov. 
Prepričal je 62 odstotkov vo-
livcev.

Zelo na tesno je šlo v občini  
Prebold, kjer je zmagal mag. 
Marko Repnik (SD), ki je pre-
jel nekaj več kot  52 odstotkov 
glasov, medtem ko je Marjan 
Golavšek osvojil nekaj več kot 
47 odstotkov glasov. Na Vran-
skem so dobili novo županjo. 
To je Nataša Juhart (NSi), ki 
bo imela na svoji strani skoraj 
celoten občinski svet, saj ima 
njena stranka devet manda-
tov, SDS pa dva.

Neodvisni kandidat Klavdij 
Strmčnik je novi župan Ob-
čine Luče. Prejel je skoraj 62 
odstotkov glasov in premagal 
Jožeta Vavdija in Matjaža Bre-
znika.

V občini Rečica ob Savinji 
imajo še vedno županjo, le da 
bo to vlogo naslednja štiri leta 

Najstarejši župan v regiji je Franc 
Leskovšek v Dobju, ki bo decembra 
dopolnil 72 let. Najmlajši je novi župan 
Vitanja 31-letni Andraž Pogorevc.

V Sloveniji so največ izvoljenih županov 
predlagale skupine volivcev oziroma 
samostojni kandidati (103), sledijo stranke 
SLS (13), SDS (11), NSi (11), SD (10), 
Gibanje Svoboda (1) in koalicije strank 
(10).

Tudi v dveh občinah na 
Konjiškem, to je v Sloven-
skih Konjicah in Zrečah, se 
niso zgodile spremembe. 
Konjiški župan ostaja Darko 
Ratajc, ki je prejel približno 
56-odstotno podporo. Obči-
no Zreče bo že peti mandat 
vodil mag. Boris Podvršnik, 
saj je dobil skoraj 66-odstotno 
podporo.

V mestni občini Velenje je 
med petimi kandidati za župa-
na prepričljivo zmagal sedanji 
župan Peter Dermol, prejel je 
skoraj 69 odstotkov glasov vo-
livk in volivcev. Njegova stran-
ka SD ima tudi večino manda-
tov v mestnem svetu (16), po 
pet jih imata Gibanje Svoboda 
in SDS, tri mandate je dobila 
Lista za starejše Velenje, dva 
mandata skupna lista SLS in 
Naša dežela in po enega Naše 
Velenje in NSi.

Novinci
V šestih občinah regije so 

dobili nove župane že v pr-
vem krogu.

opravljala dr. Majda Potočnik 
(NSi), ki je prejela skoraj 56 
odstotkov glasov in tako pre-
magala Jožeta Lenka in Bran-
ka Hriberška.

Neodvisni kandidat Andraž 
Pogorevc je v Vitanju prema-
gal dosedanjega župana Slav-
ka Vetriha. Pogorevc je prejel 
skoraj 55 odstotkov glasov.

V občini Šoštanj bo nasle-
dnja štiri leta županoval Boris 
Goličnik, ki je zmagal s skoraj 
58-odstotno podporo volivk in 
volivcev.

Drugi krog
Nekatere je presenetil izid 

prvega kroga volitev v Celju in 
Laškem, kjer bosta »veterana« 
na županskem mestu morala 
v drugi krog zaradi uspešnih 
mlajših izzivalcev. Volivci so 
pokazali, da želijo spremembe 
in da bi na županskem mestu 
radi videli nove mlade obraze.

V mestni občini Celje do-
sedanji župan Bojan Šrot 
(Celjska županova lista) ni 
zmagal v prvem krogu, kot je 

Čeprav je na fotografiji videti vrsto na enem od volišč, je bila udeležba na volitvah slaba, manj kot 50-odstotna. V regiji so najvišjo udeležbo zabeležili 
v Vitanju (69,28-odstotno), sledita Vransko (68,41) in Bistrica ob Sotli (67,37). Najmanj volivcev je prišlo na volišča v občinah Ljubno (24,73-odstotna 
udeležba), Gornji Grad (30,48) in Šmarje pri Jelšah (36,97), kar ne preseneča, saj so v vseh treh občinah kandidirali le dosedanji župani.
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O čem bomo odločali na trojnem referendumu?

samozavestno napovedoval. 
Zbral je skoraj 47 odstotkov 
glasov, a mu je račune prekri-
žal neodvisni kandidat Mati-
ja Kovač, 33-letni arhitekt, ki 
vodi svoj arhitekturni biro in 
je soustanovitelj Hiše kulture 
Celje. Zbral je nekaj več kot 33 
odstotkov glasov. Drugi kan-
didati so zbrali vsak manj kot 
deset odstotkov glasov. Šrot in 
Kovač se bosta tako pomerila 
v drugem krogu volitev. Že na 
volilni večer je Gibanje Svo-
boda javno izrazilo podporo 
Kovaču, podprla ga je tudi 
Lista za Celje. Kovača so že 
obiskali tudi predstavniki ne-
katerih drugih strank in list. 
Končna odločitev bo zagotovo 
povezana tudi z volilno ude-
ležbo, ki je v prvem krogu v 
Celju dosegla le malo več kot 
37 odstotkov. Zanimivo, da je 
Kovač nastopil brez svoje liste 
kandidatov za mestni svet, v 
katerem ima še vedno največ, 
tokrat devet mandatov Celjska 
županova lista (doslej enajst), 
sledijo ji Gibanje Svoboda 
(osem), SDS (pet), SD (tri), po 

dva mandata sta dobili Celjska 
neodvisna liste ter povezani 
Levica in Vesna, po enega 
pa Lista za Celje, NSi, SLS in 
Stranka za delovna mesta.

V drugem krogu volitev bodo 
župana dobili tudi v občini La-
ško. V drugi krog sta se uvrsti-
la Marko Šantej (lista Mlada 
moč občine Laško), 35-letni 
magister farmacije, sicer vodja 
proizvodnega obrata v novome-
škem farmacevtskem podjetju, 
po duši pa kulturnik in zavzet 
športnik. Zbral je nekaj več kot 
46 odstotkov glasov. Dosedanji 
župan Franc Zdolšek (SLS), ki 
se je potegoval za peti mandat, 
je prejel malo več kot 37 odstot-
kov glasov.

Tudi v občini Šmartno ob 
Paki bo potreben drugi krog 
volitev. Sedanji župan Janko 
Kopušar, ki je kot neodvisni 
kandidat prejel nekaj več kot 
45 odstotkov glasov, se bo 
pomeril s Petrom Rosenstei-
nom, kandidatom SDS. Prejel 
je približno 21-odstotno pod-
poro volivcev.

Foto: SHERPA

V polnem teku je kampa-
nja pred referendumi o treh 
zakonih, in sicer o RTVS, o 
vladi in o dolgotrajni oskrbi. 
Pobudnik referendumov, ki 
bodo 27. novembra, je SDS. 
Da bi pobudniki uspeli, mo-
rajo na glasovanju doseči t. 
i. zavrnitveni kvorum.

Zakon je na referendumu 
zavrnjen, če proti njemu 
glasuje večina volilcev, ki so 
veljavno glasovali, pod pogo-
jem, da proti zakonu glasuje 
najmanj petina vseh volilcev. 
Proti posameznemu zakonu 
mora na tokratnih referen-
dumih glasovati vsaj 339.066 
volilcev.

Naj ima vlada tri 
ministrstva več?
Volilci bodo v roke dobili 

tri glasovnice s tremi refe-
rendumskimi vprašanji. Eno 
vprašanje bo, ali naj se uve-
ljavijo spremembe zakona o 
vladi, ki prinašajo drugačno 
sestavo vlade. Vlado bi po no-
vem sestavljalo 19 ministrov, 
kar je dva več kot doslej, mi-
nistra brez resorja, pristoj-
nega za področje odnosov 
med Slovenijo in avtohtono 
slovensko narodno skupno-
stjo v sosednjih državah ter 
med Slovenijo in Slovenci 
po svetu, pa ne bi bilo več, 
bi pa ostal urad. Vlado bi po 
reorganizaciji sestavljali tudi 
minister za solidarno pri-
hodnost, minister za visoko 
šolstvo, znanost in inovacije 
ter minister za naravne vire in 
prostor, prišlo bi tudi do pre-
nosov posameznih področij 
med ministrstvi.

Pobudniki referenduma so 
proti takšnim spremembam, 
ker med drugim menijo, da se 
tako nepremišljeno povečuje 
število ministrstev, kar prina-
ša višje stroške in breme za 
davkoplačevalce. Hkrati pa po 
njihovem to ne bo pripomo-
glo k učinkovitemu, operativ-
nemu in odgovornemu delu 
vlade. V vladi nasprotno pou-
darjajo, da sedanja struktura 
vlade zaradi spremenjenih 
družbenih razmer in potreb 
gospodarstva, okolja, izobra-
ževanja in drugih dejavnikov 
zahteva drugačno prilagodi-
tev in odzivnost ministrstev 
ter da je izvajanje nalog nove 
vlade lahko uspešnejše, če se 
njena sestava v skladu s koa-
licijskim dogovorom spreme-
ni. Tri nova ministrstva pa da 

bodo podpirala glavne prio-
ritete vlade. Zagotovili so, da 
bodo ministrstva bolj vitka in 
da za izvedbo sprememb niso 
potrebna dodatna fi nančna 
sredstva.

Zamik zakona o 
dolgotrajno oskrbi 
za eno leto?
Volilci bodo odločali tudi, ali 

naj se uveljavijo spremembe 
zakona o dolgotrajni oskrbi, 
ki uveljavitev lani sprejetega 
zakona zamikajo za eno leto. 
Novela zakona prinaša do-
datna sredstva za dvig plač v 
dejavnosti zdravstva in social-
nega varstva ter za kadrovsko 
širitev v višini približno 30 mi-
lijonov evrov.

Pobudniki referenduma 
so proti zamiku, ker gre za 

enega od najpomembnejših 
zakonov za državljane, ki po 
20 letih prizadevanj prinaša 
dobre rešitve. Menijo tudi, da 
je bilo prehodno obdobje, ki 
ga je predvideval prvoten za-
kon, dovolj dolgo za pripravo 
celovite uveljavitve zakona z 
letom 2023.

Vlada pa nasprotno trdi, da 
je vsebina osnovnega zakona 
pomanjkljiva in ne omogoča 
izvajanja v praksi, zato bi po-
menila veliko škodo celotnemu 
sistemu socialnega varstva sta-
rejših. Trdi tudi, da bi se kljub 
zamiku uveljavitve osnovnega 
zakona že pridobljene pravice 
dolgotrajne oskrbe z uveljavi-
tvijo novele lahko še naprej iz-
vajale po veljavni zakonodaji, 
na primer po zakonu o institu-
cionalnem varstvu.

Depolitizacija RTV?
Volivci bodo odločali tudi, 

ali naj se uveljavi novela zako-
na o Radioteleviziji Slovenija 
(RTVS), ki na novo ureja vo-
denje, upravljanje in nadzor 
RTVS. Ta namesto 29-član-
skega programskega sveta 
in 11-članskega nadzornega 
sveta predvideva ustanovitev 
enotnega organa - svet zavo-
da s 17 člani. Šest članov bi 
bilo predstavnikov zaposle-
nih, enajst pa predstavnikov 
javnosti. Zavod bi namesto 
generalnega direktorja vodila 
uprava.

Pobudniki referenduma so 
proti, ker da se nepremišljeno 
uvaja nov organ upravljanja 
in nadzora, ki pod krinko de-
politizacije ukinja program-
ski in nadzorni svet, ki da 
zagotavljata nepristranskost 
in uravnoteženost. Kritični 
so do sprejemanja novele po 
nujnem postopku, s čimer se 
onemogoča javnosti in zain-
teresiranim deležnikom, da 
dajejo predloge, ter zlorablja 
postopek za doseganje politič-
nih ciljev vladajoče koalicije.

Predlagatelji novele poudar-
jajo, da ta prinaša depolitiza-
cijo javnega zavoda, saj je do-
sedanja ureditev, po kateri je 
21 od 29 članov programskega 
sveta imenoval DZ, predsta-
vljala preveliko tveganje za 

koncentracijo moči v enem 
političnem ali interesnem cen-
tru. Dodajajo, da bo zmanjša-
nje števila članov sveta zavoda 
omogočilo bolj racionalno de-
lovanje. Število ostaja dovolj 
veliko, da bo svet odražal po-
trebno družbeno pluralnost 
oziroma uravnoteženost.

V zvezi z nujnim postop-
kom pa pravijo, da ne gre za 
zlorabo postopka, ampak za 
dopustno možnost, ki je bila 
potrebna, da se preprečijo tež-
ko popravljive posledice za de-
lovanje države, saj mora imeti 
RTVS za izvrševanje svojega 
poslanstva na področju zago-
tavljanja pravice do javnega 
obveščanja in obveščenosti 
zagotovljeno institucionalno 
in programsko avtonomijo 
ter novinarsko oziroma ure-
dniško neodvisnost.

Tudi na 
referendumu 
mogoče posebne 
oblike glasovanja
V tednu pred referendum-

sko nedeljo bo kot običajno v 
torek, sredo in četrtek poteka-
lo predčasno glasovanje.

Volivci, ki jim je bila ne-
predvideno odvzeta prostost 
oziroma so nepredvideno 
sprejeti na zdravljenje v bolni-
šnico ali pa v institucionalno 
varstvo ali so prejeli odločbo o 
invalidnosti po 16. novembru 
ali so zaradi okužbe z novim 
koronavirusom v izolaciji, 
lahko glasujejo po pošti, če to 
sporočijo okrajni volilni ko-
misiji, na območju katere so 
vpisani v volilni imenik, naj-
pozneje 21. novembra. Do 23. 
novembra pa morajo okrajno 
volilno komisijo, na območju 
katere so vpisani v volilni ime-
nik, obvestiti tisti, ki bodo na 
dan glasovanja izven okraja 
svojega stalnega prebivališča 
in želijo glasovati na volišču 
v drugem okraju (omnia), 
in tisti, ki se zaradi bolezni 
ali zaradi izolacije ne morejo 
osebno zglasiti na volišču in 
želijo glasovati pred volilnim 
odborom na svojem domu. 
Slednji morajo obvestilu pri-
ložiti zdravniško potrdilo.

Povzeto po STA

NE PREZRITE

Odzivi 
izvoljenih 
županov

str. 12–14

Tako vabijo na refe-
rendum plakati na 
Kidričevi cesti.
(Foto: SHERPA)
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Sklad Al�  začel iskati kupca za Engrotuš

Bo trgovsko verigo Tuš kupil 
Jager?

Pred dnevi je zaokrožila informacija, da je naložbe-
ni sklad Alfi  več trgovskim družbam na območju nek-
danje Jugoslavije poslal povpraševanje, ali jih zanima 
nakup Engrotuša oziroma delov njegovega premože-
nja. Prospekt s ponudbo naj bi poslal tudi trgovskemu 
podjetju Jagros, kjer o tem ne želijo govoriti. »Žal v 
tej fazi ne dajemo izjav,« je na naše vprašanje, ali to 
drži, odgovoril Boštjan Jager, eden od treh direktorjev 
v podjetju. Njegov odgovor pomeni, da so v Jagrosu 
res dobili ponudbo. Sklad Alfi  ima na Celjskem še več 
drugih naložb, ki jih bo, takšen je namreč način dela 
tovrstnih skladov, prej ali slej prodal.

JANJA INTIHAR

Sklad Alfi  oziroma njego-
vo podjetje AH Invest (v lasti 
družbe CNV z luksembur-
škim naslovom) je 80-odsto-
tni lastnik Egrotuša postal 
pred dvema letoma, ko je 
terjatve do celjskega trgov-
ca, ki jih je odkupil od bank, 
pretvoril v kapital. Lastnik 
preostalega deleža je Tuš Hol-
ding, katerega 100-odstotno 
lastništvo je še vedno pisano 
na Mirka Tuša.

Postopek prodaje trgovske 
verige Tuš naj bi se predvi-
doma začel prihodnje leto. 
Ponudba bo oblikovana na 
osnovi odgovorov, kaj tiste, 
ki jim je Alfi  poslal prospekt, 
zanima – ali nakup celotnega 
Engrotuša ali le posameznih 
delov njegovega premoženja, 

to je živilskih trgovin, droge-
rij in nekaj nepremičnin, ki so 
še ostale v njegovi lasti. Bo Ja-
gros, ki se je v treh desetletjih 
razvil v največjega trgovca na 
Štajerskem, sprejel ponudbo? 
Če jo bo, bo zaradi združitve 
postal tretji največji trgovec v 
Sloveniji. Če je ne bo, bo gle-
de na to, da je Alfi  ponudbo 
poslal trgovskim podjetjem v 
jugovzhodni Evropi in bi to-
rej celjskega trgovca prevzeli 
tujci, Jagros postal največja 
trgovska družba v slovenski 
lasti.

Tudi proizvajalci 
oblačil in veterinarji
Večinsko lastništvo v druž-

bi Engrotuš ni edina naložba 
sklada Alfi  oziroma njegove-

ga posebnega sklada Alfi  PE. 
Konec leta 2019 je v Celju 
kupil večinski delež v pod-
jetju Prevent&Deloza, ki je 
največji izdelovalec zaščitnih 
delovnih oblačil ter oblačil za 
vojsko, gasilce in policijo v 
Sloveniji. Maja letos je postal 
lastnik mesnopredelovalnega 
obrata v Slovenskih Konjicah. 
Gre za nekoč uspešno podje-
tje Strašek, ki je šlo v stečaj 
pred tremi leti, zahteval ga je 
njegov največji upnik sklad 

ministrstvo. Država bi za 
prostore plačala 3,5 milijo-
na evrov, kar je občutno več, 
kot je Ansitra za stavbo pla-
čala prejšnjemu lastniku, fi -
nančnemu skladu Alfi . Nova 
vlada je prodajo ustavila in 
naročila revizijo posla.

S skladom GEF še 
zobozdravstvo
Te dni je sklad Alfi  PE pre-

vzel upravljanje s sredstvi 
naložbenega sklada Generali 
GEF, ki je letos med drugim 
napovedal, da želi v Sloveniji 
povezati razdrobljeno zaseb-
no zobozdravstvo. Njegova 
prva naložba je bil nakup 
celjskega Zobozdravstva Di-
amant. Podjetje, ki je lani 
zgradilo novo kliniko v Ope-
karniški ulici, je pred petimi 
leti ustanovil zobozdravnik 
Jure Robič.

Zobozdravstvo Diamant 
se ukvarja s preventivnim 
in z estetskim zobozdra-
vstvom, diagnostiko, zobno 
protetiko in zobnimi vsadki. 
Že pred selitvijo v nove pro-
store je veljalo za enega naj-
bolje opremljenih zobozdra-
vstvenih centrov v Sloveniji. 
V svoji dejavnosti sodi v vrh 
tudi po ustvarjenih prihod-
kih in po dobičku.

Bodo Tuševe trgovine ostale slovenske ali bodo njihovi novi lastniki tujci? (Foto: SHERPA)

Alfi  PE. Mesnopredelovalni 
obrat je kmalu vzela v najem 
družba Zlata dolina, ki jo 
je prav zaradi tega namena 
ustanovil sklad. Sklad je nato 
obrat tudi kupil. Cena je zna-
šala malo manj kot 2 milijona 
evrov, vendar Alfi  PE kupnine 
ni plačal, saj je bil z njo po-
botan večji del terjatev, ki jih 
je imel do podjetja Strašek.

V začetku leta se je sklad 
odločil še za nakup Veteri-
narske postaje Šmarje pri Je-
lšah, ki je pred tem prevzela 
Veterinarski center Celje in 
je edino veterinarsko podje-
tje v Sloveniji s tremi konce-
sijskimi enotami. Pod njego-
vo okrilje sodi približno šest 
tisoč kmetij od Dobrne do 
hrvaške meje. Kot so takrat 
pojasnili v skladu Alfi , želi-
jo povezati razdrobljen trg 
ponudnikov veterinarskih 
storitev v Sloveniji. Njihov 
cilj je oblikovanje sodobne 
veterinarske skupine, ki bo 
pokrivala celotno Slovenijo. 
Agencija za varstvo konku-
rence še vedno ni izdala 
odločbe (ali pa jo je že, a je 
še ni javno objavila) o tem, 
ali je prevzem Veterinarske 
postaje Šmarje pri Jelšah 
skladen s pravili konkuren-
ce. Alfi  PE (poseben Alfi jev 

naložbeni sklad) je prevzem 
priglasil agenciji že v začet-
ku letošnjega februarja.

Sodelovanje s 
Skupino Voc
Sklad Alfi  je povezan še z 

dvema zanimivima zgodba-
ma na Celjskem. V ozadju 
obeh je Skupina Voc v lasti 
družin Moškotevc in Ško-
berne. Njuno podjetje Voc 
Ekologija je konec leta 2021 
skladu prodalo 80 odstot-
kov terjatev, ki jih je imelo 
do CM Celje. Sklad Alfi  je 
zato po prodaji kamnoloma 
v Veliki Pirešici na račun 
teh terjatev dobil 7,1 mili-
jona evrov, Voc Ekologija, 
ki najbrž ni pričakovala, da 
bo stečajna upraviteljica za 
kamnolom iztržila kar 20 
milijonov evrov, pa le 1,8 
milijona evrov.

Sklad Alfi  in Voc sta se 
zapletla tudi v zgodbo o 
propadlem poskusu nakupa 
malo več kot 3 tisoč kvadra-
tnih metrov poslovnih pro-
storov v stavbi v Prešernovi 
ulici v Celju, v kateri je pred 
leti delovala Banka Celje. 
Stavbo je od podjetja Ansi-
tra, ki sodi v Skupino Voc, 
še pred zamenjavo vlade na-
meravalo kupiti pravosodno 

Prodaja televizorjev raste
Po podatkih inštituta za 

tržne raziskave AVC Revo je 
Hisense od januarja do okto-
bra letos po vsem svetu pro-
dal 19,6 milijona televizijskih 
aparatov, kar je 18 odstotkov 
več kot v enakem obdobju 
lani, so sporočili iz Gorenja.

S takšno rekordno prodajo 
se je Hisense povzpel na dru-

go mesto na svetovnem trgu. 
Del tega uspeha je tudi tovar-
na Hisense Europe Electro-
nics v Velenju. Od lanskega 
odprtja novih proizvodnih 
prostorov, ko je bila pro-
daja televizijskih aparatov 
Hisense v Evropi neznatna, 
so Velenjčani zasedli zelo 
pomembne tržne deleže. V 

Sloveniji so na tretjem me-
stu, v Srbiji celo na prvem, v 
celotni Evropi pa po tržnem 
deležu zasedajo četrto me-
sto. Zaradi črnega petka in 
svetovnega nogometnega pr-
venstva v Katarju v Velenju 
pričakujejo, da bodo prodajo 
televizorjev še povečali.

JI

So bogati postali še bolj bogati?
Jutri bo znano, kdo je le-

tos v Sloveniji najbolj bogat. 
Revija Manager bo objavila 
novo lestvico sto najbogatej-
ših Slovencev, za katere je že 
razkrila, da imajo skupaj 8,1 
milijarde evrov premoženja, 
kar je največ doslej.

Meja za uvrstitev na lestvi-
co je bila letos 33,3 milijona 
evrov, lani je znašala 27,7 mi-
lijona evrov. Ko so pripravljali 
lestvico, so v reviji Manager 
našteli približno dvesto po-
sameznikov s premoženjem, 
večjim od 20 milijonov evrov.

Med stoterico najpremožnej-
ših sta letos dva novinca, eden 
od njiju je znana podjetniška 
družina s Celjskega. Na lestvici 
je dvanajst povratnikov, nanjo 
so se uvrstili tudi trije športni-
ki, ki nastopajo v ameriških 
profesionalnih ligah.

JI
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Sklad Al�  začel iskati kupca za Engrotuš

Bo trgovsko verigo Tuš kupil 
Jager?

Pred dnevi je zaokrožila informacija, da je naložbe-
ni sklad Alfi  več trgovskim družbam na območju nek-
danje Jugoslavije poslal povpraševanje, ali jih zanima 
nakup Engrotuša oziroma delov njegovega premože-
nja. Prospekt s ponudbo naj bi poslal tudi trgovskemu 
podjetju Jagros, kjer o tem ne želijo govoriti. »Žal v 
tej fazi ne dajemo izjav,« je na naše vprašanje, ali to 
drži, odgovoril Boštjan Jager, eden od treh direktorjev 
v podjetju. Njegov odgovor pomeni, da so v Jagrosu 
res dobili ponudbo. Sklad Alfi  ima na Celjskem še več 
drugih naložb, ki jih bo, takšen je namreč način dela 
tovrstnih skladov, prej ali slej prodal.

JANJA INTIHAR

Sklad Alfi  oziroma njego-
vo podjetje AH Invest (v lasti 
družbe CNV z luksembur-
škim naslovom) je 80-odsto-
tni lastnik Egrotuša postal 
pred dvema letoma, ko je 
terjatve do celjskega trgov-
ca, ki jih je odkupil od bank, 
pretvoril v kapital. Lastnik 
preostalega deleža je Tuš Hol-
ding, katerega 100-odstotno 
lastništvo je še vedno pisano 
na Mirka Tuša.

Postopek prodaje trgovske 
verige Tuš naj bi se predvi-
doma začel prihodnje leto. 
Ponudba bo oblikovana na 
osnovi odgovorov, kaj tiste, 
ki jim je Alfi  poslal prospekt, 
zanima – ali nakup celotnega 
Engrotuša ali le posameznih 
delov njegovega premoženja, 

to je živilskih trgovin, droge-
rij in nekaj nepremičnin, ki so 
še ostale v njegovi lasti. Bo Ja-
gros, ki se je v treh desetletjih 
razvil v največjega trgovca na 
Štajerskem, sprejel ponudbo? 
Če jo bo, bo zaradi združitve 
postal tretji največji trgovec v 
Sloveniji. Če je ne bo, bo gle-
de na to, da je Alfi  ponudbo 
poslal trgovskim podjetjem v 
jugovzhodni Evropi in bi to-
rej celjskega trgovca prevzeli 
tujci, Jagros postal največja 
trgovska družba v slovenski 
lasti.

Tudi proizvajalci 
oblačil in veterinarji
Večinsko lastništvo v druž-

bi Engrotuš ni edina naložba 
sklada Alfi  oziroma njegove-

ga posebnega sklada Alfi  PE. 
Konec leta 2019 je v Celju 
kupil večinski delež v pod-
jetju Prevent&Deloza, ki je 
največji izdelovalec zaščitnih 
delovnih oblačil ter oblačil za 
vojsko, gasilce in policijo v 
Sloveniji. Maja letos je postal 
lastnik mesnopredelovalnega 
obrata v Slovenskih Konjicah. 
Gre za nekoč uspešno podje-
tje Strašek, ki je šlo v stečaj 
pred tremi leti, zahteval ga je 
njegov največji upnik sklad 

ministrstvo. Država bi za 
prostore plačala 3,5 milijo-
na evrov, kar je občutno več, 
kot je Ansitra za stavbo pla-
čala prejšnjemu lastniku, fi -
nančnemu skladu Alfi . Nova 
vlada je prodajo ustavila in 
naročila revizijo posla.

S skladom GEF še 
zobozdravstvo
Te dni je sklad Alfi  PE pre-

vzel upravljanje s sredstvi 
naložbenega sklada Generali 
GEF, ki je letos med drugim 
napovedal, da želi v Sloveniji 
povezati razdrobljeno zaseb-
no zobozdravstvo. Njegova 
prva naložba je bil nakup 
celjskega Zobozdravstva Di-
amant. Podjetje, ki je lani 
zgradilo novo kliniko v Ope-
karniški ulici, je pred petimi 
leti ustanovil zobozdravnik 
Jure Robič.

Zobozdravstvo Diamant 
se ukvarja s preventivnim 
in z estetskim zobozdra-
vstvom, diagnostiko, zobno 
protetiko in zobnimi vsadki. 
Že pred selitvijo v nove pro-
store je veljalo za enega naj-
bolje opremljenih zobozdra-
vstvenih centrov v Sloveniji. 
V svoji dejavnosti sodi v vrh 
tudi po ustvarjenih prihod-
kih in po dobičku.

Bodo Tuševe trgovine ostale slovenske ali bodo njihovi novi lastniki tujci? (Foto: SHERPA)

Alfi  PE. Mesnopredelovalni 
obrat je kmalu vzela v najem 
družba Zlata dolina, ki jo 
je prav zaradi tega namena 
ustanovil sklad. Sklad je nato 
obrat tudi kupil. Cena je zna-
šala malo manj kot 2 milijona 
evrov, vendar Alfi  PE kupnine 
ni plačal, saj je bil z njo po-
botan večji del terjatev, ki jih 
je imel do podjetja Strašek.

V začetku leta se je sklad 
odločil še za nakup Veteri-
narske postaje Šmarje pri Je-
lšah, ki je pred tem prevzela 
Veterinarski center Celje in 
je edino veterinarsko podje-
tje v Sloveniji s tremi konce-
sijskimi enotami. Pod njego-
vo okrilje sodi približno šest 
tisoč kmetij od Dobrne do 
hrvaške meje. Kot so takrat 
pojasnili v skladu Alfi , želi-
jo povezati razdrobljen trg 
ponudnikov veterinarskih 
storitev v Sloveniji. Njihov 
cilj je oblikovanje sodobne 
veterinarske skupine, ki bo 
pokrivala celotno Slovenijo. 
Agencija za varstvo konku-
rence še vedno ni izdala 
odločbe (ali pa jo je že, a je 
še ni javno objavila) o tem, 
ali je prevzem Veterinarske 
postaje Šmarje pri Jelšah 
skladen s pravili konkuren-
ce. Alfi  PE (poseben Alfi jev 

naložbeni sklad) je prevzem 
priglasil agenciji že v začet-
ku letošnjega februarja.

Sodelovanje s 
Skupino Voc
Sklad Alfi  je povezan še z 

dvema zanimivima zgodba-
ma na Celjskem. V ozadju 
obeh je Skupina Voc v lasti 
družin Moškotevc in Ško-
berne. Njuno podjetje Voc 
Ekologija je konec leta 2021 
skladu prodalo 80 odstot-
kov terjatev, ki jih je imelo 
do CM Celje. Sklad Alfi  je 
zato po prodaji kamnoloma 
v Veliki Pirešici na račun 
teh terjatev dobil 7,1 mili-
jona evrov, Voc Ekologija, 
ki najbrž ni pričakovala, da 
bo stečajna upraviteljica za 
kamnolom iztržila kar 20 
milijonov evrov, pa le 1,8 
milijona evrov.

Sklad Alfi  in Voc sta se 
zapletla tudi v zgodbo o 
propadlem poskusu nakupa 
malo več kot 3 tisoč kvadra-
tnih metrov poslovnih pro-
storov v stavbi v Prešernovi 
ulici v Celju, v kateri je pred 
leti delovala Banka Celje. 
Stavbo je od podjetja Ansi-
tra, ki sodi v Skupino Voc, 
še pred zamenjavo vlade na-
meravalo kupiti pravosodno 

Prodaja televizorjev raste
Po podatkih inštituta za 

tržne raziskave AVC Revo je 
Hisense od januarja do okto-
bra letos po vsem svetu pro-
dal 19,6 milijona televizijskih 
aparatov, kar je 18 odstotkov 
več kot v enakem obdobju 
lani, so sporočili iz Gorenja.

S takšno rekordno prodajo 
se je Hisense povzpel na dru-

go mesto na svetovnem trgu. 
Del tega uspeha je tudi tovar-
na Hisense Europe Electro-
nics v Velenju. Od lanskega 
odprtja novih proizvodnih 
prostorov, ko je bila pro-
daja televizijskih aparatov 
Hisense v Evropi neznatna, 
so Velenjčani zasedli zelo 
pomembne tržne deleže. V 

Sloveniji so na tretjem me-
stu, v Srbiji celo na prvem, v 
celotni Evropi pa po tržnem 
deležu zasedajo četrto me-
sto. Zaradi črnega petka in 
svetovnega nogometnega pr-
venstva v Katarju v Velenju 
pričakujejo, da bodo prodajo 
televizorjev še povečali.

JI

So bogati postali še bolj bogati?
Jutri bo znano, kdo je le-

tos v Sloveniji najbolj bogat. 
Revija Manager bo objavila 
novo lestvico sto najbogatej-
ših Slovencev, za katere je že 
razkrila, da imajo skupaj 8,1 
milijarde evrov premoženja, 
kar je največ doslej.

Meja za uvrstitev na lestvi-
co je bila letos 33,3 milijona 
evrov, lani je znašala 27,7 mi-
lijona evrov. Ko so pripravljali 
lestvico, so v reviji Manager 
našteli približno dvesto po-
sameznikov s premoženjem, 
večjim od 20 milijonov evrov.

Med stoterico najpremožnej-
ših sta letos dva novinca, eden 
od njiju je znana podjetniška 
družina s Celjskega. Na lestvici 
je dvanajst povratnikov, nanjo 
so se uvrstili tudi trije športni-
ki, ki nastopajo v ameriških 
profesionalnih ligah.

JI
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OZS izbira podjetnika leta

Visoki stroški za energente in surovine še naprej dušijo proizvajalce hrane

Do konca leta nove 
podražitve mesa in jajc

Podražitve hrane se še vedno niso umirile. Razlog 
so cene plina in elektrike, ki so še vedno zelo visoke, 
cene umetnih gnojil podirajo rekorde, draga je tudi 
embalaža. Do konca leta naj bi se zato ponovno po-
dražili meso in mesni izdelki, nekateri proizvajalci 
naj bi zvišali cene jajc, cene mleka in mlečnih iz-
delkov pa se spreminjajo že nekaj časa in so višje iz 
meseca v mesec. Razlog za to je tudi dvig odkupnih 
cen mleka. V Mlekarni Celeia so odkupne cene mleka 
v zadnjem letu zvišali za več kot polovico in jih bodo, 
tako so vsaj napovedali, do konca leta še zviševali.

JANJA INTIHAR

»Če bo energetska kriza 
trajala še dolgo, bomo jese-
ni spet morali dražiti meso,« 
je že maja napovedal Izidor 
Krivec, direktor Celjskih 
mesnin. Zdaj pravi, da bodo 
cene res morali zvišati, za 
koliko, še ne razkriva. »Vse 
se še vedno draži. Ne samo 
naša osnovna surovina, to je 
meso, tudi cene energije in 

embalaže se še niso umirile,« 
pojasnjuje Krivec in poudar-
ja, da višjih cen surovin in 
energentov nikakor ne uspe-
vajo prenesti v lastne cene, 
da bi lahko kolikor toliko 
normalno poslovali. »Leto 
2022 je spet bilo takšno, da 
ga bo treba čim prej pozabi-
ti,« zato pravi Krivec. Celjske 
mesnine bodo letos ustvarile 

zvišale svoje prodajne cene 
surovega mesa in mesnih iz-
delkov, z višjimi cenami niso 
mogle »pokriti« višjih stro-
škov proizvodnje in višjih 
cen osnovnih surovin. Do-
mači rejci so v zadnjem me-
secu podražili govedino za 
15 odstotkov, navaja Krivec, 
ki kmalu pričakuje tudi dvig 
cen svinjskega mesa. Posa-
mezni deli so se namreč na 
borzi že podražili, poleg tega 
je na nekaterih trgih, zlasti 
nemškem, svinjskega mesa 
že začelo primanjkovati.

V Celjskih mesninah letos 
za porabo energije plačujejo 
šestkrat več kot lani. »Zdaj 
končno vemo, kakšno she-
mo pomoči je za gospodar-
stvo pripravila država, ven-
dar tisto, kar bomo dobili, ne 
bo dovolj, da bi lažje zadi-
hali. Kljub državni pomoči 
bodo naši stroški za energijo 
še vedno štirikrat ali petkrat 
višji,« pojasnjuje Izidor Kri-
vec. Zato v podjetju iščejo 
različne možnosti, kako jih 
zmanjšati. Razširili so povr-
šine svoje sončne elektrarne 
ter njeno zmogljivost pove-
čali na dva megavata. Krivec 
pravi, da so sončne celice 
namestili povsod, kjer je 
bilo mogoče. Naložba jih je 
stala dva milijona evrov, ker 
je bilo na nekaterih stavbah 
treba obnoviti strehe. Z la-
stno proizvodnjo elektrike 
bodo zagotovili 30 odstotkov 
energije, ki jo potrebujejo za 
svojo proizvodnjo.

Na vprašanje, kaj pričaku-
je od naslednjega leta, Izidor 
Krivec še nima odgovora. Kot 
pravi, so letos v podjetju vsaj 
nekoliko zmanjšali energet-
sko odvisnost in s tehnolo-
ško posodobitvijo proizvo-
dnje zagotovili pogoje za še 
boljše poslovanje.

Do konca leta brez 
večjih sprememb
V šentjurski Meji, ki je dru-

ga največja pridelovalka jajc 
v Sloveniji, so letos cene jajc 
zvišali za od 10 do 20 odstot-
kov, odvisno od načina reje 
in vrste embalaže, je povedal 
direktor Miha Rozman. Za 
podražitev so se morali od-
ločiti zaradi dražjih osnov-
nih surovin in prehranskih 
dodatkov za prehrano kokoši 
nesnic ter zaradi dražje em-

balaže in energije. Do kon-
ca leta večjih sprememb ne 
načrtujejo, bodo pa cene jajc 
v prihodnjem letu zagotovo 
spet zviševali, če se bodo še 
naprej višale cene surovin in 
energentov.

Meja je lani proizvedla 53,8 
milijona jajc in z njimi ustva-
rila 6,4 milijona evrov čistih 
prihodkov od prodaje, kar po-
meni 78 odstotkov vseh pri-
hodkov. V letošnjih desetih 
mesecih je proizvedla 44,7 
milijona jajc in z njihovo pro-
dajo zaslužila 6,26 milijona 
evrov, kar je za petino več kot 
v enakem lanskem obdobju.

Cene višje še za od 
20 do 25 odstotkov
Desetkrat manj jajc kot v 

Meji pridelajo na leto v ko-
košji farmi Roje v Šempetru 
v Savinjski dolini. A se kljub 
temu srečujejo z enakimi, če 
ne še z večjimi težavami kot 
veliki proizvajalci. Pridelava 
postaja vedno bolj nevzdr-
žna, pravi Jelka Dobravc. 
»Zelo težko sledimo vedno 
višjim stroškom. Podražila 
so se žita, cena za kartonske 
škatle se je letos zvišala že za 
200 odstotkov, dražje je tudi 
olje, ki ga potrebujemo pri 
mešanju krmil. Pod takšnim 
pritiskom podražitev je res 
težko delati. Proizvajalci smo 
potisnjeni v kot. Še sreča, da 
smo letos na strehe farme 
namestili sončno elektrarno 
in s tem zmanjšali stroške za 
energijo.«

Dobravčevi jajca prodajajo 
Engrotušu in veletrgovcem. 
Neposredne prodaje ima-
jo bolj malo. Letos januarja 
so cene že zvišali za 15 od-
stotkov, jajca so nekoliko 
podražili tudi 1. novembra, 
do konca leta načrtujejo še 
eno podražitev. »Cene bomo 
predvidoma zvišali za 20 do 
25 odstotkov, odvisno od 
pogodb, ki jih imamo z ve-
letrgovci. Pogajanja so zelo 
naporna, vendar naši kupci 
večinoma razumejo razloge 
za zvišanje cen, saj vedo, da 
so vhodni stroški vedno viš-
ji,« pravi Jelka Dobravc, ki jo 
skrbi, kako bo s cenami jajc 
v prihodnjih mesecih. Zaloge 
krmil in embalaže so porabi-
li, žita in kartonske škatle, ki 
jih zdaj kupujejo, pa so spet 
občutno dražji.

10 odstotkov več čistih pri-
hodkov od prodaje kot lani, 
ko so znašali 85 milijonov 

evrov, ali bodo imele tudi 
kaj čistega dobička, direktor 
še ne ve. Čeprav so aprila že 

V šentjurski Meji večje podražitve jajc letos ne načrtujejo, bodo pa cene 
zagotovo še zvišali v kokošji farmi Roje.

V Celjskih mesninah napovedujejo še eno podražitev mesa do konca leta. (Foto: Andraž Purg – GrupA)

Obrtno-podjetniška zbornica Slovenije bo že drugič letos razglasila najboljšega 
obrtnika in podjetnika. Zaradi ukrepov, ki so veljali ob pandemiji koronavirusa, 
je namreč priznanja za leti 2020 in 2021 podelila šele marca letos. Obrtna zbor-
nica najboljšega podjetnika izbira že od leta 1991 in najboljšega obrtnika od leta 
2003. Priznanja podeli tistim obrtnikom in podjetnikom, ki izstopajo s svojim 
delom, z izdelki, urejenostjo podjetja in poslovanja ter odnosom do zaposlenih. 
Med štirimi nominiranci za najboljšega podjetnika leta 2022 sta tudi Ivan Cajzek, 
lastnik in direktor podjetja Gic Gradnje iz Rogaške Slatine, in Alojz Selišnik, ki 
v Lučah vodi mizarsko podjetje Melu.

JANJA INTIHAR

Ivan Cajzek je Gic Gradnje 
ustanovil leta 1990. Do danes 
je podjetje zraslo v enega 
največjih in najbolj uspešnih 
gradbincev v državi. Gradi 
poslovne, gospodarske, indu-
strijske in turistične stavbe, 
obnavlja kulturno dediščino, 
gradi in vzdržuje tudi infra-
strukturo ter izvaja inženir-
ske storitve. Poleg tega se 
Skupina Gic, v kateri je Caj-

zek v treh desetletjih delova-
nja združil trinajst podjetij, 
ki skupaj zaposlujejo 160 
ljudi, ukvarja še s proizvo-
dnjo gradbenega materiala, z 
rudarjenjem v kamnolomih, 
s posebnimi deli v gradbeni-
štvu, z nepremičninsko de-
javnostjo in s trgovino.

Konkurenčno prednost 
podjetja Gic Gradnje pred-
stavljajo prilagajanje zahte-

vam kupcev in naročnikov 
ter visoko usposobljeni la-
stni kadri. V podjetju že od 
ustanovitve zaposlenim na-
menjajo posebno pozornost 
ter skrbijo za prenos znanja. 
Podpirajo inovativnost, skrbi-
jo za okolje in so eno redkih 
podjetij z več ISO-standardi 
s področja kakovosti poslo-
vanja, varovanja okolja ter 
varstva in zdravja pri delu.

Že tretja generacija 
mizarjev

Drugi letošnji nomini-
ranec za podjetnika leta z 
območja savinjske regije je 
Alojz Selišnik, ki predstavlja 
tretjo generacijo mizarjev v 
družini. Mizarsko delavni-
co je že leta 1933 ustanovil 
njegov ded, ki je izdeloval 
vse, podjetje Melu, ustano-
vljeno leta 2001, se je usme-
rilo v izdelovanje masivnih 
notranjih vrat. Pri tem sle-
di smernicam sodobnega 
oblikovanja in trajnostnega 
razvoja ter upošteva tudi 
načela krožnega gospodar-
stva. Proizvodnjo nenehno 
posodablja ter v svoje izdel-
ke vgrajuje lastno znanje. 
Nedavno so v podjetju raz-
vili električni in ročni lesen 
pogon za drsna vrata.

Melu večino notranjih 
vrat proda na avstrijskem 
in nemškem trgu, nekaj jih 
ostane v Sloveniji, nekaj jih 
pošlje drugam po svetu. Za 
proizvodnjo uporablja les 
iz lokalnih gozdov in pri 
tem skrbi za učinkovito pre-
delavo, saj uporablja tudi 
manjvreden les in ostanke. 
Alojz Selišnik, ki je tradicijo 
mizarstva že začel prenašati 
na svoje tri sinove, želi, da bi 
podjetje Melu postalo vodil-
ni proizvajalec masivnih no-
tranjih vrat v alpskem delu 
Evrope.

Dosedanji 
nagrajenci
Z nazivom podjetnik ali 

obrtnik leta se lahko pohvali 
le peščica gospodarstvenikov 
s Celjskega. Obrtno-podjetni-
ška zbornica Slovenije je za 

podjetnika leta 2021 izbrala 
zakonca Metko in Tomaža 
Marovta, ki na Stranicah 
vodita družinsko podjetje 
Marovt. Glavna dejavnost 
podjetja so kovanje, izde-
lava in obdelava odkovkov 
ter izdelava stružnih delov 
za najbolj znane blagovne 
znamke v avtomobilski indu-
striji. Leta 2018 je bil podje-
tnik leta Peter Pišek, lastnik 
in direktor celjskega podjetja 
Pišek – HSF Logistic.

Priznanje obrtnik leta je 
dobil Anton Škrabl, eden 
najbolj cenjenih izdelovalcev 
in restavratorjev orgel iz Ro-
gaške Slatine. Obrtno-podje-
tniška zbornica Slovenije ga 
je za najboljšega razglasila 
leta 2003. Dve leti kasneje je 
bil obrtnik leta Franc Pišek, 
ustanovitelj šmarskega pod-
jetja Pišek – Vitli Krpan.
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Bralka nas je opozorila, da so šolske poti do OŠ Frana 
Krajca Celje na Polulah premalo varne in da je zlasti 
problematično semaforizirano križišče na Cesti v La-
ško, ki ga morajo otroci prečkati na poti do šolske avto-
busne postaje pri bencinskem servisu ali če gredo peš 
naprej proti Bregu. Hitrosti avtomobilov so na križišču 
pogosto previsoke in občasno niti rdeča luč ne ustavi 
divjakov, cesta pa je od pločnika in kolesarske steze 
ločena le s stebrički. Ti zagotovo ne bi zadržali vozila, 
ki bi ga zaneslo s ceste. Starši zato želijo postavitev 
dvojne odbojne ograje in stalnega merilnika hitrosti, 
ki bi umiril promet, kot se je izkazalo že marsikje. Ob 
tem bi bilo treba tudi sicer bolj vidno označiti, da gre 
za šolsko pot. A za zdaj nimajo sogovornika.

TATJANA CVIRN

CELJE – So stebrički res dovolj?

Nevarna šolska 
pot na Polulah

Osnovna šola Frana Kranjca na Polulah ima obsežen šolski okoliš. Čeprav se otroci pripeljejo do šole s šolskim 
avtobusom, morajo del poti peš ob prometni in nevarni Cesti v Laško. Barvni količki od nedavnega opozarjajo 
voznike na šolsko pot, a po mnenju staršev to ni dovolj za varnost otrok.

Tudi šola se že vrsto let zave-
da nevarnosti in po njenih dol-
goletnih prizadevanjih je di-
rekcija za ceste v sodelovanju 
z Mestno občino Celje v šol-
skem letu 2017/18 le namestila 
varnostne stebričke ob glavni 
cesti, saj prej niti teh ni bilo. 
Od nedavnega so še bolj vidni, 
saj so oblepljeni z večbarvnimi 
nalepkami, ki naj bi še doda-
tno opozarjale na šolsko pot. 
A kot pravi bralka, ti stebrički 
zagotovo ne morejo zadržati 
avtomobila. »Lani je nek avto, 
ki mu je tovornjak izsilil pot, 
zapeljal med stebričke, ki ga 
niso zadržali,« pravi in doda-
ja, da je poleg tega prehod za 
pešce, ki ga prečkajo otroci, ob 

deževju poln vode in morajo 
stopiti na vozišče, da ne hodijo 
po veliki luži, kar je ob otroški 
razigranosti zelo nevarno. »Ka-
morkoli smo se obrnili, nismo 
dosegli ničesar,« je ogorčena 
bralka, ki poudarja, da ne gre 
za namišljene težave, ampak 
za varnost otrok. Zakaj je tako, 
je razvidno tudi iz odgovorov 
Mestne občine Celje (MOC) in 
Direkcije RS za infrastrukturo 
(DRSI) o tem, kdo je za kaj od-
govoren.

Količki z nalepkami
Da že semaforizirano križišče 

na tej državni cesti zagotavlja 
visoko raven varnosti, menijo 
v MOC. »Na obeh straneh kri-

žišča sta postavljena prikazo-
valnika hitrosti, ki skrbita za 
umirjanje prometa, obenem 
so ob pločniku že nekaj let 
postavljeni stebrički, ki so bili 
nedavno oblepljeni. Del ceste, 
ki nima stebričkov, ponuja 
vzporedno pot, po kateri lahko 
otroci varno in odmaknjeno od 
ceste pridejo do bližnjega avto-
busnega postajališča. Izvedba 
stebričkov na tem delu zato niti 
ni smiselna niti izvedljiva, saj ši-
rina pločnika ne omogoča zago-
tavljanja zadostnega prostega 
prehoda za pešce, kot ga določa 
pravilnik o projektiranju povr-
šin zanje.« Dodajajo, da je v na-
črtu izvedba dodatne označbe 
in postavitve urbane opreme za 
izboljšanje prometne varnosti 
otrok v soglasju z DRSI.

Ker gre za državno cesto v 
okviru naselja, lahko občinsko 
redarstvo izvaja meritve hitro-
sti samo z merilnikom hitrosti, 
ki ga ima v vozilu, pravijo v 
MOC. To so občinski redarji v 
preteklosti že večkrat izvajali in 
bodo tudi v prihodnje. Hitrost 
na tem odseku naj bi večkrat 
merili tudi policisti.

»Sicer pa lahko občina ukre-
pe izvaja le v skladu s soglas-
jem upravljavca ceste, ki je v 
tem primeru DRSI, ki deluje 
pod okriljem ministrstva za 
infrastrukturo, tudi ko gre za 

postavitev stalnega ohišja z ra-
darjem,« so zapisali v odgovoru 
MOC.

Kdo je za kaj 
pristojen?
Iz DRSI so nam odgovorili, 

da so šolske poti izključno v 
domeni šol oziroma občin in 
da je tudi postavitev stalne-
ga radarja v okviru naselja v 
skladu z zakonom pristojnost 
občine. »Pogoj, da se Direkci-
ja RS za infrastrukturo vklju-
či v ureditev šolske poti, sta 
ustrezno izdelan načrt šolskih 
poti in argumentirana pobu-
da občine. V direkciji smo vse 
občine pozvali, naj na podla-
gi ustrezno izdelanih in obja-
vljenih načrtov šolskih poti 
(na spletni strani Agencije za 
varnost prometa) predlagajo 
oziroma izpostavijo en pro-
blematičen prehod oziroma 
pot v šolo v naselju in enega 
zunaj naselja, ki jih bo direkci-

ja preučila in se lotila izboljša-
nja stanja.« V MOC pravijo, da 
je DRSI za omenjeno križišče 
izdelala projektno nalogo, za 
katero je MOC dala soglasje s 
pogoji, da se še posebej pove-
ča varnost za pešce in kolesar-
je na območju križišča.

Sicer pa naj bi bila kot dol-
goročna rešitev za križišče na 
Polulah predvidena njegova 
preureditev, v okviru katere 

bi prenovili vozišče in odvo-
dnjavanje, uredili prometne 
otoke za umirjanje prometa 
ter prometno signalizacijo. 
Projektna dokumentacija naj 
bi bila pripravljena v prvi tre-
tjini prihodnjega leta, izvedba 
naložbe bo odvisna od zago-
tovljenih fi nančnih sredstev 
v proračunu, so sporočili iz 
DRSI.

Foto: SHERPA

Parkirne težave so vsak dan večje

Na dveh parkiriščih pri bloku v Ulici frankolovskih žrtev 15 parkira vsa soseska, zato so 
stanovalci prisiljeni iskati prostor drugod, tudi ob robu ulice. (Foto: TC)

CELJE – V blokovskih na-
seljih stanovalci ugotavlja-
jo, da je parkiranje vedno 
večja težava. Ponekod, kot 
na primer v Ulici frankolo-
vskih žrtev 15, ki ima parki-
rišče sicer na obeh straneh 
bloka, je v večernih urah 
skoraj nemogoče najti pro-
stor.

Res je, da ima že skoraj vsa-
ka družina v bloku dva avta, 
ob čemer puščajo na parki-
rišču bloka svoja vozila tudi 
stanovalci iz širšega okoliša 
in obiskovalci tamkajšnjih 
gostinskih lokalov ter proda-
jaln. Parkiranje ob robu ulice 
se je zato razširilo skoraj do 

Mariborske ceste, čeprav par-
kirna mesta tam niso označe-
na. Stanovalce zato zanima, 
ali bi lahko na parkirišču 
bloka postavili zapornico in 
si tako zagotovili parkiranje 
svojih vozil. Opažajo namreč, 
da ponekod v Celju večstano-
vanjske stavbe to zapornico 
imajo, zato jih zanima, kako 
jo je mogoče postaviti.

Zemljišče je 
občinsko
Pri postavitvi zaporni-

ce je težava, ker parkirišča 
oziroma zemljišča v okolici 
blokov niso last etažnih la-
stnikov stanovanj, ampak 

občine. »Parkiranje na po-
vršinah v lasti MO Celje je 
dovoljeno vsem, razen če 
ni s prometno signalizacijo 
drugače določeno. Isto velja 
v Ulici frankolovskih žrtev,« 
pojasnjujejo v MOC. »Posta-
vitev zapornice je dovoljena, 
če gre za zasebno zemljišče 
ali zemljišče v najemu. Če bi 
bilo ugotovljeno, da predsta-
vlja parkirišče skladno s pro-
storskim aktom funkcionalno 
zemljišče le k neki stavbi in 
bi etažni lastniki te stavbe 
izkazali, da so v preteklosti 
pridobili lastninsko pravico, 
bi bilo mogoče urediti zemlji-
škoknjižno stanje tako, da bi 

to zemljišče postalo skupna 
lastnina etažnih lastnikov. V 
tem primeru bi lahko posta-
vili etažni lastniki na svojem 
zemljišču zapornico oziroma 
druge ovire, ki onemogočajo 
parkiranje drugim uporabni-
kom,« pojasnjujejo v MOC in 
dodajajo, da so vse postavlje-
ne zapornice pred večstano-
vanjskimi stavbami postavlje-
ne s soglasjem občine.

Če je parkirišče skupna 
lastnina etažnih lastnikov, 
morajo lastniki zemljišče tudi 
vzdrževati iz lastnih sredstev, 
ga čistiti, krpati luknje, skrbe-
ti za zimsko službo …, prav 
tako v primeru škodnih do-
godkov odgovarjajo za more-
biti nastalo škodo.

Ponekod je pred parkiri-
šči ob blokih mogoče videti 
tudi tablo, da je parkiranje 
dovoljeno samo za stanoval-
ce. »Takšno tablo je mogoče 
postaviti le, če so stanovalci 
lastniki ali najemniki parki-
rišča pri bloku,« odgovarjajo 
v MOC.

Sicer pa je, kot menijo v 
MOC, mogoče parkirati tudi 
v Ulici frankolovskih žrtev, 
kjer so pri trgovini v ta namen 
na obeh straneh označeni 
parkirni boksi, na delu pro-
ti Mariborski cesti pa širina 
cestišča dovoljuje parkiranje 
v skladu s prometno zakono-
dajo.

Stanovalcem torej ne preo-
stane drugega, kot da se obo-
rožijo z veliko mero potrplje-
nja, ko vsakodnevno rešujejo 
svoje parkirne težave.

TC

Olje ni za v 
kanalizacijo

CELJE – Podjetje Simbio je postavilo prve štiri zbiralnice 
za odpadno jedilno olje. Za zdaj so zbiralne posode name-
ščene na štirih ekoloških otokih v krajevnih skupnostih 
Medlog in Škofja vas.

Rumeni ulični zbiralniki jedilnega olja so pri sedežu KS Me-
dlog na Babnem, pri vhodu na Letni bazen Celje, pri gasilskem 
domu Škofja vas in pri transformatorski postaji Tumova ulica.

Postopoma naj bi Simbio postavil zbiralnice še v drugih kra-
jevnih skupnostih in mestnih četrtih MOC. Uporabniki bodo 
poleg letakov z navodili prejeli namenske posode za zbiranje 
odpadnega olja, ki bodo v pomoč pri ločevanju in zbiranju.

V Simbiu zberejo v času akcij zbiranja nevarnih odpadkov 
na terenu v Celju približno 1.400 litrov odpadnega jedilnega 
olja, v vseh 12 občinah pa 5.700 litrov. »To je zelo malo ob 
podatkih Sursa, da vsak prebivalec Slovenije v povprečju na 
leto porabi od 5 do 10 litrov olja. Večina ga konča v kanalizaciji 
in povzroča škodo, namesto da bi ga izrabili kot energent. Iz 
litra odpadnega jedilnega olja nastane 90 odstotkov biodizla, 
preostanek je glicerin, ki je prav tako uporabna surovina. Ver-
jamem, da bodo zbiralnice, ki so bliže ljudem, pripomogle k 
temu, da bo več olja zbranega na okolju prijazen način in da 
bodo občani dobro sprejeli novost,« je povedal mag. Marko 
Zidanšek, direktor družbe Simbio.

Občani lahko odpadno jedilno olje še vedno oddajo v zbirne 
centre ali v času akcij zbiranja nevarnih odpadkov na terenu.

TC, foto: arhiv Simbia

Štirje takšni rumeni ulični zbi-
ralniki so v Celju že na voljo za 
oddajo odpadnega jedilnega 
olja.
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za šolsko pot. A za zdaj nimajo sogovornika.

TATJANA CVIRN

CELJE – So stebrički res dovolj?

Nevarna šolska 
pot na Polulah

Osnovna šola Frana Kranjca na Polulah ima obsežen šolski okoliš. Čeprav se otroci pripeljejo do šole s šolskim 
avtobusom, morajo del poti peš ob prometni in nevarni Cesti v Laško. Barvni količki od nedavnega opozarjajo 
voznike na šolsko pot, a po mnenju staršev to ni dovolj za varnost otrok.

Tudi šola se že vrsto let zave-
da nevarnosti in po njenih dol-
goletnih prizadevanjih je di-
rekcija za ceste v sodelovanju 
z Mestno občino Celje v šol-
skem letu 2017/18 le namestila 
varnostne stebričke ob glavni 
cesti, saj prej niti teh ni bilo. 
Od nedavnega so še bolj vidni, 
saj so oblepljeni z večbarvnimi 
nalepkami, ki naj bi še doda-
tno opozarjale na šolsko pot. 
A kot pravi bralka, ti stebrički 
zagotovo ne morejo zadržati 
avtomobila. »Lani je nek avto, 
ki mu je tovornjak izsilil pot, 
zapeljal med stebričke, ki ga 
niso zadržali,« pravi in doda-
ja, da je poleg tega prehod za 
pešce, ki ga prečkajo otroci, ob 

deževju poln vode in morajo 
stopiti na vozišče, da ne hodijo 
po veliki luži, kar je ob otroški 
razigranosti zelo nevarno. »Ka-
morkoli smo se obrnili, nismo 
dosegli ničesar,« je ogorčena 
bralka, ki poudarja, da ne gre 
za namišljene težave, ampak 
za varnost otrok. Zakaj je tako, 
je razvidno tudi iz odgovorov 
Mestne občine Celje (MOC) in 
Direkcije RS za infrastrukturo 
(DRSI) o tem, kdo je za kaj od-
govoren.

Količki z nalepkami
Da že semaforizirano križišče 

na tej državni cesti zagotavlja 
visoko raven varnosti, menijo 
v MOC. »Na obeh straneh kri-

žišča sta postavljena prikazo-
valnika hitrosti, ki skrbita za 
umirjanje prometa, obenem 
so ob pločniku že nekaj let 
postavljeni stebrički, ki so bili 
nedavno oblepljeni. Del ceste, 
ki nima stebričkov, ponuja 
vzporedno pot, po kateri lahko 
otroci varno in odmaknjeno od 
ceste pridejo do bližnjega avto-
busnega postajališča. Izvedba 
stebričkov na tem delu zato niti 
ni smiselna niti izvedljiva, saj ši-
rina pločnika ne omogoča zago-
tavljanja zadostnega prostega 
prehoda za pešce, kot ga določa 
pravilnik o projektiranju povr-
šin zanje.« Dodajajo, da je v na-
črtu izvedba dodatne označbe 
in postavitve urbane opreme za 
izboljšanje prometne varnosti 
otrok v soglasju z DRSI.

Ker gre za državno cesto v 
okviru naselja, lahko občinsko 
redarstvo izvaja meritve hitro-
sti samo z merilnikom hitrosti, 
ki ga ima v vozilu, pravijo v 
MOC. To so občinski redarji v 
preteklosti že večkrat izvajali in 
bodo tudi v prihodnje. Hitrost 
na tem odseku naj bi večkrat 
merili tudi policisti.

»Sicer pa lahko občina ukre-
pe izvaja le v skladu s soglas-
jem upravljavca ceste, ki je v 
tem primeru DRSI, ki deluje 
pod okriljem ministrstva za 
infrastrukturo, tudi ko gre za 

postavitev stalnega ohišja z ra-
darjem,« so zapisali v odgovoru 
MOC.

Kdo je za kaj 
pristojen?
Iz DRSI so nam odgovorili, 

da so šolske poti izključno v 
domeni šol oziroma občin in 
da je tudi postavitev stalne-
ga radarja v okviru naselja v 
skladu z zakonom pristojnost 
občine. »Pogoj, da se Direkci-
ja RS za infrastrukturo vklju-
či v ureditev šolske poti, sta 
ustrezno izdelan načrt šolskih 
poti in argumentirana pobu-
da občine. V direkciji smo vse 
občine pozvali, naj na podla-
gi ustrezno izdelanih in obja-
vljenih načrtov šolskih poti 
(na spletni strani Agencije za 
varnost prometa) predlagajo 
oziroma izpostavijo en pro-
blematičen prehod oziroma 
pot v šolo v naselju in enega 
zunaj naselja, ki jih bo direkci-

ja preučila in se lotila izboljša-
nja stanja.« V MOC pravijo, da 
je DRSI za omenjeno križišče 
izdelala projektno nalogo, za 
katero je MOC dala soglasje s 
pogoji, da se še posebej pove-
ča varnost za pešce in kolesar-
je na območju križišča.

Sicer pa naj bi bila kot dol-
goročna rešitev za križišče na 
Polulah predvidena njegova 
preureditev, v okviru katere 

bi prenovili vozišče in odvo-
dnjavanje, uredili prometne 
otoke za umirjanje prometa 
ter prometno signalizacijo. 
Projektna dokumentacija naj 
bi bila pripravljena v prvi tre-
tjini prihodnjega leta, izvedba 
naložbe bo odvisna od zago-
tovljenih fi nančnih sredstev 
v proračunu, so sporočili iz 
DRSI.

Foto: SHERPA

Parkirne težave so vsak dan večje

Na dveh parkiriščih pri bloku v Ulici frankolovskih žrtev 15 parkira vsa soseska, zato so 
stanovalci prisiljeni iskati prostor drugod, tudi ob robu ulice. (Foto: TC)

CELJE – V blokovskih na-
seljih stanovalci ugotavlja-
jo, da je parkiranje vedno 
večja težava. Ponekod, kot 
na primer v Ulici frankolo-
vskih žrtev 15, ki ima parki-
rišče sicer na obeh straneh 
bloka, je v večernih urah 
skoraj nemogoče najti pro-
stor.

Res je, da ima že skoraj vsa-
ka družina v bloku dva avta, 
ob čemer puščajo na parki-
rišču bloka svoja vozila tudi 
stanovalci iz širšega okoliša 
in obiskovalci tamkajšnjih 
gostinskih lokalov ter proda-
jaln. Parkiranje ob robu ulice 
se je zato razširilo skoraj do 

Mariborske ceste, čeprav par-
kirna mesta tam niso označe-
na. Stanovalce zato zanima, 
ali bi lahko na parkirišču 
bloka postavili zapornico in 
si tako zagotovili parkiranje 
svojih vozil. Opažajo namreč, 
da ponekod v Celju večstano-
vanjske stavbe to zapornico 
imajo, zato jih zanima, kako 
jo je mogoče postaviti.

Zemljišče je 
občinsko
Pri postavitvi zaporni-

ce je težava, ker parkirišča 
oziroma zemljišča v okolici 
blokov niso last etažnih la-
stnikov stanovanj, ampak 

občine. »Parkiranje na po-
vršinah v lasti MO Celje je 
dovoljeno vsem, razen če 
ni s prometno signalizacijo 
drugače določeno. Isto velja 
v Ulici frankolovskih žrtev,« 
pojasnjujejo v MOC. »Posta-
vitev zapornice je dovoljena, 
če gre za zasebno zemljišče 
ali zemljišče v najemu. Če bi 
bilo ugotovljeno, da predsta-
vlja parkirišče skladno s pro-
storskim aktom funkcionalno 
zemljišče le k neki stavbi in 
bi etažni lastniki te stavbe 
izkazali, da so v preteklosti 
pridobili lastninsko pravico, 
bi bilo mogoče urediti zemlji-
škoknjižno stanje tako, da bi 

to zemljišče postalo skupna 
lastnina etažnih lastnikov. V 
tem primeru bi lahko posta-
vili etažni lastniki na svojem 
zemljišču zapornico oziroma 
druge ovire, ki onemogočajo 
parkiranje drugim uporabni-
kom,« pojasnjujejo v MOC in 
dodajajo, da so vse postavlje-
ne zapornice pred večstano-
vanjskimi stavbami postavlje-
ne s soglasjem občine.

Če je parkirišče skupna 
lastnina etažnih lastnikov, 
morajo lastniki zemljišče tudi 
vzdrževati iz lastnih sredstev, 
ga čistiti, krpati luknje, skrbe-
ti za zimsko službo …, prav 
tako v primeru škodnih do-
godkov odgovarjajo za more-
biti nastalo škodo.

Ponekod je pred parkiri-
šči ob blokih mogoče videti 
tudi tablo, da je parkiranje 
dovoljeno samo za stanoval-
ce. »Takšno tablo je mogoče 
postaviti le, če so stanovalci 
lastniki ali najemniki parki-
rišča pri bloku,« odgovarjajo 
v MOC.

Sicer pa je, kot menijo v 
MOC, mogoče parkirati tudi 
v Ulici frankolovskih žrtev, 
kjer so pri trgovini v ta namen 
na obeh straneh označeni 
parkirni boksi, na delu pro-
ti Mariborski cesti pa širina 
cestišča dovoljuje parkiranje 
v skladu s prometno zakono-
dajo.

Stanovalcem torej ne preo-
stane drugega, kot da se obo-
rožijo z veliko mero potrplje-
nja, ko vsakodnevno rešujejo 
svoje parkirne težave.

TC

Olje ni za v 
kanalizacijo

CELJE – Podjetje Simbio je postavilo prve štiri zbiralnice 
za odpadno jedilno olje. Za zdaj so zbiralne posode name-
ščene na štirih ekoloških otokih v krajevnih skupnostih 
Medlog in Škofja vas.

Rumeni ulični zbiralniki jedilnega olja so pri sedežu KS Me-
dlog na Babnem, pri vhodu na Letni bazen Celje, pri gasilskem 
domu Škofja vas in pri transformatorski postaji Tumova ulica.

Postopoma naj bi Simbio postavil zbiralnice še v drugih kra-
jevnih skupnostih in mestnih četrtih MOC. Uporabniki bodo 
poleg letakov z navodili prejeli namenske posode za zbiranje 
odpadnega olja, ki bodo v pomoč pri ločevanju in zbiranju.

V Simbiu zberejo v času akcij zbiranja nevarnih odpadkov 
na terenu v Celju približno 1.400 litrov odpadnega jedilnega 
olja, v vseh 12 občinah pa 5.700 litrov. »To je zelo malo ob 
podatkih Sursa, da vsak prebivalec Slovenije v povprečju na 
leto porabi od 5 do 10 litrov olja. Večina ga konča v kanalizaciji 
in povzroča škodo, namesto da bi ga izrabili kot energent. Iz 
litra odpadnega jedilnega olja nastane 90 odstotkov biodizla, 
preostanek je glicerin, ki je prav tako uporabna surovina. Ver-
jamem, da bodo zbiralnice, ki so bliže ljudem, pripomogle k 
temu, da bo več olja zbranega na okolju prijazen način in da 
bodo občani dobro sprejeli novost,« je povedal mag. Marko 
Zidanšek, direktor družbe Simbio.

Občani lahko odpadno jedilno olje še vedno oddajo v zbirne 
centre ali v času akcij zbiranja nevarnih odpadkov na terenu.

TC, foto: arhiv Simbia

Štirje takšni rumeni ulični zbi-
ralniki so v Celju že na voljo za 
oddajo odpadnega jedilnega 
olja.
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V soboto ob 17. uri bo s slovesnim prižigom luči na 
Glavnem trgu zaživelo letošnje Pravljično Celje. Obeta 
se več kot petdeset dogodkov na sedmih prizoriščih. 
Lučk je malo manj kot prejšnja leta in bodo ugasnje-
ne med 23. in 6. uro, a organizatorji, Zavod Celeia 
Celje v sodelovanju z Mestno občino Celje in drugimi 
partnerji, obljubljajo bogatejšo dnevno okrasitev in 
kar nekaj novosti.

TATJANA CVIRN

CELJE – Pred decembrskim dogajanjem

Preplet tradicije in novosti

Studio za učenje ličenja
CELJE – Potem ko so dijaki programa ustvarjalec modnih oblačil v Srednji šoli za 

storitvene dejavnosti in logistiko ŠCC lani dobili nov ustvarjalni atelje, so nedavno novo 
specializirano učilnico dobili še dijaki programov frizer in frizerski tehnik.

V Kosovelovi ulici 12 v Celju, kjer ima šola del prostorov, je nastal studio s 14 učnimi 
delovnimi mesti. Dijaki se bodo učili ličenja, ki je del programov frizer in frizerski tehnik. 
Slednjega šola letos izvaja prvič in zanj je veliko zanimanja, saj mladim po končani triletni 
šoli omogoča nadaljevanje šolanja in pridobitev pete stopnje izobrazbe.

Nov atelje bo zmanjšal prostorsko stisko in omogočil pouk v dopoldanskem času, po-
poldne bo prostor namenjen izobraževanju odraslih, ki lahko po uspešnem usposabljanju 
pridobijo nacionalno poklicno kvalifikacijo vizažista oziroma vizažistke.

Denar za prenovo in opremo je prispeval Šolski center Celje, dijaki imajo v ateljeju vedno 
na voljo ves potreben profesionalni material za delo. Naložba je bila vredna približno 11 
tisoč evrov.

TC

Slomškov simpozij spet v živo
ŠENTJUR – Ljudska univerza je v petek, 18. novembra, v Unišah pri Ponikvi gostila 

Slomškov simpozij. Gre za profesionalno izobraževanje delavcev v vzgoji in izobraževanju, 
ki mu je letos prisluhnilo 60 učiteljev in vzgojiteljev iz vse Slovenije.

Vodja Ljudske univerze (LU) Šentjur Alenka Testaniere je pojasnila, da poučevanje v šolah 
ne temelji le na didaktično-metodičnih sestavinah, temveč sta zanj pomembni tudi čustvena 
in socialna plat. Tega se je zavedal tudi Anton Martin Slomšek, po katerem simpozij nosi ime. 
Ta škof, pisatelj, pesnik in pedagog je namreč tako učence kot učitelje in vzgojitelje opisoval 
kot nedeljivo celoto telesne, duševne, duhovne in socialne razsežnosti. Letos sta predavala 
doc. dr. Andrej Šegula in izr. prof. dr. Sebastjan Kristovič. Udeležencem sta med drugim go-
vorila o pomenu komunikacije v obdobju po epidemiji koronavirusa, o pomenu branja ter o 
iskanju smisla za večje osebno zadovoljstvo. LU Šentjur to izobraževanje vsako leto prijavi 
na razpis šolskega ministrstva. Udeleženci, ki opravijo obveznosti, lahko pridobijo točke za 
napredovanje za strokovne nazive.

TS

Pravljično Celje je postalo 
blagovna znamka s tradicijo in 
primer dobre prakse povezova-
nja različnih zavodov, društev 
in podjetij v mestu, meni Breda 
Arnšek, podžupanja Mestne 
občine Celje. »Celje ohranja 
in utrjuje položaj ene od treh 
najprepoznavnejših praznič-
nih destinacij pri nas,« je na 
predstavitvi programa dejala 
mag. Maja Voglar, direktorica 
Zavoda Celeia Celje, ter dodala, 
da program nagovarja tudi nove 
ciljne skupine. Družinam naj bi 
se letos pridružili tudi kulina-
rični raziskovalci in ljubitelji 
adventnih praznikov ter izvirno 
okrašenih mest. Tako kot vsako 
leto bo na Trgu celjskih knezov 
postavljena smreka, visoka pri-
bližno 12 metrov, celjske ulice 

bo krasilo tudi 40 posajenih 
smrek v loncih.

Novosti
Med novostmi za otroke or-

ganizatorji izpostavljajo Sever-
ni pol z iglujem in s snežaki, ki 
bodo na Krekovem trgu razve-
seljevali do 15. decembra. Na 
celjskem drsališču bo 22. in 29. 
decembra na ogled predstava 
na ledu Kraljestvo animiranih 
junakov v izvedbi članov Dr-
salnega kluba Celje.

Božično-novoletni sejem bo 
letos preseljen, in sicer ga bo 
od 16. decembra mogoče najti 
kot Zakladnico daril v Lileko-
vi in Gubčevi ulici. V središču 
mesta bodo 8. in 15. decembra 
Vročice z izbranimi pijačami 
in okusi. Novo prizorišče s 

V prazničnem decembru 
se bo na Glavnem in Kreko-
vem trgu tudi letos zvrstilo 
petnajst koncertov znanih 
izvajalcev, vrhunec bo sil-
vestrovanje s skupino King- 
ston.

Tradicija
Vrata Pravljične dežele se 

bodo 16. decembra ob 17. uri 
odprla že 23. leto. Do konca 
leta bodo v dopoldanskem 
času pravljična druženja in 
vodstva za osnovnošolce, od 
17. do 19. ure bo Pravljična 
dežela prostor brezplačnih 
doživetij za otroke in druži-
ne ter zadnji dan leta tudi za 
silvestrovanje. V Celje bodo 
vozili pravljični vlaki Sloven-
skih železnic. Iz Velenja, Ma-
ribora in Ljubljane se jih bo 
pripeljalo kar sedem.

Da gre za prepoznavno 
blagovno znamko, ki so jo 
marsikje neuspešno skušali 
prenesti v svoje okolje, je de-
jala Vladimira Skale, vodja 
projekta, in zavrnila trditve, 
da je dogajanje vsako leto 
enako. »Vsako leto ustvarja-
mo novo zgodbo s pravljič-
nimi sporočili in tudi zvočna 
kulisa s posebno glasbo je 
vedno drugačna.« Ravnate-
ljica OŠ Lava mag. Marijana 
Kolenko je izpostavila, da je 
projekt tako pomemben, ker 
ohranja pripovedovanje pra-
vljic v živo, kar je dragoceno 
glede na vedno več nezahtev-
ne ponudbe. »Otrokom smo 
vzeli pravljice in sanje, nič 
več jim ne ponujamo doži-
vetij. Tradicija v Celju je zato 
zlata vredna tudi zato, ker 
prihaja iz našega okolja.«

Vila iz Pravljične dežele v družbi 
z Majo Voglar, Vladimiro Skale in 
Marijano Kolenko (Foto: TC)

Za program Pravljičnega Celja in njegovo 
promocijo naj bi letos namenili približno 
160 tisoč evrov.

KOZJE – Kozjanski park 
je v okviru projekta Life 
amphicon vzpostavili prvo 
vzrejno postajo za dvoživke 
v Sloveniji in prvo vzrejno 
postajo za velikega pupka 
v Evropi.

Marsikje v tujini populaci-
jo posameznih vrst dvoživk 
že krepijo s pomočjo vzreje v 
vzrejnih postajah. Kozjanski 
park, ki sodeluje v projektu 
Life amphicon, je prvo to-
vrstno postajo vzpostavil s 
pomočjo prenosa znanja in 
izkušenj danskih in nemških 
partnerjev. Namen podporne 
vzreje je okrepiti populaci-
je vrst, ki so na nekaterih 
območjih prisotne le še v 
majhnih izoliranih popu-
lacijah. Ena takšnih je tudi 
populacija velikega pupka 
v Jovsih, ki so del območja 
Natura 2000. Sodelavci Koz-
janskega parka želijo obseg 

pravljičnim vrtiljakom bo pri 
tržnici, kjer bodo 9. in 10. de-
cembra tudi popoldanska dru-
ženja z glasbo, s kulinariko in 
z možnostmi za nakupe daril 

pod skupnim imenom Decem-
brovanje. V Celjskem domu bo 
8. decembra Ustvarjalni Pop-
-up z znanimi oblikovalkami. 
Tudi letos v mestu ne bodo 

manjkale predstave za otroke, 
ogledati si bo mogoče Tovarno 
daril in Medvedkovo deželo, 
priložnosti bodo za pravljično 
fotografiranje v fotokotičkih …

Izpust mladega pupka v naravo

Prva vzrejna postaja pupkov v Sloveniji
populacije velikega pupka 
povečati do te mere, da bo 
vrsta ob hkratnem izboljša-
nem stanju habitatov preži-
vela sama.

Sodelavka tega javnega 
zavoda Anja Bolčina je po-
jasnila, da so prva jajca, ki jih 
samice pupkov posamezno 
zavijajo v liste potopljenih 
rastlin, v Jovsih prvič opazili 
aprila. Rastline z odloženimi 
jajci so prenesli v vzrejno 
postajo v Podsredi. »Teden 
kasneje smo že opazili prvo 
ličinko. Za izlegle ličinke smo 
skrbeli do njihove preobrazbe 
v mlade osebke, nato smo jih 
izpustili v naravo. Do začet-
ka jeseni smo v Jovse vrnili 
166 mladih osebkov te repate 
dvoživke.«

Mlake življenja
Dodala je, da bo podpor-

na vzreja sledila tudi nasle-

dnja leta. Hkrati si bodo v 
Kozjanskem parku v okviru 
dejavnosti projekta prizade-
vali izboljšati stanje vodnih 
in kopenskih življenjskih 
prostorov. Večina vodnih 
teles na območju Jovsov se 
čez poletje izsuši, kar dvo-
živkam onemogoča uspešen 
razvoj. Zato je glavni ukrep 
izkop novih mlak zanje. Tri 
mlake, ki so jih sodelavci 
Kozjanskega parka na zaku-

pljenih zemljiščih izkopali 
februarja lani, so bile letos 
že polne življenja. Niso jih 
naselile le dvoživke, temveč 
tudi drugi organizmi. To je-
sen nadaljujejo ureditev do-
datnih sedmih mlak, ki bodo 
pripomogle k ohranjanju 
populacije velikega pupka 
ter celotne biotske pestrosti 
območja Natura 2000.

TS
Foto: Kozjanski parkTako je videti vzrejna postaja pupkov v Podsredi.
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VOJNIK – Z novimi naložbami dopolnjujejo športno in rekreacijsko ponudbo

Postajajo vedno bolj 
športna občina

V spomin

Prof. dr. Andrej 
Studen

(1963–2022)
V sredo, 9. novembra, smo se na 

nazarskem pokopališču poslovili 
od zgodovinarja, raziskovalca, uni-
verzitetnega profesorja, predvsem 
pa spoštovanega kolega in dobrega 
prijatelja Andreja Studna.

Čeprav ga je življenje po končani 
I. gimnaziji v Celju odvedlo v Lju-
bljano, kjer je na Filozofski fakulteti Univerze v Ljubljani 
končal študij zgodovine in sociologije kulture ter se leta 
1988 zaposlil na Inštitutu za novejšo zgodovino, je ostal 
povezan z domačim mestom, s katerim so ga poleg dru-
žinskih vezi vezala tudi prijateljstva, ki jih je z vrstniki in 
s kolegi stkal zlasti v zgodovinarskih krogih. Na Oddelku 
za zgodovino smo ga mlajši spoznali, ko se nam je kot 
mlad raziskovalec pridružil na predavanjih nemškega 
jezika, preden je v letih 1991–1992 odšel na enoletno 
izpopolnjevanje na univerzo v Münstru, in že takrat je z 
nami z veseljem delil svoje zamisli in dognanja, do kate-
rih se je dokopal pri delu. V tem času je Andrej namreč v 
Zgodovinskem arhivu Ljubljana iz popisnic prebivalstva 
neumorno in natančno tkal pripoved o zadnjih petdese-
tih letih avstro-ogrske Ljubljane. Prvič je nase opozoril 
(in navdušil) že s svojim magisterijem, ki ga je posvetil 
analizi izvora in poklicni strukturi Ljubljančanov pred 
prvo svetovno vojno, témo pa je nadgradil z njihovimi 
stanovanjskimi razmerami, s katerimi se je ukvarjal v 
svoji doktorski disertaciji. Večletno delo v arhivu, pri 
katerem je spoznal praktično vse ljubljanske ulice, hiše, 
hišne posestnike in njihove družine s služinčadjo vred, se 
je obrestovalo – Ljubljana je z njegovima knjigama dobila 
vpogled v prebivalstveno strukturo in življenje vseh me-
stnih plasti, kakršnega ne premore nobeno drugo mesto.

Prav delo v arhivu je bilo tista spodbuda, ki je Andreja 
usmerila k njegovemu resničnemu poslanstvu – pripo-
vedovanju zamolčanih zgodb malih ljudi na drugačen, 
svež, sproščen, a ves čas strogo znanstven način, pri 
čemer je našel skupni interes z dr. Janezom Cvirnom in 
s peščico mlajših celjskih zgodovinarjev, ki so se v 90. 
letih vrnili s študija ter leta 1994 začeli izdajati revijo 
Zgodovina za vse, katere urednik je bil med letoma 2005 
in 2008 tudi Andrej. Za skupino okrog revije se je začel 
uporabljati izraz »celjska zgodovinarska šola«, poleg 
strokovnega dela sta jo družila tudi občasno skupno 
preživljanje prostega časa in kovanje novih načrtov v 
povezavi z zgodovino – našim poklicem, poslanstvom 
in konjičkom obenem. Andrej je v ta krog prinašal svež 
veter, nove smernice, izvrstno poznavanje aktualne li-
terature in smernic, predvsem pa vedrino in dobrodošel 
pogled »čez planke«. Ni naključje, da ga je »zaneslo« 
tudi v poučevanje; profesura – na Fakulteti za humani-
stične študije Univerze na Primorskem in na Filozofski 
fakulteti v Ljubljani – je bila le zunanja potrditev njegove-
ga nesebičnega razdajanja za mlajše kolege in študente, 
ki jim je bil vedno pripravljen prisluhniti, pomagati in 
odškrniti kakšna vrata, ki bi jim sicer ostala zaprta.

Andrej je imel rad Življenje, zato je imel rad tudi Zgo-
dovino – z enako vnemo se je posvečal zapornikom, 
služkinjam, ciganom, zapitim zgubam in vrlim pod-
jetnikom. Zadnje poletje pred boleznijo se je neumorno 
ukvarjal s številnimi projekti in jih večinoma tudi dokon-
čal – septembra 2021 je v Celju nastopil na posvetovanju, 
posvečenemu dr. Juru Hrašovcu, oktobra je gostoval v 
knjigarni Antika, kjer je Celjanom še zadnjič predstavil 
svoj ustvarjalni opus in se nevede tudi poslovil od do-
mačega mesta.

Andrej, z nami ostajaš v svojih knjigah, na posnetkih 
oddaj, v katere so te kot iskrivega sogovornika vedno radi 
vabili, nate nas bo spominjala razstava v Friderikovem 
stolpu … A vseeno te bomo neskončno pogrešali, Botrček.

ALEKSANDER ŽIŽEK

Za zdrav življenjski 
slog

ŽALEC – Po novem lahko na treh mestih v občini raz-
migate svoje telo. Občina je v sodelovanju s projektnimi 
partnerji namestila naprave za fitnes na prostem za otroke, 
starejše in invalidne osebe ter postavila pametne klopi.

V sklopu projekta, ki se glasi Zdravje za vse z upoštevanjem 
principov zdravega življenjskega sloga – Fit je hit, so izvedli 
številne delavnice, vadbe in športne dogodke. Poleg boga-
tega športnega programa so bile na lokacijah v občini Žalec 
posodobljene športne površine in športna oprema. Vrednost 
projekta znaša malo več kot 58 tisoč evrov in jo sofinancira 
Evropski sklad za regionalni razvoj. Poleg občine so sodelovali 
Zavod za kulturo, šport in turizem Žalec, Zdravstveni dom 
dr. Jožeta Potrate Žalec, samostojni podjetnik Žan Skok in 
Koronarni klub Savinjska dolina Žalec. ŠO Primer naprav za fitnes, ki so bile postavljene v sklopu projekta Fit je hit.

Možnosti za šport in rekreacijo v Vojniku odslej 
ne bo manjkalo. V občini so namreč prenovili nogo-
metno igrišče z umetno travo ter uredili igrišči za 
odbojko in badminton, fitnes na prostem in otroško 
igrišče pri Sokolskem domu. Ob tem so v teh dneh v 
uporabo predali tudi novo polnilnico za električna 
vozila na parkirišču pod cerkvijo sv. Jerneja in prvo 
postajo za izposojo koles v sistemu Kolesce v Vojniku.

BOJANA AVGUŠTINČIČ

Staro nogometno igrišče 
je bilo že dotrajano, neizko-

riščena travna površina ob 
njem pa je ponujala prostor 

za ureditev dodatnih športnih 
igrišč. Večletna želja krajanov 
je bila, da bi v Vojniku imeli 
tudi možnosti za igranje od-
bojke in badmintona. Občina 
jim je prisluhnila in uresničila 
projekt. Ureditev igrišč je tudi 
sama financirala iz občinske-
ga proračuna, medtem ko je 
fitnes v neposredni bližini del 
projekta Las in je sofinanciran 
z evropskimi sredstvi.

Nove športne površine so 
namenjene tako šoli in vrtcu 

kot športnim klubom in obča-
nom za rekreacijo. Novih pri-
dobitev so se zelo razveselili v 
OŠ Vojnik, saj urejena igrišča 
po besedah ravnateljice Nataše 
Čerenak predstavljajo odlične 
pogoje za pouk športa. »Ima-
mo krasno športno dvorano, 
z novimi igrišči pa so pogoji 
še boljši. Obljubim, da bomo 
v šoli skrbeli, da bo na igriščih 
živahno dopoldne, starše in 
druge krajane pa prosim, naj 
poskrbijo, da se bo na teh po-
vršinah migalo in gibalo popol-
dne,« je dejala Čerenakova.

Možnosti tudi za 
najmlajše
Že spomladi je Občina 

Vojnik ob Sokolskem domu 
uredila tudi igrišče za manj-
še otroke. Konec leta 2020 je 
odkupila nekdanji center za 
skvoš, ga preuredila, ponovno 
poimenovala Sokolski dom in 
mu namenila nove vsebine. 
Ob tem je uredila tudi njegovo 
okolico. Postavila je igrala (to-
bogan in gugalnico, talni tram-
polin, vzmetno igralo, vrtiljak 
in koš za igre z žogo) in uredila 
varovalno podlago. Igrišče je 
namenjeno manjšim otrokom, 
da s starši dejavno preživljajo 
prosti čas.

Različne možnosti za re-
kreacijo in druženje imajo 
občani, tako otroci kot odra-
sli, tudi v Sokolskem domu. 
V njem so na voljo športne 
vsebine (fitnes, skvoš, telo-
vadba, ples …), ki dopolnju-
jejo možnosti, ki jih v Vojni-
ku nudijo zunanja igrišča in 
športna dvorana. Prav tako v 
domu organizirajo različne 
dogodke za otroke, kot sta 
pustovanje in miklavževa-
nje. Sokolski dom je vojniška 
občina lani jeseni oddala v 
upravljanje društvu Postani 

fit. Slednje skrbi tudi za go-
stinski lokal v domu. A načr-
tov in idej še ni zmanjkalo. V 
stavbi nameravajo urediti tudi 
turističnoinformacijski center 
ter v podstrešnem delu muzej 
sokolstva. A pred tem je treba 
prostore primerno urediti ter 
stavbo energetsko obnoviti.

Načrtov še ni konec
Občina Vojnik načrtuje gra-

dnjo dodatnih športnih povr-
šin tudi v drugih delih občine. 
Eden od načrtov za naslednje 
leto je dokončanje projekta na 
Frankolovem, kjer je ob vrtcu 

predvideno novo igrišče. Do 
marca prihodnje leto naj bi ob-
čina pridobila gradbeno dovo-
ljenje zanj, medtem ko so sred-
stva za gradnjo v občinskem 
proračunu že zagotovljena.

Dodatne športne površine 
se obetajo tudi v Arclinu. Voj-
niški svetniki so na zadnji seji 
občinskega sveta soglašali, da 
občina tam odkupi zemljišče 
in ga nameni za ureditev poli-
gona za rolkanje. Površino za 
športne dejavnosti namerava 
občina zrediti tudi ob vrtcu in 
šoli v Socki.

Foto: SHERPA

Prenovljeno nogometno igrišče so ob odprtju prvi preizkusili najmlajši 
člani Nogometnega kluba Vojnik. Nove športne površine so sicer name-
njene tako šoli in vrtcu kot športnim klubom in občanom za rekreacijo.

Najmlajši lahko uživajo na igralih, ki jih je vojniška občina postavila ob Sokolskem domu.

Krajani Vojnika se lahko razgibajo tudi v fitnesu na prostem.
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Vodstvo zreškega Uniorja je šele tri tedne po izpustu 
pare kromovega trioksida iz proizvodnega procesa 
sklicalo novinarsko konferenco in pojasnilo izredni 
dogodek. Predsednik Uniorjeve uprave Darko Hra-
stnik je priznal, da so naredili napako, ker bi javnost 
o tem morali obvestiti prej. Dogodek po prvih anali-
zah ni negativno vplival na okolje, povzročil pa je ško-
do na vozilih, na katera sta trioksid zanesla deževje in 
veter. Dan po novinarski konferenci so z ministrstva 
za okolje in prostor sporočili, da bodo v podjetju uve-
dli nadzor in primer podrobneje preiskali.

BARBARA FURMAN

LAŠKO – Od približno 13 
tisoč prebivalcev v občini 
jih ima približno tri tisoč še 
vedno svojo lastno oskrbo z 
vodo. V Občini Laško pou-
darjajo, da je zagotavljanje 
čiste pitne vode ključnega 
pomena: »V današnjih časih 
je še posebej pomembno, 
da ima prebivalstvo kako-
vostno pitno vodo za uživa-
nje, osebno higieno in svo-
je delovanje. Prav tako se z 
zdravo pitno vodo širi mo-
žnost razvijanja turistične 
dejavnosti in s tem uresni-
čevanje laške strategije tu-
rizma. Ustrezna pitna voda 
zagotavlja tudi poseljenost 
v odročnejših krajih naše 
lokalne skupnosti.«

V občini v zadnjem obdo-
bju gradijo in urejajo vodovo-
de na več območjih. Okoljsko 
ministrstvo v sodelovanju z 
občino in s Komunalo Laško 
trenutno pripravlja strokovne 
podlage za državno uredbo o 
vodovarstvenih območjih na 
laškem območju.

Na območju Ojstrega, 
Tovstega, Zahuma in dela 
Brstnika končujejo gradnjo 
primarnega voda v dolži-
ni 9.300 metrov. Ob tem so 
predvideni tudi gradnja vo-

Nič več lukenj
CELJE – Dvorišče Rimljanke v celjskem mestnem sredi-

šču je zanemarjeno že vrsto let in polno lukenj, ki so ob 
dežju napolnjene z vodo. Pozivi stanovalcev in drugih, 
naj ga občina uredi, doslej niso bili uspešni. Pred dnevi 
pa so se dela le začela.

Dvorišče namreč ni le občinsko. »Po dolgih letih napor-
nih usklajevanj smo z drugimi lastniki dosegli sporazum in 
pridobili soglasje za preureditev ožjega območja dvorišča 
Rimljanke,« so sporočili iz MOC. Dela tako pomenijo nada-
ljevanje prenove območja ob tržnici.

Naložba je ocenjena na več kot 67 tisoč evrov. Približno 
430 kvadratnih metrov veliko površino bo izvajalec del Re-
mont NG iz Žalca asfaltiral, uredil bo odvodnjavanje, označil 
intervencijsko pot in namestil novo nadstrešnico ter manj-
kajočo javno razsvetljavo. Stanovalci tega dela mesta imajo 
v času gradnje v bližini nadomestna parkirišča. TC

Vodooskrba pomembna za zdravje, turizem in poselitev

Ob gradnji javnega vodovodnega omrežja za območje Ojstro–Tovsto–Zahum– Brstnik je Komunala Laško preplastila 
tudi odsek lokalne ceste v dolžini 850 metrov. (Foto: Občina Laško)

dohrana v Zahumu, črpališča 
pod Borovcem in vodohrana 
na Borovcu, ki bo omogočal 
širitev vodovodnega omrežja 
za Zgornji Rifengozd in Do-
blatino. Naložba bo stala sko-
raj milijon evrov in je sofinan-
cirana s sredstvi evropskega 
Kohezijskega sklada v višini 
215 tisoč evrov. Preostanek 
potrebnih sredstev bo v pro-
računu zagotovila Občina 
Laško. Oktobra se je začela 
tudi gradnja sekundarnega 
voda s hišnimi priključki v 
dolžini 3.542 metrov, ki se 
bo priključeval na primarni 
vod na istem območju. Dela 
bodo končana v začetku pri-
hodnjega leta, na omrežje se 
bo priključilo 45 gospodinj-
stev oziroma 110 prebivalcev. 
Na tem območju so poleg vo-
dovodnega omrežja obnovili 
tudi lokalno cesto, Elektro 
Celje je izboljšal napetostne 
razmere, podjetje Runea je 
položilo mikrocevi za optič-
no omrežje.

Ob tem Občina Laško na 
območju severno od Br-
stniškega potoka do meje z 
mestno občino Celje (Sp. Ri-
fengozd, Zg. Rifengozd, del 
Brstnika, Doblatina) odku-
puje zemljišča za gradnjo 15 

kilometrov primarnega vodo-
voda, ki bo omogočil zdravo 
in kakovostno pitno vodo 150 
prebivalcem tega območja. V 
občini predvidevajo, da bodo 
projekti pripravljeni v priho-
dnjem letu.

Gradnja tudi v 
Rimskih Toplicah in 
Sedražu
Letos je občina nadaljevala 

tudi obnovo vodovoda Rim-
ske Toplice–Laško na odseku 
Kačič–Drame. Podpisana je še 
pogodba za obnovo vodovo-
da na odseku Drame–Petek. 
Dela bodo opravljena soča-
sno z izvedbo druge infra-
strukture in kanalizacije na 
območju vzhodnega dela 
Strmce, pravijo v Občini La-
ško. Končuje se tudi priprava 
idejnih zasnov vodovoda za 
dele Požnice, Padeža, Reke, 
Ojstrega, Šempetra, Olešč in 
Male Breze, kjer bo zdravo 
pitno vodo imelo novih 70 
gospodinjstev oziroma 180 
oseb.

Občina izvaja dejavno-
sti tudi v Sedražu. Tam bo 
zgradila vodohran, ki bo 
osnova za nadaljnjo obnovo 
vodovodnega omrežja. Nov 
javni vodovod na območju 

Požnice bo priključen na 
vodni vir iz občine Štore in 
ga upravlja celjsko podjetje 
Vo-ka. Vodovod je zgradila 
Komunala Laško, nanj bodo 
na novo priključeni štiri 

gospodinjstva in Izletniška 
kmetija Šolinc. Na območju 
Treh studencev nad Jurklo-
štrom občina posodablja 
črpališče Globočaj, zato bo 
mogoče sprotno spremljanje 

stanja delovanja. Prav tako 
v občini menjajo stare vodo-
mere z novimi, ki bodo omo-
gočili digitalno odčitavanje 
na daljavo.

BA

Ministrstvo za okolje in prostor je v podjetju Unior uvedlo nadzor. (Foto: Unior)

ZREČE – Iz Uniorja ušla para kromovega trioksida

Pozen odziv vodstva 
poraja dvome

V kadi za galvanizacijo v 
podjetju Unior s približno 
1600 zaposlenimi se je 26. 
oktobra pokvarila naprava 
za čiščenje odpadnih plinov. 
Zato je v 
zrak ušla 
manjša 
koncen-

tracija kromovega trioksida. 
»Takoj smo ustavili proizvo-
dnjo in o dogodku ob-
vestili Inšpektorat 
za okolje in 

prostor ter ga seznanili s 
stanjem in z opravljenimi 
ukrepi. Pokvarjena naprava 
ni delovala vse do 7. novem-
bra, ko smo napako odpravi-
li,« sta pojasnila predsednik 
uprave Uniorja Darko Hra-
stnik in član uprave Branko 
Bračko.

Šele 7. novembra so v Uni-
orju na lastno pobudo s poo-
blaščenim izvajalcem me-
ritve izpustov snovi v 
zrak Talum In-
štitutom 
i z -

vedli tehnične meritve. Po 
zagotovilih Darka Hrastnika 
vrednosti emisij kroma pri iz-
pustu niso presegale predpi-
sanih mejnih vrednosti, ena-
ko velja za izmerjene snovi v 
tleh, ki so jih merili na treh 
točkah znotraj in treh zunaj 
tovarne.

Negotovost ostaja
Prebivalci Zreč so v nego-

tovosti, saj še vedno ne vedo, 
ali so bili zaradi izpusta pare 

kromovega trioksida izposta-
vljeni nevarnosti, ali lahko 
uživajo zelenjavo s svojih vr-
tov in podobno. Prve analize 
sicer kažejo, da negativnih 
vplivov na okolje ni bilo.

»Informacije o morebitnih 
posledicah smo preverjali pri 
zaposlenih, spraševali smo 
tudi zdravnike na našem ob-
močju, ki so povedali, da se 
občani nanje niso obračali z 
zdravstvenimi težavami, kot 
so kašelj ali izpuščaji,« je še 
povedal predsednik uprave. 
So pa posledice vidne na 
osebnih vozilih, na katere sta 
zmes v pari zanesla deževje 
in veter. Madeže na vozilih, 
ki jih je mogoče odstraniti s 
poliranjem, je do zdaj prijavi-
lo 460 ljudi, škodo jim bodo 
povrnili. Hkrati bodo z zava-
rovalnico organizirali ogled 
vozil na sedežu podjetja.

Odziv župana
V objavi na spletni strani 

Občine Zreče je župan Boris 
Podvršnik zapisal, da je bil 
o dogodku obveščen šele 4. 
novembra. Takoj je poklical 
odgovorne v podjetju, ki so 
mu zagotovili, da so že izve-
dli vse potrebne ukrepe za ta-
kojšnje zmanjšanje nevarno-

sti za okolje in zdravje ljudi. 
V primeru večje nevarnosti 
za okolje in zdravje ljudi bi 
odredili takojšnje dodatne 
ukrepe, posredovali bi pri-
stojni za zaščito in reševa-
nje. Ker v času okvare ni bilo 
znakov o nesreči z nevarnimi 
snovmi, niso mogli ukrepati,« 
še dodaja župan.

Uvedli nadzor
Z ministrstva za okolje in 

prostor so sporočili, da bodo 
uvedli nadzor. O dogodku 
so bili obveščeni šele 17. 
novembra, na dan novinar-
ske konference. Zahtevali 
so čimprejšnje posredovanje 
predstavnikov Inšpektorata 
za okolje in prostor in Agen-
cije za okolje. Nacionalni 
inštitut za javno zdravje bo 
ocenil, kakšnemu tveganju 
so bili izpostavljeni prebi-
valci na Zreškem. Pristojne 
službe bodo sprožile tudi 
postopek notranjega nadzo-
ra, ker želijo ugotoviti, zakaj 
Inšpektorat za okolje in pro-
stor ni pravočasno ukrepal. 
Nedopustno je namreč, da 
se pristojni inšpektor po do-
godku ni seznanil z dejstvi 
na terenu, so poudarili na 
ministrstvu.
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Postajajo vedno bolj 
športna občina

V spomin

Prof. dr. Andrej 
Studen

(1963–2022)
V sredo, 9. novembra, smo se na 

nazarskem pokopališču poslovili 
od zgodovinarja, raziskovalca, uni-
verzitetnega profesorja, predvsem 
pa spoštovanega kolega in dobrega 
prijatelja Andreja Studna.

Čeprav ga je življenje po končani 
I. gimnaziji v Celju odvedlo v Lju-
bljano, kjer je na Filozofski fakulteti Univerze v Ljubljani 
končal študij zgodovine in sociologije kulture ter se leta 
1988 zaposlil na Inštitutu za novejšo zgodovino, je ostal 
povezan z domačim mestom, s katerim so ga poleg dru-
žinskih vezi vezala tudi prijateljstva, ki jih je z vrstniki in 
s kolegi stkal zlasti v zgodovinarskih krogih. Na Oddelku 
za zgodovino smo ga mlajši spoznali, ko se nam je kot 
mlad raziskovalec pridružil na predavanjih nemškega 
jezika, preden je v letih 1991–1992 odšel na enoletno 
izpopolnjevanje na univerzo v Münstru, in že takrat je z 
nami z veseljem delil svoje zamisli in dognanja, do kate-
rih se je dokopal pri delu. V tem času je Andrej namreč v 
Zgodovinskem arhivu Ljubljana iz popisnic prebivalstva 
neumorno in natančno tkal pripoved o zadnjih petdese-
tih letih avstro-ogrske Ljubljane. Prvič je nase opozoril 
(in navdušil) že s svojim magisterijem, ki ga je posvetil 
analizi izvora in poklicni strukturi Ljubljančanov pred 
prvo svetovno vojno, témo pa je nadgradil z njihovimi 
stanovanjskimi razmerami, s katerimi se je ukvarjal v 
svoji doktorski disertaciji. Večletno delo v arhivu, pri 
katerem je spoznal praktično vse ljubljanske ulice, hiše, 
hišne posestnike in njihove družine s služinčadjo vred, se 
je obrestovalo – Ljubljana je z njegovima knjigama dobila 
vpogled v prebivalstveno strukturo in življenje vseh me-
stnih plasti, kakršnega ne premore nobeno drugo mesto.

Prav delo v arhivu je bilo tista spodbuda, ki je Andreja 
usmerila k njegovemu resničnemu poslanstvu – pripo-
vedovanju zamolčanih zgodb malih ljudi na drugačen, 
svež, sproščen, a ves čas strogo znanstven način, pri 
čemer je našel skupni interes z dr. Janezom Cvirnom in 
s peščico mlajših celjskih zgodovinarjev, ki so se v 90. 
letih vrnili s študija ter leta 1994 začeli izdajati revijo 
Zgodovina za vse, katere urednik je bil med letoma 2005 
in 2008 tudi Andrej. Za skupino okrog revije se je začel 
uporabljati izraz »celjska zgodovinarska šola«, poleg 
strokovnega dela sta jo družila tudi občasno skupno 
preživljanje prostega časa in kovanje novih načrtov v 
povezavi z zgodovino – našim poklicem, poslanstvom 
in konjičkom obenem. Andrej je v ta krog prinašal svež 
veter, nove smernice, izvrstno poznavanje aktualne li-
terature in smernic, predvsem pa vedrino in dobrodošel 
pogled »čez planke«. Ni naključje, da ga je »zaneslo« 
tudi v poučevanje; profesura – na Fakulteti za humani-
stične študije Univerze na Primorskem in na Filozofski 
fakulteti v Ljubljani – je bila le zunanja potrditev njegove-
ga nesebičnega razdajanja za mlajše kolege in študente, 
ki jim je bil vedno pripravljen prisluhniti, pomagati in 
odškrniti kakšna vrata, ki bi jim sicer ostala zaprta.

Andrej je imel rad Življenje, zato je imel rad tudi Zgo-
dovino – z enako vnemo se je posvečal zapornikom, 
služkinjam, ciganom, zapitim zgubam in vrlim pod-
jetnikom. Zadnje poletje pred boleznijo se je neumorno 
ukvarjal s številnimi projekti in jih večinoma tudi dokon-
čal – septembra 2021 je v Celju nastopil na posvetovanju, 
posvečenemu dr. Juru Hrašovcu, oktobra je gostoval v 
knjigarni Antika, kjer je Celjanom še zadnjič predstavil 
svoj ustvarjalni opus in se nevede tudi poslovil od do-
mačega mesta.

Andrej, z nami ostajaš v svojih knjigah, na posnetkih 
oddaj, v katere so te kot iskrivega sogovornika vedno radi 
vabili, nate nas bo spominjala razstava v Friderikovem 
stolpu … A vseeno te bomo neskončno pogrešali, Botrček.

ALEKSANDER ŽIŽEK

Za zdrav življenjski 
slog

ŽALEC – Po novem lahko na treh mestih v občini raz-
migate svoje telo. Občina je v sodelovanju s projektnimi 
partnerji namestila naprave za fitnes na prostem za otroke, 
starejše in invalidne osebe ter postavila pametne klopi.

V sklopu projekta, ki se glasi Zdravje za vse z upoštevanjem 
principov zdravega življenjskega sloga – Fit je hit, so izvedli 
številne delavnice, vadbe in športne dogodke. Poleg boga-
tega športnega programa so bile na lokacijah v občini Žalec 
posodobljene športne površine in športna oprema. Vrednost 
projekta znaša malo več kot 58 tisoč evrov in jo sofinancira 
Evropski sklad za regionalni razvoj. Poleg občine so sodelovali 
Zavod za kulturo, šport in turizem Žalec, Zdravstveni dom 
dr. Jožeta Potrate Žalec, samostojni podjetnik Žan Skok in 
Koronarni klub Savinjska dolina Žalec. ŠO Primer naprav za fitnes, ki so bile postavljene v sklopu projekta Fit je hit.

Možnosti za šport in rekreacijo v Vojniku odslej 
ne bo manjkalo. V občini so namreč prenovili nogo-
metno igrišče z umetno travo ter uredili igrišči za 
odbojko in badminton, fitnes na prostem in otroško 
igrišče pri Sokolskem domu. Ob tem so v teh dneh v 
uporabo predali tudi novo polnilnico za električna 
vozila na parkirišču pod cerkvijo sv. Jerneja in prvo 
postajo za izposojo koles v sistemu Kolesce v Vojniku.

BOJANA AVGUŠTINČIČ

Staro nogometno igrišče 
je bilo že dotrajano, neizko-

riščena travna površina ob 
njem pa je ponujala prostor 

za ureditev dodatnih športnih 
igrišč. Večletna želja krajanov 
je bila, da bi v Vojniku imeli 
tudi možnosti za igranje od-
bojke in badmintona. Občina 
jim je prisluhnila in uresničila 
projekt. Ureditev igrišč je tudi 
sama financirala iz občinske-
ga proračuna, medtem ko je 
fitnes v neposredni bližini del 
projekta Las in je sofinanciran 
z evropskimi sredstvi.

Nove športne površine so 
namenjene tako šoli in vrtcu 

kot športnim klubom in obča-
nom za rekreacijo. Novih pri-
dobitev so se zelo razveselili v 
OŠ Vojnik, saj urejena igrišča 
po besedah ravnateljice Nataše 
Čerenak predstavljajo odlične 
pogoje za pouk športa. »Ima-
mo krasno športno dvorano, 
z novimi igrišči pa so pogoji 
še boljši. Obljubim, da bomo 
v šoli skrbeli, da bo na igriščih 
živahno dopoldne, starše in 
druge krajane pa prosim, naj 
poskrbijo, da se bo na teh po-
vršinah migalo in gibalo popol-
dne,« je dejala Čerenakova.

Možnosti tudi za 
najmlajše
Že spomladi je Občina 

Vojnik ob Sokolskem domu 
uredila tudi igrišče za manj-
še otroke. Konec leta 2020 je 
odkupila nekdanji center za 
skvoš, ga preuredila, ponovno 
poimenovala Sokolski dom in 
mu namenila nove vsebine. 
Ob tem je uredila tudi njegovo 
okolico. Postavila je igrala (to-
bogan in gugalnico, talni tram-
polin, vzmetno igralo, vrtiljak 
in koš za igre z žogo) in uredila 
varovalno podlago. Igrišče je 
namenjeno manjšim otrokom, 
da s starši dejavno preživljajo 
prosti čas.

Različne možnosti za re-
kreacijo in druženje imajo 
občani, tako otroci kot odra-
sli, tudi v Sokolskem domu. 
V njem so na voljo športne 
vsebine (fitnes, skvoš, telo-
vadba, ples …), ki dopolnju-
jejo možnosti, ki jih v Vojni-
ku nudijo zunanja igrišča in 
športna dvorana. Prav tako v 
domu organizirajo različne 
dogodke za otroke, kot sta 
pustovanje in miklavževa-
nje. Sokolski dom je vojniška 
občina lani jeseni oddala v 
upravljanje društvu Postani 

fit. Slednje skrbi tudi za go-
stinski lokal v domu. A načr-
tov in idej še ni zmanjkalo. V 
stavbi nameravajo urediti tudi 
turističnoinformacijski center 
ter v podstrešnem delu muzej 
sokolstva. A pred tem je treba 
prostore primerno urediti ter 
stavbo energetsko obnoviti.

Načrtov še ni konec
Občina Vojnik načrtuje gra-

dnjo dodatnih športnih povr-
šin tudi v drugih delih občine. 
Eden od načrtov za naslednje 
leto je dokončanje projekta na 
Frankolovem, kjer je ob vrtcu 

predvideno novo igrišče. Do 
marca prihodnje leto naj bi ob-
čina pridobila gradbeno dovo-
ljenje zanj, medtem ko so sred-
stva za gradnjo v občinskem 
proračunu že zagotovljena.

Dodatne športne površine 
se obetajo tudi v Arclinu. Voj-
niški svetniki so na zadnji seji 
občinskega sveta soglašali, da 
občina tam odkupi zemljišče 
in ga nameni za ureditev poli-
gona za rolkanje. Površino za 
športne dejavnosti namerava 
občina zrediti tudi ob vrtcu in 
šoli v Socki.

Foto: SHERPA

Prenovljeno nogometno igrišče so ob odprtju prvi preizkusili najmlajši 
člani Nogometnega kluba Vojnik. Nove športne površine so sicer name-
njene tako šoli in vrtcu kot športnim klubom in občanom za rekreacijo.

Najmlajši lahko uživajo na igralih, ki jih je vojniška občina postavila ob Sokolskem domu.

Krajani Vojnika se lahko razgibajo tudi v fitnesu na prostem.
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Vodstvo zreškega Uniorja je šele tri tedne po izpustu 
pare kromovega trioksida iz proizvodnega procesa 
sklicalo novinarsko konferenco in pojasnilo izredni 
dogodek. Predsednik Uniorjeve uprave Darko Hra-
stnik je priznal, da so naredili napako, ker bi javnost 
o tem morali obvestiti prej. Dogodek po prvih anali-
zah ni negativno vplival na okolje, povzročil pa je ško-
do na vozilih, na katera sta trioksid zanesla deževje in 
veter. Dan po novinarski konferenci so z ministrstva 
za okolje in prostor sporočili, da bodo v podjetju uve-
dli nadzor in primer podrobneje preiskali.

BARBARA FURMAN

LAŠKO – Od približno 13 
tisoč prebivalcev v občini 
jih ima približno tri tisoč še 
vedno svojo lastno oskrbo z 
vodo. V Občini Laško pou-
darjajo, da je zagotavljanje 
čiste pitne vode ključnega 
pomena: »V današnjih časih 
je še posebej pomembno, 
da ima prebivalstvo kako-
vostno pitno vodo za uživa-
nje, osebno higieno in svo-
je delovanje. Prav tako se z 
zdravo pitno vodo širi mo-
žnost razvijanja turistične 
dejavnosti in s tem uresni-
čevanje laške strategije tu-
rizma. Ustrezna pitna voda 
zagotavlja tudi poseljenost 
v odročnejših krajih naše 
lokalne skupnosti.«

V občini v zadnjem obdo-
bju gradijo in urejajo vodovo-
de na več območjih. Okoljsko 
ministrstvo v sodelovanju z 
občino in s Komunalo Laško 
trenutno pripravlja strokovne 
podlage za državno uredbo o 
vodovarstvenih območjih na 
laškem območju.

Na območju Ojstrega, 
Tovstega, Zahuma in dela 
Brstnika končujejo gradnjo 
primarnega voda v dolži-
ni 9.300 metrov. Ob tem so 
predvideni tudi gradnja vo-

Nič več lukenj
CELJE – Dvorišče Rimljanke v celjskem mestnem sredi-

šču je zanemarjeno že vrsto let in polno lukenj, ki so ob 
dežju napolnjene z vodo. Pozivi stanovalcev in drugih, 
naj ga občina uredi, doslej niso bili uspešni. Pred dnevi 
pa so se dela le začela.

Dvorišče namreč ni le občinsko. »Po dolgih letih napor-
nih usklajevanj smo z drugimi lastniki dosegli sporazum in 
pridobili soglasje za preureditev ožjega območja dvorišča 
Rimljanke,« so sporočili iz MOC. Dela tako pomenijo nada-
ljevanje prenove območja ob tržnici.

Naložba je ocenjena na več kot 67 tisoč evrov. Približno 
430 kvadratnih metrov veliko površino bo izvajalec del Re-
mont NG iz Žalca asfaltiral, uredil bo odvodnjavanje, označil 
intervencijsko pot in namestil novo nadstrešnico ter manj-
kajočo javno razsvetljavo. Stanovalci tega dela mesta imajo 
v času gradnje v bližini nadomestna parkirišča. TC

Vodooskrba pomembna za zdravje, turizem in poselitev

Ob gradnji javnega vodovodnega omrežja za območje Ojstro–Tovsto–Zahum– Brstnik je Komunala Laško preplastila 
tudi odsek lokalne ceste v dolžini 850 metrov. (Foto: Občina Laško)

dohrana v Zahumu, črpališča 
pod Borovcem in vodohrana 
na Borovcu, ki bo omogočal 
širitev vodovodnega omrežja 
za Zgornji Rifengozd in Do-
blatino. Naložba bo stala sko-
raj milijon evrov in je sofinan-
cirana s sredstvi evropskega 
Kohezijskega sklada v višini 
215 tisoč evrov. Preostanek 
potrebnih sredstev bo v pro-
računu zagotovila Občina 
Laško. Oktobra se je začela 
tudi gradnja sekundarnega 
voda s hišnimi priključki v 
dolžini 3.542 metrov, ki se 
bo priključeval na primarni 
vod na istem območju. Dela 
bodo končana v začetku pri-
hodnjega leta, na omrežje se 
bo priključilo 45 gospodinj-
stev oziroma 110 prebivalcev. 
Na tem območju so poleg vo-
dovodnega omrežja obnovili 
tudi lokalno cesto, Elektro 
Celje je izboljšal napetostne 
razmere, podjetje Runea je 
položilo mikrocevi za optič-
no omrežje.

Ob tem Občina Laško na 
območju severno od Br-
stniškega potoka do meje z 
mestno občino Celje (Sp. Ri-
fengozd, Zg. Rifengozd, del 
Brstnika, Doblatina) odku-
puje zemljišča za gradnjo 15 

kilometrov primarnega vodo-
voda, ki bo omogočil zdravo 
in kakovostno pitno vodo 150 
prebivalcem tega območja. V 
občini predvidevajo, da bodo 
projekti pripravljeni v priho-
dnjem letu.

Gradnja tudi v 
Rimskih Toplicah in 
Sedražu
Letos je občina nadaljevala 

tudi obnovo vodovoda Rim-
ske Toplice–Laško na odseku 
Kačič–Drame. Podpisana je še 
pogodba za obnovo vodovo-
da na odseku Drame–Petek. 
Dela bodo opravljena soča-
sno z izvedbo druge infra-
strukture in kanalizacije na 
območju vzhodnega dela 
Strmce, pravijo v Občini La-
ško. Končuje se tudi priprava 
idejnih zasnov vodovoda za 
dele Požnice, Padeža, Reke, 
Ojstrega, Šempetra, Olešč in 
Male Breze, kjer bo zdravo 
pitno vodo imelo novih 70 
gospodinjstev oziroma 180 
oseb.

Občina izvaja dejavno-
sti tudi v Sedražu. Tam bo 
zgradila vodohran, ki bo 
osnova za nadaljnjo obnovo 
vodovodnega omrežja. Nov 
javni vodovod na območju 

Požnice bo priključen na 
vodni vir iz občine Štore in 
ga upravlja celjsko podjetje 
Vo-ka. Vodovod je zgradila 
Komunala Laško, nanj bodo 
na novo priključeni štiri 

gospodinjstva in Izletniška 
kmetija Šolinc. Na območju 
Treh studencev nad Jurklo-
štrom občina posodablja 
črpališče Globočaj, zato bo 
mogoče sprotno spremljanje 

stanja delovanja. Prav tako 
v občini menjajo stare vodo-
mere z novimi, ki bodo omo-
gočili digitalno odčitavanje 
na daljavo.

BA

Ministrstvo za okolje in prostor je v podjetju Unior uvedlo nadzor. (Foto: Unior)

ZREČE – Iz Uniorja ušla para kromovega trioksida

Pozen odziv vodstva 
poraja dvome

V kadi za galvanizacijo v 
podjetju Unior s približno 
1600 zaposlenimi se je 26. 
oktobra pokvarila naprava 
za čiščenje odpadnih plinov. 
Zato je v 
zrak ušla 
manjša 
koncen-

tracija kromovega trioksida. 
»Takoj smo ustavili proizvo-
dnjo in o dogodku ob-
vestili Inšpektorat 
za okolje in 

prostor ter ga seznanili s 
stanjem in z opravljenimi 
ukrepi. Pokvarjena naprava 
ni delovala vse do 7. novem-
bra, ko smo napako odpravi-
li,« sta pojasnila predsednik 
uprave Uniorja Darko Hra-
stnik in član uprave Branko 
Bračko.

Šele 7. novembra so v Uni-
orju na lastno pobudo s poo-
blaščenim izvajalcem me-
ritve izpustov snovi v 
zrak Talum In-
štitutom 
i z -

vedli tehnične meritve. Po 
zagotovilih Darka Hrastnika 
vrednosti emisij kroma pri iz-
pustu niso presegale predpi-
sanih mejnih vrednosti, ena-
ko velja za izmerjene snovi v 
tleh, ki so jih merili na treh 
točkah znotraj in treh zunaj 
tovarne.

Negotovost ostaja
Prebivalci Zreč so v nego-

tovosti, saj še vedno ne vedo, 
ali so bili zaradi izpusta pare 

kromovega trioksida izposta-
vljeni nevarnosti, ali lahko 
uživajo zelenjavo s svojih vr-
tov in podobno. Prve analize 
sicer kažejo, da negativnih 
vplivov na okolje ni bilo.

»Informacije o morebitnih 
posledicah smo preverjali pri 
zaposlenih, spraševali smo 
tudi zdravnike na našem ob-
močju, ki so povedali, da se 
občani nanje niso obračali z 
zdravstvenimi težavami, kot 
so kašelj ali izpuščaji,« je še 
povedal predsednik uprave. 
So pa posledice vidne na 
osebnih vozilih, na katere sta 
zmes v pari zanesla deževje 
in veter. Madeže na vozilih, 
ki jih je mogoče odstraniti s 
poliranjem, je do zdaj prijavi-
lo 460 ljudi, škodo jim bodo 
povrnili. Hkrati bodo z zava-
rovalnico organizirali ogled 
vozil na sedežu podjetja.

Odziv župana
V objavi na spletni strani 

Občine Zreče je župan Boris 
Podvršnik zapisal, da je bil 
o dogodku obveščen šele 4. 
novembra. Takoj je poklical 
odgovorne v podjetju, ki so 
mu zagotovili, da so že izve-
dli vse potrebne ukrepe za ta-
kojšnje zmanjšanje nevarno-

sti za okolje in zdravje ljudi. 
V primeru večje nevarnosti 
za okolje in zdravje ljudi bi 
odredili takojšnje dodatne 
ukrepe, posredovali bi pri-
stojni za zaščito in reševa-
nje. Ker v času okvare ni bilo 
znakov o nesreči z nevarnimi 
snovmi, niso mogli ukrepati,« 
še dodaja župan.

Uvedli nadzor
Z ministrstva za okolje in 

prostor so sporočili, da bodo 
uvedli nadzor. O dogodku 
so bili obveščeni šele 17. 
novembra, na dan novinar-
ske konference. Zahtevali 
so čimprejšnje posredovanje 
predstavnikov Inšpektorata 
za okolje in prostor in Agen-
cije za okolje. Nacionalni 
inštitut za javno zdravje bo 
ocenil, kakšnemu tveganju 
so bili izpostavljeni prebi-
valci na Zreškem. Pristojne 
službe bodo sprožile tudi 
postopek notranjega nadzo-
ra, ker želijo ugotoviti, zakaj 
Inšpektorat za okolje in pro-
stor ni pravočasno ukrepal. 
Nedopustno je namreč, da 
se pristojni inšpektor po do-
godku ni seznanil z dejstvi 
na terenu, so poudarili na 
ministrstvu.
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Ne zaradi priznanj, temveč zaradi skrbi za lepo in zdravo okolje

Naši kraji spet med najbolj 
gostoljubnimi

Kar 15 priznanj je na nedavnem natečaju Moja de-
žela – lepa in gostoljubna romalo na Celjsko. V akciji 
Turistične zveze Slovenije (TZS) so bili nagrajeni kraji, 
izletniške točke, tematske poti, mladinsko prenočišče 
in celo bencinska črpalka. Organizatorji natečaja kot 
dodano vrednost natečaja omenjajo to, da se na vrhu 
ocenjevalne lestvice vsako leto znajdejo res najboljše 
destinacije, ki nadgrajujejo svojo ponudbo. Komisija 
je pozorna na to, ali so kraji odpravili pomanjkljivosti. 
Veliko pozornosti nameni še novostim v turistični po-
nudbi, najnovejša usmeritev je digitalizacija.

TINA STRMČNIK

V kategoriji velikih mest je 
drugo mesto osvojilo Celje, 
stopničko nižje je uvrščeno 
Velenje, ki je največ glasov 
prejelo tudi pri spletnem gla-
sovanju. V kategoriji srednjih 
mest so Slovenske Konjice 
osvojile tretje mesto. V kate-
goriji zdraviliških mest močno 
prednjačijo kraji s Celjskega, 
slavil je namreč Podčetrtek, 
na drugo mesto se je uvrstila 
Rogaška Slatina in na tretje 
Dobrna. Podčetrtek je zbral 
tudi največ glasov pri sple-
tnem glasovanju. Med izletni-
škimi točkami se je na tretje 
mesto uvrstila Žička kartuzija.

Ljudje so v kategoriji kam-
pov pri spletnem glasovanju 
največ podpore namenili 
Kampu Savinja, v kategoriji 
glampingov je strokovna ko-
misija tretje mesto podelila 
Glampingu Olimia Adria vil-
lage. V kategoriji mladinskih 
prenočišč je slavil MCC hostel. 
Katere so najboljše tematske 
poti? Na prvo mesto se je uvr-
stila Pot med krošnjami na 
Pohorju, na tretje mesto Učna 
pot Savus v Radečah. Med naj-
bolje uvrščene Petrolove ben-
cinske servise se je na tretje 
mesto uvrstil tisti na Planini 
pri Sevnici.

Rože kot dobra 
praksa
V TZS menijo, da se občine 

in kraji po državi vedno bolj 
zavedajo, da je urejeno in go-
stoljubno okolje osnoven po-
goj oziroma temelj za uspešen 
razvoj turizma. Prepričani so, 
da k temu pripomorejo tudi s 
svojim natečajem, ki vsako 
leto pritegne več udeležen-
cev. Kot primer dobre prakse 
so izpostavili Celje, ki so ga 

še novembra krasili cvetlični 
aranžmaji. »To je do izraza 
prišlo prav med letošnjimi 
Dnevi slovenskega turizma, 
saj je bila zaključna priredi-
tev v tamkajšnjem gledališču. 
Nobeno naključje ni, da se je 
Celje na letošnjem natečaju 
uvrstilo na drugo mesto v ka-
tegoriji večjih mest. Omenje-
na mestna občina ima odlično 
urejen sistem ocvetličenja.«

Bi brez natečaja 
zaspali?
Zakaj je treba mesta in obči-

ne k urejanju okolice spodbu-
jati s tovrstnim natečajem? Iz 
turistične zveze so sporočili, 
da so prav turistična društva 
in prostovoljci ključna gonil-
na sila turističnega napredka 
v Sloveniji. Skrbijo namreč 
za infrastrukturo in turistič-
no ponudbo na slovenskem 
podeželju ter so zaslužni, da 
je Slovenija privlačna in gosto-
ljubna tako za domačine kot 
za obiskovalce.

Komisija ima po drugi strani 
pregled nad celotno slovensko 
turistično infrastrukturo, po-
zna vse novosti, najnovejše 
smernice in lahko na terenu 
svetuje, kaj je dobro, kaj po-
trebuje več pozornosti in kaj 
je treba izboljšati, da bo kraj 
zaživel v vsem svojem sija-
ju. Zato v turističnoinforma-
cijskih centrih in občinskih 
upravah radi prisluhnejo nje-
nim predlogom. Cilj projekta 
ni podeljevanje »bodežih než« 
ali sramotenje sodelujočih. 
Komisijo pa sicer zbode v oči, 
če pomanjkljivosti, na katere 
je opozorila v preteklem oce-
njevanju, še niso odpravljene. 
»V tem primeru se člani ko-
misije sprašujejo, zakaj neka 

Za šolo nova stanovanja
POLZELA – V središču Polzele bosta zrasli novi večstanovanjski zgradbi. Župan Jože 

Kužnik je z investitorjema Sergejem Murgljem in Tomažem Krajncem iz družbe MD II, 
ki je hčerinsko podjetje Malteških dvorov, prejšnji teden odkril temeljni kamen.

Vlagatelja načrtujeta, da bosta v naslednjih letih na območju ob športnem parku postavila 
dva večstanovanjska objekta, vsakega s po 30 stanovanji in s skupno 84 parkirnimi mesti 
v podzemni etaži. Začetek etapne gradnje je načrtovan v prvi polovici naslednjega leta, 
dokončanje prve etape 30 stanovanj in garažne etaže s 50 parkirnimi mesti pa v dveh letih.

Celoten projekt bo po besedah vlagateljev končan najkasneje v petih letih. Investicija, ki jo 
ocenjujeta na približno devet milijonov evrov, bo občini Polzela prinesla novih 60 stanovanj. 
Polzela je po besedah župana pravo mesto na podeželju, ki svojim prebivalcem nudi vse 
prednosti urbanega naselja, združene s čisto naravo. ŠO

Celoten projekt bo po besedah investitorjev končan najkasneje v petih letih.

Kaj priznanja pomenijo nagrajenim?
Pot med krošnjami Pohorje se je uvrstila na prvo mesto v kategoriji tematskih poti. (Foto: Arhiv NT - Andraž Purg – GrupA)

Člani strokovne komisije so letos pregledali 
67 slovenskih mest in krajev, 21 jeder, 37 
izletniških točk, 19 kampov in glampingov, 7 

mladinskih prenočišč ter 35 tematskih poti. 
Prevozili so več kot 16 tisoč kilometrov, 

kar je toliko, kot bi se peljali do 
Sydneyja v Avstraliji. 23 članov 

komisije je letos opravilo 2.466 
prostovoljskih ur. To je v skladu 
z Zakonom o prostovoljstvu 

ovrednoteno na približno 25 
tisoč evrov.

Direktorica Javnega zavoda za turi-
zem, šport in kulturo Dobrna Marija 
Švent: »Glede na to, da je Dobrna turi-
stična občina, je skrb za urejeno okolje 
od nekdaj ena temeljnih nalog vseh, ki 
delujejo(mo) na področju turizma ter 
urejanja okolja. Izredno smo veseli, da 
temu sledijo tudi vsi turistični ponudni-
ki, podjetniki, ustanove in občani.«

Kulturno-turistično-rekreacijski 
center Radeče: »Veseli nas, da so naš 
trud poleg domačinov in obiskovalcev 
prepoznale tudi strokovne službe na 
nacionalni ravni, obenem je nagrada 
spodbuda in zaveza k nadaljnji skrbi 
za urejeno okolje v naši občini.«

Občina Rogaška Slatina: »Za osvoje-
no priznanje, ki predstavlja motivacijo 
za delo v prihodnje, gre zahvala vsem 
ponudnikom v destinaciji in tudi obča-
nom.« Dodali so, da se v lokalni sku-
pnosti trudijo za zeleno, varno, butično 
in lepo urejeno Rogaško Slatino in da so 
veseli, da je njihova prizadevanja na-

gradila ocenjevalna komisija Turistične 
zveze Slovenije.

Mestna občina Celje: »Celje je s svo-
jimi dosežki tako tudi letos dokazalo, 
da prizadevno dela na področju turiz-
ma in skrbi za lepo in urejeno podobo 
mesta. Veseli nas, da ohranjamo zapo-
redje uspehov, saj se v zadnjih letih v 
kategorijah večja mesta in mladinska 
prenočišča praviloma uvrščamo med 
nominirance za najvišja priznanja.«

Tjaša Kangler, vodja Turistično-
informacijskega centra Slovenske 
Konjice: »Krajev v konjiški občini ne 
urejamo, da bi dobili kakršnokoli pri-
znanje, temveč zato, da domačini biva-
mo v lepem, zdravem in kakovostnem 
okolju, kjer s ponosom sprejmemo tudi 
obiskovalce in turiste. Uspehi na tovr-
stnih tekmovanjih potem pridejo sami 
od sebe.«

Klara Šibanc, vodja marketinga Pot 
med krošnjami Pohorje: »Letos smo pr-
vič sodelovali na ocenjevanju, Naša pot 

ponuja privilegij drugačnega doživetja 
narave. Gozdove ponavadi spoznavamo 
od spodaj navzgor, pri nas pa je zgod-
ba obrnjena. Dodatne izobraževalne in 
adrenalinske vsebine v nas prebudijo 
prav posebne čute, ki jih v vsakdanu 
nismo vajeni – sprehod po mreži na vi-
šini 21 metrov, spust po toboganu z vrha 
stolpa, 360-stopinjski razgled po Slove-
niji vse do vrhov Avstrije, Madžarske in 
Hrvaške. Izjemno smo ponosni in veseli, 
da je vse to prepoznala tudi komisija Tu-
ristične zveze Slovenije.«

Mestna občina Velenje: »Ponosni 
smo, da je Velenje doslej v okviru pro-
jekta Moja dežela – lepa in gostoljubna 
že devetkrat prejelo prvo nagrado za 
urejenost. Petkrat smo osvojili drugo 
mesto, tretje mesto dvakrat. Prejete 
nagrade in nazivi so dodatna spodbu-
da, da bomo tudi v prihodnje posebno 
skrb namenjali urejenemu in čistemu 
okolju.«

BA, BF, TS

destinacija sploh sodeluje na 
natečaju, če priporočil ne upo-
števa,« so pojasnili v TZS.

Občine za sodelovanje na 
natečaju ne plačajo pristoj-
bine. Tudi ocenjevalci – turi-

stični delavci, urbanisti, arhi-
tekti, profesorji gradbeništva 
in drugi člani komisije – za 

ocenjevanje ne dobivajo pla-
čila, temveč to delo opravijo 
prostovoljno.
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Ne zaradi priznanj, temveč zaradi skrbi za lepo in zdravo okolje

Naši kraji spet med najbolj 
gostoljubnimi

Kar 15 priznanj je na nedavnem natečaju Moja de-
žela – lepa in gostoljubna romalo na Celjsko. V akciji 
Turistične zveze Slovenije (TZS) so bili nagrajeni kraji, 
izletniške točke, tematske poti, mladinsko prenočišče 
in celo bencinska črpalka. Organizatorji natečaja kot 
dodano vrednost natečaja omenjajo to, da se na vrhu 
ocenjevalne lestvice vsako leto znajdejo res najboljše 
destinacije, ki nadgrajujejo svojo ponudbo. Komisija 
je pozorna na to, ali so kraji odpravili pomanjkljivosti. 
Veliko pozornosti nameni še novostim v turistični po-
nudbi, najnovejša usmeritev je digitalizacija.

TINA STRMČNIK

V kategoriji velikih mest je 
drugo mesto osvojilo Celje, 
stopničko nižje je uvrščeno 
Velenje, ki je največ glasov 
prejelo tudi pri spletnem gla-
sovanju. V kategoriji srednjih 
mest so Slovenske Konjice 
osvojile tretje mesto. V kate-
goriji zdraviliških mest močno 
prednjačijo kraji s Celjskega, 
slavil je namreč Podčetrtek, 
na drugo mesto se je uvrstila 
Rogaška Slatina in na tretje 
Dobrna. Podčetrtek je zbral 
tudi največ glasov pri sple-
tnem glasovanju. Med izletni-
škimi točkami se je na tretje 
mesto uvrstila Žička kartuzija.

Ljudje so v kategoriji kam-
pov pri spletnem glasovanju 
največ podpore namenili 
Kampu Savinja, v kategoriji 
glampingov je strokovna ko-
misija tretje mesto podelila 
Glampingu Olimia Adria vil-
lage. V kategoriji mladinskih 
prenočišč je slavil MCC hostel. 
Katere so najboljše tematske 
poti? Na prvo mesto se je uvr-
stila Pot med krošnjami na 
Pohorju, na tretje mesto Učna 
pot Savus v Radečah. Med naj-
bolje uvrščene Petrolove ben-
cinske servise se je na tretje 
mesto uvrstil tisti na Planini 
pri Sevnici.

Rože kot dobra 
praksa
V TZS menijo, da se občine 

in kraji po državi vedno bolj 
zavedajo, da je urejeno in go-
stoljubno okolje osnoven po-
goj oziroma temelj za uspešen 
razvoj turizma. Prepričani so, 
da k temu pripomorejo tudi s 
svojim natečajem, ki vsako 
leto pritegne več udeležen-
cev. Kot primer dobre prakse 
so izpostavili Celje, ki so ga 

še novembra krasili cvetlični 
aranžmaji. »To je do izraza 
prišlo prav med letošnjimi 
Dnevi slovenskega turizma, 
saj je bila zaključna priredi-
tev v tamkajšnjem gledališču. 
Nobeno naključje ni, da se je 
Celje na letošnjem natečaju 
uvrstilo na drugo mesto v ka-
tegoriji večjih mest. Omenje-
na mestna občina ima odlično 
urejen sistem ocvetličenja.«

Bi brez natečaja 
zaspali?
Zakaj je treba mesta in obči-

ne k urejanju okolice spodbu-
jati s tovrstnim natečajem? Iz 
turistične zveze so sporočili, 
da so prav turistična društva 
in prostovoljci ključna gonil-
na sila turističnega napredka 
v Sloveniji. Skrbijo namreč 
za infrastrukturo in turistič-
no ponudbo na slovenskem 
podeželju ter so zaslužni, da 
je Slovenija privlačna in gosto-
ljubna tako za domačine kot 
za obiskovalce.

Komisija ima po drugi strani 
pregled nad celotno slovensko 
turistično infrastrukturo, po-
zna vse novosti, najnovejše 
smernice in lahko na terenu 
svetuje, kaj je dobro, kaj po-
trebuje več pozornosti in kaj 
je treba izboljšati, da bo kraj 
zaživel v vsem svojem sija-
ju. Zato v turističnoinforma-
cijskih centrih in občinskih 
upravah radi prisluhnejo nje-
nim predlogom. Cilj projekta 
ni podeljevanje »bodežih než« 
ali sramotenje sodelujočih. 
Komisijo pa sicer zbode v oči, 
če pomanjkljivosti, na katere 
je opozorila v preteklem oce-
njevanju, še niso odpravljene. 
»V tem primeru se člani ko-
misije sprašujejo, zakaj neka 

Za šolo nova stanovanja
POLZELA – V središču Polzele bosta zrasli novi večstanovanjski zgradbi. Župan Jože 

Kužnik je z investitorjema Sergejem Murgljem in Tomažem Krajncem iz družbe MD II, 
ki je hčerinsko podjetje Malteških dvorov, prejšnji teden odkril temeljni kamen.

Vlagatelja načrtujeta, da bosta v naslednjih letih na območju ob športnem parku postavila 
dva večstanovanjska objekta, vsakega s po 30 stanovanji in s skupno 84 parkirnimi mesti 
v podzemni etaži. Začetek etapne gradnje je načrtovan v prvi polovici naslednjega leta, 
dokončanje prve etape 30 stanovanj in garažne etaže s 50 parkirnimi mesti pa v dveh letih.

Celoten projekt bo po besedah vlagateljev končan najkasneje v petih letih. Investicija, ki jo 
ocenjujeta na približno devet milijonov evrov, bo občini Polzela prinesla novih 60 stanovanj. 
Polzela je po besedah župana pravo mesto na podeželju, ki svojim prebivalcem nudi vse 
prednosti urbanega naselja, združene s čisto naravo. ŠO

Celoten projekt bo po besedah investitorjev končan najkasneje v petih letih.

Kaj priznanja pomenijo nagrajenim?
Pot med krošnjami Pohorje se je uvrstila na prvo mesto v kategoriji tematskih poti. (Foto: Arhiv NT - Andraž Purg – GrupA)

Člani strokovne komisije so letos pregledali 
67 slovenskih mest in krajev, 21 jeder, 37 
izletniških točk, 19 kampov in glampingov, 7 

mladinskih prenočišč ter 35 tematskih poti. 
Prevozili so več kot 16 tisoč kilometrov, 

kar je toliko, kot bi se peljali do 
Sydneyja v Avstraliji. 23 članov 

komisije je letos opravilo 2.466 
prostovoljskih ur. To je v skladu 
z Zakonom o prostovoljstvu 

ovrednoteno na približno 25 
tisoč evrov.

Direktorica Javnega zavoda za turi-
zem, šport in kulturo Dobrna Marija 
Švent: »Glede na to, da je Dobrna turi-
stična občina, je skrb za urejeno okolje 
od nekdaj ena temeljnih nalog vseh, ki 
delujejo(mo) na področju turizma ter 
urejanja okolja. Izredno smo veseli, da 
temu sledijo tudi vsi turistični ponudni-
ki, podjetniki, ustanove in občani.«

Kulturno-turistično-rekreacijski 
center Radeče: »Veseli nas, da so naš 
trud poleg domačinov in obiskovalcev 
prepoznale tudi strokovne službe na 
nacionalni ravni, obenem je nagrada 
spodbuda in zaveza k nadaljnji skrbi 
za urejeno okolje v naši občini.«

Občina Rogaška Slatina: »Za osvoje-
no priznanje, ki predstavlja motivacijo 
za delo v prihodnje, gre zahvala vsem 
ponudnikom v destinaciji in tudi obča-
nom.« Dodali so, da se v lokalni sku-
pnosti trudijo za zeleno, varno, butično 
in lepo urejeno Rogaško Slatino in da so 
veseli, da je njihova prizadevanja na-

gradila ocenjevalna komisija Turistične 
zveze Slovenije.

Mestna občina Celje: »Celje je s svo-
jimi dosežki tako tudi letos dokazalo, 
da prizadevno dela na področju turiz-
ma in skrbi za lepo in urejeno podobo 
mesta. Veseli nas, da ohranjamo zapo-
redje uspehov, saj se v zadnjih letih v 
kategorijah večja mesta in mladinska 
prenočišča praviloma uvrščamo med 
nominirance za najvišja priznanja.«

Tjaša Kangler, vodja Turistično-
informacijskega centra Slovenske 
Konjice: »Krajev v konjiški občini ne 
urejamo, da bi dobili kakršnokoli pri-
znanje, temveč zato, da domačini biva-
mo v lepem, zdravem in kakovostnem 
okolju, kjer s ponosom sprejmemo tudi 
obiskovalce in turiste. Uspehi na tovr-
stnih tekmovanjih potem pridejo sami 
od sebe.«

Klara Šibanc, vodja marketinga Pot 
med krošnjami Pohorje: »Letos smo pr-
vič sodelovali na ocenjevanju, Naša pot 

ponuja privilegij drugačnega doživetja 
narave. Gozdove ponavadi spoznavamo 
od spodaj navzgor, pri nas pa je zgod-
ba obrnjena. Dodatne izobraževalne in 
adrenalinske vsebine v nas prebudijo 
prav posebne čute, ki jih v vsakdanu 
nismo vajeni – sprehod po mreži na vi-
šini 21 metrov, spust po toboganu z vrha 
stolpa, 360-stopinjski razgled po Slove-
niji vse do vrhov Avstrije, Madžarske in 
Hrvaške. Izjemno smo ponosni in veseli, 
da je vse to prepoznala tudi komisija Tu-
ristične zveze Slovenije.«

Mestna občina Velenje: »Ponosni 
smo, da je Velenje doslej v okviru pro-
jekta Moja dežela – lepa in gostoljubna 
že devetkrat prejelo prvo nagrado za 
urejenost. Petkrat smo osvojili drugo 
mesto, tretje mesto dvakrat. Prejete 
nagrade in nazivi so dodatna spodbu-
da, da bomo tudi v prihodnje posebno 
skrb namenjali urejenemu in čistemu 
okolju.«

BA, BF, TS

destinacija sploh sodeluje na 
natečaju, če priporočil ne upo-
števa,« so pojasnili v TZS.

Občine za sodelovanje na 
natečaju ne plačajo pristoj-
bine. Tudi ocenjevalci – turi-

stični delavci, urbanisti, arhi-
tekti, profesorji gradbeništva 
in drugi člani komisije – za 

ocenjevanje ne dobivajo pla-
čila, temveč to delo opravijo 
prostovoljno.

Novi TEDNIK št. 47   24.11.2022     COLOR CMYK stran 11

11Št. 47, 24. november 2022 KULTURA

Nagrade in plesna premiera
Plesni forum Celje je na nedavnem državnem plesnem festivalu ustvarjalnosti mladih 

Živa 2022 v Ljubljani prejel dve zlati priznanji za koreografijo.
Nagrajena je bila plesna koreografija Gordane Stefanovič – Erjavec, ki je s skupino Forum B 

ustvarila plesno predstavo Pogled premika. S skupino Forum A je nagrajeno koreografijo ustvari-
la Ana Cvelfar, ki je ples naslovila Frgmnt. Na Živi je nastopilo 24 plesalk Plesnega foruma Celje.

V soboto ob 19. uri bodo pripravili premiero vizualno-plesno-gledališkega performansa z 
naslovom Inanna avtorice, koreografinje in plesalke Gee Erjavec. »Inanna je boginja Zemlje 
in neba, ljubezni, plodnosti in prepira. Simbolizira žensko naravo in obstaja v vsaki od nas. 
Performans je poklon naravi ženske ter spodbuja sprejemanje in ljubezen do sebe,« je zapisala 
avtorica pred premiero, ki jo bo z videom podprla Ronja Hage Tange.

TC

Jaz, zemlja je naslov fotografske razstave, s katero se v Železarskem muzeju Štore na 
Teharjah do 10. decembra predstavlja fotografinja Andreja Ravnak.

Celjanka Andreja Ravnak je mojstrica fotografije, ki je za svoje delo prejela že več nagrad. To-
krat na razstavi predstavlja posnetke valovite kmetijske krajine Toskane, Moravske in Provanse. 
Krajinski izseki, ki jih tankočutno jemlje iz širše scene in uokvirja v kompozicije, govorijo vsak 
svojo zgodbo o odnosu med človekom in zemljo. Kot so ob njeni razstavi zapisali v Železarskem 
muzeju Štore, pod obdelovalnimi stroji včasih nastajajo izjemne geometrije in vzorci, ki videz 
naravne krajine tako spremenijo, da se prizori zdijo že skoraj neresnični. »Lepota gole s stroji 
počesane zemlje, valovita žitna polja, neskončne linije sivkinih polj, nenaraven geometrijski red v 
sicer mehko zaobljeni pokrajini, nešteto odtenkov zemlje, krivine v meglicah, teksture v odtenkih 
zlate svetlobe – vse to je svojevrstna poezija za občutljiv estetski čut.«

TS

Zaplesali in zapeli na letnem koncertu

Folklora povezala 
Galičane in Pažane

Konec tedna je bil v Galiciji folklorno obarvan. Tam-
kajšnja folklorna skupina je nastopila na letnem kon-
certu. Kot gostje na tem slavnostnem dogodku so se 
ji pridružili folkloristi s Paga.

ŠPELA OŽIR

Tokratno povezovanje s 
folkloristi z juga po besedah 
umetniške vodje galiških fol-
kloristov Helen Turnšek ni 
bilo prvič. Vsake toliko časa 
namreč svoje delovanje po-
pestrijo z druženjem s katero 
od folklornih skupin z juga. 
Letos so tako v goste povabili 
folkloriste s Paga, s katerimi 
je predsednik krajevne sku-
pnosti Peter Vipavc navezal 
stik s pomočjo Galičanke 
Duške Crljenko, ki se je pred 
nekaj leti preselila na Pag.

Od galiških do 
gorenjskih noš

Poleg paških prijateljev so 
na sobotnem koncertu nasto-
pile vse tri skupine gališke fol-
klorne skupine. To so otroška, 
mladinska in odrasla zasedba. 
Na ta osrednji letni dogodek, 
ki je že od nekdaj stalnica 
med njihovimi nastopi, so se 
pripravljali od septembra. Na 
začetku so zaplesali zahodno-
štajerske plese, kamor spada 
Spodnja Savinjska dolina. Po-

Vseh folkloristov, povezanih v Folklorno skupino Galicija, je približno šestdeset. Umetniški vodji Heleni Turnšek 
je v veliko veselje in ponos, da folklora druži različne generacije krajanov pod Kunigundo.

nosni so, da so lastniki avtoh-
tone gališke noše, ki so jo dali 
izdelati na podlagi stoletnih 
fotografij, ki so se ohranile v 
njihovem kraju. V nadaljeva-
nju programa so zaplesali še 
v gorenjski narodni noši, s 
katero se Slovenci zelo radi 
ponašamo, zaradi česar ne 
manjka niti v garderobi gali-
ških folkloristov. Presenečenje 
večera je bil kvintet, ki so ga 
člani folklorne skupine poime-
novali kar po svoji mentorici 
Heleni, ki je folklori v Galiciji 
predana že dvajset let in brez 
katere skupina zagotovo ne bi 
bila tako dejavna.

Dejaven podmladek
V folklorni skupini trenutno 

deluje dvajset odraslih članov. 
V POŠ Trje vadi folkloro še 

približno trideset otrok, med-
tem ko mladinska folklorna 
skupina deluje v OŠ Petrov-
če. »Vseh folkloristov nas je 
približno šestdeset. V veliko 
veselje in ponos mi je, da fol-
klora druži različne generacije 
krajanov pod Kunigundo,« je 
še povedala Turnškova. Pred-

sednik društva je Uroš Volf, ki 
na žalost zaradi covida ni bil 
prisoten na tokratnem letnem 
koncertu, ki je bil prvi po dveh 
letih epidemije.

»Zahvaliti se želim vsem ple-
salcem odrasle folklorne sku-
pine, da so gostili Pažane po 
domovih in pomagali pri orga-

nizaciji koncerta. Tega našega 
osrednjega dogodka ne bi bilo 
niti brez pomoči številnih dru-
gih, ki so nesebično pomagali 
vsak na svoj način. Veseli me, 
kako takšen dogodek vedno 
znova poveže krajane,« je ob 
koncu še dodala Turnškova.

Foto: Andraž Purg – GrupA

Iz nagrajene plesne predstave Frgmnt koreografinje Ane Cvelfar (Foto: arhiv Plesnega foruma Celje)

Manca Ogorevc osvojila New York
Predstava Večni otrok dramatičarke 

Nave Semel v režiji Yonatana Esterki-
na z Manco Ogorevc v glavni vlogi je 
na največjem mednarodnem festiva-
lu monodrame na svetu United Solo 
v New Yorku prejela nagrado za naj-
boljšo mednarodno predstavo. Nagra-
do je v imenu Gledališča Celje prevzel 
veleposlanik Boštjan Malovrh, stalni 
predstavnik Slovenije pri Združenih 
narodih v New Yorku.

13. festival monodrame United Solo 
se je začel 4. oktobra. V sedmih tednih 
je ponudil pestro paleto predstav v ka-
tegorijah, kot so drama, komedija, stand 
up, glasbeno gledališče in druge. Veli-
ko predstav je bilo razprodanih. Več kot 
polovica predstav se je prav na tem fe-
stivalu prvič predstavila newyorškemu 
gledališkemu občinstvu, nekaj predstav 
je na festivalu doživelo svetovno premie-
ro. Gledališki festival United Solo v New 
Yorku je eden najbolj znanih festivalov 

monodrame na svetu. Prirejajo ga v osr-
čju newyorškega gledališkega okoliša, 
na 42. ulici, in je do zdaj gostil že več 
kot tisoč predstav z vsega sveta.

Za nagrade na letošnjem festivalu se je 
potegovalo več kot 71 predstav z vsega 
sveta. Nagrada za najboljšo mednarodno 
predstavo pomeni veliko priznanje tako 
za celjsko gledališče kot slovensko na-
sploh in potrjuje, da se lahko slovenske 
predstave postavijo ob bok tudi tistim 
največjim v tujini in na mednarodnih fe-
stivalih, kot je United Solo v New Yorku. 
Monodramo Večni otrok priznane izra-
elske pisateljice in dramatičarke Nave 
Semel ter v režiji izraelskega režiserja 
Yonatana Esterkina je Gledališče Celje 
premierno uprizorilo 13. septembra 
2019. Govori o ženski, ki rodi otroka z 
downovim sindromom. Njen zakon je 
srečen, njena prvorojenka je zdrava, z 
rojstvom sina pa se družinsko življenje 
obrne na glavo. V predstavi Maya pripo-

veduje zgodbo na predvečer dneva, ko 
mora njen sin Yotam prvič v šolo. Sooča 
se z lastnimi strahovi in mislijo, kako 
bi lahko otroka obvarovala neprijetnih 
situacij, s katerimi se bo soočal na poti 
v odraslost. Monodrama govori o spre-
jemanju drugačnosti, odnosu okolice in 
nas do oseb z motnjami v duševnem in 
telesnem razvoju. Igralka Manca Ogorevc 
je vlogo oblikovala tako v slovenščini kot 
angleščini, kar je svojevrsten igralski iz-
ziv, hkrati ponuja možnost, da predstava 
nagovarja tudi tujejezično občinstvo.

Predstava je bila že pred gostovanjem 
na festivalu United Solo deležna števil-
nih uspehov. Med odmevna gostovanja 
štejemo gostovanje na 26. mednaro-
dnem božičnem gledališkem festivalu 
v Sankt Peterburgu, kjer je Manca Ogo-
revc za vlogo Maye ob stoječih ovacijah 
prejela nagrado za najboljšo žensko 
vlogo.

DŠ, foto: Uroš Hočevar
Manca Ogorevc je vlogo oblikovala tako v slovenščini kot angleščini, kar 
je svojevrsten igralski izziv.

Eden od posnetkov, ki jih je ustvarila mojstrica fotografije, ki se med drugim ukvarja tudi z arhitekturo, grafičnim 
oblikovanjem in s turizmom. (Foto: Andreja Ravnak)

Lepota krajine v fotografskem 
objektivu
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BISTRICA OB 
SOTLI

Udeležba: 67,37 %
1. Franjo Debelak (neodvisni) 62,44 %
2. Robert Žučko (neodvisni) 37,56 %

Kdo so novoizvoljeni 
župani s Celjskega?

Župani, ki so že v prvem krogu prejeli 
dovolj glasov, so pokomentirali rezul-
tat, se zahvalili volivkam in volivcem 
za zaupanje ter nam razkrili, katere 
bodo prve naloge v novem štiriletnem 
mandatu.

Franjo Debelak:
»Rezultata volitev sem zelo vesel, hvaležen 

sem vsem volivcem, da so potrdili moj četrti 
mandat. Še bolj sem vesel rezultata volitev 
v občinski svet, kjer je z moje liste izvoljenih 
šest od sedmih občinskih svetnikov, kar je 
rekord. Pred volitvami so se strasti v naši 
občini nekoliko razvnele, zdaj je čas, da se 
umirijo. Nadaljeval bom zastavljene projek-
te. Še vedno se bom z državo boril za denar, 
ki ga potrebujemo za gradnjo telovadnice in 
vrtca, nadaljeval bom projekt gradnje štirih 
stanovanj, prihodnje leto bomo nadaljevali 
projekt hidravličnih izboljšav. Seveda razmi-
šljam tudi o novih idejah in tudi zamisli mojih 
nasprotnikov ne bodo preslišane.«

BRASLOVČE

Udeležba: 49,86 %
1. Tomaž Žohar (neodvisni) 90,61 %
2. Janko Pirnat (neodvisni) 9,39 %

Tomaž Žohar:
»Zelo sem vesel tako prepričljive zmage, 

mislim, da so volivci izrazili svojo zahvalo za 
opravljeno delo meni in celotni občinski upra-
vi, saj smo zelo dobro sodelovali. To seveda 
prinaša veliko odgovornost. Dober je tudi 
rezultat volitev za občinski svet, saj je z moje 
liste izvoljenih devet svetnikov od petnajstih. 
Naš načrt dela je ambiciozen, v Braslovčah 
načrtujemo gradnjo novega zdravstvenega 
centra in športni park, na Gomilskem načr-
tujemo novo šolo. Načrtovanih je veliko infra-
strukturnih projektov, osrednja pozornost bo 
namenjena varni in kakovostni oskrbi z vodo.

DOBJE

Udeležba: 41,97 %
1. Franc Leskovšek (SLS) 100 %

Franc 
Leskovšek:

»Ker sem bil edini kandidat za župana, 
je bila predvolilna kampanja res umirjena. 
Volilna udeležba je primerljiva z drugimi 
kraji po državi, morda je nizka tudi zato, 
ker je toliko volitev in referendumov v tako 
kratkem času. Med cilji mojega programa 
so gradnja medgeneracijskega centra, 
ureditev pešpoti, nakup gasilske cisterne. 
Načrtovanih je še nekaj drugih naložb. 
Prepričan sem, da bodo tudi svetniki, ki 
so zdaj prvič v občinskem svetu, podprli 
naš program. Sicer imata v njem večino 
stranki SLS in NSi, seveda pa si želim dobro 
sodelovanje tudi z drugimi.«

DOBRNA

Udeležba: 56,70 %
1. Martin Brecl (SLS) 60,46 %
2. Bojan Felicijan (SDS) 39,54 %

Martin Brecl:
»Hvaležen sem vsem, ki so odšli na voli-

tve, predvsem pa, da so prepoznali učinke 
dela občine. Ljudje so videli, kaj vse smo v 
tem mandatu naredili. Občina Dobrna je 
namreč ena tistih občin, ki so na razpisih 
pridobile največ denarja na število prebi-
valcev, več kot 800 evrov na prebivalca. Na 
drugi strani smo izvedli naložbe v vrednosti 
treh primerljivih porab občin v mandatu in 
od tega pridobili 50 odstotkov sredstev 
Evropske unije in resornih ministrstev. In 
dobro je, da so ljudje to videli. Kako naprej? 
Nekateri projekti so že načrtovani in delali 
bomo dalje ter iskali rešitve za uresničitev 
projektov, ki so ključni za občino.«

GORNJI GRAD

Udeležba: 30,48 %
1. Anton Špeh (neodvisni) 100 %

Anton Špeh:
»Vesel sem, da na volitvah nisem imel 

protikandidatov in bom tako županoval še 
štiri leta. Predvidoma še ta mesec bomo v 
sodelovanju z državo začeli urejati obvozni-
co, naslednje leto načrtujemo ureditev ceste 
Nova Štifta–Šmiklavž. Pridobivamo grad-
beno dovoljenje za center zdravja, naša ob-
čina bo sodelovala tudi pri ureditvi novega 
Zgornjesavinjskega zdravstvenega doma. 
Dela in projektov za nov mandat nam torej 
ne manjka, verjamem, da bomo uspešni pri 
uresničevanju številnih razvojnih izzivov.«

KOZJE

Udeležba: 37,73 %
1. Milenca Krajnc (neodvisna) 100 %

Milenca Krajnc:
»Čeprav sem bila edina kandidatka za 

županjo občine, me je prišlo podpret ve-
liko ljudi. Prepoznali so, da vlogo županje 
jemljem kot poslanstvo in da sem ji predana 
24 ur na dan sedem dni v tednu. Rezultat 
energije, ki jo vlagam v svoje delo, so tudi 
številni izvedeni projekti. V naši občini je več 
dveletnih projektov, katerih izvajanje se bo 
nadaljevalo v novem mandatu. Gre na pri-
mer za gradnjo krožišča, kolesarskih navezav 
in hodnikov za pešce v naselju Kozje, za gra-
dnjo parkirišč pri večnamenskem centru in 
dokončanje prizidka k Vrtcu Zmajček. V naši 
občini se je že začela gradnja enote doma 
starejših. Načrtovana je še gradnja novih 
sedmih stanovanj v središču trga Kozje. Šte-
vilne nove pridobitve načrtujemo na gradu 
Podsreda, med drugim gre za ureditev novih 
družinskih apartmajev in prostorov za visoki 
poslovni turizem.«

LJUBNO

Udeležba: 24,73 %
1. Franjo Naraločnik (neodvisni) 100 %

Franjo 
Naraločnik:

»Ne vem, zakaj nisem imel izzivalca na 
tokratnih volitvah. Smo res tako uspešni, 
da ni želje po spremembah, ali je vloga žu-
pana tako razvrednotena in finančno pod-
hranjena? Moje delo in delo občinske upra-
ve se nemoteno nadaljuje. Pripravljamo 
dokumentacijo za prenovo športnih igrišč 
in pomožnega nogometnega igrišča, sta-
novanjsko gradnjo, gradnjo centra zaščite 
in reševanja ter malih skakalnic. Medtem 
smo že začeli prenavljati pediatrično am-
bulanto in obnavljati odseke lokalnih cest 
ter vodovodnega omrežja. Novo sestavo 
občinskega sveta že kmalu po ustanovni 
seji čaka obravnava osnutka proračuna za 
naslednje leto.«

LUČE

Udeležba: 61,54 %
1. Klavdij Strmčnik (neodvisni) 
61,59 %
2. Jože Vavdi (neodvisni) 23,44 %
3. Matjaž Breznik (neodvisni) 14,97 %

Klavdij 
Strmčnik:

»Zmago na volitvah dojemam kot po-
trditev, da sem v preteklosti delal dobro, 
saj sem v lokalno dogajanje vpet že 20 
let. Volilne rezultate sem pričakal doma, 
potem smo se odpravili v bližnji bar, kjer 
smo proslavili zmago. Najprej moram 
poiskati direktorico oziroma direktorja 
občinske uprave. S sodelavci se bomo 
najprej lotili popravka proračuna za leto 
2022 ter pripravili seznam naložb, ki bi jih 
radi uresničili v tem mandatu. Če želimo 
delo uspešno končati, moramo čim prej 
zavihati rokave.«

MOZIRJE

Udeležba: 37,64 %
1. Ivan Suhoveršnik (neodvisni) 100 %

Ivan 
Suhoveršnik:

»V občini Mozirje smo glede lokalnih vo-
litev nekaj posebnega, saj v šestih županskih 
mandatih kar trikrat župan ni imel protikan-
didata. Mislim, da je to znak zaupanja občank 
in občanov ter uspešnega dela ne le župana, 
ampak tudi občinskih svetnikov in občinske 
uprave. Verjamem, da bomo pri delu uspešno 
sodelovali tudi v naslednjih štirih letih. Ena 
mojih prvih dejavnosti v novem mandatu bo 
sklic sestanka s predsedniki političnih strank, 
ki so zastopane v novem občinskem svetu. 
Pogovarjali se bomo o kadrovski sestavi ob-
činskih odborov.«

NAZARJE

Udeležba: 41,21 %
1. Matej Pečovnik (neodvisni) 100 %

Matej Pečovnik:
»Če si edini kandidat na volitvah za žu-

pana, ti je prihranjen stres med čakanjem 
na rezultate. To je privilegij. Prav tako lahko 
nemoteno opravljaš svoje delo brez obreme-
njevanja s tem, kako bi prepričal občane, naj 
ti ponovno zaupajo svoj glas. V občini Nazarje 
nadaljujemo z uresničevanjem načrtovanih 
naložb. Kmalu bomo začeli graditi prizidek 
k zdravstvenemu domu in smo tik pred pod-
pisom pogodbe za projektiranje vodovoda 
Letošč. Kmalu se bom srečal z novoizvolje-
nimi občinskimi svetniki na ustanovni seji 
občinskega sveta, prav tako s predstavniki 
novustanovljenih krajevnih odborov. Čaka 
nas veliko dela.«

PODČETRTEK

Udeležba: 43,96 %
1. Peter Misja (neodvisni) 100 %

Peter Misja:
»To, da že na petih volitvah nisem imel 

protikandidata, verjetno pomeni, da občani 
cenijo, da vse, kar obljubim, tudi izpolnim. 
Morda pa kdo išče protikandidata, a ga ne 
najde. Z volilno udeležbo sem zadovoljen. A 
ker so volitve praznik demokracije, bi morali 
po mojem mnenju vsi ljudje priti na volišča, 
da bi bili nato res pomirjeni s svojo izbiro. Vesel 
sem, da naša občina ni skoraj nič zadolžena 
in da imamo zagotovljeno sofinanciranje 
za številne projekte, na primer za obnovo 
gradu. Končujemo gradnjo čistilne naprave, 
vzpostavljamo pogoje tudi na drugih podro-
čjih. Želimo zgraditi še center za promocijo 
podjetništva, načrtujemo ureditev turistič-
no-rekreacijskega centra Vonarje in še kaj.«

POLZELA

Udeležba: 58,40 %
1. Jože Kužnik (neodvisni) 62,10 %
2. Bojana Kralj Kos (neodvisna) 19,69 %
3. Dragica Sternad Pražnikar (neodvisna) 
13,43 %
4. Aleš Goršak (Dobra Država) 2,60 %
5. Anton Kanduti (SD) 2,19 %

Jože Kužnik:
»Mislim, da sem volivce v prvem krogu 

prepričal, ker celotno obdobje, odkar sem v 
vlogi župana, delam kolikor je možno zavze-
to, pošteno in pregledno. Prepričan sem, da 
delam v dobrobit vseh občanov. Mislim, da 
so s svojimi glasovi nagradili moje delo, ne pa 
obljub, ki so jih drugi kandidati dali čez noč. 
V naslednjem mandatu bom skrbel za do-
končanje že začetih projektov, kot so ureditev 
vodooskrbe, poslovne cone na območju nek-
danje tovarne nogavic in obnove cest. Med 
načrtovanimi naložbami bi izpostavil kulturni 
center na Polzeli in prizidek k osnovni šoli. Če 
se bo vse to uresničilo, bom zadovoljen.«
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PREBOLD

Udeležba: 56,95 %
1. Marko Repnik (SD) 52,63 %
2. Marjan Golavšek (neodvisni) 47,37 %

Marko Repnik:
»Izid volitev je bil tesen. Oba s protikan-

didatom sva po številu prejetih glasov lahko 
z rezultatom zelo zadovoljna. Oba sva lahko 
ponosna na volilno udeležbo, ki je bila nad 
državnim povprečjem, ljudje so se odločili 
zame. V svojem prvem mandatu se bom po 
ustanovni seji občinskega sveta lotil dela in 
uresničevanja obljub. Veliko pozornosti je tre-
ba posvetiti denacionalizacijskim postopkom. 
Z upravičenci je treba sesti za skupno mizo 
in najti rešitve, ki bodo sprejemljive za obe 
strani. Le tako se bo lahko občina razvijala 
tako, kot si občani želijo.«

RADEČE

Udeležba: 41,77 %
1. Tomaž Režun (SD) 100 %

Tomaž Režun:
»Čeprav sem bil na lokalnih volitvah 

edini kandidat, smo kampanjo s sodelavci 
vodili tako, kot da bi imel pet protikandida-
tov. Obiskali smo vsako krajevno skupnost 
in vsak zaselek, za kar sem ekipi hvaležen. 
Ljudi smo pozivali na volitve. Na letošnjih 
lokalnih volitvah je bila po vsej državi nizka 
volilna udeležba, toda tudi teh 41 odstotkov 
udeležbe v Radečah je treba spoštovati. Mi-
slim, da so se ljudje že naveličali volitev, ki jih 
je preveč za tako kratek čas, pred nami pa je še 
referendumska nedelja. Župan sem osem let 
in težko rečem, ali bom zdaj drugače deloval. 
Sem takšen, kot sem. Značaja ne mislim spre-
minjati, verjamem, da sem dostopen ljudem, 
da jim znam prisluhniti, vedno pa ne morem 
rešiti vsega. V zadnjih letih smo se s sodelavci 
zelo trudili, da bi imeli lepše in prijaznejše sre-
dišče Radeč. Desno stran Radeč smo uredili, 
zdaj nas čaka delo še na levi strani mesta, da 
bomo uredili še stari mestni del.«

REČICA OB 
SAVINJI

Udeležba: 54,65 %
1. Dr. Majda Potočnik (NSi) 55,71 %
2. Jože Lenko (SDS) 35,49 %
3. Branko Hriberšek (neodvisni) 8,80 %

Dr. Majda 
Potočnik:

»Zmaga mi pomeni izraz zaupanja voliv-
cev, nalaga mi veliko obvezo in odgovornost. 
Dosedanji način življenja bom spremenila, 
saj bom delo oskrbnica Doma na Menini 
zamenjala z županovanjem. Glede na to, da 
je občinski svet potrdil proračun za naslednje 
leto, se bom najprej podrobneje seznanila z 
njegovo vsebino. Nadaljevali bomo prenovo 
občinskih cest. Bližajo se prazniki, zato bom 
kar nekaj preostalega časa v decembru na-
menila druženju s sovaščani, še posebej z bolj 
ranljivimi.«

ROGAŠKA 
SLATINA

Udeležba: 42,53 %
1. Mag. Branko Kidrič (NSi) 64,14 %
2. Robert Reich (neodvisni) 26,07 %
3. Albin Šrimpf (neodvisni) 9,79 %

Mag. Branko 
Kidrič:

»Z rezultatom volitev sem zelo zadovoljen. 
V volilni kampanji sem se posvetil neposre-
dnemu stiku z občani. Zastavil sem tudi ve-
likopotezen program projektov za naslednja 
štiri leta. Ljudje so to dobro sprejeli. V novem 
mandatu se bom zavzemal za 36 večjih pro-
jektov, ki so po mojem mnenju pomembni 
za vse občane. Več kot polovica projektov je 
namenjenih mladim. Gre med drugim za 
gradnjo neprofitnih in tržnih stanovanj ter 
za energetsko obnovo POŠ Sveti Florijan in 
športne dvorane Janina. Zavzemal se bom za 
gradnjo večnamenskega prireditvenega pro-

stora Arena Janina, ki bo pod smučiščem. Na 
področju komunalne infrastrukture se bomo 
posvetili gradnji kanalizacije v dveh največjih 
primestnih naseljih – Tuncovec in Spodnje 
Sečovo. Nadaljevali bomo gradnjo daljinskih 
kolesarskih povezav. Občani so se v anketi o 
porabi davka na dobitek pri Jackpotu poveda-
li, da si želijo gradnjo kopališča. Prizadeval si 
bom za njegovo umeščanje v prostor in da bi 
pridobili še preostanek potrebnega denarja.«

ROGATEC

Udeležba: 53,54 %
1. Martin Mikolič (NSi) 74,48 %
2. Fredi Ferčec (SD) 25,52 %

Martin Mikolič:
»Zahvaljujem se volivcem za njihov glas, 

hvaležen sem vsem, ki so odšli na volitve. 
Mislim, da sem jih za osmi mandat prepričal 
z opravljenim delom. Naložb pri nas ne manj-
ka, od novega vrtca do gradnje kolesarskih 
povezav in enote doma starejših. Občina 
mora čim prej sprejeti podrobni prostorski 
načrt za obvoznico, trenutno se usklajuje-
mo s soglasodajalci, nato bo čas za naročilo 
projektne dokumentacije. Gradnjo obvoznice 
pričakujem v letih 2025 in 2026. Čaka nas res 
veliko dela in upam, da bomo lahko zastavlje-
ne načrte uresničili.«

SLOVENSKE 
KONJICE

Udeležba: 50,27 %
1. Darko Ratajc (neodvisni) 56,61 %
2. Mag. Jure Levart (NSi) 43,39 %

Darko Ratajc:
»Vesel sem, da so mi volivke in volivci že 

drugič zaupali županovanje. Očitno so zado-
voljni z mojim dosedanjim delom. Rezultate 
volitev sem pričakal v gostišču v središču 
mesta s podporniki. Volilna udeležba na Ko-
njiškem je bila približno 50-odstotna. Ljudje 
smo verjetno že nekoliko zasičeni z letošnjimi 
volitvami. Najprej se bom sestal s svetniškimi 
skupinami, ki so se prebile v konjiški občinski 

svet. Pogovarjali se bomo o načinih sodelova-
nja in pripravi proračuna za leto 2023.«

SOLČAVA

Udeležba: 59,72 %
1. Katarina Prelesnik (neodvisna) 
100 %

Katarina 
Prelesnik:

»Hvaležna sem, da bom še lahko opravlja-
la delo županje. V naši občini želimo končati 
kar nekaj razvojnih projektov in začeti nove 
naložbe, ki jih bomo uresničevali v naslednjih 
letih. Številna naša prizadevanja so usmer-
jena v to, da bi destinacija Logarska dolina 
– Solčavsko postala bolj povezana, trdoživa in 
uravnotežena gorska skupnost, ki s ponosom 
nadgrajuje večstoletno tradicijo trajnostnega 
delovanja prednikov.«

ŠENTJUR

Udeležba: 54,37 %
1. Mag. Marko Diaci (neodvisni) 
70,61 %
2. Jelka Godec (SDS) 29,39 %

Mag. Marko 
Diaci:

»Zahvaljujem se vsem občankam in obča-
nom, ki so se udeležili volitev in mi namenili 
svoj glas. Rezultata sem zelo vesel, saj doka-
zuje, da so volivci prepoznali naše delo in naše 
načrte. S številom svetnikov, ki so bili izvoljeni 
na moji listi, sem zadovoljen. Upam, da bom 
lahko dobro sodeloval z vsemi občinskimi sve-
tniki. V novem mandatu bom po začrtani poti 
sledil ciljem iz dolgoročnega razvojnega pro-
grama občine. Prihodnji teden bom podpisal 
pogodbo za energetsko obnovo OŠ Hruševec, 
objavljen je javni razpis za dograditev vrtca 
na Planini, občina bo nadaljevala urejanje 
industrijske cone, nadaljevala bo urejanje 
pokopališča, gradnjo kolesarskih povezav. 
Med drugim se ukvarjamo še s projektiranjem 
dveh protipoplavnih zadrževalnikov.«

ŠMARJE PRI 
JELŠAH

Udeležba: 36,97 %
1. Matija Čakš (neodvisni) 100 %

Matija Čakš:
»Zahvaljujem se vsem volivcem, ki so gla-

sovali zame. Čeprav sem bil edini kandidat za 
župana, sem se šel predstavit v vse krajevne 
skupnosti. To se mi zdi pošteno do občanov, 
ki sem jim predstavil program razvoja celotne 
občine in posameznih krajevnih skupnosti. V 
predvolilno kampanjo sem vložil kar veliko 
dela in truda. Za to sem se odločil tudi zaradi 
svoje liste kandidatov za občinski svet in za-
radi list vseh koalicijskih partnerjev. V nasle-
dnjem mandatu si bom še naprej prizadeval 
za enakomeren razvoj naše občine. Zavzemal 
se bom za pridobivanje državnih in evropskih 
sredstev ter za dokončanje načrta razvojnih 
programov. Trudil se bom še za razvoj turi-
stičnih vsebin naše občine, da bo čim bolj 
zanimiva za obiskovalce.«

ŠOŠTANJ

Udeležba: 55,90 %
1. Boris Goličnik (neodvisni) 54,20 %
2. Franc Rosec (SDS) 18,36 %
3. Peter Vidmar (Gibanje Svoboda) 11,33 %
4. Drago Koren (NSi) 9,96 %
5. Andrej Goršek (Lista aktivni) 4,84 %
6. Iztok Kotnik (Resni.ca) 1,31 %

Boris Goličnik:
»Zmaga mi pomeni veliko, predvsem zato, 

ker so ljudje nagradili naše dosedanje dobro 
delo tako v občinskem svetu, kjer smo z našo 
neodvisno listo – Listo Borisa Goličnika – pri-
sotni že tri mandate, kot širše. Vesel sem, da so 
občanke in občani spoznali naš dober in iskren 
namen. Volilna udeležba je bila v primerjavi 
s preteklimi leti v naši občini nekoliko višja. 
Nadaljevali bomo vse začete projekte, obe-
nem bomo takoj začeli snovati dolgoročno 
razvojno strategijo Občine Šoštanj za obdobje 

2023–2040. Slednja bo temeljni in zavezujoč 
dokument za naložbe v prihodnje.«

ŠTORE

Udeležba: 54,50 %
1. Miran Jurkošek (neodvisni) 70,84 %
2. Simon Krofič (SDS) 23,42 %
3. Emil Kačičnik (SNS) 5,75 %

Miran 
Jurkošek:

»Pričakoval sem zmago v prvem krogu 
in da bom prejel približno 60-odstotno 
podporo. Tako dobrega rezultata, več kot 70 
odstotkov podpore, nisem pričakoval. Volivci 
so očitno presodili, da je moja ekipa dobro 
delala, a ne le zadnje leto, temveč zadnjih 16 
let. Zahvaljujem se vsem za njihov glas. Zelo 
vesel sem, da je moja neodvisna lista dobila 
večino v občinskem svetu, in sicer sedem 
svetnikov od trinajstih. To pomeni, da bomo 
v občinskem svetu lahko dobro delali. Med 
glavnimi poudarki za peti mandat bi izposta-
vil nadaljevanje gradnje državne kolesarske 
poti, nadaljevanje gradnje kanalizacije in ure-
janje državne ceste Štore–Svetina. Prizadeval 
si bom za ureditev ali novogradnjo na mestu 
stare šole na Svetini ter za ureditev prostorov 
tamkajšnje krajevne skupnosti in gasilskega 
doma. Med mojimi načrti sta še razgledni 
stolp na Svetini in gradnja poslovno-garažne 
stavbe na Lipi.«

TABOR

Udeležba: 50,99 %
1. Marko Semprimožnik (neodvisni) 
100 %

Marko 
Semprimožnik:

»Volivcev nisem posebej nagovarjal, saj 
me dobro poznajo. Mislim, da smo z ekipo 
v prejšnjem mandatu odlično delali in bili 
uspešni, kar so občani očitno prepoznali, 
zato tudi ni bilo protikandidata. Pohvalil bi 
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BISTRICA OB 
SOTLI

Udeležba: 67,37 %
1. Franjo Debelak (neodvisni) 62,44 %
2. Robert Žučko (neodvisni) 37,56 %

Kdo so novoizvoljeni 
župani s Celjskega?

Župani, ki so že v prvem krogu prejeli 
dovolj glasov, so pokomentirali rezul-
tat, se zahvalili volivkam in volivcem 
za zaupanje ter nam razkrili, katere 
bodo prve naloge v novem štiriletnem 
mandatu.

Franjo Debelak:
»Rezultata volitev sem zelo vesel, hvaležen 

sem vsem volivcem, da so potrdili moj četrti 
mandat. Še bolj sem vesel rezultata volitev 
v občinski svet, kjer je z moje liste izvoljenih 
šest od sedmih občinskih svetnikov, kar je 
rekord. Pred volitvami so se strasti v naši 
občini nekoliko razvnele, zdaj je čas, da se 
umirijo. Nadaljeval bom zastavljene projek-
te. Še vedno se bom z državo boril za denar, 
ki ga potrebujemo za gradnjo telovadnice in 
vrtca, nadaljeval bom projekt gradnje štirih 
stanovanj, prihodnje leto bomo nadaljevali 
projekt hidravličnih izboljšav. Seveda razmi-
šljam tudi o novih idejah in tudi zamisli mojih 
nasprotnikov ne bodo preslišane.«

BRASLOVČE

Udeležba: 49,86 %
1. Tomaž Žohar (neodvisni) 90,61 %
2. Janko Pirnat (neodvisni) 9,39 %

Tomaž Žohar:
»Zelo sem vesel tako prepričljive zmage, 

mislim, da so volivci izrazili svojo zahvalo za 
opravljeno delo meni in celotni občinski upra-
vi, saj smo zelo dobro sodelovali. To seveda 
prinaša veliko odgovornost. Dober je tudi 
rezultat volitev za občinski svet, saj je z moje 
liste izvoljenih devet svetnikov od petnajstih. 
Naš načrt dela je ambiciozen, v Braslovčah 
načrtujemo gradnjo novega zdravstvenega 
centra in športni park, na Gomilskem načr-
tujemo novo šolo. Načrtovanih je veliko infra-
strukturnih projektov, osrednja pozornost bo 
namenjena varni in kakovostni oskrbi z vodo.

DOBJE

Udeležba: 41,97 %
1. Franc Leskovšek (SLS) 100 %

Franc 
Leskovšek:

»Ker sem bil edini kandidat za župana, 
je bila predvolilna kampanja res umirjena. 
Volilna udeležba je primerljiva z drugimi 
kraji po državi, morda je nizka tudi zato, 
ker je toliko volitev in referendumov v tako 
kratkem času. Med cilji mojega programa 
so gradnja medgeneracijskega centra, 
ureditev pešpoti, nakup gasilske cisterne. 
Načrtovanih je še nekaj drugih naložb. 
Prepričan sem, da bodo tudi svetniki, ki 
so zdaj prvič v občinskem svetu, podprli 
naš program. Sicer imata v njem večino 
stranki SLS in NSi, seveda pa si želim dobro 
sodelovanje tudi z drugimi.«

DOBRNA

Udeležba: 56,70 %
1. Martin Brecl (SLS) 60,46 %
2. Bojan Felicijan (SDS) 39,54 %

Martin Brecl:
»Hvaležen sem vsem, ki so odšli na voli-

tve, predvsem pa, da so prepoznali učinke 
dela občine. Ljudje so videli, kaj vse smo v 
tem mandatu naredili. Občina Dobrna je 
namreč ena tistih občin, ki so na razpisih 
pridobile največ denarja na število prebi-
valcev, več kot 800 evrov na prebivalca. Na 
drugi strani smo izvedli naložbe v vrednosti 
treh primerljivih porab občin v mandatu in 
od tega pridobili 50 odstotkov sredstev 
Evropske unije in resornih ministrstev. In 
dobro je, da so ljudje to videli. Kako naprej? 
Nekateri projekti so že načrtovani in delali 
bomo dalje ter iskali rešitve za uresničitev 
projektov, ki so ključni za občino.«

GORNJI GRAD

Udeležba: 30,48 %
1. Anton Špeh (neodvisni) 100 %

Anton Špeh:
»Vesel sem, da na volitvah nisem imel 

protikandidatov in bom tako županoval še 
štiri leta. Predvidoma še ta mesec bomo v 
sodelovanju z državo začeli urejati obvozni-
co, naslednje leto načrtujemo ureditev ceste 
Nova Štifta–Šmiklavž. Pridobivamo grad-
beno dovoljenje za center zdravja, naša ob-
čina bo sodelovala tudi pri ureditvi novega 
Zgornjesavinjskega zdravstvenega doma. 
Dela in projektov za nov mandat nam torej 
ne manjka, verjamem, da bomo uspešni pri 
uresničevanju številnih razvojnih izzivov.«

KOZJE

Udeležba: 37,73 %
1. Milenca Krajnc (neodvisna) 100 %

Milenca Krajnc:
»Čeprav sem bila edina kandidatka za 

županjo občine, me je prišlo podpret ve-
liko ljudi. Prepoznali so, da vlogo županje 
jemljem kot poslanstvo in da sem ji predana 
24 ur na dan sedem dni v tednu. Rezultat 
energije, ki jo vlagam v svoje delo, so tudi 
številni izvedeni projekti. V naši občini je več 
dveletnih projektov, katerih izvajanje se bo 
nadaljevalo v novem mandatu. Gre na pri-
mer za gradnjo krožišča, kolesarskih navezav 
in hodnikov za pešce v naselju Kozje, za gra-
dnjo parkirišč pri večnamenskem centru in 
dokončanje prizidka k Vrtcu Zmajček. V naši 
občini se je že začela gradnja enote doma 
starejših. Načrtovana je še gradnja novih 
sedmih stanovanj v središču trga Kozje. Šte-
vilne nove pridobitve načrtujemo na gradu 
Podsreda, med drugim gre za ureditev novih 
družinskih apartmajev in prostorov za visoki 
poslovni turizem.«

LJUBNO

Udeležba: 24,73 %
1. Franjo Naraločnik (neodvisni) 100 %

Franjo 
Naraločnik:

»Ne vem, zakaj nisem imel izzivalca na 
tokratnih volitvah. Smo res tako uspešni, 
da ni želje po spremembah, ali je vloga žu-
pana tako razvrednotena in finančno pod-
hranjena? Moje delo in delo občinske upra-
ve se nemoteno nadaljuje. Pripravljamo 
dokumentacijo za prenovo športnih igrišč 
in pomožnega nogometnega igrišča, sta-
novanjsko gradnjo, gradnjo centra zaščite 
in reševanja ter malih skakalnic. Medtem 
smo že začeli prenavljati pediatrično am-
bulanto in obnavljati odseke lokalnih cest 
ter vodovodnega omrežja. Novo sestavo 
občinskega sveta že kmalu po ustanovni 
seji čaka obravnava osnutka proračuna za 
naslednje leto.«

LUČE

Udeležba: 61,54 %
1. Klavdij Strmčnik (neodvisni) 
61,59 %
2. Jože Vavdi (neodvisni) 23,44 %
3. Matjaž Breznik (neodvisni) 14,97 %

Klavdij 
Strmčnik:

»Zmago na volitvah dojemam kot po-
trditev, da sem v preteklosti delal dobro, 
saj sem v lokalno dogajanje vpet že 20 
let. Volilne rezultate sem pričakal doma, 
potem smo se odpravili v bližnji bar, kjer 
smo proslavili zmago. Najprej moram 
poiskati direktorico oziroma direktorja 
občinske uprave. S sodelavci se bomo 
najprej lotili popravka proračuna za leto 
2022 ter pripravili seznam naložb, ki bi jih 
radi uresničili v tem mandatu. Če želimo 
delo uspešno končati, moramo čim prej 
zavihati rokave.«

MOZIRJE

Udeležba: 37,64 %
1. Ivan Suhoveršnik (neodvisni) 100 %

Ivan 
Suhoveršnik:

»V občini Mozirje smo glede lokalnih vo-
litev nekaj posebnega, saj v šestih županskih 
mandatih kar trikrat župan ni imel protikan-
didata. Mislim, da je to znak zaupanja občank 
in občanov ter uspešnega dela ne le župana, 
ampak tudi občinskih svetnikov in občinske 
uprave. Verjamem, da bomo pri delu uspešno 
sodelovali tudi v naslednjih štirih letih. Ena 
mojih prvih dejavnosti v novem mandatu bo 
sklic sestanka s predsedniki političnih strank, 
ki so zastopane v novem občinskem svetu. 
Pogovarjali se bomo o kadrovski sestavi ob-
činskih odborov.«

NAZARJE

Udeležba: 41,21 %
1. Matej Pečovnik (neodvisni) 100 %

Matej Pečovnik:
»Če si edini kandidat na volitvah za žu-

pana, ti je prihranjen stres med čakanjem 
na rezultate. To je privilegij. Prav tako lahko 
nemoteno opravljaš svoje delo brez obreme-
njevanja s tem, kako bi prepričal občane, naj 
ti ponovno zaupajo svoj glas. V občini Nazarje 
nadaljujemo z uresničevanjem načrtovanih 
naložb. Kmalu bomo začeli graditi prizidek 
k zdravstvenemu domu in smo tik pred pod-
pisom pogodbe za projektiranje vodovoda 
Letošč. Kmalu se bom srečal z novoizvolje-
nimi občinskimi svetniki na ustanovni seji 
občinskega sveta, prav tako s predstavniki 
novustanovljenih krajevnih odborov. Čaka 
nas veliko dela.«

PODČETRTEK

Udeležba: 43,96 %
1. Peter Misja (neodvisni) 100 %

Peter Misja:
»To, da že na petih volitvah nisem imel 

protikandidata, verjetno pomeni, da občani 
cenijo, da vse, kar obljubim, tudi izpolnim. 
Morda pa kdo išče protikandidata, a ga ne 
najde. Z volilno udeležbo sem zadovoljen. A 
ker so volitve praznik demokracije, bi morali 
po mojem mnenju vsi ljudje priti na volišča, 
da bi bili nato res pomirjeni s svojo izbiro. Vesel 
sem, da naša občina ni skoraj nič zadolžena 
in da imamo zagotovljeno sofinanciranje 
za številne projekte, na primer za obnovo 
gradu. Končujemo gradnjo čistilne naprave, 
vzpostavljamo pogoje tudi na drugih podro-
čjih. Želimo zgraditi še center za promocijo 
podjetništva, načrtujemo ureditev turistič-
no-rekreacijskega centra Vonarje in še kaj.«

POLZELA

Udeležba: 58,40 %
1. Jože Kužnik (neodvisni) 62,10 %
2. Bojana Kralj Kos (neodvisna) 19,69 %
3. Dragica Sternad Pražnikar (neodvisna) 
13,43 %
4. Aleš Goršak (Dobra Država) 2,60 %
5. Anton Kanduti (SD) 2,19 %

Jože Kužnik:
»Mislim, da sem volivce v prvem krogu 

prepričal, ker celotno obdobje, odkar sem v 
vlogi župana, delam kolikor je možno zavze-
to, pošteno in pregledno. Prepričan sem, da 
delam v dobrobit vseh občanov. Mislim, da 
so s svojimi glasovi nagradili moje delo, ne pa 
obljub, ki so jih drugi kandidati dali čez noč. 
V naslednjem mandatu bom skrbel za do-
končanje že začetih projektov, kot so ureditev 
vodooskrbe, poslovne cone na območju nek-
danje tovarne nogavic in obnove cest. Med 
načrtovanimi naložbami bi izpostavil kulturni 
center na Polzeli in prizidek k osnovni šoli. Če 
se bo vse to uresničilo, bom zadovoljen.«
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PREBOLD

Udeležba: 56,95 %
1. Marko Repnik (SD) 52,63 %
2. Marjan Golavšek (neodvisni) 47,37 %

Marko Repnik:
»Izid volitev je bil tesen. Oba s protikan-

didatom sva po številu prejetih glasov lahko 
z rezultatom zelo zadovoljna. Oba sva lahko 
ponosna na volilno udeležbo, ki je bila nad 
državnim povprečjem, ljudje so se odločili 
zame. V svojem prvem mandatu se bom po 
ustanovni seji občinskega sveta lotil dela in 
uresničevanja obljub. Veliko pozornosti je tre-
ba posvetiti denacionalizacijskim postopkom. 
Z upravičenci je treba sesti za skupno mizo 
in najti rešitve, ki bodo sprejemljive za obe 
strani. Le tako se bo lahko občina razvijala 
tako, kot si občani želijo.«

RADEČE

Udeležba: 41,77 %
1. Tomaž Režun (SD) 100 %

Tomaž Režun:
»Čeprav sem bil na lokalnih volitvah 

edini kandidat, smo kampanjo s sodelavci 
vodili tako, kot da bi imel pet protikandida-
tov. Obiskali smo vsako krajevno skupnost 
in vsak zaselek, za kar sem ekipi hvaležen. 
Ljudi smo pozivali na volitve. Na letošnjih 
lokalnih volitvah je bila po vsej državi nizka 
volilna udeležba, toda tudi teh 41 odstotkov 
udeležbe v Radečah je treba spoštovati. Mi-
slim, da so se ljudje že naveličali volitev, ki jih 
je preveč za tako kratek čas, pred nami pa je še 
referendumska nedelja. Župan sem osem let 
in težko rečem, ali bom zdaj drugače deloval. 
Sem takšen, kot sem. Značaja ne mislim spre-
minjati, verjamem, da sem dostopen ljudem, 
da jim znam prisluhniti, vedno pa ne morem 
rešiti vsega. V zadnjih letih smo se s sodelavci 
zelo trudili, da bi imeli lepše in prijaznejše sre-
dišče Radeč. Desno stran Radeč smo uredili, 
zdaj nas čaka delo še na levi strani mesta, da 
bomo uredili še stari mestni del.«

REČICA OB 
SAVINJI

Udeležba: 54,65 %
1. Dr. Majda Potočnik (NSi) 55,71 %
2. Jože Lenko (SDS) 35,49 %
3. Branko Hriberšek (neodvisni) 8,80 %

Dr. Majda 
Potočnik:

»Zmaga mi pomeni izraz zaupanja voliv-
cev, nalaga mi veliko obvezo in odgovornost. 
Dosedanji način življenja bom spremenila, 
saj bom delo oskrbnica Doma na Menini 
zamenjala z županovanjem. Glede na to, da 
je občinski svet potrdil proračun za naslednje 
leto, se bom najprej podrobneje seznanila z 
njegovo vsebino. Nadaljevali bomo prenovo 
občinskih cest. Bližajo se prazniki, zato bom 
kar nekaj preostalega časa v decembru na-
menila druženju s sovaščani, še posebej z bolj 
ranljivimi.«

ROGAŠKA 
SLATINA

Udeležba: 42,53 %
1. Mag. Branko Kidrič (NSi) 64,14 %
2. Robert Reich (neodvisni) 26,07 %
3. Albin Šrimpf (neodvisni) 9,79 %

Mag. Branko 
Kidrič:

»Z rezultatom volitev sem zelo zadovoljen. 
V volilni kampanji sem se posvetil neposre-
dnemu stiku z občani. Zastavil sem tudi ve-
likopotezen program projektov za naslednja 
štiri leta. Ljudje so to dobro sprejeli. V novem 
mandatu se bom zavzemal za 36 večjih pro-
jektov, ki so po mojem mnenju pomembni 
za vse občane. Več kot polovica projektov je 
namenjenih mladim. Gre med drugim za 
gradnjo neprofitnih in tržnih stanovanj ter 
za energetsko obnovo POŠ Sveti Florijan in 
športne dvorane Janina. Zavzemal se bom za 
gradnjo večnamenskega prireditvenega pro-

stora Arena Janina, ki bo pod smučiščem. Na 
področju komunalne infrastrukture se bomo 
posvetili gradnji kanalizacije v dveh največjih 
primestnih naseljih – Tuncovec in Spodnje 
Sečovo. Nadaljevali bomo gradnjo daljinskih 
kolesarskih povezav. Občani so se v anketi o 
porabi davka na dobitek pri Jackpotu poveda-
li, da si želijo gradnjo kopališča. Prizadeval si 
bom za njegovo umeščanje v prostor in da bi 
pridobili še preostanek potrebnega denarja.«

ROGATEC

Udeležba: 53,54 %
1. Martin Mikolič (NSi) 74,48 %
2. Fredi Ferčec (SD) 25,52 %

Martin Mikolič:
»Zahvaljujem se volivcem za njihov glas, 

hvaležen sem vsem, ki so odšli na volitve. 
Mislim, da sem jih za osmi mandat prepričal 
z opravljenim delom. Naložb pri nas ne manj-
ka, od novega vrtca do gradnje kolesarskih 
povezav in enote doma starejših. Občina 
mora čim prej sprejeti podrobni prostorski 
načrt za obvoznico, trenutno se usklajuje-
mo s soglasodajalci, nato bo čas za naročilo 
projektne dokumentacije. Gradnjo obvoznice 
pričakujem v letih 2025 in 2026. Čaka nas res 
veliko dela in upam, da bomo lahko zastavlje-
ne načrte uresničili.«

SLOVENSKE 
KONJICE

Udeležba: 50,27 %
1. Darko Ratajc (neodvisni) 56,61 %
2. Mag. Jure Levart (NSi) 43,39 %

Darko Ratajc:
»Vesel sem, da so mi volivke in volivci že 

drugič zaupali županovanje. Očitno so zado-
voljni z mojim dosedanjim delom. Rezultate 
volitev sem pričakal v gostišču v središču 
mesta s podporniki. Volilna udeležba na Ko-
njiškem je bila približno 50-odstotna. Ljudje 
smo verjetno že nekoliko zasičeni z letošnjimi 
volitvami. Najprej se bom sestal s svetniškimi 
skupinami, ki so se prebile v konjiški občinski 

svet. Pogovarjali se bomo o načinih sodelova-
nja in pripravi proračuna za leto 2023.«

SOLČAVA

Udeležba: 59,72 %
1. Katarina Prelesnik (neodvisna) 
100 %

Katarina 
Prelesnik:

»Hvaležna sem, da bom še lahko opravlja-
la delo županje. V naši občini želimo končati 
kar nekaj razvojnih projektov in začeti nove 
naložbe, ki jih bomo uresničevali v naslednjih 
letih. Številna naša prizadevanja so usmer-
jena v to, da bi destinacija Logarska dolina 
– Solčavsko postala bolj povezana, trdoživa in 
uravnotežena gorska skupnost, ki s ponosom 
nadgrajuje večstoletno tradicijo trajnostnega 
delovanja prednikov.«

ŠENTJUR

Udeležba: 54,37 %
1. Mag. Marko Diaci (neodvisni) 
70,61 %
2. Jelka Godec (SDS) 29,39 %

Mag. Marko 
Diaci:

»Zahvaljujem se vsem občankam in obča-
nom, ki so se udeležili volitev in mi namenili 
svoj glas. Rezultata sem zelo vesel, saj doka-
zuje, da so volivci prepoznali naše delo in naše 
načrte. S številom svetnikov, ki so bili izvoljeni 
na moji listi, sem zadovoljen. Upam, da bom 
lahko dobro sodeloval z vsemi občinskimi sve-
tniki. V novem mandatu bom po začrtani poti 
sledil ciljem iz dolgoročnega razvojnega pro-
grama občine. Prihodnji teden bom podpisal 
pogodbo za energetsko obnovo OŠ Hruševec, 
objavljen je javni razpis za dograditev vrtca 
na Planini, občina bo nadaljevala urejanje 
industrijske cone, nadaljevala bo urejanje 
pokopališča, gradnjo kolesarskih povezav. 
Med drugim se ukvarjamo še s projektiranjem 
dveh protipoplavnih zadrževalnikov.«

ŠMARJE PRI 
JELŠAH

Udeležba: 36,97 %
1. Matija Čakš (neodvisni) 100 %

Matija Čakš:
»Zahvaljujem se vsem volivcem, ki so gla-

sovali zame. Čeprav sem bil edini kandidat za 
župana, sem se šel predstavit v vse krajevne 
skupnosti. To se mi zdi pošteno do občanov, 
ki sem jim predstavil program razvoja celotne 
občine in posameznih krajevnih skupnosti. V 
predvolilno kampanjo sem vložil kar veliko 
dela in truda. Za to sem se odločil tudi zaradi 
svoje liste kandidatov za občinski svet in za-
radi list vseh koalicijskih partnerjev. V nasle-
dnjem mandatu si bom še naprej prizadeval 
za enakomeren razvoj naše občine. Zavzemal 
se bom za pridobivanje državnih in evropskih 
sredstev ter za dokončanje načrta razvojnih 
programov. Trudil se bom še za razvoj turi-
stičnih vsebin naše občine, da bo čim bolj 
zanimiva za obiskovalce.«

ŠOŠTANJ

Udeležba: 55,90 %
1. Boris Goličnik (neodvisni) 54,20 %
2. Franc Rosec (SDS) 18,36 %
3. Peter Vidmar (Gibanje Svoboda) 11,33 %
4. Drago Koren (NSi) 9,96 %
5. Andrej Goršek (Lista aktivni) 4,84 %
6. Iztok Kotnik (Resni.ca) 1,31 %

Boris Goličnik:
»Zmaga mi pomeni veliko, predvsem zato, 

ker so ljudje nagradili naše dosedanje dobro 
delo tako v občinskem svetu, kjer smo z našo 
neodvisno listo – Listo Borisa Goličnika – pri-
sotni že tri mandate, kot širše. Vesel sem, da so 
občanke in občani spoznali naš dober in iskren 
namen. Volilna udeležba je bila v primerjavi 
s preteklimi leti v naši občini nekoliko višja. 
Nadaljevali bomo vse začete projekte, obe-
nem bomo takoj začeli snovati dolgoročno 
razvojno strategijo Občine Šoštanj za obdobje 

2023–2040. Slednja bo temeljni in zavezujoč 
dokument za naložbe v prihodnje.«

ŠTORE

Udeležba: 54,50 %
1. Miran Jurkošek (neodvisni) 70,84 %
2. Simon Krofič (SDS) 23,42 %
3. Emil Kačičnik (SNS) 5,75 %

Miran 
Jurkošek:

»Pričakoval sem zmago v prvem krogu 
in da bom prejel približno 60-odstotno 
podporo. Tako dobrega rezultata, več kot 70 
odstotkov podpore, nisem pričakoval. Volivci 
so očitno presodili, da je moja ekipa dobro 
delala, a ne le zadnje leto, temveč zadnjih 16 
let. Zahvaljujem se vsem za njihov glas. Zelo 
vesel sem, da je moja neodvisna lista dobila 
večino v občinskem svetu, in sicer sedem 
svetnikov od trinajstih. To pomeni, da bomo 
v občinskem svetu lahko dobro delali. Med 
glavnimi poudarki za peti mandat bi izposta-
vil nadaljevanje gradnje državne kolesarske 
poti, nadaljevanje gradnje kanalizacije in ure-
janje državne ceste Štore–Svetina. Prizadeval 
si bom za ureditev ali novogradnjo na mestu 
stare šole na Svetini ter za ureditev prostorov 
tamkajšnje krajevne skupnosti in gasilskega 
doma. Med mojimi načrti sta še razgledni 
stolp na Svetini in gradnja poslovno-garažne 
stavbe na Lipi.«

TABOR

Udeležba: 50,99 %
1. Marko Semprimožnik (neodvisni) 
100 %

Marko 
Semprimožnik:

»Volivcev nisem posebej nagovarjal, saj 
me dobro poznajo. Mislim, da smo z ekipo 
v prejšnjem mandatu odlično delali in bili 
uspešni, kar so občani očitno prepoznali, 
zato tudi ni bilo protikandidata. Pohvalil bi 

24 MOSOVA PETICA 2017

Proizvodnja in montaža nerjavnih dimnikov:
sanacija dimnikov po sistemu SN-SAN
troslojni dimniki SN-MD
povrtavanje obstoječih tuljav

HALA G
RAZSTAVNI PROSTOR 04

MOS

Gradnja in obnova doma
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delo občinskega sveta. Zdaj se bo njegova 
sestava precej spremenila. Upam, da bomo 
prav tako uspešni kot v prejšnjem mandatu. 
Ker se v našo občino priseljuje veliko pre-
bivalcev, želimo zgraditi prizidek k osnovni 
šoli, prostorsko stisko imamo tudi v knjižnici. 
Tema dvema naložbama bomo posvetili ve-
liko pozornosti.«

VELENJE

Udeležba: 47,35 %
1. Peter Dermol (SD) 68,84 %
2. Dr. Milan Medved (neodvisni) 16,97 %
3. Lidija Črnko (Gibanje Svoboda) 6,06 %
4. Benjamin Strozak (Dobra država) 4,22 %
5. Jože Hribar (Naše Velenje) 2,40 %
6. Lidija Šolinc (Resni.ca) 1,51 %

Peter Dermol:
»Zmaga je potrditev ekipnega dela za 

dobrobit vseh naših občank in občanov. 
Vem, da z občani zmoremo vse. Nadaljeva-
li bomo projekte za dvig kakovosti bivanja 
in obogatitev storitvene dejavnosti. Z do-
končno vzpostavitvijo energetske pisarne 
nudimo strokovno pomoč občanom in 
poslovnim subjektom na področju oskrbe 
in porabe toplotne energije. Z vzpostavi-
tvijo centra za pravičen prehod pa bomo 

vsem nudili strokovno podporo v procesu 
zagotavljanja pravičnega prehoda v proce-
su prestrukturiranja regije. Prav tako bomo 
delno reorganizirali občinsko upravo, s čimer 
želimo povečati njeno učinkovitost.«

VITANJE

Udeležba: 69,28 %
1. Andraž Pogorevc (neodvisni) 
54,71 %
2. Slavko Vetrih (SLS) 45,29 %

Andraž 
Pogorevc:

»Moja zmaga na volitvah najverjetneje 
sporoča, da si Vitanjčanke in Vitanjčani želijo 
sprememb glede vodenja občine. Rezultate 
sem pričakal doma v krogu družine in prija-
teljev. Veseli me, da je bila volilna udeležba v 
naši občini skoraj 70-odstotna, kar je bistve-
no višji odstotek od slovenskega povprečja. 
Ko bom začel opravljati delo župana, bom 
naprej preučil smotrnost načrtovanih na-
ložb, vsekakor bomo nadaljevali gradnjo 
vrtca. Moje delo bo pregledno, odgovorno 
in zavzeto.«

VOJNIK

Udeležba: 44,59 %
1. Branko Petre (NSi, SDS) 76,53 %
2. Barbara Leder (Gibanje Svoboda) 23,47 %

Branko Petre:
»Vesel sem, da so me občani podprli še 

za en mandat. Zahvaljujem se jim, da so 
šli na volišča. Zmago sem sicer pričakoval, 
ne pa tudi tako visokega odstotka glasov. 
Na izid sem seveda ponosen. Je pa to tudi 
zaveza, da delo, ki smo ga z ekipo v dveh 
mandatih začrtali, nadaljujemo. Dobrobit 
ljudi in kraja bo še naprej na prvem me-
stu, hkrati tudi dostopnost, da bodo lju-
dje lahko povedali svoje mnenje, da bodo 
tudi slišani in upoštevani. Med naložbami 
načrtujem širitev vojniške osnovne šole, 
nekaj projektov bo uresničenih s pomo-
čjo financiranja Evropske unije. Veselim 
se sodelovanja z ljudmi, kajti moje delo 
temelji na vključevanju svetnikov ob-
činskega sveta kot tudi predstavnikov 
krajevnih skupnosti. Sestava občinskega 
sveta v novem mandatu se bo precej spre-
menila. Približno polovica svetnikov se bo 
zamenjalo. Upam, da nam bo tudi v novi 
sestavi uspelo kakovostno in spoštljivo 
sodelovati in sprejemati odločitve.«

VRANSKO

Udeležba: 68,41 %
1. Nataša Juhart (NSi) 61,56 %
2. Arnold Marko (neodvisni) 19,97 %
3. Florijan Rojnik (SDS) 18,46 %

Nataša Juhart:
»Svoj uspeh v prvem krogu volitev pri-

pisujem temu, da sem se znala verjetno 
dobro približati volivcem. Očitno so me 
prepoznali kot zaupanja vredno osebo, 
s svojimi dejanji sem jim dokazala, da 
znam sodelovati, jim prisluhniti. Menim, 
da sta moji odliki, da znam delati z ljudmi 
in da tisto, kar obljubim, tudi naredim. 
Najprej se bom seznanila s projekti, ki so 
že v izvajanju, in jih izpeljala do konca. V 
občini Vransko imamo visoko raven zdra-
vstvene in socialne oskrbe občanov. Ker 
se v naše kraje priseljuje veliko ljudi, bo 
treba razmišljati o zagotavljanju pogojev 
za šolstvo. Trudila se bom pridobiti čim 
več državnih in evropskih sredstev tudi 
za gospodarstvo, kmetijstvo in družbene 
dejavnosti. Moj cilj je, da bi mladi v občini 
Vransko videli svojo prihodnost, starejši 
pa varno starost. Vsekakor se bom zavze-
mala za naložbe, s katerimi bo pridobilo 
čim več občanov.«

ZREČE

Udeležba: 50,84 %
1. Mag. Boris Podvršnik (SDS) 65,91 %
2. Vladimir Kukavica (Gibanje Svoboda) 
34,09 %

Mag. Boris 
Podvršnik:

»Vesel sem, da so mi Zrečanke in Zrečani 
zaupali že peti županski mandat. Ponovno 
izvolitev pripisujem odgovornemu in preda-
nemu delu. K razvoju krajev na Zreškem so 
pripomogli mnogi, od občinskih svetnikov in 
strokovne občinske uprave do društev, jav-
nih zavodov in organizacij. Tudi v prihodnje 
si bom prizadeval delovati povezovalno in 
uravnoteženo. Z zastavljenim programom 
želim še izboljšati kakovost življenja in dela 
v naši lepi ter uspešni občini.«

ŽALEC

Udeležba: 41,17 %
1. Janko Kos (SD) 63,62 %
2. Matjaž Krk (neodvisni) 15,69 %
3. Srečko Lednik (SDS) 11,93 %
4. Blaž Kolar (Gibanje Svoboda) 8,75 %

Janko Kos:
»Ugotavljam, da sem na volitvah dosegel 

res dober rezultat, in sem občanom hvaležen 
za tako izdatno podporo. Imel sem tri dobre 
protikandidate, ki so skupaj zbrali tretjino 
glasov, jaz pa dve tretjini. Stranka Socialnih 
demokratov je v občinskem svetu ohranila 
večino. To pomeni, da so ljudje videli, da smo 
dobro delali in si prizadevali za sodelovanje. 
Volivci so nam naložili nove naloge, jaz bom 
dobil še nekaj sivih las. Vendar imam dovolj 
energije, volje in znanja, da bom upravičil 
pričakovanja občanov in da bo naša občina 
še naprej med najbolj uspešnimi v državi. V 
novem mandatu se bom med drugim posve-
til nadaljnjemu opremljanju obrtnih con ter 
gradnji vrtcev v Žalcu in na Ponikvi. Za blaže-
nje stisk ljudi bomo krepili socialne programe. 
Velik poudarek bomo namenjali posodobitvi 
vodovodnih sistemov, da bo ljudem na voljo 
zdrava pitna voda. Kar seveda ne pomeni, da 
v naši občini ne bomo več pili piva.«

CELJE

Udeležba: 41,50 %
1. Bojan Šrot (CŽL) 46,86 %
2. Matija Kovač (neodvisni kandidat) 
33,14 %
3. Uroš Lesjak (Gibanje Svoboda) 9,41 %
4. Sandi Sendelbah (Lista za Celje) 6,25 %
5. Primož Brvar (SD) 4,34 %

LAŠKO

Udeležba: 52,31 %
1. Marko Šantej (neodvisni) 46,26 %
2. Franc Zdolšek (SLS) 37,44 %
3. Marjan Mačkošek (Gibanje Svoboda) 9,67 %
4. Štefanija Pavčnik (SDS) 5,64 %
5. Davorin Cizej (Resnica) 0,99 %

ŠMARTNO OB 
PAKI

Udeležba: 64,98 %
1. Janko Kopušar (neodvisni) 45,21 %
2. Peter Rosenstein (SDS) 20,55 %
3. Josip Lukenda (neodvisni) 19,56 %
4. Robert Crnjac (SD) 14,68 %

Drugi krog
Po nedeljskih volitvah župani niso znani v treh občinah, saj nihče od kan-

didatov ni prejel zadostne podpore. Drugi krog volitev bo 4. decembra.
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Celjska ledena dvorana gostila umetnostne drsalce na Skate Celje 2022

Zahteven logistični zalogaj, a lažji 
kot lanski

V nedeljo zvečer se je v Celju končalo štiridnev-
no tekmovanje v umetnostnem drsanju Skate 2022. 
Celjski drsalni klub je mednarodno tekmovanje, ki 
sodi v sklop tekem za evropski kriterij, gostil že 28. 
zapovrstjo.

DEAN ŠUSTER

Ponovno so morali orga-
nizatorji omejiti število pri-
javljenih tekmovalcev. Pred-
stavili so se 303 iz 15 držav. 
Prijetno si je bilo spočiti oči 
ob ogledu vrhunskih pred-
stav in tudi tistih manj kako-
vostnih, kajti vsi so bili lepo 
oblečeni. Tudi ušesa so prišla 
na svoj račun ob skrbno iz-
brani glasbi, ki jo vedno manj 
slišimo na radijskih postajah.

Brez staršev otrok 
ne bi šlo
Svoje misli nam je predsta-

vila predsednica Drsalnega 
kluba Celje Polona Čmer. 
Najprej nas je zanimalo, kako 
so se spoprijeli z zahtevnim 
logističnim zalogajem. »Tudi 
tokrat je bil zahteven, a nam 
je bilo vsem kljub vsemu laž-
je kot lani, na 27. mednaro-
dnem tekmovanju, saj smo 

se tedaj morali držati strogih 
zdravstvenih predpisov v ob-
dobju koronske krize. Gostili 
smo več kot tristo tekmoval-
cev. Brez staršev naših otrok 
tega ne bi zmogli. Iskreno se 
odzovejo, ko jih pozovemo k 
pomoči,« pravi Čmerova. Ob 
takšnem številu tekmovalcev 
in vseh drugih spremljevalcih 
ter sodnikih je na celjskem 
območju marsikdo prišel 
na svoj račun. »Najbrž je to 
res,« je odvrnila Čmerova. 
»Hotel A je bil uradni hotel 
za goste, toda zagotovo so se 
tujci namestili tudi v Celju in 
številnih okoliških hotelih ter 
apartmajih.« Glede uvrstitev 
drsalk in drsalcev celjskega 
kluba je dodala, da je vesela, 
saj so iz leta v leto boljše v 
zadovoljstvo vodstva kluba, 
staršev in otrok. »Smo na pra-
vi poti. Bili smo boljši kot v 

pretekli sezoni v tem času,« je 
zaključila Polona Čmer.

V Helsinke in Tokio
Najboljša celjska in sloven-

ska tekmovalka Daša Grm 
je bila tretja med članicami: 
»Moja pripravljenost se lepo 
in postopoma izboljšuje. Vse-
kakor si želim, da bi se hitre-
je. Z uvrstitvijo nisem pov-
sem zadovoljna, z nastopom 
pa sploh ne. V soboto sem 
namreč v kratkem programu 
padla dvakrat, kar zame ni 
značilno. V nedeljo sem bila 
zato premalo sproščena. Bala 
sem se, da se mi ne bi spodr-
sljaj ponovil. Toda pravi ob-
čutki se mi vračajo.« Daša se 
zaveda, da se je sezona šele 
komaj začela. »Prvi vrhunec 
sezone bo konec januarja, ko 
se bom udeležila evropskega 
prvenstva v Helsinkih. Naj-
bolj se veselim največjega 
izziva te sezone, nastopa na 
svetovnem prvenstvu v To-
kiu, ki bo konec marca. Nor-
mo za SP sem že izpolnila.« 
Ko sem omenil zimske olim-
pijske igre v Cortini 2026, je 
31-letna Daša le zmajevala z 
glavo …

Na ledu Kraljestvo 
risanih junakov
Celjske umetnostne drsal-

ke so v zahtevni konkurenci 
v vseh kategorijah dosegle še 
nekaj uvrstitev med prvih de-
set najboljših. Osmi mesti sta 
osvojili Luna Rozman (basic 
novices III) in Ksenija Sava-
nović (cubs II), na devetih 
mestih sta bili Kasja Minić 
(basic novices II) in Tena 
Škalički (cubs I). Državno 
prvenstvo v umetnostnem dr-
sanju bo 17. in 18. decembra 
na Jesenicah. Vzporedno ob 
vadbi in pripravi na državno 
prvenstvo bodo v celjskem 
klubu po več letih pripravili 
predstavo na ledu. Gre za do-
mačo produkcijo z nastopom 
članov kluba tako iz sekcije 
umetnostnih drsalcev kot iz 
sekcije hitrostnih drsalcev 
na kratke proge. Predstava 
Kraljestvo risanih junakov 
bo v Mestnem parku Celje 
na ogled 22. in 29. decembra 
ob 17.00.

Foto: Andraž Purg - GrupA

Tekmovalke Drsalnega kluba Celje z nekaj predstavniki strokovnega vodstva

Predsednica DK Celje Polona Čmer Dašino sporočilo vsem

Neutrudni Drago Vanovšek »Dragec« je skušal popraviti vsako brazgotino na ledu.

Celjanka Daša Grm je zaostala za Čehinjo Elisko Brezinovo, ki je zmagala, 
in Britanko Nino Povey. Boljša je bila od Slovakinje Alexandre Filcove, 
Srbkinje Antonine Dubinine, Madžarke Darie Zsirnove …

Najboljša slovenska drsalka je navdušila z nekaterimi elementi v prostem 
programu.
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Dve judoistki celjskega judoističnega kluba do visokih državnih odlikovanj

Zlati red za zasluge tudi Urški 
Žolnir Jugovar

Državno odlikovanje, zlati red za zasluge, je najprej 
predsednik Slovenije Borut Pahor izročil najuspe-
šnejši slovenski olimpijki, Celjanki Tini Trstenjak. 
Ko je olimpijska prvakinja in kasneje še podprvaki-
nja prejela priznanje iz Pahorjevih rok, je bila njena 
klubska sotekmovalka Urška Žolnir Jugovar v vlogi 
športne direktorice Evropske judo zveze na evrop-
skem prvenstvu do 23 let v Sarajevu.

DEAN ŠUSTER

Urška je zlati red za zasluge 
tako prejela na posebni slove-
snosti v predsedniški palači 
16. novembra. V njeni druž-
bi so bili potapljačica Alenka 
Artnik, motokrosist Tim Gaj-
ser in kolesar Tadej Pogačar, 
ki so prav tako prejeli držav-
na odlikovanja. Vsi omenjeni 
športniki so red za zasluge 

Državno odlikovanje, red 
za zasluge, je letos prejel tudi 
trener Urške Žolnir Jugovar, 
Tine Trstenjak in še nekate-
rih drugih odličnih judoistk 
ter judoistov Marjan Fabjan.

prejeli za izjemne športne 
dosežke, uveljavljanje Slove-
nije na svetovnem športnem 
prizorišču ter navdih ljudem.

Urška olimpijska in 
evropska prvakinja
Večkratna svetovna prva-

kinja Alenka Artnik velja 
za eno najboljših potaplja-
čic v zgodovini, trenutno 
je rekorderka po doseženi 
globini pri potapljanju na 
dah, potem ko se je lani na 
Bahamih potopila kar 122 
metrov globoko. Kolesarski 
as Tadej Pogačar je najboljši 
na lestvici Mednarodne ko-

Urška Žolnir Jugovar je osvojila kar devet medalj na velikih tekmovanjih.

lesarske zveze. Primat na 
vrhu razpredelnice je ohra-
nil s 16 zmagami v tej sezo-
ni in z drugim mestom na 
dirki po Franciji. Tim Gajser 
je aktualni svetovni prvak v 
motokrosu v razredu MXGP, 
skupaj je že petkrat postal 
najboljši na svetu. Edina, 
ki ni več športno aktivna, 
je Urška Žolnir Jugovar. Je 
prva prejemnica olimpijske 
kolajne v judu za Slovenijo, 
potem ko je bila v Atenah 
leta 2004 bronasta. Osem 
let kasneje je postala olim-
pijska prvakinja v Londonu. 
Na svetovnih prvenstvih je 
bila dvakrat tretja (v Kai-
ru 2005 in v Parizu 2011). 
Evropska prvakinja je posta-
la leta 2009 v Tbilisiju. Kljub 
temu v preteklost ne pogle-
duje veliko. Ritem življenja 
je za kaj takšnega preprosto 
prezahteven, pravi nekdanja 
izjemna tekmovalka celjske-
ga kluba Z´dežele Sankaku, 
ki ga še vedno uspešno vodi 
Marjan Fabjan.

Ponovno 
podoživela 
bridkosti in radosti

»Že sedem let je minilo, 
odkar sem uradno končala 
tekmovati v vrhunskem judu. 
In že desetletje je preteklo od 
osvojene zlate olimpijske me-
dalje v Londonu,« je časovno 

oddaljenost od zadnjih izje-
mnih dosežkov poudarila 
Urška Žolnir Jugovar. »Z 
mislimi sem bila med tem 
že pri drugih stvareh. Začela 
sem novo življenje, z druži-
no, otrokom, novo službo. 
Razmišljala sem o prihodno-
sti, o novi viziji. In potem 
se je pojavilo odlikovanje, 

celo zlati red za zasluge … 
Prevzelo me je navdušenje. 
In ponovno sem podoživela 
vseh 25 let, v katerih so se 
izmenjevali bridkosti in do-
bre stvari, zmage in porazi,« 
je dodala šampionka iz Per-
novega, zdaj podpredsednica 
Judo zveze Slovenije.
Foto: Daniel Novakovič/STA

V torek v Celju Jeseničani
Hokejisti ekipe LedX Celje so v derbiju lige IHL po podaljšku zmagali v Kranju proti 

Triglavu s 3 : 2.
Podajalec pri odločilnem golu je bil Mikus Mintautiškis, strelec pa Jure Sotlar, ki je 

zadel že v drugi tretjini. En zadetek je dodal Srdjan Subotić po podaji Žana Flajsa. Trener 
celjskega moštva Gal Koren je povedal: »Že od prve minute smo igrali dober hokej, po 
naših številnih izključitvah pa so nas gostitelji ujeli. V podaljšku smo zasluženo zmaga-
li.« V soboto bodo Celjani v ligi IHL gostovali v Beogradu proti Crveni zvezdi. Le tri dni 
kasneje, v torek, 29. novembra bodo v drugi tekmi polfinala državnega prvenstva gostili 
Jeseničane, ki so sodelovali na polfinalnem turnirju celinskega pokala v Cardifu. V torek 
bo tudi drugi obračun polfinala DP med hokejisti Olimpije in Triglava. Prvo tekmo so 
Ljubljančani na svojem ledu dobili s 3 : 1.

DŠ
Foto: Andraž Purg - GrupA

V Celju zmagale dvakrat, v 
Ljubljani enkrat

Slovenska ženska rokometna reprezentanca je v zadnjem krogu drugega dela evrop-
skega prvenstva v Sloveniji, Črni gori in Severni Makedoniji izgubila proti Madžarski 
z 29 : 25 in že pred zadnjima obračunoma v skupini zapravila vse možnosti za preboj v 
polfinale ali tekmo za peto mesto.

Nekaj naših reprezentantk (Slovenija je osvojila osmo mesto) se je pritoževalo nad 
sojenjem, a so očitno pozabile, na kakšen način so premagale Danke. Po aferi Škatla 
sodniške pomoči ni bilo več, kvečjemu nasprotno. Proti Madžarski sta bili najbolj učin-
koviti Velenjčanka Ana Gros s šestimi in Celjanka Nataša Ljepoja s petimi goli. Ljepoja 
je prvenstvo odigrala izvrstno na mestu krožne napadalke. Od 24 strelov je zapravila le 
dva! Na desnem krilu je bila še ena Celjanka, Alja Koren je dosegla sedem golov. Članica 
ŽRK Z´dežele Celje Erin Novak je na svojem krstnem nastopu na velikem tekmovanju 
prvi reprezentančni gol zabila hrvaški selekciji.

DŠ
Foto: Slavko Kolar

Nataša Ljepoja med tekmo s Srbijo. Zmaga je našim rokometašicam odprla pot v drugi del prvenstva. V Celju so 
premagale Danke in Srbkinje, v Ljubljani so bile boljše le od Hrvatic.

Se bodo celjski hokejisti morda smejali tudi v torek?
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V poljskem Bialystoku je 
bilo tekmovanje ISU Chal-
lenge 1 v hitrostnem drsanju 
na kratke proge. Pod taktirko 
trenerja Martina Kolenca so 
se ga udeležili trije slovenski 
reprezentanti, Tibor Kome-
rički, Dina Špan in Vid Gal, 
vsi člani Drsalnega kluba 
Celje.

Dina Špan je bila v svoji kate-
goriji (junior B) na 500 metrov 
14., Vid Gal (men) je bil sedmi 
na 1.000 metrov. Osebne re-
korde je izboljšal na vseh treh 
progah (500, 1.000 in 1.500 me-
trov). Najhitrejši slovenski drsa-
lec je Tibor Komerički, ki je na 
500 metrov v skupni razvrstitvi 
osvojil bronasto medaljo. Držav-
ni rekord v hitrostnem drsanju 
na kratke proge na 500 metrov je 
med letoma 2018 in 2022 pripa-
dal Boru Luki Urlepu (44,102). 
Komerički je v mesecu aprilu 
na SP v Montrealu postavil nov 
rekord (43,431), na Poljskem 
pa ga je še izboljšal (43,402). 
»Kljub nekoliko slabši kakovosti 
ledu je Tibor Komerički postavil 
slovenski rekord in nakazal, da 
ga lahko v nekoliko boljših raz-
merah še izboljša«, je povedal 
trener Martin Kolenc.

DŠ, foto: Sht@dk-celje

Poraz, ki najbrž ne bo usoden
Košarkarice Cinkarne so dobile pravočasno opozorilo na prvi tekmi četrtfinala 

slovenskega pokala v Ljubljani.
Ilirija je bila boljša s 74 : 73. Povratni obračun bo 4. januarja v dvorani Gimnazije Celje 

Center. V sredo bodo Celjanke v ligi Waba gostovale v Novem Sadu pri ekipi Vojvodine.
Košarkarji Zlatoroga so si priborili prvo zmago v letošnji sezoni v 1. slovenski ligi. V 7. 

krogu so premagali ekipo Terme Olimia Podčetrtek z 88 : 74. Vse skupaj je seveda posle-
dica prihodov okrepitev, Domna Lorbka in Američana Adria Ramonea Baileya. Jutri bodo 
Laščani gostovali pri Škofjeločanih, ki so še edini brez zmage. Šentjurčani imajo zgolj en 
poraz in si delijo drugo mesto.

DŠ

Rogaška po remi v Kidričevo?
Nogometaši Rogaške in Aluminija so v 17. krogu 2. slovenske nogometne lige dosegli 

zmagi, s čimer ostajajo na vrhu lestvice.
Rogaška ima po domači zmagi proti velenjskemu Rudarju s 5 : 3 še naprej točko naskoka 

pred Kidričani, ki so v gosteh v derbiju kroga premagali Ilirijo s 3 : 2. Slatinčani so v drugem 
polčasu nadoknadili gol zaostanka in s tremi zadetki tehtnico premaknili na svojo stran. 
Pod peterico golov sta se pri domačih vpisala dva: tri je dosegel Nejc Gradišar, dva pa Anel 
Hajrić. Za Rudar je enajstmetrovko izkoristil Filip Kostić, do polčasa je še dvakrat zadel Nik 
Omladič. Za finale jesenskega dela prvenstva se bosta jutri v Kidričevem spopadla Aluminij 
in Rogaška, in njuna trenerja Robert Pevnik in Oskar Drobne. Tudi v 1. ligi se bosta pomerila 
vodilna, Olimpija in Celje, a šele v četrtek, 1. decembra.

DŠ

Zlata in srebrna medalja za Lariso Žagar Slemenšek

Celjska kikboksarka 
prva in druga na EP

Larisa Žagar Slemenšek je še enkrat dokazala, da se 
lahko enakovredno kosa z vsemi najboljšimi borkami 
v kikboksu v Evropi. Še več, pri 19 letih je na član-
skem evropskem prvenstvu v turški Antalyi osvojila 
zlato in srebrno odličje.

DEAN ŠUSTER

Prvenstva stare celine se je 
udeležilo kar 864 tekmoval-
cev in tekmovalk iz 39 držav. 
V naši izbrani vrsti je bilo 28 
predstavnikov v petih disci-
plinah. Celjski klub Hyong 
sta poleg trenerja Uroša Ber-
narda zastopali njegovi varo-
vanki Larisa Žagar Slemenšek 
in Maša Kenjalo.

Najboljša v 
neprekinjenem 
boju
Larisa – njena dvojčica Ali-

sa ima še vedno težave s po-
škodbo rame – je nastopila v 
dveh disciplinah. V point fi-
ghtu (sodnik zaustavi napad 
po doseženi točki) je v uvodu 

premagala Norvežanko Regi-
ne Kruger Langefoss, v polfi-
nalu je bila boljša od hrvaške 
predstavnice Ele Zaor. V final-
ni borbi je Larisa morala pri-
znati premoč Italijanki Eleni 
Pantaleo. Z nazivom evropske 
podprvakinje si je zagotovila 
nastop na prestižnem tekmo-
vanju, svetovnih kombat igrah 
v Savdski Arabiji naslednje 
leto v oktobru. To je najvišje 
tekmovanje za športe, ki niso 
vključeni v program olimpij-
skih iger. Light contact po-
meni neprekinjen boj. Larisa 
je s 3 : 0 izločila Italijanko 
Michelo Bressi, v naslednjem 
krogu je bila z 2 : 1 boljša od 
Britanke Neste Baxter. V fina-

lu je bila zelo prepričljiva in je 
brez težav ugnala Poljakinjo 
Karolino Slodkowsko.

Živčna, ko ni živčna
Larisa Žagar Slemenšek 

nam je na sprejemu v klub-
skih prostorih na Bežigraj-
ski cesti povedala: »Nikoli 
se še nisem za tekmo tako 
intenzivno pripravljala. Pred 
borbami sem bila sproščena, 
prav nič živčna. Zdelo se mi 
je čudno, kajti ponavadi me 
daje trema. Doslej sem se 
dobro bojevala, če sem bila 
pod psihološkim pritiskom. 
Zato se je pojavil strah in ne-
nadoma sem postala živčna. 
Zato nisem prikazala vsega, 
kar znam. A se je dobro izšlo. 
Najtežje je bilo s Poljakinjo v 
finalu. Slodkowska ima sloves 
v tekvondoju, v katerem tudi 
sama tekmujem. Kmalu po 
začetku boja sem se sprosti-
la in potem mi je vse steklo 
po željah.« Nekdanji dijakinji 
I. gimnazije v Celju Larisa in 

Alisa Žagar Slemenšek sta se 
posvetili študiju. Pred Aliso je 
še ena operacija rame. Upa, 
da se bo še lahko bojevala … 
Maša Kenjalo je nastopila v 
disciplini light contact. V pr-
vem nastopu je morala prizna-
ti premoč Hrvatici Sari Pesut.

Širitev olimpijskega 
programa?
Uroš Bernard je dolgole-

tni trener celjskih bojevnic: 
»Lani je bila Larisa druga na 
svetovnem prvenstvu, ko jo je 
v finalu le 20 sekund ločilo od 
osvojitve zlate medalje. Zdaj 
se je uvrstila na svetovne igre 
borilnih športov. Vsi upamo, 
da bo vsaj ena od disciplin v 
kikboksu uvrščena na olimpij-

Uspešen Larisin napad v polfinalu proti Britanki Baxterjevi

Larisa Žagar Slemenšek z rokavicami in blažilniki udarcev na nartih

V ponedeljek so člani ŠD Hyong pripravili sprejem dobitnici dveh medalj na EP. Trener Uroš Bernard sedi prvi z desne.

ske igre v Los Angelesu leta 
2028.« V Hyongu gojijo ne-
olimpijsko različico tekvon-
doja. »Imamo več kot dvesto 
članov. Najmlajši so stari pet 
let. Začenjamo s tekvondo-
jem, kasneje sledi seznanitev 

s kikboksom. Eden od viškov 
našega kluba je bil finale mla-
dinskega evropskega prven-
stva v Budvi, v katerem sta se 
pomerili Larisa in Alisa,« je še 
poudaril Bernard.

Foto: ŠD Hyong, DŠ

Nov državni rekord Komeričkega

Prvi z leve stoji Tibor Komerički.
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Podjetje NT&RC, d.o.o.

opravlja časopisno-založniško, radijsko in
agencijsko-tržno dejavnost
Naslov: Prešernova 19, 3000 Celje,
telefon (03) 42 25 100, fax: (03) 54 41 032.
Direktor: Drago Slameršak
Tisk: Salomon, d. o. o.

Novi tednik sodi med proizvode, za katere se
plačuje 5-% davek na dodano vrednost.

NOVI TEDNIK
Odgovorna urednica: Manca Mirnik 
E-mail uredništva: tednik@nt-rc.si

RADIO CELJE
Odgovorna urednica: Saša Pukl
E-mail: radio@nt-rc.si, v studiu: info@radiocelje.com

UREDNIŠTVO
Bojana Avguštinčič, Tatjana Cvirn, Barbara Furman, 
Janja Intihar, Špela Ožir, Tina Strmčnik,
Simona Šolinič, Dean Šuster

AGENCIJA
Opravlja trženje oglasnega prostora v Novem tedni-
ku in Radiu Celje ter nudi ostale agencijske storitve.
Telefon: (03) 42 25 100
Fax: (03)54 41 032, (03)54 43 511
Sprejem oglasov po elekt. pošti: agencija@nt-rc.si

Vodja marketinga: Bojan Kunc

NAROČNINE
Telefon: (03) 4225 171
E-pošta: narocnine@nt-rc.si

Vsak obiskovalec gostinske verige Mediabar z nakupom pijače, ne pa hrane in cigaret, prejme 
določeno število točk, za katere lahko dobi brezplačen izvod revije, časopisa ali križank. 
Vsak tiskan izvod ima na naslovnici označeno vrednost v točkah. Za vsak porabljen evro 
stranka pridobi eno točko. Več informacij o gostinski verigi Mediabar na www.mediabar.si.

Mesečna naročnina je 11,72 EUR (4 izvodi) oz. 14,66 
EUR (5 izvodov). Za tujino je letna naročnina 311,04 
EUR. Številka transakcijskega računa pri NOVA KBM: 
SI56 0400 1005 0141 617. Nenaročenih rokopisov in 
fotografij ne vračamo.

MALI OGLASI, OSMRTNICE IN ZAHVALE
Telefon: (03) 4225 144, e-pošta: oglasi@nt-rc.si

INVENTURA V OSREDNJI
KNJIŽNICI  CELJE!

OSREDNJA KNJIŽNICA CELJE BO 

od 1.—3. decembra 2022

ZAPRTA!
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Cenjene stranke obveščamo, da 

MALE OGLASE, 
ČESTITKE, 

OBVESTILA 
IN OSMRTNICE

za Radio Celje in Novi tednik

sprejemamo v času uradnih ur
(7.00–15.00) na sedežu podjetja,

Prešernova ulica 19, Celje. 

pošiljate jih lahko tudi po elektronski pošti
na naslov oglasi@nt-rc.si

ali jih sporočate po telefonu 03 4225 144.
Hvala za razumevanje.

Uredništvo Novega tednika in Radia Celje

Kulturne 
prireditve

ČETRTEK, 24. 11.

16.30 Koncertna dvorana 
Glasbene šole Celje
Javni nastop učencev 
osnovne stopnje
1. in 2. razred, sledi 3. in 
4. razred

17.00 Knjižnica Štore
O dimnikarčku, ki je 
srečo iskal
Gledališka predstava 
v izvedbi Gledališča 
Pravljičarna

18.00 Glasbena šola Velenje, 
Marinova dvorana
8. revija fOKS
Zaključni koncert, nastop 
najboljših učencev in 
dijakov pihal Glasbene 
šole Velenje ter Umetniške 
gimnazije Velenje

19.19 Preddverje Mestne 
knjižnice Velenje
Morda bodo prišli še taki 
časi, ko boste morali jesti 
tak kruh, kjer bodo špice 
ven gledale
Predstavitev knjige Mirana 
Aplinca

19.30 Dom II. slovenskega 
tabora Žalec
Ani Frece & Hotel za 
srečo
Koncertni večer šansona in 
swinga

19.30 Dom kulture Velenje, 
velika dvorana
Boeing – Boeing
Gledališka predstava Špas 
teatra

20.30 Max klub Velenje
Acamar trio
Koncert

PETEK, 25. 11.

17.30 Knjižnica Laško
Moje življenje – splet 
naključij
Predstavitev biografije 
akademika in častnega 
občana Občine Laško dddr. 
Jožeta Mačka

19.00 Galerija F-bunker Velenje
Odprtje razstave Ksenije 
Mikor

19.30 Dom II. slovenskega 
tabora Žalec
Dinamitke iz muzikala 
Mama Mia

Koncert v izvedbi Alenke 
Godec, Simone Vodopivec 
Franko in Damjane 
Golavšek

19.30 Glasbena šola Velenje, 
Orgelska dvorana
Danijela Slana in 
Katarina Rupert
Orgelski koncert

21.00 Celjski mladinski center
Klubezen v Celju: Hamo 
& Tribute 2 love
Koncert

SOBOTA, 26. 11.

9.00 do 13.00 Galerija Božena 
Celje
Ogled Galerije Božena
Brezplačen ogled nove 
stalne razstave o zgodovini 
Fotohiše Pelikan ter 
občasne razstave Lepota je 
ženskega imena

11.00 Pokrajinski muzej Celje, 
Knežji dvor
Celeia – mesto pod 
mestom
Javno vodstvo po razstavi

18.00 Kulturni center Rogaška 
Slatina
Vinko Möderndorfer: 
Vaja zbora
Premiera komedije, 
Kostrivniški gledališčniki

20.00 Dom II. slovenskega 
tabora Žalec
Vročica
Komedija v izvedbi Špas 
teatra

20.00 Mestni kino Metropol, 
dvorana
Marko Škugor
Koncert

NEDELJA, 27. 11.

18.00 Dom kulture Velenje, mala 
dvorana
Capoeira – igra brez 
konca
Premiera gibalno – plesne 
predstave

19.00 Ipavčev kulturni center 
Šentjur
Epikomični večer: Pedja 
Bajović – Najbolji sat i 
kusur
Slovenska premiera 
monokomedije

PONEDELJEK, 28. 11.

18.00 Knjižnica Velenje
konS modul
Odprtje stalnih umetniških 
instalacij

TOREK, 29. 11.

11.00 Gledališče Celje
Kozlovska sodba v Višnji 
gori
Mladinski abonma

18.00 Knjižnica Velenje, 
preddverje
Med pravljice
Nastop Vrtca Velenje in 
glasbena pravljica Ela in 
njena violina

18.00 Pokrajinski muzej Celje, 
Stara grofija
Žovneški postanejo 
Grofje Celjski
Odprtje razstave avtorja 
mag. Damirja Žeriča

19.00 Narodni dom Celje
Koncert pedagogov

19.30 Dom kulture Velenje, 
velika dvorana
Burundanga
Premiera gledališke 
predstave Gledališča 
Velenje

SREDA, 30. 11.

18.00 Glasbena šola Velenje, 
Marinova dvorana
Koncert klavirskih 
koncertov
Projekt učencev in učiteljev 
klavirskega oddelka ob 
obnovi klavirja Steinway

19.30 Celjski dom
Koncertni abonma: Roya 
Saxophone quartet
Petra Horvat, Weronika 
Partyka, Betka Bizjak 
Kotnik, Joanna Blejwas

20.00 Dom kulture Velenje, 
velika dvorana
Vročica
Komedija v izvedbi Špas 
teatra

Druge prireditve

ČETRTEK, 24. 11.

9.00 do 17.00 Stari grad Celje
Novo doživetje na Starem 
gradu
VR-teleskopom – pogled v 
zgodovino Celja s pomočjo 
tehnologije virtualne 
resničnosti; vse dni v 
tednu

9.00 Muzej novejše zgodovine 
Celje
Dober dan! – ob 
svetovnem dnevu 
pozdrava – 21. november

Hermanova likovna 
ustvarjalnica ob razstavi 
Hermanov bonton; za 
skupine

17.30 Osrednja knjižnica Celje, 
oddelek Glasba – film
Bralno – pogovorna urica
Biblioterapevtsko srečanje 
s Silvom Purom

18.00 Celjski mladinski center
Magičnost gibanja
Delavnica; prijave: 
jerdezel@gmail.com

18.00 Občinska knjižnica 
Prebold
Otroci sveta
Potopisno predavanje 
Zorana Furmana

18.00 Muzej usnjarstva na 
Slovenskem Šoštanj
Klepet pod Pustim 
gradom
Gost klepeta: Marjan 
Jakob

18.00 Gasilski dom PGD 
Steklarna Rogaška Slatina
Razstava jaslic in drugih 
izdelkov Helene Fric 
Križanec
Odprtje razstave; možnost 
ogleda do 28. 11.

19.00 Dom svetega Jožefa Celje
Psihološki večeri – 
pogovori za dušo
Vodi: mag. Drago Tacol; 
prijave: info@jozef.si

PETEK, 25. 11.

9.00 Muzej novejše zgodovine 
Celje
Dober večer! – ob 
svetovnem dnevu 
pozdrava – 21. november
Hermanova likovna 
ustvarjalnica ob razstavi 
Hermanov bonton; za 
skupine

16.00 Mladinski center in hotel 
Žalec
Delavnica gojitve gob

17.00 Gasilski dom Škale
Adventne delavnice
Izdelovanje adventnih 
venčkov in delavnica za 
otroke

19.00 Kulturno-gasilski dom 
Gorica pri Slivnici
Planinski večer
Gost bo znana osebnost iz 
sveta alpinizma

SOBOTA, 26. 11.

8.00 Začetek poti na Slomu
Pohod po Slomškovi 
romarski pot
Pohod od Sloma do Olimja 
na Slomškov Rojstni dan

8.00 Preddverje Mestne 
knjižnice Velenje
Vsi kupujemo, vsi 
prodajamo
Sejem rabljenih knjig

9.30 do 13.00 Dom svetega 
Jožefa Celje
Delavnica izdelave 
adventnih venčkov

10.00 Krstnikov dom v Vinski 
gori
Adventne delavnice
Izdelava adventnih 
venčkov

10.00 do 17.00 Tehnopark Celje
Odprtje prazničnega 
Tehnoparka Celje
Božični VR, Robo jelenčki, 
Praznični znanstveni šov, 
Praznične REuse delavnice

10.30 do 12.00 Tehnopark Celje
Praznični tečaj 
legorobotike
Prijave na spletni strani 
Tehnoparka

11.00 in 15.00 Tehnopark Celje
Robo jelenčki
Programiranje robota 
Photon

12.15 Tehnopark Celje
Praznični znanstveni šov
Ta nora znanost v sklopu 
ogleda Tehnoparka

17.00 Glavni trg Celje
Prižig lučk

17.00 Celjski mladinski center
Tečaj risanja portretov
Prijave: atelje.ayin@gmail.
com

17.30 Ploščad pred občinsko 
stavbo Šmartno ob Paki
Vstop v adventni čas z 
blagoslovom adventnega 
venca

20.00 Celjski mladinski center
Swing plesni večer

PONEDELJEK, 28. 11.

13.00 do 20.00 Mladinski center 
Velenje
Središče mladih in otrok 
Velenje
Od ponedeljka do četrtka: 
delavnice, igre, pomoč pri 
učenju

17.00 Knjižnica Žalec
Pravljično druženje 
knjižnice z društvom 
Sožitje

17.30 Osrednja knjižnica Celje, 
Študijska čitalnica
San Francisko in Arizona
Potopisno predavanje Urha 
Ferleža v sklopu Univerze 
za tretje življenjsko 
obdobje

TOREK, 29. 11.

17.00 Vila Rožle Velenje
Torkova peta
Ustvarjalnica za otroke in 
starše

18.00 Knjižnica Žalec
Po pravljici diši
Pravljična ura

18.00 Celjski mladinski center
Kulturni zEKO
Brezplačne delavnice 
virtualne resničnosti

SREDA, 30. 11.

9.00 Muzej novejše zgodovine 
Celje
Ali obleka naredi 
človeka?
Hermanova otroška 
ustvarjalnica ob razstavi 
Hermanov bonton; za 
skupine

10.00 do 12.00 MC Šmartno ob 
Paki – dvorana Marof
Delavnica uporabe 
pametnih telefonov

16.00 Vila Bianca Velenje
Lokalni sejem turističnih 
ponudnikov

16.30 Knjižnica Žalec
Kaligrafija z Natalijo 
Resnik

17.00 Knjižnica pri Mišku 
Knjižku
Po praznikih diši
Ustvarjalna delavnica z 
Nado, primerna za otroke 
od 4. do 8. leta; vstop prost

17.45 do 19.15 Celjski mladinski 
center
Tečaj legorobotike
Prijave: info@brihtnabuca.
si

Dobrodelne 
prireditve

SOBOTA, 26. 11.

9.00 do 13.00 Evropska ploščad 
Rogaška Slatina
16. dobrodelni Miklavžev 
bazar s pestrim 
kulturnim programom
Izkupiček bo namenjen 
sočloveku v stiski – 
družinam, posebno 
otrokom
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Srce je obstalo, 
tvoj dih je zastal, 

a nate spomin 
bo večno ostal.

V  S P O M I N

Minilo je eno leto, 
kar nas je zapustil naš dragi 

ata, stari ata, brat

MARJAN TOMPLAK
z Ljubljanske ceste v Celju 
(13. 2. 1952–23. 11. 2021)

Hvala vsem, ki ga ohranjate v spominu.

Žalujoči: vsi njegovi
847

Prazen dom je in dvorišče, 
naše oko zaman te išče, 
ni več tvojega smehljaja, 

utihnil je tvoj glas, 
bolečina in samota sta pri nas. 

Zato pot nas vodi tja, 
kjer sredi tišine spiš, 

a v naših srcih ti živiš.

Z A H VA L A

V 74. letu nas je zapustil
ljubi mož, oče, dedi, brat, stric in svak

IVAN 
PADEŽNIK

iz Strmce pri Laškem

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste bili z nami v dneh 
žalosti. Hvala vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem za vso pomoč. Hvala vsem za darovano cvetje, 
sveče, iskren stisk roke in vsem, ki ste pokojnika imeli radi 
in ga pospremili na njegovi zadnji poti. Posebna zahvala 
gospodu župniku, pogrebni službi, pevcem, govorniku 

in izvajalcu Tišine.
Vsem in vsakemu posebej še enkrat iskrena hvala.

Žalujoči: vsi njegovi
L 76

Srce je omagalo, 
dih je zastal, 

a nate spomin 
bo vedno ostal.

Z A H VA L A

Ob boleči izgubi dragega
brata, strica in prijatelja

MARTINA PEGANCA
iz Brstnika 

(1953–2022)

iskrena zahvala vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti. Hvala 
vsem za izrečena sožalja ter darovane sveče in svete maše.
Iskrena hvala gospodu Piklu in gospodu župniku Roku Me-

tličarju za lepo opravljen obred.

Žalujoči: vsi njegovi
p

V 98. letu je umrl

VENDELIN 
VIDEC

iz Ulice 5. prekomorske brigade 9 v Celju

Od njega smo se poslovili na mestnem pokopališču v Celju.

Žalujoči: vsi njegovi
855

Smrti
Celje
Umrli so: Brigita DOBRAJC 

iz Celja, 99 let, Pero JUKIĆ 
iz Velenja, 56 let, Stanislava 
SLOKAN iz Celja, 88 let, Si-
meona VIDMAR iz Celja, 81 
let, Berta TAŠKER iz Šempe-
tra, 85 let, Marija ŠAFARIČ iz 
Celja, 89 let, Marija ŽAGAR 
s Polzele, 79 let, Neža KU-
GLER iz Šmartnega v Rožni 
dolini, 94 let, Martina BELAK 
iz Celja, 90 let, Ana KRIVEC 
iz Celja, 87 let, Ida KAJTNA 
iz Laškega, 79 let.

Laško
Umrla sta: Marija PEČNIK 

iz Radobelj, 86 let, Miša KRI-
VEC iz Požnice, 32 let.

Šentjur
Umrl je: Ivan KRIŽNIK iz 

Paridola, 87 let.
Žalec
Umrli so: Beno SUPOVEC 

iz Florjana pri Šoštanju, 64 
let, Antonija DOBNIK iz Le-
tuša, 95 let, Terezija SVET iz 
Kaplje vasi, 93 let.

Velenje
Umrli so: Sergej SUHOVR-

ŠNIK iz Velenja, 54 let, Ana 
MEŽA iz Velenja, 91 let, Sta-
nislav NEDELJKO iz Velenja, 
85 let, Josip TANDARA iz Ve-
lenja, 79 let, Jožef DELOPST 
iz Šoštanja, 89 let.

Neskončna ljubezen 
je ena sama 

in ves svet jo kliče 
ljubljena mama …

Z A H VA L A

Ob boleči izgubi naše drage 
mame, tašče, stare mame 

in prababice

ANGELE VREČAR
iz Gorice pri Slivnici 72 

nazadnje je bivala v Domu Lipa Štore 
(14. 5. 1939–5. 11. 2022)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem 
in sosedom, ki ste nam v teh težkih trenutkih stali ob 
strani, izrazili ustna in pisna sožalja ter darovali za svete 

maše in sveče.
Posebna zahvala osebju Doma Lipa Štore ter podjetjem 
SŠGT – Dijaški dom Celje, Galus-les, d. o. o., Tehnos, d. 
o. o., in Sintal Celje. Zahvala pogrebni službi Zagajšek, 
pevcem in trobentaču. Zahvala gospe Zdenki Kosaber za 
ganljive besede ob slovesu. Hvala tudi gospodu župniku 
Marku Šramlu za lepo opravljen cerkveni del pogreba.

Vsem in vsakemu posebej še enkrat hvala.

Žalujoči otroci: Edi, Pavla, Marina, Miran in Rozika z 
družinami

Š 9

STANOVANJE

ODDAM

STANOVANJE v Celju oddam. Cena po dogo-
voru. Telefon 031 267-489. 849

ŽIVALI

PrODAM

NESNICE, rjave, grahaste, črne, pred ne-
snostjo, prodamo. Brezplačna dostava. 
Prodaja tudi na Vranskem. Vzreja nesnic 
Tibaot, telefon (02) 582-1401. n

KOKOŠI nesnice jarkice, rjave barve, pred 
nesnostjo, prodamo, pripeljemo na dom. 
Telefon 070 545-481. p

PRAŠIČE domače vzreje, različnih tež, za 
zakol ali nadaljnjo rejo, prodam. Možna 
dostava. Andrejeva kmetija iz Jazbin, 
telefon 031 509-061. 828

DVA prašiča, težka 180 kg, za zakol, prodam. 
Telefon (03) 5738-019. L 77

TELICO ls/lim, brejo 5 mesecev, brezrožno, 
pašno, zelo mirno, prodam. Telefon 041 
974-067. 852

TELIČKO in bikca simentalca, težka po 200 
kg, prodam. Telefon 040 438-228. 853

DVA bikca simentalca, težka 220 kg, in bik-
ca simentalca, težkega 160 kg, prodam. 
Telefon 031 515-187. 809

DOMAČE peteline, namenjene za razplod, 
okolica Laškega, prodam. Telefon 031 
731-350. L 78

ZAJCE nemške orjake, samca in tri samice, 
ugodno prodam. Telefon 031 880-878.
 856

kuPiM

DEBELE, suhe krave in telice za zakol kupim. 
Plačilo takoj + davek. Telefon 041 653-
286. p

40 Št. 29, 19. julij 2018IZ SVETA ZABAVE

Terminal
»Fatalna blondinka in njen plen.« Film Terminal je kot 

eksperiment v mešanju elementov. Vzemite Mesto greha 
(Sin City) in dovolite, da ga piše nekdo, ki zakasnelo rad ko-
pira zgodnjega Quentina Tarantina; tako dama, za katero bi 
ubijali (ali bili ubiti), postane Margot Robbie v polni maniri 
Harleyja Queena. Režira naj Nicholas Winding Refn (neon, 
neon.) Potem iztrgajte čim več zgodbenih trnkov iz filma in 
jih nadomestite z dialogi, ki predvsem želijo pokazati, kako 
načitan je scenarist, in manirami igre, ki so pravcata študija, 
kako biti »kul« na račun popolnoma ničesar. Terminal, sama 
sebi namenjena zapletenost, ki povzroča glavobol, je dovolj 
dobro posnet film – in končni tvist vsebuje nekaj moči. Toda 
čakanje na konec je kot čakanje na vlak ob štirih zjutraj.

OCENA: 3 / 10

Ant-man in Osa
»Ali nalašč v vsak stavek vstavite besedo kvantum?« Prej-

šnji film Marvelove super soap opere Maščevalci (The Aven-
gers) je bil epska tragedija s tleskanjem prstov. Ant-man 
in Osa je sad kontraprogramiranja; lahkotna ZF-komedija 
z veliko šal na račun velikosti (ne nujno ega). Nemogoče 
je (skoraj vedno) uporabljeno kot vir šal. Če računate, da 
smeh ponavadi pomeni korak k sprejemanju tistega, čemur 
se smejimo, se torej Marvel še vedno drži agende polagalca 
preproge k naši vedno bolj tehnološki prihodnosti. V tem 
pristopu nekaj »norosti slabih stripov« prav nič ne škodi, 
prej obratno, prinese svežino. Po drugi strani ta svežina 
nima prav več teže kot kratek poletni vetrič.

OCENA: 6 / 10
PETER ZUPANC

Sicario 2: Vojna brez pravil (Sicario 2: 
Day of the Soldado)
Mehiški karteli začnejo trgovati s teroristi po vsej ameriški 

meji. Za boj proti kriminalu se zvezni agent Matt ponov-
no poveže z Alejandrom, ki v prtljagi nosi zločinsko prete-
klost … Pomembno: tudi v nadaljevanju akcijske drame filma 
igrata Benicio Del Toro in Josh Brolin.

Na obali Chesil (On Chesil Beach)
Edward in Florence na obali Chesil preživljata medene 

tedne. Toda njuno ljubezen kalita negotovost in strah pred 
poročno nočjo … Pomembno: slaven britanski pisatelj Ian 
McEwan je zgodbo priredil po lastnem romanu, v drami igra 
Saoirse Ronan. Kje: Film pod zvezdami / art mreža.

(PZ)
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STROJI

PRODAM

MIKSER Inox za miksanje krmne hrane 
prodam. Telefon 041 999-910. p

STISKALNICO za grozdje, 100 l, koš ima 
letvice proti izpadanju jagod, lepa in 
vredna ogleda, prodam. Cena po do-
govoru. Telefon 041 981-076. 2440

KOSILNICO Tanaka Kawasaki, na laks, 
prodam. Telefon 031 276-086. 2443

HIŠO na lokaciji, Žalec, Ložnica 35 c, 
prodam. Telefon (03) 548-1865, po-
poldan. 2360

KUPIM

TRAKTOR Zetor, Imt, Ursus, Univerzal, Što-
re, Deutz ali Tomo Vinkovič, kupim. Le-
tnik in model nista pomembna. Kupim 
tudi ostalo kmetijsko mehanizacijo. 
Telefon 031 562-809. p

POSEST

PRODAM

V LEPEM, mirnem predelu Celja ugodno 
prodamo dobro vzdrževano družinsko 
hišo. Cena po dogovoru. Telefon (03) 
548-5424, 031 585-889. 2373

HIŠO z zemljiščem, drvarnico in gospo-
darskim objektom, na lepi lokaciji v 
Lembergu, bližina gradu in Term Do-
brna, energetska izkaznica je izdelana, 
prodam. Telefon 031 849-750. 2470

ŠENTVID pri Grobelnem, novo naselje. 
Hišo, letnik 1985, 127 m² stanovanjske 
površine, obnovljeno, zemljišče 839 
m², velik vrt, primerno tudi za malo 
večjo družino, št. energetske izkaznice 
2014-61-100-8, prodam za 122.000 
EUR. Telefon 041 560-539. 2398

STANOVANJE

ODDAM

DVOSOBNO stanovanje, 70 m², v Škofji 
vasi, popolnoma obnovljeno, oddam 
ali prodam. Telefon 041 685-555.
 2465

DVOSOBNO, delno opremljeno stanovanje 
v Celju (Nova vas) oddam ali prodam. 
Telefon (03) 577-7094, po 20. uri.
 2461

OPREMLJENO stanovanje z balkonom, 72 
m², v pritličju, za dve osebi ali manjšo 
družino in sobo z lastnim vhodom, za 
eno osebo, oddam. Telefon 041 650-
737. 2471

KUPIM

STANOVANJE ali vikend v Celju oziroma 
okolici kupim za do 45.000 EUR. Tele-
fon 070 561-473. 2402

OPREMA

PRODAM

ŠTEDILNIK na trdo gorivo, lepo ohranjen, 
skoraj nov, prodam. Telefon 031 591-
992. 2449

ŽIVALI

PRODAM

PRAŠIČE, težke od 30 do 130 kg in od 240 
do 280 kg, prodam. Domača hrana, 
dostava. Telefon 031 524-147. 2322

NESNICE rjave, grahaste, črne, pred ne-
snostjo, prodamo. Brezplačna dostava 
na dom. Perutninarstvo, Vzreja nesnic 
Tibaot, telefon (02) 582-1401. n

KOKOŠI nesnice jarkice rjave, bele, gra-
haste in črne barve, pred nesnostjo, 
prodamo, pripeljemo na dom. Telefon 
070 545-481. p

PRAŠIČE, domače vzreje, za zakol ali na-
daljnjo rejo, težke od 30 do 300 kg, 
prodam. Možna dostava. Andrejeva 
kmetija iz Jazbin, telefon 031 509-
061. 2347

DVE breji kozi, ena z mlekom, prodam. 
Telefon 031 561-155. 2414

DVE telici, breji 5 mesecev, vajeni paše, 
prodam. Telefon 031 604-659. 2433

TELICO limuzin, 670 kg, kravo za zakol 
ali nadaljnjo rejo in polovico prašiča, 
prodam. Telefon 070 667-374. 2437

PRAŠIČE, od 130 do 200 kg, prodamo. 
Telefon 041 708-978, 031 569-287.
 2441

PUJSE, 35 kg in pekinške race prodam. 
Telefon 031 464-655. 2446

PONI kobilo, staro 9 let in žrebca, starega 
tri leta in pol, cena za oba 550 EUR, 
prodam. Telefon 031 464-655. 2446

PRAŠIČE, od 50 do 200 kg, možno tudi 
polovica, prodam. Cena po dogovoru. 
Telefon (03) 5774-097. 2447

DVA bikca simentalca, težka po 200 kg, 
prodam. Telefon 041 725-055. Š 82

KRAVO, staro dve leti in pol, prodam. Cena 
po dogovoru. Telefon 041 547-769.
 Š 81

TELICO simentalko, težko 550 kg, za 970 
EUR in telico limuzin, težko 220 kg, 
prodam za 570 EUR. Telefon 031 461-
158. 2454

BIKCA, stara 2 meseca, čb in teličko, staro 
10 dni, čb, prodam. Telefon 031 840-
282. 2406

PRAŠIČE, težke od 20 do 80 kg, domače 
vzreje, prodam. Telefon 041 797-052.
 2461

NEMŠKO ovčarko, staro tri mesece, rodov-
niških staršev, prodam. Telefon 031 
646-273. 2462

DVA bikca simentalca prodam. Telefon 
041 910-466. 2468

TELICO simentalko, brejo v devetem me-
secu, prodam. Telefon 070 445-858.
 2467

TELIČKO ls lim, težko 240 kg in prašiča, 
težkega 170 kg, prodam. Telefon 031 
559-820. 2466

BREJO telico simentalko prodam. Telefon 
070 259-170. 2475

BREJO telico simentalko in telico pasme 
limuzin, težko približno 500 kg, obe 
pašni, prodam. Telefon 031 832-361.
 2473

PRAŠIČE, od 30 do 250 kg in izločene 
svinje, domača hrana in dostava, pro-
damo. Zbiramo tudi naročila za koline. 
Telefon 031 311-476. p

KUPIM

DEBELE, suhe, krave in telice kupujem. 
Plačilo takoj + davek. Telefon 041 653-
286. Š 55

PITANE krave in telice za zakol kupim po 
širši Štajerski. Plačilo takoj + davek. 
Telefon 040 647-223. p

KMETIJSKI 
PRIDELKI

PRODAM

RDEČE vino žlahtnih sort, 250 litrov, cena 
1 EUR/liter, prodam. Telefon 040 796-
388. 2434

KRMNI krompir, koruzo in slamo v okro-
glih balah prodam. Telefon 041 663-
137, Peter. 2448

KORUZO v zrnju, suho, prodam. Telefon 
041 759-681. Š 83

MOKO bele koruze, belo vino in vinsko 
žganje prodam. Telefon 070 494-950, 
070 612-705. 2452

DOMAČI česen prodamo. Cena pa dogovo-
ru. Telefon 031 384-429. 2453

500 kg rumene kolerabe, okolica Šmarja, 
prodam. Telefon 070 414-985. 2462

RDEČE vino, jabolčnik in jabolčni kis ugo-
dno prodam. Telefon 031 318-430.
 2463

SENO, letošnje, kocka 2 EUR, lanska 1,25 
EUR, prodam. Telefon 051 228-922.
 2469

OSTALO

PRODAM

BRZOPARILNIKE (alfe) prodam. Telefon 
030 929-205. 1821

INVALIDSKI električni skuter voziček, moč-
nejši, primeren za starejše, v garanciji, 
ugodno prodam, lahko dostavim. Tele-
fon 041 517-900. p

ZIMSKE gume Eskimo S 3, 185/160 R 
14, profi l 6 mm, odlično ohranjene, 
prodam. Telefon 070 419-686. 

REGISTRIRANO prikolico Brako prodam. 
Cena po dogovoru. Telefon 051 393-
461. 2460

DOMAČO repo, kolerabo in petnajst rac 
tekačic prodam. Telefon 031 756-783.
 2439

KAMINSKO peč Smederevo, 9 Kw, rabljeno 
eno kurilno sezono in dva dimniška 
grelca, prodam. Telefon 031 276-086.
 2443

KUPIM

KURILNO olje, tudi iz zemeljske cisterne, 
kupim in izčrpam. Telefon 051 491-
386. 2474

Vroča imena v 
poletnem hitu Vroče

Slovenija ima talent, priljubljen televizijski šov, je bila v 
preteklih letih pokazatelj, koliko talenta premoremo Slo-
venci. Za mnoge glasbenike je pomenila pomemben korak 
na poti do uspeha.

To poletje se v skladbi Vroče predstavljajo prav tisti, ki 
so po oddaji uspešno nadaljevali glasbeno pot. Za vroče 
glasbene ritme so tako poskrbeli BQL (Anej in Rok Piletič), 
Isaac Palma, Klara Jazbec, Luka Sešek, Nika Zorjan, Lina 
Kuduzović in Luka Basi.

Za Petrom Lovšinom je 
štirideset let pevske kariere, 
izdal je pet albumov s Pankr-
ti, tri s Sokoli in kar deset sa-
mostojnih albumov. Oktobra 
bo filmski prostor obogatil s 
celovečernim glasbeno-do-
kumentarnim filmom Pero 
Lovšin – Ti lahko.

Film pripoveduje zgodbo 
o Lovšinu, prvi punk zvezdi 
nekdanje vzhodne Evrope. 
Govori o njegovem ustvarja-
nju glasbene in tudi neglas-
bene slovenske zgodovine. 
Od uporniškega anarhizma 
sedemdesetih let prejšnje-
ga stoletja, osamosvajanja 
in demonstracij na Kongre-
snem trgu v Ljubljani do 
evropskega nogometnega 
prvenstva leta 2000 v Am-
sterdamu in do današnjih 
dni. Kamera Lovšina spre-
mlja med nastopi v majhnih 
slovenskih mestih – s Pankr-

Maja Oderlap je predstavila Zaljubljene pesmi. »V ven-
ček sem povezala kar štiri ljubezenske uspešnice, ki jih 
je nekdaj napisal legendarni Brendi. Skladbe so Pošlji mu 
veter pozdrav, Govorijo, da bo drugi prstan dal, Naj ustavi 
se korak in Sanjam. To so res ljubezenske pesmi, ki so 
zaznamovale mojo mladost. Prepevala sem jih kot majhna 
deklica.« Majo je kasneje v svojo spremljevalno skupino 
Brendi tudi povabil. »Bil je eden tistih avtorjev, ki je v vsako 
pesem dal delček sebe, del svojega srca. Obenem je bil tudi 
moj vzornik in dober prijatelj. Vesela sem, da sem s svojo 
ekipo odličnih glasbenikov ponovno obudila te legendarne 
pesmi, ker sem prepričana, da bodo tudi mnoge poslušalce 
vrnile nekaj let nazaj. Hkrati tako vsi skupaj ohranjamo 
spomin na enega najboljših slovenskih avtorjev.«

Na večjih glasbenih odrih Majo spremlja skupina Power 
band. Pri nastajanju nove podobe pesmi so sodelovali 
mnogi glasbeniki, posneta je bila v studiu Lendero&Co. 
Za videospot je poskrbela produkcijska ekipa televizije 
Veseljak.

Foto: Marko Delbelo Ocepek

Film o Peru Lovšinu

ti na Dunaju in na velikem 
odru Cankarjevega doma.

V filmu nastopajo Pero Lo-
všin, Pankrti, Big Foot Mama, 

Prismojeni profesorji bluesa, 
Glen Matlock (Sex Pistols), 
Birsa Brothers, Španski borci 
in Darja Lovšin, Matej Lovšin, 

Igor Vidmar, Gregor Tomc, 
Peter Mlakar, Borut Mehle 
in Žare Pak. Režisersko delo 
je opravil Jani Sever.

Maja Oderlap obudila Brendijeve 
pesmi

PITANE krave in telice za zakol, po širši Štajer-
ski, kupim. Plačilo takoj + davek. Telefon 
040 647-223. p

KMETIJSKI 
PRIDELKI

kuPiM

SILAŽNE ali suhe bale kupim. Telefon 031 
576-458. p

OSTALO

PrODAM

ZDRAVILNO odejo Merino (aloa vera), dva 
vzglavnika, prodam. Telefon 070 612-
705. 850

SLOVENSKA bukova drva, na paleti dolžine 
25, 33, 50 cm, možna dostava, prodam. 
Telefon 031 625-479. p

RAZNO
IZVAJAMO sečnjo, spravilo in odkup lesa. Si-

ma-les, Zagorje 31, 3261 Lesično, telefon 
040 211-346. p

GOSPO, ki je na cesti proti Celjski koči našla 
očala, lahko lastnik/ca pokliče na telefon-
sko številko 031 263-065. 848

ZMENKI
UREJEN, preprost moški srednjih let, s svojo 

hišo, bi rad spoznal preprosto žensko, 
staro do 50 let. Pokličite ali pošljite SMS 
na telefonsko številko 071 250-952. 832

ODPRTJE OBČASNE 
RAZSTAVE

Ob 100-letnici slikarjevega rojstva vas v 
četrtek, 1. decembra 2022, ob 18. uri 

vabimo v Muzej novejše zgodovine Celje 
na odprtje občasne razstave 

OBRAZI  
MILANA LORENČAKA

Na ogled do 8. februarja 2023.

Vstop prost.

http://www.muzej-nz-ce.si



Novi TEDNIK št. 47   24.11.2022     COLOR CMYK stran 18

18 Št. 47, 24. november 2022NAPOVEDNIK

Podjetje NT&RC, d.o.o.

opravlja časopisno-založniško, radijsko in
agencijsko-tržno dejavnost
Naslov: Prešernova 19, 3000 Celje,
telefon (03) 42 25 100, fax: (03) 54 41 032.
Direktor: Drago Slameršak
Tisk: Salomon, d. o. o.

Novi tednik sodi med proizvode, za katere se
plačuje 5-% davek na dodano vrednost.

NOVI TEDNIK
Odgovorna urednica: Manca Mirnik 
E-mail uredništva: tednik@nt-rc.si

RADIO CELJE
Odgovorna urednica: Saša Pukl
E-mail: radio@nt-rc.si, v studiu: info@radiocelje.com

UREDNIŠTVO
Bojana Avguštinčič, Tatjana Cvirn, Barbara Furman, 
Janja Intihar, Špela Ožir, Tina Strmčnik,
Simona Šolinič, Dean Šuster

AGENCIJA
Opravlja trženje oglasnega prostora v Novem tedni-
ku in Radiu Celje ter nudi ostale agencijske storitve.
Telefon: (03) 42 25 100
Fax: (03)54 41 032, (03)54 43 511
Sprejem oglasov po elekt. pošti: agencija@nt-rc.si

Vodja marketinga: Bojan Kunc

NAROČNINE
Telefon: (03) 4225 171
E-pošta: narocnine@nt-rc.si

Vsak obiskovalec gostinske verige Mediabar z nakupom pijače, ne pa hrane in cigaret, prejme 
določeno število točk, za katere lahko dobi brezplačen izvod revije, časopisa ali križank. 
Vsak tiskan izvod ima na naslovnici označeno vrednost v točkah. Za vsak porabljen evro 
stranka pridobi eno točko. Več informacij o gostinski verigi Mediabar na www.mediabar.si.

Mesečna naročnina je 11,72 EUR (4 izvodi) oz. 14,66 
EUR (5 izvodov). Za tujino je letna naročnina 311,04 
EUR. Številka transakcijskega računa pri NOVA KBM: 
SI56 0400 1005 0141 617. Nenaročenih rokopisov in 
fotografij ne vračamo.

MALI OGLASI, OSMRTNICE IN ZAHVALE
Telefon: (03) 4225 144, e-pošta: oglasi@nt-rc.si

INVENTURA V OSREDNJI
KNJIŽNICI  CELJE!

OSREDNJA KNJIŽNICA CELJE BO 

od 1.—3. decembra 2022

ZAPRTA!
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Cenjene stranke obveščamo, da 

MALE OGLASE, 
ČESTITKE, 

OBVESTILA 
IN OSMRTNICE

za Radio Celje in Novi tednik

sprejemamo v času uradnih ur
(7.00–15.00) na sedežu podjetja,

Prešernova ulica 19, Celje. 

pošiljate jih lahko tudi po elektronski pošti
na naslov oglasi@nt-rc.si

ali jih sporočate po telefonu 03 4225 144.
Hvala za razumevanje.

Uredništvo Novega tednika in Radia Celje

Kulturne 
prireditve

ČETRTEK, 24. 11.

16.30 Koncertna dvorana 
Glasbene šole Celje
Javni nastop učencev 
osnovne stopnje
1. in 2. razred, sledi 3. in 
4. razred

17.00 Knjižnica Štore
O dimnikarčku, ki je 
srečo iskal
Gledališka predstava 
v izvedbi Gledališča 
Pravljičarna

18.00 Glasbena šola Velenje, 
Marinova dvorana
8. revija fOKS
Zaključni koncert, nastop 
najboljših učencev in 
dijakov pihal Glasbene 
šole Velenje ter Umetniške 
gimnazije Velenje

19.19 Preddverje Mestne 
knjižnice Velenje
Morda bodo prišli še taki 
časi, ko boste morali jesti 
tak kruh, kjer bodo špice 
ven gledale
Predstavitev knjige Mirana 
Aplinca

19.30 Dom II. slovenskega 
tabora Žalec
Ani Frece & Hotel za 
srečo
Koncertni večer šansona in 
swinga

19.30 Dom kulture Velenje, 
velika dvorana
Boeing – Boeing
Gledališka predstava Špas 
teatra

20.30 Max klub Velenje
Acamar trio
Koncert

PETEK, 25. 11.

17.30 Knjižnica Laško
Moje življenje – splet 
naključij
Predstavitev biografije 
akademika in častnega 
občana Občine Laško dddr. 
Jožeta Mačka

19.00 Galerija F-bunker Velenje
Odprtje razstave Ksenije 
Mikor

19.30 Dom II. slovenskega 
tabora Žalec
Dinamitke iz muzikala 
Mama Mia

Koncert v izvedbi Alenke 
Godec, Simone Vodopivec 
Franko in Damjane 
Golavšek

19.30 Glasbena šola Velenje, 
Orgelska dvorana
Danijela Slana in 
Katarina Rupert
Orgelski koncert

21.00 Celjski mladinski center
Klubezen v Celju: Hamo 
& Tribute 2 love
Koncert

SOBOTA, 26. 11.

9.00 do 13.00 Galerija Božena 
Celje
Ogled Galerije Božena
Brezplačen ogled nove 
stalne razstave o zgodovini 
Fotohiše Pelikan ter 
občasne razstave Lepota je 
ženskega imena

11.00 Pokrajinski muzej Celje, 
Knežji dvor
Celeia – mesto pod 
mestom
Javno vodstvo po razstavi

18.00 Kulturni center Rogaška 
Slatina
Vinko Möderndorfer: 
Vaja zbora
Premiera komedije, 
Kostrivniški gledališčniki

20.00 Dom II. slovenskega 
tabora Žalec
Vročica
Komedija v izvedbi Špas 
teatra

20.00 Mestni kino Metropol, 
dvorana
Marko Škugor
Koncert

NEDELJA, 27. 11.

18.00 Dom kulture Velenje, mala 
dvorana
Capoeira – igra brez 
konca
Premiera gibalno – plesne 
predstave

19.00 Ipavčev kulturni center 
Šentjur
Epikomični večer: Pedja 
Bajović – Najbolji sat i 
kusur
Slovenska premiera 
monokomedije

PONEDELJEK, 28. 11.

18.00 Knjižnica Velenje
konS modul
Odprtje stalnih umetniških 
instalacij

TOREK, 29. 11.

11.00 Gledališče Celje
Kozlovska sodba v Višnji 
gori
Mladinski abonma

18.00 Knjižnica Velenje, 
preddverje
Med pravljice
Nastop Vrtca Velenje in 
glasbena pravljica Ela in 
njena violina

18.00 Pokrajinski muzej Celje, 
Stara grofija
Žovneški postanejo 
Grofje Celjski
Odprtje razstave avtorja 
mag. Damirja Žeriča

19.00 Narodni dom Celje
Koncert pedagogov

19.30 Dom kulture Velenje, 
velika dvorana
Burundanga
Premiera gledališke 
predstave Gledališča 
Velenje

SREDA, 30. 11.

18.00 Glasbena šola Velenje, 
Marinova dvorana
Koncert klavirskih 
koncertov
Projekt učencev in učiteljev 
klavirskega oddelka ob 
obnovi klavirja Steinway

19.30 Celjski dom
Koncertni abonma: Roya 
Saxophone quartet
Petra Horvat, Weronika 
Partyka, Betka Bizjak 
Kotnik, Joanna Blejwas

20.00 Dom kulture Velenje, 
velika dvorana
Vročica
Komedija v izvedbi Špas 
teatra

Druge prireditve

ČETRTEK, 24. 11.

9.00 do 17.00 Stari grad Celje
Novo doživetje na Starem 
gradu
VR-teleskopom – pogled v 
zgodovino Celja s pomočjo 
tehnologije virtualne 
resničnosti; vse dni v 
tednu

9.00 Muzej novejše zgodovine 
Celje
Dober dan! – ob 
svetovnem dnevu 
pozdrava – 21. november

Hermanova likovna 
ustvarjalnica ob razstavi 
Hermanov bonton; za 
skupine

17.30 Osrednja knjižnica Celje, 
oddelek Glasba – film
Bralno – pogovorna urica
Biblioterapevtsko srečanje 
s Silvom Purom

18.00 Celjski mladinski center
Magičnost gibanja
Delavnica; prijave: 
jerdezel@gmail.com

18.00 Občinska knjižnica 
Prebold
Otroci sveta
Potopisno predavanje 
Zorana Furmana

18.00 Muzej usnjarstva na 
Slovenskem Šoštanj
Klepet pod Pustim 
gradom
Gost klepeta: Marjan 
Jakob

18.00 Gasilski dom PGD 
Steklarna Rogaška Slatina
Razstava jaslic in drugih 
izdelkov Helene Fric 
Križanec
Odprtje razstave; možnost 
ogleda do 28. 11.

19.00 Dom svetega Jožefa Celje
Psihološki večeri – 
pogovori za dušo
Vodi: mag. Drago Tacol; 
prijave: info@jozef.si

PETEK, 25. 11.

9.00 Muzej novejše zgodovine 
Celje
Dober večer! – ob 
svetovnem dnevu 
pozdrava – 21. november
Hermanova likovna 
ustvarjalnica ob razstavi 
Hermanov bonton; za 
skupine

16.00 Mladinski center in hotel 
Žalec
Delavnica gojitve gob

17.00 Gasilski dom Škale
Adventne delavnice
Izdelovanje adventnih 
venčkov in delavnica za 
otroke

19.00 Kulturno-gasilski dom 
Gorica pri Slivnici
Planinski večer
Gost bo znana osebnost iz 
sveta alpinizma

SOBOTA, 26. 11.

8.00 Začetek poti na Slomu
Pohod po Slomškovi 
romarski pot
Pohod od Sloma do Olimja 
na Slomškov Rojstni dan

8.00 Preddverje Mestne 
knjižnice Velenje
Vsi kupujemo, vsi 
prodajamo
Sejem rabljenih knjig

9.30 do 13.00 Dom svetega 
Jožefa Celje
Delavnica izdelave 
adventnih venčkov

10.00 Krstnikov dom v Vinski 
gori
Adventne delavnice
Izdelava adventnih 
venčkov

10.00 do 17.00 Tehnopark Celje
Odprtje prazničnega 
Tehnoparka Celje
Božični VR, Robo jelenčki, 
Praznični znanstveni šov, 
Praznične REuse delavnice

10.30 do 12.00 Tehnopark Celje
Praznični tečaj 
legorobotike
Prijave na spletni strani 
Tehnoparka

11.00 in 15.00 Tehnopark Celje
Robo jelenčki
Programiranje robota 
Photon

12.15 Tehnopark Celje
Praznični znanstveni šov
Ta nora znanost v sklopu 
ogleda Tehnoparka

17.00 Glavni trg Celje
Prižig lučk

17.00 Celjski mladinski center
Tečaj risanja portretov
Prijave: atelje.ayin@gmail.
com

17.30 Ploščad pred občinsko 
stavbo Šmartno ob Paki
Vstop v adventni čas z 
blagoslovom adventnega 
venca

20.00 Celjski mladinski center
Swing plesni večer

PONEDELJEK, 28. 11.

13.00 do 20.00 Mladinski center 
Velenje
Središče mladih in otrok 
Velenje
Od ponedeljka do četrtka: 
delavnice, igre, pomoč pri 
učenju

17.00 Knjižnica Žalec
Pravljično druženje 
knjižnice z društvom 
Sožitje

17.30 Osrednja knjižnica Celje, 
Študijska čitalnica
San Francisko in Arizona
Potopisno predavanje Urha 
Ferleža v sklopu Univerze 
za tretje življenjsko 
obdobje

TOREK, 29. 11.

17.00 Vila Rožle Velenje
Torkova peta
Ustvarjalnica za otroke in 
starše

18.00 Knjižnica Žalec
Po pravljici diši
Pravljična ura

18.00 Celjski mladinski center
Kulturni zEKO
Brezplačne delavnice 
virtualne resničnosti

SREDA, 30. 11.

9.00 Muzej novejše zgodovine 
Celje
Ali obleka naredi 
človeka?
Hermanova otroška 
ustvarjalnica ob razstavi 
Hermanov bonton; za 
skupine

10.00 do 12.00 MC Šmartno ob 
Paki – dvorana Marof
Delavnica uporabe 
pametnih telefonov

16.00 Vila Bianca Velenje
Lokalni sejem turističnih 
ponudnikov

16.30 Knjižnica Žalec
Kaligrafija z Natalijo 
Resnik

17.00 Knjižnica pri Mišku 
Knjižku
Po praznikih diši
Ustvarjalna delavnica z 
Nado, primerna za otroke 
od 4. do 8. leta; vstop prost

17.45 do 19.15 Celjski mladinski 
center
Tečaj legorobotike
Prijave: info@brihtnabuca.
si

Dobrodelne 
prireditve

SOBOTA, 26. 11.

9.00 do 13.00 Evropska ploščad 
Rogaška Slatina
16. dobrodelni Miklavžev 
bazar s pestrim 
kulturnim programom
Izkupiček bo namenjen 
sočloveku v stiski – 
družinam, posebno 
otrokom
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Srce je obstalo, 
tvoj dih je zastal, 

a nate spomin 
bo večno ostal.

V  S P O M I N

Minilo je eno leto, 
kar nas je zapustil naš dragi 

ata, stari ata, brat

MARJAN TOMPLAK
z Ljubljanske ceste v Celju 
(13. 2. 1952–23. 11. 2021)

Hvala vsem, ki ga ohranjate v spominu.

Žalujoči: vsi njegovi
847

Prazen dom je in dvorišče, 
naše oko zaman te išče, 
ni več tvojega smehljaja, 

utihnil je tvoj glas, 
bolečina in samota sta pri nas. 

Zato pot nas vodi tja, 
kjer sredi tišine spiš, 

a v naših srcih ti živiš.

Z A H VA L A

V 74. letu nas je zapustil
ljubi mož, oče, dedi, brat, stric in svak

IVAN 
PADEŽNIK

iz Strmce pri Laškem

Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki ste bili z nami v dneh 
žalosti. Hvala vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem za vso pomoč. Hvala vsem za darovano cvetje, 
sveče, iskren stisk roke in vsem, ki ste pokojnika imeli radi 
in ga pospremili na njegovi zadnji poti. Posebna zahvala 
gospodu župniku, pogrebni službi, pevcem, govorniku 

in izvajalcu Tišine.
Vsem in vsakemu posebej še enkrat iskrena hvala.

Žalujoči: vsi njegovi
L 76

Srce je omagalo, 
dih je zastal, 

a nate spomin 
bo vedno ostal.

Z A H VA L A

Ob boleči izgubi dragega
brata, strica in prijatelja

MARTINA PEGANCA
iz Brstnika 

(1953–2022)

iskrena zahvala vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti. Hvala 
vsem za izrečena sožalja ter darovane sveče in svete maše.
Iskrena hvala gospodu Piklu in gospodu župniku Roku Me-

tličarju za lepo opravljen obred.

Žalujoči: vsi njegovi
p

V 98. letu je umrl

VENDELIN 
VIDEC

iz Ulice 5. prekomorske brigade 9 v Celju

Od njega smo se poslovili na mestnem pokopališču v Celju.

Žalujoči: vsi njegovi
855

Smrti
Celje
Umrli so: Brigita DOBRAJC 

iz Celja, 99 let, Pero JUKIĆ 
iz Velenja, 56 let, Stanislava 
SLOKAN iz Celja, 88 let, Si-
meona VIDMAR iz Celja, 81 
let, Berta TAŠKER iz Šempe-
tra, 85 let, Marija ŠAFARIČ iz 
Celja, 89 let, Marija ŽAGAR 
s Polzele, 79 let, Neža KU-
GLER iz Šmartnega v Rožni 
dolini, 94 let, Martina BELAK 
iz Celja, 90 let, Ana KRIVEC 
iz Celja, 87 let, Ida KAJTNA 
iz Laškega, 79 let.

Laško
Umrla sta: Marija PEČNIK 

iz Radobelj, 86 let, Miša KRI-
VEC iz Požnice, 32 let.

Šentjur
Umrl je: Ivan KRIŽNIK iz 

Paridola, 87 let.
Žalec
Umrli so: Beno SUPOVEC 

iz Florjana pri Šoštanju, 64 
let, Antonija DOBNIK iz Le-
tuša, 95 let, Terezija SVET iz 
Kaplje vasi, 93 let.

Velenje
Umrli so: Sergej SUHOVR-

ŠNIK iz Velenja, 54 let, Ana 
MEŽA iz Velenja, 91 let, Sta-
nislav NEDELJKO iz Velenja, 
85 let, Josip TANDARA iz Ve-
lenja, 79 let, Jožef DELOPST 
iz Šoštanja, 89 let.

Neskončna ljubezen 
je ena sama 

in ves svet jo kliče 
ljubljena mama …

Z A H VA L A

Ob boleči izgubi naše drage 
mame, tašče, stare mame 

in prababice

ANGELE VREČAR
iz Gorice pri Slivnici 72 

nazadnje je bivala v Domu Lipa Štore 
(14. 5. 1939–5. 11. 2022)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem 
in sosedom, ki ste nam v teh težkih trenutkih stali ob 
strani, izrazili ustna in pisna sožalja ter darovali za svete 

maše in sveče.
Posebna zahvala osebju Doma Lipa Štore ter podjetjem 
SŠGT – Dijaški dom Celje, Galus-les, d. o. o., Tehnos, d. 
o. o., in Sintal Celje. Zahvala pogrebni službi Zagajšek, 
pevcem in trobentaču. Zahvala gospe Zdenki Kosaber za 
ganljive besede ob slovesu. Hvala tudi gospodu župniku 
Marku Šramlu za lepo opravljen cerkveni del pogreba.

Vsem in vsakemu posebej še enkrat hvala.

Žalujoči otroci: Edi, Pavla, Marina, Miran in Rozika z 
družinami

Š 9

STANOVANJE

ODDAM

STANOVANJE v Celju oddam. Cena po dogo-
voru. Telefon 031 267-489. 849

ŽIVALI

PrODAM

NESNICE, rjave, grahaste, črne, pred ne-
snostjo, prodamo. Brezplačna dostava. 
Prodaja tudi na Vranskem. Vzreja nesnic 
Tibaot, telefon (02) 582-1401. n

KOKOŠI nesnice jarkice, rjave barve, pred 
nesnostjo, prodamo, pripeljemo na dom. 
Telefon 070 545-481. p

PRAŠIČE domače vzreje, različnih tež, za 
zakol ali nadaljnjo rejo, prodam. Možna 
dostava. Andrejeva kmetija iz Jazbin, 
telefon 031 509-061. 828

DVA prašiča, težka 180 kg, za zakol, prodam. 
Telefon (03) 5738-019. L 77

TELICO ls/lim, brejo 5 mesecev, brezrožno, 
pašno, zelo mirno, prodam. Telefon 041 
974-067. 852

TELIČKO in bikca simentalca, težka po 200 
kg, prodam. Telefon 040 438-228. 853

DVA bikca simentalca, težka 220 kg, in bik-
ca simentalca, težkega 160 kg, prodam. 
Telefon 031 515-187. 809

DOMAČE peteline, namenjene za razplod, 
okolica Laškega, prodam. Telefon 031 
731-350. L 78

ZAJCE nemške orjake, samca in tri samice, 
ugodno prodam. Telefon 031 880-878.
 856

kuPiM

DEBELE, suhe krave in telice za zakol kupim. 
Plačilo takoj + davek. Telefon 041 653-
286. p

40 Št. 29, 19. julij 2018IZ SVETA ZABAVE

Terminal
»Fatalna blondinka in njen plen.« Film Terminal je kot 

eksperiment v mešanju elementov. Vzemite Mesto greha 
(Sin City) in dovolite, da ga piše nekdo, ki zakasnelo rad ko-
pira zgodnjega Quentina Tarantina; tako dama, za katero bi 
ubijali (ali bili ubiti), postane Margot Robbie v polni maniri 
Harleyja Queena. Režira naj Nicholas Winding Refn (neon, 
neon.) Potem iztrgajte čim več zgodbenih trnkov iz filma in 
jih nadomestite z dialogi, ki predvsem želijo pokazati, kako 
načitan je scenarist, in manirami igre, ki so pravcata študija, 
kako biti »kul« na račun popolnoma ničesar. Terminal, sama 
sebi namenjena zapletenost, ki povzroča glavobol, je dovolj 
dobro posnet film – in končni tvist vsebuje nekaj moči. Toda 
čakanje na konec je kot čakanje na vlak ob štirih zjutraj.

OCENA: 3 / 10

Ant-man in Osa
»Ali nalašč v vsak stavek vstavite besedo kvantum?« Prej-

šnji film Marvelove super soap opere Maščevalci (The Aven-
gers) je bil epska tragedija s tleskanjem prstov. Ant-man 
in Osa je sad kontraprogramiranja; lahkotna ZF-komedija 
z veliko šal na račun velikosti (ne nujno ega). Nemogoče 
je (skoraj vedno) uporabljeno kot vir šal. Če računate, da 
smeh ponavadi pomeni korak k sprejemanju tistega, čemur 
se smejimo, se torej Marvel še vedno drži agende polagalca 
preproge k naši vedno bolj tehnološki prihodnosti. V tem 
pristopu nekaj »norosti slabih stripov« prav nič ne škodi, 
prej obratno, prinese svežino. Po drugi strani ta svežina 
nima prav več teže kot kratek poletni vetrič.

OCENA: 6 / 10
PETER ZUPANC

Sicario 2: Vojna brez pravil (Sicario 2: 
Day of the Soldado)
Mehiški karteli začnejo trgovati s teroristi po vsej ameriški 

meji. Za boj proti kriminalu se zvezni agent Matt ponov-
no poveže z Alejandrom, ki v prtljagi nosi zločinsko prete-
klost … Pomembno: tudi v nadaljevanju akcijske drame filma 
igrata Benicio Del Toro in Josh Brolin.

Na obali Chesil (On Chesil Beach)
Edward in Florence na obali Chesil preživljata medene 

tedne. Toda njuno ljubezen kalita negotovost in strah pred 
poročno nočjo … Pomembno: slaven britanski pisatelj Ian 
McEwan je zgodbo priredil po lastnem romanu, v drami igra 
Saoirse Ronan. Kje: Film pod zvezdami / art mreža.

(PZ)
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STROJI

PRODAM

MIKSER Inox za miksanje krmne hrane 
prodam. Telefon 041 999-910. p

STISKALNICO za grozdje, 100 l, koš ima 
letvice proti izpadanju jagod, lepa in 
vredna ogleda, prodam. Cena po do-
govoru. Telefon 041 981-076. 2440

KOSILNICO Tanaka Kawasaki, na laks, 
prodam. Telefon 031 276-086. 2443

HIŠO na lokaciji, Žalec, Ložnica 35 c, 
prodam. Telefon (03) 548-1865, po-
poldan. 2360

KUPIM

TRAKTOR Zetor, Imt, Ursus, Univerzal, Što-
re, Deutz ali Tomo Vinkovič, kupim. Le-
tnik in model nista pomembna. Kupim 
tudi ostalo kmetijsko mehanizacijo. 
Telefon 031 562-809. p

POSEST

PRODAM

V LEPEM, mirnem predelu Celja ugodno 
prodamo dobro vzdrževano družinsko 
hišo. Cena po dogovoru. Telefon (03) 
548-5424, 031 585-889. 2373

HIŠO z zemljiščem, drvarnico in gospo-
darskim objektom, na lepi lokaciji v 
Lembergu, bližina gradu in Term Do-
brna, energetska izkaznica je izdelana, 
prodam. Telefon 031 849-750. 2470

ŠENTVID pri Grobelnem, novo naselje. 
Hišo, letnik 1985, 127 m² stanovanjske 
površine, obnovljeno, zemljišče 839 
m², velik vrt, primerno tudi za malo 
večjo družino, št. energetske izkaznice 
2014-61-100-8, prodam za 122.000 
EUR. Telefon 041 560-539. 2398

STANOVANJE

ODDAM

DVOSOBNO stanovanje, 70 m², v Škofji 
vasi, popolnoma obnovljeno, oddam 
ali prodam. Telefon 041 685-555.
 2465

DVOSOBNO, delno opremljeno stanovanje 
v Celju (Nova vas) oddam ali prodam. 
Telefon (03) 577-7094, po 20. uri.
 2461

OPREMLJENO stanovanje z balkonom, 72 
m², v pritličju, za dve osebi ali manjšo 
družino in sobo z lastnim vhodom, za 
eno osebo, oddam. Telefon 041 650-
737. 2471

KUPIM

STANOVANJE ali vikend v Celju oziroma 
okolici kupim za do 45.000 EUR. Tele-
fon 070 561-473. 2402

OPREMA

PRODAM

ŠTEDILNIK na trdo gorivo, lepo ohranjen, 
skoraj nov, prodam. Telefon 031 591-
992. 2449

ŽIVALI

PRODAM

PRAŠIČE, težke od 30 do 130 kg in od 240 
do 280 kg, prodam. Domača hrana, 
dostava. Telefon 031 524-147. 2322

NESNICE rjave, grahaste, črne, pred ne-
snostjo, prodamo. Brezplačna dostava 
na dom. Perutninarstvo, Vzreja nesnic 
Tibaot, telefon (02) 582-1401. n

KOKOŠI nesnice jarkice rjave, bele, gra-
haste in črne barve, pred nesnostjo, 
prodamo, pripeljemo na dom. Telefon 
070 545-481. p

PRAŠIČE, domače vzreje, za zakol ali na-
daljnjo rejo, težke od 30 do 300 kg, 
prodam. Možna dostava. Andrejeva 
kmetija iz Jazbin, telefon 031 509-
061. 2347

DVE breji kozi, ena z mlekom, prodam. 
Telefon 031 561-155. 2414

DVE telici, breji 5 mesecev, vajeni paše, 
prodam. Telefon 031 604-659. 2433

TELICO limuzin, 670 kg, kravo za zakol 
ali nadaljnjo rejo in polovico prašiča, 
prodam. Telefon 070 667-374. 2437

PRAŠIČE, od 130 do 200 kg, prodamo. 
Telefon 041 708-978, 031 569-287.
 2441

PUJSE, 35 kg in pekinške race prodam. 
Telefon 031 464-655. 2446

PONI kobilo, staro 9 let in žrebca, starega 
tri leta in pol, cena za oba 550 EUR, 
prodam. Telefon 031 464-655. 2446

PRAŠIČE, od 50 do 200 kg, možno tudi 
polovica, prodam. Cena po dogovoru. 
Telefon (03) 5774-097. 2447

DVA bikca simentalca, težka po 200 kg, 
prodam. Telefon 041 725-055. Š 82

KRAVO, staro dve leti in pol, prodam. Cena 
po dogovoru. Telefon 041 547-769.
 Š 81

TELICO simentalko, težko 550 kg, za 970 
EUR in telico limuzin, težko 220 kg, 
prodam za 570 EUR. Telefon 031 461-
158. 2454

BIKCA, stara 2 meseca, čb in teličko, staro 
10 dni, čb, prodam. Telefon 031 840-
282. 2406

PRAŠIČE, težke od 20 do 80 kg, domače 
vzreje, prodam. Telefon 041 797-052.
 2461

NEMŠKO ovčarko, staro tri mesece, rodov-
niških staršev, prodam. Telefon 031 
646-273. 2462

DVA bikca simentalca prodam. Telefon 
041 910-466. 2468

TELICO simentalko, brejo v devetem me-
secu, prodam. Telefon 070 445-858.
 2467

TELIČKO ls lim, težko 240 kg in prašiča, 
težkega 170 kg, prodam. Telefon 031 
559-820. 2466

BREJO telico simentalko prodam. Telefon 
070 259-170. 2475

BREJO telico simentalko in telico pasme 
limuzin, težko približno 500 kg, obe 
pašni, prodam. Telefon 031 832-361.
 2473

PRAŠIČE, od 30 do 250 kg in izločene 
svinje, domača hrana in dostava, pro-
damo. Zbiramo tudi naročila za koline. 
Telefon 031 311-476. p

KUPIM

DEBELE, suhe, krave in telice kupujem. 
Plačilo takoj + davek. Telefon 041 653-
286. Š 55

PITANE krave in telice za zakol kupim po 
širši Štajerski. Plačilo takoj + davek. 
Telefon 040 647-223. p

KMETIJSKI 
PRIDELKI

PRODAM

RDEČE vino žlahtnih sort, 250 litrov, cena 
1 EUR/liter, prodam. Telefon 040 796-
388. 2434

KRMNI krompir, koruzo in slamo v okro-
glih balah prodam. Telefon 041 663-
137, Peter. 2448

KORUZO v zrnju, suho, prodam. Telefon 
041 759-681. Š 83

MOKO bele koruze, belo vino in vinsko 
žganje prodam. Telefon 070 494-950, 
070 612-705. 2452

DOMAČI česen prodamo. Cena pa dogovo-
ru. Telefon 031 384-429. 2453

500 kg rumene kolerabe, okolica Šmarja, 
prodam. Telefon 070 414-985. 2462

RDEČE vino, jabolčnik in jabolčni kis ugo-
dno prodam. Telefon 031 318-430.
 2463

SENO, letošnje, kocka 2 EUR, lanska 1,25 
EUR, prodam. Telefon 051 228-922.
 2469

OSTALO

PRODAM

BRZOPARILNIKE (alfe) prodam. Telefon 
030 929-205. 1821

INVALIDSKI električni skuter voziček, moč-
nejši, primeren za starejše, v garanciji, 
ugodno prodam, lahko dostavim. Tele-
fon 041 517-900. p

ZIMSKE gume Eskimo S 3, 185/160 R 
14, profi l 6 mm, odlično ohranjene, 
prodam. Telefon 070 419-686. 

REGISTRIRANO prikolico Brako prodam. 
Cena po dogovoru. Telefon 051 393-
461. 2460

DOMAČO repo, kolerabo in petnajst rac 
tekačic prodam. Telefon 031 756-783.
 2439

KAMINSKO peč Smederevo, 9 Kw, rabljeno 
eno kurilno sezono in dva dimniška 
grelca, prodam. Telefon 031 276-086.
 2443

KUPIM

KURILNO olje, tudi iz zemeljske cisterne, 
kupim in izčrpam. Telefon 051 491-
386. 2474

Vroča imena v 
poletnem hitu Vroče

Slovenija ima talent, priljubljen televizijski šov, je bila v 
preteklih letih pokazatelj, koliko talenta premoremo Slo-
venci. Za mnoge glasbenike je pomenila pomemben korak 
na poti do uspeha.

To poletje se v skladbi Vroče predstavljajo prav tisti, ki 
so po oddaji uspešno nadaljevali glasbeno pot. Za vroče 
glasbene ritme so tako poskrbeli BQL (Anej in Rok Piletič), 
Isaac Palma, Klara Jazbec, Luka Sešek, Nika Zorjan, Lina 
Kuduzović in Luka Basi.

Za Petrom Lovšinom je 
štirideset let pevske kariere, 
izdal je pet albumov s Pankr-
ti, tri s Sokoli in kar deset sa-
mostojnih albumov. Oktobra 
bo filmski prostor obogatil s 
celovečernim glasbeno-do-
kumentarnim filmom Pero 
Lovšin – Ti lahko.

Film pripoveduje zgodbo 
o Lovšinu, prvi punk zvezdi 
nekdanje vzhodne Evrope. 
Govori o njegovem ustvarja-
nju glasbene in tudi neglas-
bene slovenske zgodovine. 
Od uporniškega anarhizma 
sedemdesetih let prejšnje-
ga stoletja, osamosvajanja 
in demonstracij na Kongre-
snem trgu v Ljubljani do 
evropskega nogometnega 
prvenstva leta 2000 v Am-
sterdamu in do današnjih 
dni. Kamera Lovšina spre-
mlja med nastopi v majhnih 
slovenskih mestih – s Pankr-

Maja Oderlap je predstavila Zaljubljene pesmi. »V ven-
ček sem povezala kar štiri ljubezenske uspešnice, ki jih 
je nekdaj napisal legendarni Brendi. Skladbe so Pošlji mu 
veter pozdrav, Govorijo, da bo drugi prstan dal, Naj ustavi 
se korak in Sanjam. To so res ljubezenske pesmi, ki so 
zaznamovale mojo mladost. Prepevala sem jih kot majhna 
deklica.« Majo je kasneje v svojo spremljevalno skupino 
Brendi tudi povabil. »Bil je eden tistih avtorjev, ki je v vsako 
pesem dal delček sebe, del svojega srca. Obenem je bil tudi 
moj vzornik in dober prijatelj. Vesela sem, da sem s svojo 
ekipo odličnih glasbenikov ponovno obudila te legendarne 
pesmi, ker sem prepričana, da bodo tudi mnoge poslušalce 
vrnile nekaj let nazaj. Hkrati tako vsi skupaj ohranjamo 
spomin na enega najboljših slovenskih avtorjev.«

Na večjih glasbenih odrih Majo spremlja skupina Power 
band. Pri nastajanju nove podobe pesmi so sodelovali 
mnogi glasbeniki, posneta je bila v studiu Lendero&Co. 
Za videospot je poskrbela produkcijska ekipa televizije 
Veseljak.

Foto: Marko Delbelo Ocepek

Film o Peru Lovšinu

ti na Dunaju in na velikem 
odru Cankarjevega doma.

V filmu nastopajo Pero Lo-
všin, Pankrti, Big Foot Mama, 

Prismojeni profesorji bluesa, 
Glen Matlock (Sex Pistols), 
Birsa Brothers, Španski borci 
in Darja Lovšin, Matej Lovšin, 

Igor Vidmar, Gregor Tomc, 
Peter Mlakar, Borut Mehle 
in Žare Pak. Režisersko delo 
je opravil Jani Sever.

Maja Oderlap obudila Brendijeve 
pesmi

PITANE krave in telice za zakol, po širši Štajer-
ski, kupim. Plačilo takoj + davek. Telefon 
040 647-223. p

KMETIJSKI 
PRIDELKI

kuPiM

SILAŽNE ali suhe bale kupim. Telefon 031 
576-458. p

OSTALO

PrODAM

ZDRAVILNO odejo Merino (aloa vera), dva 
vzglavnika, prodam. Telefon 070 612-
705. 850

SLOVENSKA bukova drva, na paleti dolžine 
25, 33, 50 cm, možna dostava, prodam. 
Telefon 031 625-479. p

RAZNO
IZVAJAMO sečnjo, spravilo in odkup lesa. Si-

ma-les, Zagorje 31, 3261 Lesično, telefon 
040 211-346. p

GOSPO, ki je na cesti proti Celjski koči našla 
očala, lahko lastnik/ca pokliče na telefon-
sko številko 031 263-065. 848

ZMENKI
UREJEN, preprost moški srednjih let, s svojo 

hišo, bi rad spoznal preprosto žensko, 
staro do 50 let. Pokličite ali pošljite SMS 
na telefonsko številko 071 250-952. 832

ODPRTJE OBČASNE 
RAZSTAVE

Ob 100-letnici slikarjevega rojstva vas v 
četrtek, 1. decembra 2022, ob 18. uri 

vabimo v Muzej novejše zgodovine Celje 
na odprtje občasne razstave 

OBRAZI  
MILANA LORENČAKA

Na ogled do 8. februarja 2023.

Vstop prost.

http://www.muzej-nz-ce.si
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Zelo malo otrok že v osnovni šoli ve, kaj bodo počeli, ko odrastejo. Ponavadi si želijo postati trgovci, 
frizerke, avtomehaniki, učitelji … Skoraj nihče pa si želi postati matematik. Luka Horjak, študent na 
Fakulteti za matematiko in fi ziko Univerze v Ljubljani, je že v osnovni šoli vedel, da bo to njegov poklic.

NIKA JANČIČ

Že v osnovni šoli je vedel, da bo to njegov poklic

Navdušen nad matematiko

Verjetno pa si tudi sam ni predsta-
vljal, da mu bo njegovo navdušenje 
nad matematiko prineslo dosežke na 
mednarodni ravni; pri 21-ih letih se 
lahko pohvali s kar štirimi medaljami 
na Mednarodni matematični olimpi-
jadi (svetovno prvenstvo v matema-
tiki za srednješolce). Njegova zlata 
medalja na olimpijadi pa je hkrati 
sploh prva zlata medalja za Slovenijo 
na tem tekmovanju.

Osnovnošolski svet 
matematike
Lukova matematična pot se je 

začela v osnovni šoli v Rimskih To-
plicah. Njegova strast do reševanja 
matematičnih nalog se je počasi za-
čela razvijati v 7. razredu, ko je na 
tekmovanju v znanju matematike za 
Vegovo priznanje osvojil zlato. »To je 
bila odskočna deska, ki me je ponesla 
v svet matematike.« Profesor Kristijan 
Kocbek, ki poučuje na I. gimnaziji v 
Celju, ga je povabil na matematični 
krožek, ki ga je Luka nato obiskoval 
do konca osnovne šole.

Gimnazijska leta, 
obarvana s številkami
Svojo srednješolsko pot je nadalje-

val na I. gimnaziji v Celju. K tej odlo-
čitvi je pripomoglo predvsem dejstvo, 

da je tisto leto želel profesor Kocbek 
ustanoviti matematični razred, v ka-
terem bi lahko več časa posvetil di-
jakom, nadarjenim za matematiko. 
»Ideja je bila zelo dobra, ampak žal 
mu je tisto leto ni uspelo uresničiti. 
Vseeno pa sem bil vpisan v razred, 
ki ga je poučeval in hvaležen sem za 
ves trud, ki ga je vložil vame.« V ra-
zredu je Luka izstopal zaradi svojega 
izjemnega matematičnega talenta, s 
sošolci pa se je zelo dobro ujel.

Tekmovanja
Največji strah večine gimnazijcev so 

testi matematike, ki Luki niso predsta-
vljali posebnega izziva. »Za teste se ni-
sem učil. Matematika v srednji šoli je 
zelo računska, temelji 
pa na tem, da pokažeš 
neke vzorce, kako rešiti 
nalogo, medtem ko ra-
zumevanje in ideje, ki bi 
jih sam izpeljal, niso tako 
pomembne. Če rešiš do-
volj primerov, lahko dobiš 
lepo oceno, čeprav morda 
ne razumeš čisto, kaj je v 
ozadju.« Ravno sklepanje 
in izpeljevanje idej pa je 
tisto, kar je Luki najbolj 
všeč pri matematiki in na 
tem temeljijo matematična 

ves trud, ki ga je vložil vame.« V ra-
zredu je Luka izstopal zaradi svojega 
izjemnega matematičnega talenta, s 
sošolci pa se je zelo dobro ujel.

Največji strah večine gimnazijcev so 
testi matematike, ki Luki niso predsta-
vljali posebnega izziva. »Za teste se ni-
sem učil. Matematika v srednji šoli je 

volj primerov, lahko dobiš 
lepo oceno, čeprav morda 
ne razumeš čisto, kaj je v 
ozadju.« Ravno sklepanje 
in izpeljevanje idej pa je 
tisto, kar je Luki najbolj 
všeč pri matematiki in na 
tem temeljijo matematična 

tekmovanja. Znanje, ki ga ima Luka 
na področju matematike, je po nje-
govih besedah rezultat trdega dela in 
nekaj talenta. »Profesor Kocbek mi je 
zelo pomagal, da sem prišel do znanja 
matematike, ki ga imam danes. Udele-
ževal pa sem se tudi predavanj, ki jih 
je organiziralo društvo, kjer smo 
predelali teme, ki niso del sre-
dnješolske vsebine, pridejo 
pa prav na tekmovanjih. V 
sklopu tega so potekali izbir-
ni testi in tako sem postal del 
ekipe za matematično olim-
pijado.« Na njej je tako Luka 
dosegel eno bronasto, dve 
srebrni in eno zlato pri-
znanje.

Dosežki in spodbuda
Najbolj je ponosen na svojo zlato 

medaljo na Mednarodni matematični 
olimpijadi, saj je to prvi tak dosežek 
za Slovenijo, ki ni uspel nobenemu 
Slovencu pred njim. Že v 2. letniku 
je zlato medaljo zgrešil zgolj za 1 
točko, kot dijaku 4. letnika pa mu je 
uspel zgodovinski dosežek. »Naloge 
so mi bile pisane na kožo in prav so 
mi prišle vse izkušnje, ki sem si jih 
uspel nabrati do takrat. Seveda pa 
je v ozadju vedno nekaj sreče,« je 
skromen Luka, ki je prepričan, da 

je ključ do upeha trdo delo, saj 
več idej kot poznaš, lažje prideš 
do pravilne rešitve. »Nekaj dni 

pred tekmovanjem ni-
koli ne paničarim, 
ker je pomembno, 
da znanje osvajaš 

in nadgrajuješ v dalj-
šem obdobju, na 

tekmovanju pa zaupaš vase in v ves 
trud, ki si ga vložil.«

Najraje ima algebro
Matematika je zelo široka veda, ki 

obsega veliko področij. Luki je naj-
prej bila najbolj všeč kombinatorika, 
saj za reševanje nalog tam ne potre-
buješ veliko znanja iz teorije, pač pa 
moraš sam priti do idej, kako rešiti 
naloge. V višjih letnikih srednje šole 
pa je vzljubil algebro, ki je še vedno 
njegovo najljubše področje. »Pri mate-
matiki mi je najbolj všeč sklepanje, ki 
je v ozadju reševanja vsake naloge. Ve-
dno obstajajo neki temelji, na podlagi 
katerih sklepaš in izpelješ izreke, ki jih 
lahko preveriš.« Na vprašanje, kakšne 
naloge najraje rešuje, pa je odgovoril: 
»Rad rešim nalogo, pri kateri rešitev 
povlečem iz rokava. Preizkusim neko 
idejo in deluje. Včasih se zdi prelepo, 
da bi bilo res in skoraj ne verjamem, 
da je prav,« z nasmeškom pove Luka.

Matematično obarvana 
prihodnost
Luka trenutno obiskuje Fakulteto za 

matematiko v Ljubljani in ni mu žal, 
da se je odločil ostati v matematičnih 
vodah: »Študij mi je zelo všeč in kar 
naenkrat ni več predmetov, ki me ne 
bi zanimali. Rad se učim in na voljo 

imam več različnih 
področij matemati-
ke, v katere se z ve-
seljem poglabljam.« 

Že zdaj aktivno deluje 
v slovenski tekmovalni 

matematiki. Na Norve-
škem je kot mentor pomagal 

pri iskanju točk slovenskim 
srednješolcem, ki so se udeležili 

olimpijade in tudi za prihodnosti 
si želi, da bi ostal v svetu matemati-

ke in delil svoje znanje z matematični-
mi navdušenci, kot je on sam.

Foto: osebni arhiv
Luka Horjak
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Zdravnica in 
ustvarjalka kozmetike

Uspeh Gašperja Puhana in Žige Koprivca

Trajnost v 
gastronomiji

Gašper Puhan je zasedel položaj 
podpredsednika JRE. (Foto: Rok 
Deželak)

Prejemniki nagrad: Ivan Tartaro (HR), Grigoris Kikis (GR), Žiga Koprivc (SLO)

Dve novici iz sveta vrhunske kulinarike dokazujeta, 
da imamo tudi na Celjskem odlične kulinarične mojstre. 
Gašper Puhan je zasedel položaj podpredsednika JRE – 
Jeunes Restaurateurs, največjega in najpomembnejšega 
mednarodnega združenja kreativnih gostincev. Žiga Ko-
privc je na regijskem finalu mednarodnega tekmovanje 
S. Pellegrino Young Chef Academy Competition osvojil 
posebno nagrado za družbeno odgovornost. Zahtevno 
ocenjevalno komisijo je navdušil s krožnikom, ki ga je 
poimenoval »Just the two of us,« na njem pa so bili le 
slovenska postrv, slovenski med in slovenska lipa.

BARBARA FURMAN

Nagrajeni krožnik »Just the two of us,« ki ga je pripravil Žiga Koprivc.

Predtekmovanja mednaro-
dno uglednega tekmovanja S. 
Pellegrino Young Chef Aca-
demy Competition se vrsti-
jo po vsem svetu. Finale bo 
marca prihodnje leto, velika 
verjetnost je, da se bo nanj 
uvrstil tudi 26-letni Žiga Ko-
privc, chef de partie iz celjske 
restavracije Galerija okusov, 
saj je na regijskem finalu za 
območje jugovzhodne Evro-
pe in Sredozemlja osvojil po-
sebno nagrado za družbeno 
odgovornost.

Postrv, med in lipa
Talentirani Žiga Koprivc 

se je kulinariki začel posve-
čati pred približno šestimi 
leti. »Najprej sem delal v 
McDonald'su. Potem sem 
začel o hrani oziroma kuli-
nariki razmišljati drugače. 
V njej sem prepoznal veliko 
priložnosti za ustvarjanje. V 
tem uživam. Nagrada na tek-
movanju S. Pellegrino Young 
Chef Academy Competition 
dokazuje, da sem na pravi 
poti, in me navdihuje za delo 
v prihodnje.«

Žiga je prepričan, da trajnost 
v gastronomiji ne more biti 
povezana samo s hrano, ki jo 
dobimo na krožniku, ampak 

je treba o trajnosti v njej raz-
mišljati tudi pri pripomočkih 
za pripravo in serviranje jedi. 
S svojim krožnikom »Just the 
two of us,« ki so ga sestavljali 
le slovenska postrv, sloven-
ski med in slovenska lipa, je 
dokazal, da povsem brez od-
padkov ne gre, čeprav jih je 
mogoče občutno zmanjšati. 
»Skušal sem uporabiti vse dele 
ribe, celo iz črevesne maščobe 
sem naredil olje, iz kosti fond, 
iz glave in obrezkov aspik. 
Vodo, ki je ostala od fermen-
tacije lipovih listov in popkov, 
sem uporabil kot kis, namesto 

sladkorja, ki ga v Sloveniji ne 
pridelujemo, sem uporabil 
med. Postrvi nisem poširal v 
plastični foliji, ampak v listih 
lipe, celo krožnik je bil iz lesa 
podrte lipe, ki v najboljšem 
primeru konča kot palica za 
podpiranje paradižnika. Kljub 
vsemu sem še vedno zavrgel 
oči ribe in po uporabi za jušno 
osnovo tudi kosti,« je opisal 
pripravo krožnika.

Reševanje 
kadrovskih težav
JRE – Jeunes Restaurateurs, 

največje in najpomembnejše 
mednarodno združenje krea-
tivnih gostincev, je na mesto 
podpredsednika imenovalo 
Gašperja Puhana. Gre za pr-
vega slovenskega predstavni-
ka na tako pomembnem me-
stu krovne organizacije JRE 
in predstavlja velik preskok 
za slovensko kulinariko.

Gašper Puhan ima dolgo-
letne poslovne izkušnje kot 
lastnik več podjetij, med dru-
gim tudi restavracije visoke 
kulinarike Galerija okusov, 
kar je prenesel v delovanje 
JRE Slovenija. Tako je v prete-

klih letih slovensko združenje 
vzpostavilo jasnejšo strukturo 
delovanja in profesionaliziralo 
razvojno pisarno. Zelo velik 
pomen pripisuje tudi kadro-
vskim težavam, ki zadnja leta 
pestijo panogo, zato s številni-

mi projekti spodbuja vključe-
vanje in izobraževanje mladih 
na njihovi profesionalni poti 
ter s člani išče napredne ka-
drovske rešitve.

Povezovanje
Kot pravi Puhan, v svojem 

imenovanju vidi veliko novih 
priložnosti za slovenske che-
fe in Slovenijo kot pomembno 
butično destinacijo na evrop-
skem in svetovnem zemljevi-
du. »V svojih projektih velik 
pomen namenjamo promo-
ciji vseh ključnih gradnikov 
gastronomije in Slovenije kot 
izjemne turistične, kulinarič-
ne, vinorodne in zelene regije. 
V prihodnje se bomo še bolj 
zavzemali za dvig osveščeno-
sti glede trajnostnih smernic 
tako pri našem delovanju kot 
tudi pri gostih, partnerjih, 
dobaviteljih, pridelovalcih in 
kmetih. Povezovanja so ključ-
na za uresničitev razvojnih 
strategij in načrtovanih spre-
memb,« poudarja Puhan.

Foto: S. Pellegrino Young 
Chef Academy Competition 

in Rok Deželak
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Zelo malo otrok že v osnovni šoli ve, kaj bodo počeli, ko odrastejo. Ponavadi si želijo postati trgovci, 
frizerke, avtomehaniki, učitelji … Skoraj nihče pa si želi postati matematik. Luka Horjak, študent na 
Fakulteti za matematiko in fi ziko Univerze v Ljubljani, je že v osnovni šoli vedel, da bo to njegov poklic.

NIKA JANČIČ

Že v osnovni šoli je vedel, da bo to njegov poklic

Navdušen nad matematiko

Verjetno pa si tudi sam ni predsta-
vljal, da mu bo njegovo navdušenje 
nad matematiko prineslo dosežke na 
mednarodni ravni; pri 21-ih letih se 
lahko pohvali s kar štirimi medaljami 
na Mednarodni matematični olimpi-
jadi (svetovno prvenstvo v matema-
tiki za srednješolce). Njegova zlata 
medalja na olimpijadi pa je hkrati 
sploh prva zlata medalja za Slovenijo 
na tem tekmovanju.

Osnovnošolski svet 
matematike
Lukova matematična pot se je 

začela v osnovni šoli v Rimskih To-
plicah. Njegova strast do reševanja 
matematičnih nalog se je počasi za-
čela razvijati v 7. razredu, ko je na 
tekmovanju v znanju matematike za 
Vegovo priznanje osvojil zlato. »To je 
bila odskočna deska, ki me je ponesla 
v svet matematike.« Profesor Kristijan 
Kocbek, ki poučuje na I. gimnaziji v 
Celju, ga je povabil na matematični 
krožek, ki ga je Luka nato obiskoval 
do konca osnovne šole.

Gimnazijska leta, 
obarvana s številkami
Svojo srednješolsko pot je nadalje-

val na I. gimnaziji v Celju. K tej odlo-
čitvi je pripomoglo predvsem dejstvo, 

da je tisto leto želel profesor Kocbek 
ustanoviti matematični razred, v ka-
terem bi lahko več časa posvetil di-
jakom, nadarjenim za matematiko. 
»Ideja je bila zelo dobra, ampak žal 
mu je tisto leto ni uspelo uresničiti. 
Vseeno pa sem bil vpisan v razred, 
ki ga je poučeval in hvaležen sem za 
ves trud, ki ga je vložil vame.« V ra-
zredu je Luka izstopal zaradi svojega 
izjemnega matematičnega talenta, s 
sošolci pa se je zelo dobro ujel.

Tekmovanja
Največji strah večine gimnazijcev so 

testi matematike, ki Luki niso predsta-
vljali posebnega izziva. »Za teste se ni-
sem učil. Matematika v srednji šoli je 
zelo računska, temelji 
pa na tem, da pokažeš 
neke vzorce, kako rešiti 
nalogo, medtem ko ra-
zumevanje in ideje, ki bi 
jih sam izpeljal, niso tako 
pomembne. Če rešiš do-
volj primerov, lahko dobiš 
lepo oceno, čeprav morda 
ne razumeš čisto, kaj je v 
ozadju.« Ravno sklepanje 
in izpeljevanje idej pa je 
tisto, kar je Luki najbolj 
všeč pri matematiki in na 
tem temeljijo matematična 

ves trud, ki ga je vložil vame.« V ra-
zredu je Luka izstopal zaradi svojega 
izjemnega matematičnega talenta, s 
sošolci pa se je zelo dobro ujel.

Največji strah večine gimnazijcev so 
testi matematike, ki Luki niso predsta-
vljali posebnega izziva. »Za teste se ni-
sem učil. Matematika v srednji šoli je 

volj primerov, lahko dobiš 
lepo oceno, čeprav morda 
ne razumeš čisto, kaj je v 
ozadju.« Ravno sklepanje 
in izpeljevanje idej pa je 
tisto, kar je Luki najbolj 
všeč pri matematiki in na 
tem temeljijo matematična 

tekmovanja. Znanje, ki ga ima Luka 
na področju matematike, je po nje-
govih besedah rezultat trdega dela in 
nekaj talenta. »Profesor Kocbek mi je 
zelo pomagal, da sem prišel do znanja 
matematike, ki ga imam danes. Udele-
ževal pa sem se tudi predavanj, ki jih 
je organiziralo društvo, kjer smo 
predelali teme, ki niso del sre-
dnješolske vsebine, pridejo 
pa prav na tekmovanjih. V 
sklopu tega so potekali izbir-
ni testi in tako sem postal del 
ekipe za matematično olim-
pijado.« Na njej je tako Luka 
dosegel eno bronasto, dve 
srebrni in eno zlato pri-
znanje.

Dosežki in spodbuda
Najbolj je ponosen na svojo zlato 

medaljo na Mednarodni matematični 
olimpijadi, saj je to prvi tak dosežek 
za Slovenijo, ki ni uspel nobenemu 
Slovencu pred njim. Že v 2. letniku 
je zlato medaljo zgrešil zgolj za 1 
točko, kot dijaku 4. letnika pa mu je 
uspel zgodovinski dosežek. »Naloge 
so mi bile pisane na kožo in prav so 
mi prišle vse izkušnje, ki sem si jih 
uspel nabrati do takrat. Seveda pa 
je v ozadju vedno nekaj sreče,« je 
skromen Luka, ki je prepričan, da 

je ključ do upeha trdo delo, saj 
več idej kot poznaš, lažje prideš 
do pravilne rešitve. »Nekaj dni 

pred tekmovanjem ni-
koli ne paničarim, 
ker je pomembno, 
da znanje osvajaš 

in nadgrajuješ v dalj-
šem obdobju, na 

tekmovanju pa zaupaš vase in v ves 
trud, ki si ga vložil.«

Najraje ima algebro
Matematika je zelo široka veda, ki 

obsega veliko področij. Luki je naj-
prej bila najbolj všeč kombinatorika, 
saj za reševanje nalog tam ne potre-
buješ veliko znanja iz teorije, pač pa 
moraš sam priti do idej, kako rešiti 
naloge. V višjih letnikih srednje šole 
pa je vzljubil algebro, ki je še vedno 
njegovo najljubše področje. »Pri mate-
matiki mi je najbolj všeč sklepanje, ki 
je v ozadju reševanja vsake naloge. Ve-
dno obstajajo neki temelji, na podlagi 
katerih sklepaš in izpelješ izreke, ki jih 
lahko preveriš.« Na vprašanje, kakšne 
naloge najraje rešuje, pa je odgovoril: 
»Rad rešim nalogo, pri kateri rešitev 
povlečem iz rokava. Preizkusim neko 
idejo in deluje. Včasih se zdi prelepo, 
da bi bilo res in skoraj ne verjamem, 
da je prav,« z nasmeškom pove Luka.

Matematično obarvana 
prihodnost
Luka trenutno obiskuje Fakulteto za 

matematiko v Ljubljani in ni mu žal, 
da se je odločil ostati v matematičnih 
vodah: »Študij mi je zelo všeč in kar 
naenkrat ni več predmetov, ki me ne 
bi zanimali. Rad se učim in na voljo 

imam več različnih 
področij matemati-
ke, v katere se z ve-
seljem poglabljam.« 

Že zdaj aktivno deluje 
v slovenski tekmovalni 

matematiki. Na Norve-
škem je kot mentor pomagal 

pri iskanju točk slovenskim 
srednješolcem, ki so se udeležili 

olimpijade in tudi za prihodnosti 
si želi, da bi ostal v svetu matemati-

ke in delil svoje znanje z matematični-
mi navdušenci, kot je on sam.

Foto: osebni arhiv
Luka Horjak
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Zdravnica in 
ustvarjalka kozmetike

Uspeh Gašperja Puhana in Žige Koprivca

Trajnost v 
gastronomiji

Gašper Puhan je zasedel položaj 
podpredsednika JRE. (Foto: Rok 
Deželak)

Prejemniki nagrad: Ivan Tartaro (HR), Grigoris Kikis (GR), Žiga Koprivc (SLO)

Dve novici iz sveta vrhunske kulinarike dokazujeta, 
da imamo tudi na Celjskem odlične kulinarične mojstre. 
Gašper Puhan je zasedel položaj podpredsednika JRE – 
Jeunes Restaurateurs, največjega in najpomembnejšega 
mednarodnega združenja kreativnih gostincev. Žiga Ko-
privc je na regijskem finalu mednarodnega tekmovanje 
S. Pellegrino Young Chef Academy Competition osvojil 
posebno nagrado za družbeno odgovornost. Zahtevno 
ocenjevalno komisijo je navdušil s krožnikom, ki ga je 
poimenoval »Just the two of us,« na njem pa so bili le 
slovenska postrv, slovenski med in slovenska lipa.

BARBARA FURMAN

Nagrajeni krožnik »Just the two of us,« ki ga je pripravil Žiga Koprivc.

Predtekmovanja mednaro-
dno uglednega tekmovanja S. 
Pellegrino Young Chef Aca-
demy Competition se vrsti-
jo po vsem svetu. Finale bo 
marca prihodnje leto, velika 
verjetnost je, da se bo nanj 
uvrstil tudi 26-letni Žiga Ko-
privc, chef de partie iz celjske 
restavracije Galerija okusov, 
saj je na regijskem finalu za 
območje jugovzhodne Evro-
pe in Sredozemlja osvojil po-
sebno nagrado za družbeno 
odgovornost.

Postrv, med in lipa
Talentirani Žiga Koprivc 

se je kulinariki začel posve-
čati pred približno šestimi 
leti. »Najprej sem delal v 
McDonald'su. Potem sem 
začel o hrani oziroma kuli-
nariki razmišljati drugače. 
V njej sem prepoznal veliko 
priložnosti za ustvarjanje. V 
tem uživam. Nagrada na tek-
movanju S. Pellegrino Young 
Chef Academy Competition 
dokazuje, da sem na pravi 
poti, in me navdihuje za delo 
v prihodnje.«

Žiga je prepričan, da trajnost 
v gastronomiji ne more biti 
povezana samo s hrano, ki jo 
dobimo na krožniku, ampak 

je treba o trajnosti v njej raz-
mišljati tudi pri pripomočkih 
za pripravo in serviranje jedi. 
S svojim krožnikom »Just the 
two of us,« ki so ga sestavljali 
le slovenska postrv, sloven-
ski med in slovenska lipa, je 
dokazal, da povsem brez od-
padkov ne gre, čeprav jih je 
mogoče občutno zmanjšati. 
»Skušal sem uporabiti vse dele 
ribe, celo iz črevesne maščobe 
sem naredil olje, iz kosti fond, 
iz glave in obrezkov aspik. 
Vodo, ki je ostala od fermen-
tacije lipovih listov in popkov, 
sem uporabil kot kis, namesto 

sladkorja, ki ga v Sloveniji ne 
pridelujemo, sem uporabil 
med. Postrvi nisem poširal v 
plastični foliji, ampak v listih 
lipe, celo krožnik je bil iz lesa 
podrte lipe, ki v najboljšem 
primeru konča kot palica za 
podpiranje paradižnika. Kljub 
vsemu sem še vedno zavrgel 
oči ribe in po uporabi za jušno 
osnovo tudi kosti,« je opisal 
pripravo krožnika.

Reševanje 
kadrovskih težav
JRE – Jeunes Restaurateurs, 

največje in najpomembnejše 
mednarodno združenje krea-
tivnih gostincev, je na mesto 
podpredsednika imenovalo 
Gašperja Puhana. Gre za pr-
vega slovenskega predstavni-
ka na tako pomembnem me-
stu krovne organizacije JRE 
in predstavlja velik preskok 
za slovensko kulinariko.

Gašper Puhan ima dolgo-
letne poslovne izkušnje kot 
lastnik več podjetij, med dru-
gim tudi restavracije visoke 
kulinarike Galerija okusov, 
kar je prenesel v delovanje 
JRE Slovenija. Tako je v prete-

klih letih slovensko združenje 
vzpostavilo jasnejšo strukturo 
delovanja in profesionaliziralo 
razvojno pisarno. Zelo velik 
pomen pripisuje tudi kadro-
vskim težavam, ki zadnja leta 
pestijo panogo, zato s številni-

mi projekti spodbuja vključe-
vanje in izobraževanje mladih 
na njihovi profesionalni poti 
ter s člani išče napredne ka-
drovske rešitve.

Povezovanje
Kot pravi Puhan, v svojem 

imenovanju vidi veliko novih 
priložnosti za slovenske che-
fe in Slovenijo kot pomembno 
butično destinacijo na evrop-
skem in svetovnem zemljevi-
du. »V svojih projektih velik 
pomen namenjamo promo-
ciji vseh ključnih gradnikov 
gastronomije in Slovenije kot 
izjemne turistične, kulinarič-
ne, vinorodne in zelene regije. 
V prihodnje se bomo še bolj 
zavzemali za dvig osveščeno-
sti glede trajnostnih smernic 
tako pri našem delovanju kot 
tudi pri gostih, partnerjih, 
dobaviteljih, pridelovalcih in 
kmetih. Povezovanja so ključ-
na za uresničitev razvojnih 
strategij in načrtovanih spre-
memb,« poudarja Puhan.

Foto: S. Pellegrino Young 
Chef Academy Competition 

in Rok Deželak
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Zveza kulturnih društev (ZKD) Celje združuje več kot štirideset društev, v kate-
rih je približno dva tisoč članov. Ljubiteljski ustvarjalci se ukvarjajo z najrazlič-
nejšimi področji, od gledališkega, literarnega, likovnega, glasbenega, folklornega, 
plesnega … S svojim ustvarjanjem pomembno prispevajo k pestremu dogajanju 
v občini. Ob tem ne smemo spregledati tudi pomembne vloge društev kot pove-
zovalcev ljudi, ki so ob druženju ustvarjalni, s čimer bogatijo svoje življenje in 
širšo skupnost. Urška Majcen, ki je od letošnje pomladi nova predsednice ZKD 
Celje, ima zahtevno nalogo povezovanja in spodbujanja delovanja društev, ob 
čemer želi uvesti tudi nekaj sprememb.

TATJANA CVIRN

Urška Majcen, predsednica Zveze kulturnih društev Celje

Na odru se dobro počuti

Volitve novega vodstva niso minile povsem 
brez zapletov, saj je bila že lani jeseni razpi-
sana konferenca, na kateri sta se za vodenje 
ZKD Celje potegovala dva kandidata. A ker se 
je takrat pojavilo anonimno pismo z različ-
nimi obtožbami na račun kandidata za pred-
sednika, je bil zaradi razčiščevanja okoliščin 
volilni del konference zamaknjen na pomlad 
in takrat je bila izvoljena Urška Majcen.

»V ljubiteljski kulturi delujem že več kot 
dvajset let. Sem članica Gledališča Zarja Celje 
in sem se za kandidaturo odločila na pobudo 
naših članov ter članov drugih društev, pri če-
mer sem se tudi sama želela preizkusiti v tej 
vlogi. Poznam ljubiteljsko kulturo v Celju in 
delovanje ZKD, saj sem bila zadnjih pet let v 
upravnem odboru zveze. Čutila sem potrebo 
po prevetritvi nekaterih stvari, spremembi, 
izboljšanju, a tudi ohranitvi tistega, kar je 
dobro. Zdi se mi čisto primerno, da se ljudje 
vsakih nekaj let zamenjajo na vodstvenih po-
ložajih. Tudi upravni odbor je skoraj v celoti 
nov. Kultura je živa stvar, ves čas se spreminja 
in tudi kadrovske spremembe so nujne,« pravi 
sogovornica, ki želi dobre stvari ohranjati in 
jih po možnosti še izboljšati ter predvsem 
ljudi osveščati o osnovnih dejavnostih ljubi-
teljske kulture, to so druženje, povezovanje, 
izmenjava mnenj. »Rada imam ustvarjalnost 
v povezavi z različnimi ljudmi, ki podobno 
razmišljajo.«

Kako torej ocenjujete razmere v celjski 
ljubiteljski kulturi? Kako so se stvari spre-
menile v zadnjih dveh desetletjih, odkar 
delujete v njej?

V tem času se je veliko spremenilo tako pri 
nas v Zarji kot drugje.

Na boljše ali na slabše?
Na boljše, in sicer v smislu, da se ljudje 

nenehno izobražujejo na tem področju ter 
izpopolnjujejo svoje znanje in talent, zaradi 
katerega so se odločili vstopiti v neko društvo. 
Prvotno so bila društva ustanovljena zaradi 
druženja ljudi, kar je prav, in to je še vedno 
njihov prvotni namen, ob čemer so ljudje po-
čeli nekaj, kar jim je blizu na gledališkem, 
literarnem, glasbenem ali likovnem področju. 
Gledalcem, ki pridejo na neko prireditev, se 
zdi pomembna tudi njena kakovost. Pri tem 
pomagata ZKD in javni sklad za kulturne de-
javnosti, ki v Celju delujta v istih prostorih. 
Pripravljamo izobraževanja, delavnice na 
različnih področjih, da se ljudje lahko izo-
bražujejo in pilijo svoj talent, hkrati pa to 
še vedno počnejo zaradi lastnega veselja. V 
zadnjih letih se je na različnih prireditvah in 
dogodkih pokazalo, da je meja med profe-
sionalnostjo in ljubiteljstvom vedno tanjša 
oziroma marsikje sploh ni več vidna. To je v 
redu, saj je prav, da ljudem ponudimo čim 
bolj kakovostne vsebine.

V okviru ZKD Celje je več kot štirideset 
društev. So vsa tudi dejavna?

Približno polovica jih redno pripravlja 
dogodke. Korona je pri nekaterih društvih 
povzročila, da ne delujejo več oziroma se le 
počasi pobirajo. Obstajajo tudi društva, ki so 
ravno v tistem času delala še več, ker ni bilo 

toliko javnih zadev in so se lahko malo usta-
vila, pogledala, kaj želijo in kako bodo 
delala naprej, kar tudi ni slabo. V dveh 
letih se bo videlo, kaj bo ostalo in 
česa ne bo več. Mogoče se bodo 
nekatera društva združila. 
Dober primer sodelovanja 
je bila predstava Pod svo-
bodnim soncem, ki smo jo 
ustvarila štiri ljubiteljska 
gledališča. ZKD je bil pri 
tem glavni organizator. 
Podobno sodelovanje 
želimo vzpostaviti še 
na drugih področjih, 
zlasti na zborovskem, 

kjer ima več kot deset zborov težave s član-
stvom in podmladkom.

Katera dejavnost je najmočnejša v Celju 
v smislu dogajanja?

Gledališka dejavnost je zagotovo ena moč-
nejših, prav tako so močne plesna, likovna, li-
terarna in lutkovna, a tudi zborovska dejavnost. 
Ne morem reči, da bi katera posebej zaostajala.

Kako jim pomaga Zveza kulturnih dru-
štev Celje?

Zveza in vsa društva v njej delujejo kot celota. 
Zveza je hkrati »mama« in »sestra« društvom 

stev predvsem pomagati sama na različne 
načine?

Res je. ZKD jim lahko pomaga glede pro-
gramskega dela ali kakšne tehnične opreme, 
kostumov, pogostitve … Obstajajo razpisi na 
ravni občine in nanje opozarjamo društva, 
da se prijavijo. Nekatera društva imajo v lasti 
tudi stavbe, v katerih delujejo, takšen je pri-
mer gledališča Zarja, za katere morajo sama 
skrbeti, kar je še dodatno breme.

Bi morala občina prispevati več za delo-
vaje društev in zveze?

Če bi občina bolj spremljala zadeve na po-
dročju ljubiteljske kulture, bi morda ugotovi-
la, da se splača vanjo vložiti kakšen evro več, 
zato da bi ljudje delali še z večjim veseljem 
nekaj za svojo dušo. Za to dejavnost ni nihče 
plačan, a ima zagotovo vsak več zagona, če 
dobi nekaj denarja, da lahko kakšno vsebino 
pripravi še bolj kakovostno.

Vsako društvo se po svoje ubada z reše-
vanjem prostorskih težav. Celjska kulturni-
ca je sicer zadnja leta na voljo za nekatere 
dejavnosti, a zagotovo ne zadošča za vse.

Pred leti smo imeli še dvorano v Gregorči-
čevi ulici, ki smo jo izgubili, zato se sooča-
mo s hudo prostorsko stisko. Vsak dan med 
tednom in tudi ob koncih tedna je dvorana v 
Celjski kulturnici zasedena, a ta ni primer-
na za zborovsko dejavnost, niti za vaje, kaj 
šele za koncerte. Nujno bi potrebovali večna-
menski prostor za vaje in različne kulturne 
prireditve.

Ena od predvolilnih obljub v mestu je, 
da naj bi občina uredila nekdanji Kajuhov 
dijaški dom prav za potrebe delovanja dru-
štev. To bi verjetno rešilo težave?

Tudi sama imam to informacijo, v kakšnem 
obsegu, kdaj in kako bo ta prenova izpeljana, 
pa še ne vemo. Ljudje, ki poznajo te prostore, 
pravijo, da bi bili več kot primerni za naše 
vaje in prireditve.

Kakšen program ste si torej zastavili kot 
predsednica glede na omenjene razmere v 
ljubiteljski kulturi?

Želim ohraniti vsebine, ki so se izkazale 
kot bogate in kakovostne, nekatere nadgraditi 
ali osvežiti ter ljubiteljsko kulturo približati 
mladim, da bodo v njej radi delovali, ker jim 
bo to všeč. To pomeni, da morajo biti vsebi-
ne takšne, da jih bodo pritegnile. Starejši so 
lahko mentorji, hkrati je mladim treba tudi 
prisluhniti, se z njimi pogovarjati. To se mi 
zdi pomembno zaradi medgeneracijskega 
sodelovanja v društvih. V gledališču Zarja 
izvajamo to že nekaj let, in sicer pripravimo 
otroško predstavo z mešano skupino otrok in 
odraslih. To se je pokazalo kot dober način 
prepletanja izkušenj starejših in mladostne 
svežine mlajših. Nekaj od teh mladih ostane 
v gledališču in tovrstno pomlajevanje se mi 
zdi pomembno.

V programu izpostavljam kot pomembno 
tudi izobraževanje in z njim kakovostno rast 
društev. Ob tem je treba ohranjati osnovno 
dejavnost ljubiteljske kulture, to je druženje, 
ki mora ostati njeno bistvo. Društva oziroma 
člani, ki so že v letih in nimajo podmladka, 
je treba spodbuditi pri delovanju in jih na-
učiti sodobnejših pristopov, da se bodo na 
primer sami znali prijaviti tudi na razpise. 
Zelo pomembno se mi zdi ustvariti novo bazo 
podatkov o društvih, in sicer kaj počnejo, 
koliko jih je, kje delujejo … Tako bomo laž-
je ugotovili, kdo potrebuje našo podporo in 
kakšna naj bo.

Pri tem računam na podporo članov 
upravnega odbora, saj so v njem ljudje z 
vseh področij delovanja zveze in lahko da-
jejo pobude pri ustvarjanju programa.
Je pri delovanju društva pomembno, da 

je nekdo gonilna sila in da spodbuja tudi 
druge?

Biti predsednik društva je kar nehvaležna 
vloga. Veliko časa in energije mora porabiti 
za delo v društvu. Če ima ob sebi ekipo, da 
se delo razporedi, je fi no, sicer je zelo težko, 
en sam človek društva ne more voditi. Ogro-
mno društev deluje že dolgo in zato je veliko 
nekoliko starejših članov, ki so v njem od za-
četkov. Podmladek je težko dobiti, še zlasti 
če ljudje niso pripravljen ničesar spremeniti. 
V manjših okoljih, kjer se vsi poznajo, pova-

Urška Majcen je Celjanka, po izobrazbi pedagoginja. Večina njenih dejavnosti je po-
vezanih z odrom, saj je samostojna kulturna ustvarjalka in gledališka pedagoginja, 
ukvarja se tudi z vodenjem kulturnih prireditev. Od pomladi letos je predsednica Zveze 
kulturnih društev Celje.

»V prostem času grem rada na izlet 
zunaj Celja, četudi samo na kavo, pri 
čemer rada opazujem ljudi. Sicer pa 
večinoma počnem stvari, ki so vezane 
na ljubiteljsko dejavnost, zato ni prave 
meje med delom in prostim časom.«

»Celje je za to, kar počnem, ravno 
prav veliko. Ker sem odprta in 
družabna, nimam težav s tem, da na 
ulici srečam cel kup poznanih ljudi. 
Rada grem na obisk v večje mesto, 
težko pa bi v njem ustvarjala, saj se 
mi zdi, da bi se izgubila med vsemi 
pričakovanji.«

»Sebe moraš 
dati na prvo 
mesto. Ko 
začutiš, da je 
vsega preveč, si je 
treba vzeti dan 
premora.«

»Pridejo obdobja, ko se malo 
naveličaš kakšne stvari. 

Takrat je dobro 
poskusiti še kaj 

drugega, se 
morda povezati z 
drugimi ljudmi.«

– skrbi za promocijo ob 
različnih dogodkih in 
društvom tudi fi nanč-
no pomaga po svojih 
zmožnostih, saj njeno 
delovanje fi nancira 
občina. Upravni od-
bor zveze nato denar 
razporedi društvom. 
Pri tem seveda ne gre 
za visoke zneske.
Torej si morajo dru-

štva pri pridobivanju sred-
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bijo v društva tiste, ki se jim zdijo primerni, 
v mestih je to težje.

Bi morala društva več sodelovati s šolami?
V mnogih šolah že imajo na primer dram-

ske krožke, kar je prav. Ena možnost so 
avdicije za mlade, morajo pa biti vsebine v 
društvih takšne, da jih privabljajo. Druženje 
je po mojem mnenju najbolj pomembno. Če 
je kdo od prijateljev že vključen, je možno, 
da mu bo sledil še kdo.

Zakaj ste se pridružili Zarji?
Moj oče je nekoč igral v tem gledališču in 

sem se mu pridružila kot 15-letno dekle, saj 
sem vedno rada nastopala in pri tem nisem 
imela treme.

Kakšna je zdaj vaša vloga v tem gleda-
lišču?

Sem vodja otroške skupine, vodim gledali-
ško šolo za otroke in mlade, sem pomočnica 
režiserja. Ob tem počnem še vrsto drugih 
stvari, ki jih je treba opraviti v društvih. Veliko 
je skritih malenkosti, ki jih je treba opraviti, 
da je vse urejeno. Takšen kar precejšen orga-
nizacijski zalogaj so na primer Novačanova 
gledališka srečanja, ki so se končala pred 
dnevi in na katerih so letos tekmovale štiri 
gledališke skupine iz drugih krajev.

Je tudi vas mogoče videti v kakšni pred-
stavi?

Trenutno nastopam v eni od Zarjinih pred-
stav, s katero gostujemo, pripravljamo pa 
novo, ki bo na ogled prihodnje leto. Delujem 
tudi v KUD 567, ki povezuje pet deklet. Pri-
pravljamo predstave o ženski tematiki, tokrat 
o Rozi Luxemburg. Uprizorile jo bomo v pe-

tek in soboto. Všeč mi je, da se tem lotevamo 
drugače, na raziskovalen način, kar nato »za-
pakiramo« v predstavo, ki je pripovedna in 
deloma ugledališčena. Pri tej predstavi smo 
same pripravile besedilo.

Torej se da tudi v tem mestu početi nekaj 
drugačnega, če si to želiš?

Prednost majhnega mesta je tudi, da se vsi 
poznamo. Me smo se vse poznale že prej, a 
nismo skupaj delale. Zdaj nastaja že tretja 
predstava.

Želim si sicer, da bi bili ljudje še malo bolj 
odprti za drugačne stvari. Ampak to gre po-
stopoma, me delamo zato, ker nas to zanima. 
Če predstava pritegne pet ljudi, da o tem raz-
mišljajo in se o tem pogovarjajo, smo naredile 
svoje.

So mladi danes radi na odru?
Vsi mladi bi bili igralci. Ko začnejo, vidijo, 

da ni tako preprosto. Če jim znaš približati to 
tako, da se ne držiš svojih usmeritev za vsa-
ko ceno, ampak jim daš tudi proste roke, je 
najboljše. Nastanejo produkcije, narejene po 
klasični poti, a tudi drugačne. Umetnost je ši-

roka, ni razloga, da bi se omejevali. Mladi s 
tem dobijo občutek, da so nekaj naredili, na 
odru se pokažejo prijateljem in staršem. Veliko 
pomeni že to, da se s tem znebijo treme pred 
nastopanjem, kar je koristno v vsakdanjem 
življenju.

Kako ste se vi učili igranja? Verjetno s po-
močjo seminarjev, delavnic in tudi z ogledi 
različnih predstav …

Obiskovanje najrazličnejših predstav tako 
profesionalnih kot ljubiteljskih gledališč je 
zelo dobrodošlo, tudi če gre za slabo predsta-
vo. Kilometrina prinese svoje, več ko nasto-
paš, bolj ti to pride prav. Premori v igranju se 
zelo poznajo. Tudi če igraš v manjših vlogah, 
je dobro ves čas nastopati. Dobrodošli so tudi 
različni seminarji, obiskovanje festivalov, da 
vidiš druge predstave in ugotavljaš, kje si 
sam. Pomemben je seveda tudi družabni del 
teh festivalov za povezovanje in navezovanje 
stikov. Sicer pa se vsak izobražuje toliko, kot 
sam želi, tu ne more biti prisile. V društvo 
mnogi pridejo le zaradi druženja, da jim hi-
treje mine čas, nekaterim je to zatočišče, umik 

od vsakodnevnih težav. Tudi zato je treba dru-
štva ohranjati. V njih nastajajo prave majhne 
družine, kar je zelo pomembno.

Bi lahko društva več prispevala k dogaja-
nju v Celju, ki je premalo živahno?

Dalo bi se narediti več, a ZKD pri tem nima 
prostih rok. V sodelovanju z Zavodom Celeia 
Celje bi lahko naredili še kaj, a vsaka dejav-
nost tudi ni primerna za predstavitev na ulici. 
Izvajalci različnih predstav v hrupu in gneči 
ne morejo priti do izraza. Sicer pa opažam, 
da ljudje ne potrebujejo veliko, da pridejo v 
mesto, a z roko v roki morajo sodelovati še 
drugi ponudniki, na primer gostinci, ki zdaj 
zaprejo ob desetih zvečer.

Včasih kdo zviška gleda na dosežke lju-
biteljske kulture, čeprav se ve, da njen na-
men ni ustvarjanje vrhunskih del in da je 
lahko dejavnost v društvih koristna tako 
za posameznike kot celotno družbo. Kako 
odgovarjate kritikom?

V Celju tega ne zaznam ali pa je takih pogle-
dov vsako leto manj, ker je ta črta med profesio-
nalci in ljubitelji vedno bolj zabrisana. Kdorkoli 
je imel stik s kakšnim društvom, je lahko opazil 
pozitivno energijo tistih, ki to delajo z veseljem. 
V teh časih je še toliko bolj pomembno, da ima 
človek prostor, kamor lahko gre, da se druži in 
zabava ter da je ob tem še ustvarjalen. Sicer pa 
se društva niti ne želijo primerjati s poklicnimi 
ustvarjalci, ki jim zagotovo ni lahko v teh časih. 
Če nekaj produktivnega narediš v prostem času, 
je zagotovo veliko lažje kot njim, ki morajo to 
početi za svoj kruh.

Foto: SHERPA

Urška Majcen ob ustvarjanju predstave (Foto: Nuša Ofentavšek)
Z odrom Gledališča Zarja Celje je povezana že dve 
desetletji. (Foto: osebni arhiv)

Ljubiteljska kultura v Sloveniji je množična, raznolika in izjemno kakovostna. Stoletja 
je bila med najpomembnejšimi gradniki identitete slovenskega naroda, velik razcvet je 
doživela v drugi polovici 19. stoletja s čitalnicami in tabori, na katerih so ljudje množično 
zahtevali uresničitev programa Zedinjene Slovenije. Čitalnice in tabori so imeli osrednjo 
vlogo pri razcvetu slovenske kulture in krepitvi narodne zavesti, dobro organizirana 
ljubiteljska kultura je nadomestila pomanjkanje narodnih kulturnih ustanov. Danes se 
ljudje ljubiteljsko kulturno udejstvujejo v pet tisoč društvih po Sloveniji, najbolj mno-
žično v glasbeni dejavnosti (vokalni in instrumentalni). (Vir: ministrstvo za kulturo).
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bijo v društva tiste, ki se jim zdijo primerni, 
v mestih je to težje.

Bi morala društva več sodelovati s šolami?
V mnogih šolah že imajo na primer dram-

ske krožke, kar je prav. Ena možnost so 
avdicije za mlade, morajo pa biti vsebine v 
društvih takšne, da jih privabljajo. Druženje 
je po mojem mnenju najbolj pomembno. Če 
je kdo od prijateljev že vključen, je možno, 
da mu bo sledil še kdo.

Zakaj ste se pridružili Zarji?
Moj oče je nekoč igral v tem gledališču in 

sem se mu pridružila kot 15-letno dekle, saj 
sem vedno rada nastopala in pri tem nisem 
imela treme.

Kakšna je zdaj vaša vloga v tem gleda-
lišču?

Sem vodja otroške skupine, vodim gledali-
ško šolo za otroke in mlade, sem pomočnica 
režiserja. Ob tem počnem še vrsto drugih 
stvari, ki jih je treba opraviti v društvih. Veliko 
je skritih malenkosti, ki jih je treba opraviti, 
da je vse urejeno. Takšen kar precejšen orga-
nizacijski zalogaj so na primer Novačanova 
gledališka srečanja, ki so se končala pred 
dnevi in na katerih so letos tekmovale štiri 
gledališke skupine iz drugih krajev.

Je tudi vas mogoče videti v kakšni pred-
stavi?

Trenutno nastopam v eni od Zarjinih pred-
stav, s katero gostujemo, pripravljamo pa 
novo, ki bo na ogled prihodnje leto. Delujem 
tudi v KUD 567, ki povezuje pet deklet. Pri-
pravljamo predstave o ženski tematiki, tokrat 
o Rozi Luxemburg. Uprizorile jo bomo v pe-

tek in soboto. Všeč mi je, da se tem lotevamo 
drugače, na raziskovalen način, kar nato »za-
pakiramo« v predstavo, ki je pripovedna in 
deloma ugledališčena. Pri tej predstavi smo 
same pripravile besedilo.

Torej se da tudi v tem mestu početi nekaj 
drugačnega, če si to želiš?

Prednost majhnega mesta je tudi, da se vsi 
poznamo. Me smo se vse poznale že prej, a 
nismo skupaj delale. Zdaj nastaja že tretja 
predstava.

Želim si sicer, da bi bili ljudje še malo bolj 
odprti za drugačne stvari. Ampak to gre po-
stopoma, me delamo zato, ker nas to zanima. 
Če predstava pritegne pet ljudi, da o tem raz-
mišljajo in se o tem pogovarjajo, smo naredile 
svoje.

So mladi danes radi na odru?
Vsi mladi bi bili igralci. Ko začnejo, vidijo, 

da ni tako preprosto. Če jim znaš približati to 
tako, da se ne držiš svojih usmeritev za vsa-
ko ceno, ampak jim daš tudi proste roke, je 
najboljše. Nastanejo produkcije, narejene po 
klasični poti, a tudi drugačne. Umetnost je ši-

roka, ni razloga, da bi se omejevali. Mladi s 
tem dobijo občutek, da so nekaj naredili, na 
odru se pokažejo prijateljem in staršem. Veliko 
pomeni že to, da se s tem znebijo treme pred 
nastopanjem, kar je koristno v vsakdanjem 
življenju.

Kako ste se vi učili igranja? Verjetno s po-
močjo seminarjev, delavnic in tudi z ogledi 
različnih predstav …

Obiskovanje najrazličnejših predstav tako 
profesionalnih kot ljubiteljskih gledališč je 
zelo dobrodošlo, tudi če gre za slabo predsta-
vo. Kilometrina prinese svoje, več ko nasto-
paš, bolj ti to pride prav. Premori v igranju se 
zelo poznajo. Tudi če igraš v manjših vlogah, 
je dobro ves čas nastopati. Dobrodošli so tudi 
različni seminarji, obiskovanje festivalov, da 
vidiš druge predstave in ugotavljaš, kje si 
sam. Pomemben je seveda tudi družabni del 
teh festivalov za povezovanje in navezovanje 
stikov. Sicer pa se vsak izobražuje toliko, kot 
sam želi, tu ne more biti prisile. V društvo 
mnogi pridejo le zaradi druženja, da jim hi-
treje mine čas, nekaterim je to zatočišče, umik 

od vsakodnevnih težav. Tudi zato je treba dru-
štva ohranjati. V njih nastajajo prave majhne 
družine, kar je zelo pomembno.

Bi lahko društva več prispevala k dogaja-
nju v Celju, ki je premalo živahno?

Dalo bi se narediti več, a ZKD pri tem nima 
prostih rok. V sodelovanju z Zavodom Celeia 
Celje bi lahko naredili še kaj, a vsaka dejav-
nost tudi ni primerna za predstavitev na ulici. 
Izvajalci različnih predstav v hrupu in gneči 
ne morejo priti do izraza. Sicer pa opažam, 
da ljudje ne potrebujejo veliko, da pridejo v 
mesto, a z roko v roki morajo sodelovati še 
drugi ponudniki, na primer gostinci, ki zdaj 
zaprejo ob desetih zvečer.

Včasih kdo zviška gleda na dosežke lju-
biteljske kulture, čeprav se ve, da njen na-
men ni ustvarjanje vrhunskih del in da je 
lahko dejavnost v društvih koristna tako 
za posameznike kot celotno družbo. Kako 
odgovarjate kritikom?

V Celju tega ne zaznam ali pa je takih pogle-
dov vsako leto manj, ker je ta črta med profesio-
nalci in ljubitelji vedno bolj zabrisana. Kdorkoli 
je imel stik s kakšnim društvom, je lahko opazil 
pozitivno energijo tistih, ki to delajo z veseljem. 
V teh časih je še toliko bolj pomembno, da ima 
človek prostor, kamor lahko gre, da se druži in 
zabava ter da je ob tem še ustvarjalen. Sicer pa 
se društva niti ne želijo primerjati s poklicnimi 
ustvarjalci, ki jim zagotovo ni lahko v teh časih. 
Če nekaj produktivnega narediš v prostem času, 
je zagotovo veliko lažje kot njim, ki morajo to 
početi za svoj kruh.

Foto: SHERPA

Urška Majcen ob ustvarjanju predstave (Foto: Nuša Ofentavšek)
Z odrom Gledališča Zarja Celje je povezana že dve 
desetletji. (Foto: osebni arhiv)

Ljubiteljska kultura v Sloveniji je množična, raznolika in izjemno kakovostna. Stoletja 
je bila med najpomembnejšimi gradniki identitete slovenskega naroda, velik razcvet je 
doživela v drugi polovici 19. stoletja s čitalnicami in tabori, na katerih so ljudje množično 
zahtevali uresničitev programa Zedinjene Slovenije. Čitalnice in tabori so imeli osrednjo 
vlogo pri razcvetu slovenske kulture in krepitvi narodne zavesti, dobro organizirana 
ljubiteljska kultura je nadomestila pomanjkanje narodnih kulturnih ustanov. Danes se 
ljudje ljubiteljsko kulturno udejstvujejo v pet tisoč društvih po Sloveniji, najbolj mno-
žično v glasbeni dejavnosti (vokalni in instrumentalni). (Vir: ministrstvo za kulturo).
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»Na domačiji Hernavs Herbalija naša družina ure-
sničuje svoje poslanstvo, saj s hvaležnostjo ohranja, 
neguje in razvija več kot 120 let staro posestvo nad 
Virštanjem, ki ponuja svojevrstne objeme dobrega 
počutja in ga obiskovalci, med katerimi prevladujejo 
tujci, vedno zapuščajo z navdušujočimi vtisi,« pou-
darja Barbara Hernavs, sicer profesorica na Gimnaziji 
Celje – Center, ki jo že od nekdaj zanimajo subtilne 
energije in blagodejni vidiki življenja.

BARBARA FURMAN

Herbalija – turizem na kmetiji v Virštanju

V objemu dobrega počutja

Domačija Hernavs Herbali-
ja na vrhu Virštanja na Koz-
janskem se ponaša z več kot 
120-letno tradicijo in njeno 
blagodejno pristnost lahko 
po zaslugi družine Hernavs 
obiskovalci doživljajo še da-
nes. »Naša prababica Amalija 
po moževi strani je bila klena 
kozjanska ženska, srčna in 
delavna. Skrbela je za celotno 
posestvo in osem otrok, a je 
kljub temu našla čas tudi za 
branje in ukvarjanje z zelišči. 
Zeliščarstvo je bilo njena velika 
strast,« pripoveduje profesori-
ca geografije in pedagogike 
Barbara Hernavs in dodaja, 
da je bila Amalija po pričeva-
nju moževega očeta tudi babi-

ca, saj je pomagala pri rojstvih 
otrok in njihovi negi. Takrat so 
ženske rojevale doma in je bilo 
znanje o zeliščarstvu nadvse 
dobrodošlo, saj so si ljudje z 
zdravilnimi rastlinami blažili 
številne tegobe.

Domačija skozi čas
Med prvo in drugo svetovno 

vojno je bila domačija Hernavs 
samooskrbna kmetija, napre-
dna za takratni čas. Kakovo-
stno vino in žganje so Her-
navsovi prodajali v nekatere 
gostilne v Celju in marsikdo je 
prišel k njim po živila za ozi-
mnico. »Po drugi svetovni voj-
ni so se otroci odselili od doma 
in šli s trebuhom za kruhom, 

Kozjansko kmetijo Hernavs 
je pred desetletji prizadel po-
tres, ki je vse stavbe na pose-
stvu tako poškodoval, da jih 
ni bilo več mogoče prenoviti. 
»Možev oče se je takrat odločil, 
da bo srčiko domačije ohranil, 
zgradil je nove stavbe in tam z 

ti njeno plemenito tradicijo, da 
bomo na njej radi živeli. »Stav-
be sva obnovila in jih prilagodi-
la našemu življenjskemu slogu 
in okusu. Med obnovitvenimi 
deli so se nama porajale nove 
zamisli o tem, kaj bi ta kmeti-
ja še lahko ponudila tako naši 
družini kot našim gostom. Tako 
sva gospodarsko poslopje pre-
novila v butično nastanitev za 
dve osebi. Naši gosti so deležni 
objema čudovite narave, miru 
in dobrega počutja, kar podarja 
edinstvena pokrajina na Koz-
janskem. V tem okolju lahko 
dihajo sladkobo zraka, gledajo 

»Zakaj ime HERBALIJA? HE - začetnica 
našega priimka, BA - črke v imenih članov 
družine, HER+BA pomeni ZELIŠČA, LIJA - v 
čast in hvaležnost prababici Amaliji. Tako 
so v imenu povezali preteklost, sedanjost 
in prihodnost rodov na Domačiji Hernavs – 
HERBALIJA.«

Barbara Hernavs z možem (Foto: osebni arhiv)

družino preživljal svoj prosti 
čas. Ko sta moževa starša zbo-
lela, sva midva prevzela skrb 
za domačijo. Tako sva na njej 
začela uresničevati novo, svežo 
zgodbo, ki je povezana s tradi-
cijo in spoštovanjem do vsega, 
kar so ustvarjali naši predniki.«

Pristno in butično
Pred dvanajstimi leti sta za-

konca Hernavs dobila domačijo 
v dar. »Takoj sva začela razmi-
šljati, kako negovati in obogati-

zvezdnato nebo, poslušajo pti-
čje petje in uživajo v barvnih 
odtenkih narave v vseh letnih 
časih. Zdaj gradimo dodaten 
nastanitveni objekt, prav tako 
za dve osebi, v katerem bomo 
nadaljevali svojo zgodbo, ki ko-
renini v butičnosti, avtohtono-
sti in pristnosti. Vsakega gosta 
smo zelo veseli,« poudarja.

Blagodejnost
Poslanstvo Herbalije je pove-

zano tudi z zeliščarstvom, ki se 

Barbara Hernavs v apartmaju Alma 
v Celju, najemajo ga predvsem po-
slovneži.

Kmalu bo odprla vrata apartmajska hiša Amalija. (Foto: osebni arhiv) Vrt z zelišči in povrtninami (Foto: osebni arhiv)

vsak na svoj konec Slovenije, 
kjer so si našli službo in si 
ustvarili družino. Prababica 
Amalija je ostala sama, po svo-
jih močeh in ob občasni pomo-
či otrok je vzdrževala kmetijo. 

Ko je zbolela, se je odselila k 
enemu od otrok v Ljubljano. A 
v velikem mestu ni imela stika 
z naravo, pogrešala je delo na 
zemlji, kmalu zatem je umrla,« 
pojasni Barbara.
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»Na domačijo Herbalija prihajajo gosti po mir in pristono 
izkušnjo. Veseli smo, da jim to lahko omogočimo. Gosti, med 
katerimi prevladujejo tujci, pri nas bivajo in se sproščajo, zelo radi 
se potepajo po okolici,« pravi Barbara.

Notranjost apartmaja Herbalija. (Foto: osebni arhiv)

»Najve-
čja moč 
je v nas,« 
je pre-
pričana 
Barbara.

V masažnoterapevtskem 
kotičku pomaga v Celju.

»Naša prababica Amalija po moževi strani je bila klena kozjanska 
ženska, srčna in delavna. Skrbela je za celotno posestvo in osem 
otrok, a je kljub temu našla čas tudi za branje in ukvarjanje z 
zelišči. Zeliščarstvo je bilo njena velika strast,« pripoveduje 
profesorica geografije in pedagogike Barbara Hernavs.

Zeliščni liker Herbalija je prejel zlato priznanje na Dobrotah slovenskih kmetij.

mu Barbara posveča srčno in 
predano, mož, hči, ki študira 
stomatologijo, in sin, bodoči 
veterinar, pa ji vedno radi pri-
skočijo na pomoč. »Dodaten 
par rok je vedno dobrodošel 
pri najrazličnejši opravilih, 
predvsem pri pripravi zelišč-
nih pripravkov in izdelkov, ki 
so primerni tudi za darila.« Da 
so njihovi izdelki kakovostni, 
dokazuje zeliščni liker Herba-
lija, ki je leta 2020 na Dobrotah 
slovenskih kmetij prejel zlato 
priznanje.

Gosti Herbalije lahko uživajo 
v zeliščno-terapevtskem vrtu, 
ki je namenjen počitku in spro-
stitvi. Na suhi Kneippovi poti 
se lahko povežejo z energijo 
zemlje, ognja, zraka in vode, 
svoj energijski pretok poživijo 
v Kneippovem bazenu ter se 
prepustijo blagodejni zvočni 
terapiji. »Že od nekdaj me za-
nimajo energije, pritegne me 
vse, kar ima drugačno vibra-
cijo, zato se izobražujem na 
področju manualnih tehnik 
in terapij. Opravila sem nacio-
nalno kvalifikacijo za maserko, 
tovrstno znanje uporabljam v 
masažnoterapevtskem kotičku 
Herbalija, ki smo ga uredili v 
pritličju naše stanovanjske 
hiše v Celju. Klasično masa-
žo dopolnjujem z zvokom, 
Bownovno terapijo, Barsi, Te-
sla metamorfozami. Masažo 
prilagodim željam in potre-
bam stranke, da je zanjo čim 
bolj učinkovita in podporna.«

Amalija
Ko je med epidemijo co-

vida-19 življenje zastalo, so 
Hernavsovi svoj čas posvetili 
obnovi zeliščnega vrta na do-
mačiji. »Zdaj je večji in lepši, 
na njem je več kot 25 visokih 
gred z zelišči in s povrtnino. 
Tako se lahko naši gosti zjutraj 
sprehodijo po vrtu, si naberejo 
svežo zelenjavo in zelišča ter 
sami pripravijo zajtrk, morda 
malico ali kosilo.«

Letos so obnovili in razširili 
apartma Herbalija, v katerem 
imajo zdaj gosti na voljo veliko 
zunanjo teraso in samostojen 
spalni prostor s pogledom na 
kozjansko pokrajino. »Očarljiv 
pogled na prostrane kozjanske 
griče tako gosta zjutraj prija-
zno povabi v nov dan,« dodaja 
Barbara, ki je ponosna tudi na 
novozgrajeno apartmajsko hišo 
Amalija. Po kakovosti bivanja 
je visoko kategorizirana. Poi-

menovali so jo v čast prababici 
Amaliji. Prve goste naj bi nova 
apartmajska hiša sprejela še 
pred koncem letošnjega leta.

Poletna sozvočja
Marsikaj so na Herbaliji že 

postorili, a porajajo se novi na-
črti. Naslednje leto bodo na po-
sestvu uredili energetsko pot, s 
katero bodo povezali številne 
energetske točke, ki blagodej-
no vplivajo na zdravje in dobro 
počutje. S tem potrjujejo slogan 
Herbalije – v objemu dobrega 
počutja. In ker k dobremu po-
čutju pripomore tudi glasba, se 
je porodila zamisel za Poletna 
sozvočja. Julija so obiskoval-
cem v zeliščnem vrtu pripra-
vili zvočno terapijo in predsta-
vili blagodejne vplive zvoka na 
človeka. Avgusta so gostili so-
pranistko, letošnja nagrajenko 
Prešernovega sklada, Andrejo 
Zakonjšek Krt. S oprogom sta 
pripravila nepozabno glasbeno 
doživetje. Ker sta oba dogodka 
navdušila obiskovalce, bodo s 
Poletnim sozvočjem obisko-
valce razvajali tudi naslednje 
poletje.

Med gosti največ 
tujcev
Na domačijo Herbalija pri-

hajajo ljudje po mir in pristno 
izkušnjo. »Veseli smo, da jim 
to lahko omogočimo. In še 
marsikaj drugega. Gosti pri 
nas bivajo in se sproščajo, 
zelo radi se tudi potepajo po 
okolici. Usmerimo jih v naj-
bolj zanimive kotičke, ki jih 
ponujajo kraji s Kozjanskega 
in iz Obsotelja. Prav tako jim 
povemo, kje lahko okusijo vr-
hunsko kulinariko in odlična 
vina. Pri nas si lahko sposodijo 
električna kolesa. Skratka na-
šim gostom pri nas ni dolgčas.«

Med gosti prevladujejo tujci, 
med epidemijo pa so prevla-
dovali Slovenci, ki so koristi-
li turistične bone. »Slovenci 
radi potujemo po svetu, med 
korono pa smo bili primorani 
raziskovati kraje v svoji domo-
vini. Naši gosti so spoznali, da 
tudi Kozjansko ponuja veliko 
prijetnih doživetij iz bogate za-
kladnice naravne in kulturne 
dediščine. »Premalo cenimo, 
kar imamo. Zato si želim, da bi 
Slovenci pogosteje raziskovali 
svojo deželo. Seveda je prav 
tudi, da potujemo po svetu in 
spoznavamo tuje kulture. Z 
družino za dopustniške desti-

Izdelki in pripravki iz zelišč so primerni za darila. (Foto: osebni arhiv)

nacije najraje izbiramo avten-
tične nastanitve in tako spozna-
vamo izvirne zgodbe manjših 
turističnih ponudnikov. S svo-
jo zgodbo nas navdušujejo in 
potrjujejo, da je osebni pristop 
tisti, ki je vedno bolj želen med 
gosti.« Hernavsovi na svojih po-
tovanjih poleg pristnih doživetij 
nemalokrat dobijo navdih za 
svoje nadaljnje delo, predvsem 
pa potrditev, da je njihovo po-
slanstvo usmerjeno v vsebine 
in vrednote, ki jih gost ceni.

Hvaležnost in 
spoštovanje
Barbara Hernavs poudarja, 

da Herbalija odraža filozofijo 
njenega življenja oziroma ži-
vljenja njene družine. »Hva-
ležni smo za vse, kar nam je 
dano, za vse, kar so ustvarili 
naši predniki. Hvaležni smo, 
da to lahko negujemo in nad-
grajujemo. In spoštujemo. 
Tudi zaradi prihodnjih rodov. 
Zato imajo besede, kot so hva-
ležnost, spoštovanje, odgovor-
nost in ljubezen, zame izjemno 
moč in sporočilno vrednost. 
Menim, da jih moramo izreka-
ti pazljivo, da jih ne izrabimo v 
vsakdanji površnosti, da jih res 
občutimo in izgovorimo takrat, 
ko v njihovih vibracijah tudi de-
lujemo. Na teh temeljih gradim 
svoje razmišljanje, delovanje in 
način komuniciranja z doma-
čimi, gosti, s sodelavci … Ker 
se takrat najbolje počutim, saj 
sem usklajena s svojim bistvom 
in življenjskim poslanstvom.«

Moč je v nas
Da je največja moč v nas, 

so Barbaro naučile življenjske 
izkušnje, ki ji niso vedno priza-
našale. A jih je, kot pravi, pre-
moščala z neomajno vero vase. 
»V vsakem od nas je izjemna 
moč, le dopustiti si moramo, 
da jo v polnosti občutimo in 
zaživimo v njeni veličini. Po-
membno je, da jo vedno upo-
rabljamo z dobrimi nameni do 
sebe in drugih. Takrat bo naše 
življenje izpopolnjujoče, lah-
kotno, radostno. Takrat bomo 
na varni strani življenja, saj 
verjamem, da je življenje v 
svojem bistvu dobronamer-
no in plemenito, z izzivi pa 
nam ponuja priložnosti, da 
to spoznamo. Zato se veselim 
vsega, kar bomo z družino še 
ustvarjali v naše zadovoljstvo 
in zadovoljstvo naših gostov.«

Foto: SHERPA
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Zavezati vezalke, si zapomniti učno snov ali si na 
šolsko klop pripraviti šolske potrebščine … Medtem 
ko nekateri otroci tovrstne naloge opravijo z lahkoto, 
jim morajo drugi posvetiti več truda. Otrokom, ki 
imajo na katerem od področij primanjkljaj, v Osnovni 
šoli Franja Malgaja Šentjur pomaga paleta strokovnih 
delavk. Pred dvema letoma so zaznale potrebo po 
strokovnem srečevanju in izpopolnjevanju, zato so 
osnovale zunanji strokovni aktiv. Čeprav ta deluje 
šele kratek čas, so z njim naletele na dober odziv. 
Enega od njihovih nedavnih strokovnih posvetov je 
spremljalo tisoč poslušalcev iz vse države.

TINA STRMČNIK

Prostovoljno povezujejo strokovnjake na ravni vse države

Roka pomoči za 
premagovanje ovir

Na stenah ene od učilnic, kjer učenci obiskujejo prilagojen program, ne 
manjka spodbud o tem, da je vsak učenec edinstven, pogumen, ustvarjalen. 
Po besedah njihove profesorice to pomaga otrokom, ki se težje lotijo dela 
in jim manjka motivacije. Drobne spodbude dobro vplivajo tudi na krepitev 
njihove samopodobe.

Učenci so se ob našem obisku 
spopadali z matematičnimi nalo-
gami. Okrog njih so bili številni 
barviti učni pripomočki. Z njihovo 
pomočjo lažje osvajajo snov.

Osnovna šola Franja Mal-
gaja je največja šola v obči-
ni Šentjur. To šolsko leto jo 
obiskuje 589 učencev, od 
tega je 39 takšnih, ki imajo 
z odločbo določeno doda-
tno strokovno pomoč, štirje 
učenci na odločbo še čakajo. 
»Potrebe učencev po dodatni 
strokovni pomoči so iz leta 
v leto večje. Vsako leto bele-
žimo več otrok s posebnimi 
potrebami, ki imajo odloč-
bo o usmeritvi,« je pojasnila 
vodja aktiva prilagojenega 

programa, profesorica de-
fektologije mag. Aleksandra 
Lampret Senčič. Ker je za-
čutila potrebo po dodatnem 
izpopolnjevanju, da bi tako 
čim bolj pomagala otrokom 
in njihovim staršem, se je 
s kolegico Karmen Posedel 
Golob domislila ustanovitve 
zunanjega aktiva. Slednji 
pod svojim okriljem povezu-
je strokovne delavce, kot so 
specialni ali socialni pedago-
gi, psihologi, defektologi in 
svetovalni delavci.

Učenci, ki v OŠ Franja Malgaja Šentjur obiskujejo prila-
gojeni program, so, kolikor je le mogoče, vključeni v vse 
standardne in nadstandardne dejavnosti v šoli.
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»Strokovni delavci s pomočjo posvetov 
spoznavamo sodobne oblike dela. S 
pomočjo informacijsko-komunikacijske 
tehnologije so vsebine dostopne širokemu 
krogu ljudi. S tem prispevamo k boljšim 
uspehom učencev, ki so uporabniki naših 
storitev. Prav tako sledenje novostim in 
novim oblikam dela prispeva k našemu 
zadovoljstvu,« pravi Aleksandra Lampret 
Senčič.

Aleksandra Lampret Senčič: »Človek, ki dela z otroki, jih mora imeti rad, mora se znati 
vživeti vanje. Področje defektologije me je še posebej nagovorilo, saj mi daje možnosti 
raziskovanja in utiranja novih poti. Na vzpostavitev zunanjega strokovnega aktiva sem 
zelo ponosna, saj je to velik korak naprej.«

»Ker učence, ki imajo primanjkljaje, 
spodbujamo in jih vključujemo v razredno 
skupnost, odločbe o usmeritvi ne vidijo 
kot breme. Dojemajo jo kot možnost 
izboljšanja področja, kjer imajo težave.«

»Nekateri učenci, ki v osnovni šoli 
potrebujejo dodatno strokovno pomoč, 
uspešno opravijo s svojimi primanjkljaji 
in v srednji šoli morda ne potrebujejo 
več odločbe o usmeritvi. Drugi pomoč 
potrebujejo tudi v srednješolskem 
izobraževanju.«

Težave, s katerimi se soo-
čajo učenci, so zelo različne, 
gre na primer za govorno-
-jezikovne motnje ali pri-
manjkljaje na posameznih 
področjih učenja. Nekateri 
so dolgotrajno bolni, imajo 
okvaro vidne funkcije, pri-
manjkljaje v socialni komu-
nikaciji in interakciji, drugi 
imajo avtistične motnje ali 
si težje zapomnijo. Za vse te 
otroke v omenjeni šentjurski 
šoli upoštevajo prilagoditve. 
Strokovne delavke se indivi-
dualno posvečajo vsakemu 
učencu, pomagajo mu pri 
odpravi primanjkljajev in 
učnih težav ter ga spodbujajo 
pri krepitvi njegovih močnih 
področij.

Od tega pridobijo 
vsi
Sogovornica je opozori-

la, kako zelo pomembno je 
vključevanje otrok s poseb-
nimi potrebami v razredno 
skupnost. Če je treba, lahko 
defektolog z učencem sode-
luje pri učni uri v razredu. 
Aleksandra Lampret Senčič je 
otroka z avtističnimi motnja-
mi lani na primer spremljala 
pri pouku angleščine in ma-
tematike. Pomagala mu je, da 
je lažje sledil pouku in z njim 
krepila organizacijske vešči-
ne. Učila ga je med drugim, 
kako si naj na klop pripravi 
šolske potrebščine in peresni-
co. »Nekaterim otrokom je to 
samoumevno, druge moramo 
tega priučiti. Ko to osvojijo, 
s takšnimi izzivi nimajo več 
težav.«

Učenci, ki ne potrebujejo 
dodatne strokovne pomoči, 
so po njenih opažanjih vajeni 
tega, da tistim, ki jih pestijo 
primanjkljaji, pri uri pomaga 
defektolog ali specialni pe-
dagog. Na takšen način dela 
svoj razred pripravi že razre-

dnik, ki otrokom na prime-
ren način pojasni, zakaj bo 
njihovemu sošolcu pomagal 
strokovni delavec. Aleksan-
dra Lampret Senčič pravi, da 
zaradi tega delo v razredu ni 
moteno. Po njenih besedah 
učenci tako krepijo svoje 
socialne veščine, krepita se 
njihova medosebna komuni-
kacija in občutek skupnosti v 
razredu. Prav tako podpirajo 
sovrstnika tam, kjer ima naj-
večji primanjkljaj. »Učenec s 
pomanjkljivimi socialnimi ve-
ščinami v okviru razreda dobi 
pomoč, ki jo v nekem trenut-
ku najbolj potrebuje. Prav to 
se mi zdi zelo pomembno,« 
je dejala sogovornica.

Čim bolj vključeni
OŠ Franja Malgaja Šentjur 

je ena redkih šol na Celjskem, 
ki ima pod svojo streho pri-
lagojen program vzgoje in 
izobraževanja z nižjim izo-
brazbenim standardom. Sle-
dnjega letos v treh oddelkih 
obiskuje 21 učencev z lažjo 
motnjo v duševnem razvoju. 
Pouk je organiziran v kombi-
niranih oddelkih. Za vsake-
ga šolarja strokovne delavke 
pripravijo individualiziran 
program, starši med drugim 
izpostavijo potrebe svojega 
otroka. Učni načrt prilagoje-
nega programa je osredoto-
čen na minimalne in temeljne 
standarde, ob tem strokovne 
delavke pomagajo otrokom 
krepiti njihove sposobnosti. 
Gradivo pripravijo za vsakega 
učenca posebej. »Nekdo po-
trebuje več vaje aritmetičnih 
veščin, nekdo drug potrebuje 
morda kaj drugega,« je poja-
snila Lampret Senčičeva.

Učenci, ki obiskujejo prila-
gojeni program, so, kolikor 
je le mogoče, vključeni v vse 
standardne in nadstandardne 
dejavnostih v šoli. »Ko gredo 

Aleksandra Lampret Senčič s 
kolegicami že načrtuje teme 
novega posveta zunanjega stro-
kovnega aktiva, ki bo februarja 
prihodnje leto.

učenci iz rednega programa 
na izlet, povabijo tudi nas 
iz prilagojenega programa. 
Otroci iz enega in drugega 
programa skupaj obiskuje-
jo oddelek podaljšanega bi-
vanja, skupaj imajo valeto. 
Otroci iz rednega programa 
otrokom iz prilagojenega pro-
grama kot mentorji pomaga-
jo pri branju, dobivajo se v 
knjižnici,« je nekaj primerov 
sodelovanja izpostavila sogo-
vornica. Tovrstna možnost 
izobraževanja vsakdan olaj-
ša tudi staršem, saj jim pod-
mladka ni treba voziti v bolj 
oddaljene prilagojene izobra-
ževalne ustanove.

Kakšno je sodelovanje 
strokovnih delavk in staršev 
otrok s posebnimi potrebami? 
Skoraj vsak dan so v stiku s 
pomočjo telefona, elektron-
ske pošte, redno se srečujejo 
na govorilnih in pogovornih 

urah. »Sodelovanje med uči-
telji in starši je na odlični rav-
ni, na dvosmerno komunika-
cijo smo ponosni. Tako lahko 
sproti rešujemo težave, ki se 
pojavijo,« je dejala Lampret 
Senčičeva.

Čez občinske meje
Ker se morajo strokovni 

sodelavci v osnovnih šolah 
hitro prilagajati spremem-

bam, hkrati pa želijo kar 
najbolj spremljati strokovno 
delo svojih kolegov, se je 
Aleksandri Lampret Senčič 
in njeni kolegici Karmen Po-
sedel Golob porodila zami-
sel o ustanovitvi zunanjega 
strokovnega aktiva. Najprej 
sta želeli povezati strokovne 
delavce na občinski ravni. 
Glas o aktivu se je hitro raz-
širil. Danes je vanj vključenih 
250 članov, zadnjemu posve-
tu je prisluhnilo približno 
tisoč poslušalcev. »Priprava 
tovrstnih posvetov pomeni 
ogromno dodatnega prosto-
voljnega dela. Hkrati gre za 
ogromen tehnični ter infor-
macijsko-komunikacijski za-
logaj. Naše delo nas navdaja z 
zadovoljstvom, ker strokovni 
delavci cenijo povezovanje in 
izmenjavo znanj.«

Ožji tim se sestaja večkrat 
letno in razpravlja o potrebah 
na terenu – torej o tem, kar 
najbolj pesti strokovne delav-
ce v slovenskih šolah. Temu 
posvetijo tematske sestanke 
in pripravijo vsebino posve-
tov. Na preteklih dogodkih 
so na primer govorili o po-
moči pri učenju, o didaktič-
nih igrah in primerih dobrih 
praks spodbujanja branja. 
Gostili so strokovnjake z raz-
ličnih področij, med drugim 
defektologinjo iz razvojne 
ambulante, tiflopedagoginjo 
Aksinjo Kermauner in rav-
natelje šol. Vse prispevke in 

članke so po posvetu zbrali 
in jih objavili na spletni strani 
šole, kjer so dostopni javno-
sti.

Pereča rast števila 
odločb
Ravnatelj OŠ Franja Mal-

gaja Šentjur mag. Jure Ra-
dišek ni presenečen, da je 
povezovanje strokovnih de-
lavcev, ki učencem nudijo 
dodatno strokovno pomoč, 
zgolj v dveh letih preskočilo 
z občinske na državno ra-
ven. To po njegovih besedah 
izraža željo učiteljev po bolj 
specifičnem strokovnem iz-
popolnjevanju ter po iskanju 
in širjenju dobrih praks ter 
novih pedagoških pristopov. 
Pohvalil je delo razširjenega 
strokovnega tima, ki vse to 
vodi. Sodelovanje na tej ravni 
se mu zdi izjemno dobrodo-
šlo in koristno. Želi si, da bi 
bili rezultati srečanj smero-
kaz tudi za tiste, ki odločajo 
o prihodnosti šolstva. »Pri 
delu z otroki, ki imajo odloč-
bo, je treba iskati nove izzive 
in usmeritve. Podobno je pri 
strategiji dela z nadarjenimi 
otroki.«

Tudi on je poudaril, da se 
število odločb povečuje. Če 
so v OŠ Franja Malgaja pred 
petimi leti imeli približno pet-
najst učencev z odločbo, jih 
je danes trikrat toliko. »Lahko 
se zgodi, da bo čez desetletje 
že tretjina učencev imela v 
odločbi zapisan nek primanj-
kljaj. Zanimajo me vzroki 
tega dogajanja in usmeritve, 
kako naj se šola temu prila-
gaja,« je dejal. In opozoril, 
da povečevanje števila otrok 
z odločbami prinaša tudi ve-
dno težje kadrovske razmere. 
Zaposleni, ki otrokom nudijo 
dodatno strokovno pomoč, so 
preobremenjeni, tovrstnih 
strokovnjakov pa na trgu dela 
primanjkuje.

Foto: SHERPA

Sodelavke aktiva dodatne strokovne pomoči v OŠ Franja Malgaja Šentjur 
so (od leve): profesorica slovenskega jezika Tatjana Ivačič, svetovalna 
delavka Darja Steblovnik, specialna pedagoginja Mateja Gubenšek, pro-
fesorica defektologije Aleksandra Lampret Senčič in profesorica defek-
tologije Silva Škoberne. Na fotografiji manjkata profesorica pedagogike 
in zgodovine Jožica Novak ter inkluzivna pedagoginja Sabina Jager.
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Zavezati vezalke, si zapomniti učno snov ali si na 
šolsko klop pripraviti šolske potrebščine … Medtem 
ko nekateri otroci tovrstne naloge opravijo z lahkoto, 
jim morajo drugi posvetiti več truda. Otrokom, ki 
imajo na katerem od področij primanjkljaj, v Osnovni 
šoli Franja Malgaja Šentjur pomaga paleta strokovnih 
delavk. Pred dvema letoma so zaznale potrebo po 
strokovnem srečevanju in izpopolnjevanju, zato so 
osnovale zunanji strokovni aktiv. Čeprav ta deluje 
šele kratek čas, so z njim naletele na dober odziv. 
Enega od njihovih nedavnih strokovnih posvetov je 
spremljalo tisoč poslušalcev iz vse države.

TINA STRMČNIK

Prostovoljno povezujejo strokovnjake na ravni vse države

Roka pomoči za 
premagovanje ovir

Na stenah ene od učilnic, kjer učenci obiskujejo prilagojen program, ne 
manjka spodbud o tem, da je vsak učenec edinstven, pogumen, ustvarjalen. 
Po besedah njihove profesorice to pomaga otrokom, ki se težje lotijo dela 
in jim manjka motivacije. Drobne spodbude dobro vplivajo tudi na krepitev 
njihove samopodobe.

Učenci so se ob našem obisku 
spopadali z matematičnimi nalo-
gami. Okrog njih so bili številni 
barviti učni pripomočki. Z njihovo 
pomočjo lažje osvajajo snov.

Osnovna šola Franja Mal-
gaja je največja šola v obči-
ni Šentjur. To šolsko leto jo 
obiskuje 589 učencev, od 
tega je 39 takšnih, ki imajo 
z odločbo določeno doda-
tno strokovno pomoč, štirje 
učenci na odločbo še čakajo. 
»Potrebe učencev po dodatni 
strokovni pomoči so iz leta 
v leto večje. Vsako leto bele-
žimo več otrok s posebnimi 
potrebami, ki imajo odloč-
bo o usmeritvi,« je pojasnila 
vodja aktiva prilagojenega 

programa, profesorica de-
fektologije mag. Aleksandra 
Lampret Senčič. Ker je za-
čutila potrebo po dodatnem 
izpopolnjevanju, da bi tako 
čim bolj pomagala otrokom 
in njihovim staršem, se je 
s kolegico Karmen Posedel 
Golob domislila ustanovitve 
zunanjega aktiva. Slednji 
pod svojim okriljem povezu-
je strokovne delavce, kot so 
specialni ali socialni pedago-
gi, psihologi, defektologi in 
svetovalni delavci.

Učenci, ki v OŠ Franja Malgaja Šentjur obiskujejo prila-
gojeni program, so, kolikor je le mogoče, vključeni v vse 
standardne in nadstandardne dejavnosti v šoli.
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»Strokovni delavci s pomočjo posvetov 
spoznavamo sodobne oblike dela. S 
pomočjo informacijsko-komunikacijske 
tehnologije so vsebine dostopne širokemu 
krogu ljudi. S tem prispevamo k boljšim 
uspehom učencev, ki so uporabniki naših 
storitev. Prav tako sledenje novostim in 
novim oblikam dela prispeva k našemu 
zadovoljstvu,« pravi Aleksandra Lampret 
Senčič.

Aleksandra Lampret Senčič: »Človek, ki dela z otroki, jih mora imeti rad, mora se znati 
vživeti vanje. Področje defektologije me je še posebej nagovorilo, saj mi daje možnosti 
raziskovanja in utiranja novih poti. Na vzpostavitev zunanjega strokovnega aktiva sem 
zelo ponosna, saj je to velik korak naprej.«

»Ker učence, ki imajo primanjkljaje, 
spodbujamo in jih vključujemo v razredno 
skupnost, odločbe o usmeritvi ne vidijo 
kot breme. Dojemajo jo kot možnost 
izboljšanja področja, kjer imajo težave.«

»Nekateri učenci, ki v osnovni šoli 
potrebujejo dodatno strokovno pomoč, 
uspešno opravijo s svojimi primanjkljaji 
in v srednji šoli morda ne potrebujejo 
več odločbe o usmeritvi. Drugi pomoč 
potrebujejo tudi v srednješolskem 
izobraževanju.«

Težave, s katerimi se soo-
čajo učenci, so zelo različne, 
gre na primer za govorno-
-jezikovne motnje ali pri-
manjkljaje na posameznih 
področjih učenja. Nekateri 
so dolgotrajno bolni, imajo 
okvaro vidne funkcije, pri-
manjkljaje v socialni komu-
nikaciji in interakciji, drugi 
imajo avtistične motnje ali 
si težje zapomnijo. Za vse te 
otroke v omenjeni šentjurski 
šoli upoštevajo prilagoditve. 
Strokovne delavke se indivi-
dualno posvečajo vsakemu 
učencu, pomagajo mu pri 
odpravi primanjkljajev in 
učnih težav ter ga spodbujajo 
pri krepitvi njegovih močnih 
področij.

Od tega pridobijo 
vsi
Sogovornica je opozori-

la, kako zelo pomembno je 
vključevanje otrok s poseb-
nimi potrebami v razredno 
skupnost. Če je treba, lahko 
defektolog z učencem sode-
luje pri učni uri v razredu. 
Aleksandra Lampret Senčič je 
otroka z avtističnimi motnja-
mi lani na primer spremljala 
pri pouku angleščine in ma-
tematike. Pomagala mu je, da 
je lažje sledil pouku in z njim 
krepila organizacijske vešči-
ne. Učila ga je med drugim, 
kako si naj na klop pripravi 
šolske potrebščine in peresni-
co. »Nekaterim otrokom je to 
samoumevno, druge moramo 
tega priučiti. Ko to osvojijo, 
s takšnimi izzivi nimajo več 
težav.«

Učenci, ki ne potrebujejo 
dodatne strokovne pomoči, 
so po njenih opažanjih vajeni 
tega, da tistim, ki jih pestijo 
primanjkljaji, pri uri pomaga 
defektolog ali specialni pe-
dagog. Na takšen način dela 
svoj razred pripravi že razre-

dnik, ki otrokom na prime-
ren način pojasni, zakaj bo 
njihovemu sošolcu pomagal 
strokovni delavec. Aleksan-
dra Lampret Senčič pravi, da 
zaradi tega delo v razredu ni 
moteno. Po njenih besedah 
učenci tako krepijo svoje 
socialne veščine, krepita se 
njihova medosebna komuni-
kacija in občutek skupnosti v 
razredu. Prav tako podpirajo 
sovrstnika tam, kjer ima naj-
večji primanjkljaj. »Učenec s 
pomanjkljivimi socialnimi ve-
ščinami v okviru razreda dobi 
pomoč, ki jo v nekem trenut-
ku najbolj potrebuje. Prav to 
se mi zdi zelo pomembno,« 
je dejala sogovornica.

Čim bolj vključeni
OŠ Franja Malgaja Šentjur 

je ena redkih šol na Celjskem, 
ki ima pod svojo streho pri-
lagojen program vzgoje in 
izobraževanja z nižjim izo-
brazbenim standardom. Sle-
dnjega letos v treh oddelkih 
obiskuje 21 učencev z lažjo 
motnjo v duševnem razvoju. 
Pouk je organiziran v kombi-
niranih oddelkih. Za vsake-
ga šolarja strokovne delavke 
pripravijo individualiziran 
program, starši med drugim 
izpostavijo potrebe svojega 
otroka. Učni načrt prilagoje-
nega programa je osredoto-
čen na minimalne in temeljne 
standarde, ob tem strokovne 
delavke pomagajo otrokom 
krepiti njihove sposobnosti. 
Gradivo pripravijo za vsakega 
učenca posebej. »Nekdo po-
trebuje več vaje aritmetičnih 
veščin, nekdo drug potrebuje 
morda kaj drugega,« je poja-
snila Lampret Senčičeva.

Učenci, ki obiskujejo prila-
gojeni program, so, kolikor 
je le mogoče, vključeni v vse 
standardne in nadstandardne 
dejavnostih v šoli. »Ko gredo 

Aleksandra Lampret Senčič s 
kolegicami že načrtuje teme 
novega posveta zunanjega stro-
kovnega aktiva, ki bo februarja 
prihodnje leto.

učenci iz rednega programa 
na izlet, povabijo tudi nas 
iz prilagojenega programa. 
Otroci iz enega in drugega 
programa skupaj obiskuje-
jo oddelek podaljšanega bi-
vanja, skupaj imajo valeto. 
Otroci iz rednega programa 
otrokom iz prilagojenega pro-
grama kot mentorji pomaga-
jo pri branju, dobivajo se v 
knjižnici,« je nekaj primerov 
sodelovanja izpostavila sogo-
vornica. Tovrstna možnost 
izobraževanja vsakdan olaj-
ša tudi staršem, saj jim pod-
mladka ni treba voziti v bolj 
oddaljene prilagojene izobra-
ževalne ustanove.

Kakšno je sodelovanje 
strokovnih delavk in staršev 
otrok s posebnimi potrebami? 
Skoraj vsak dan so v stiku s 
pomočjo telefona, elektron-
ske pošte, redno se srečujejo 
na govorilnih in pogovornih 

urah. »Sodelovanje med uči-
telji in starši je na odlični rav-
ni, na dvosmerno komunika-
cijo smo ponosni. Tako lahko 
sproti rešujemo težave, ki se 
pojavijo,« je dejala Lampret 
Senčičeva.

Čez občinske meje
Ker se morajo strokovni 

sodelavci v osnovnih šolah 
hitro prilagajati spremem-

bam, hkrati pa želijo kar 
najbolj spremljati strokovno 
delo svojih kolegov, se je 
Aleksandri Lampret Senčič 
in njeni kolegici Karmen Po-
sedel Golob porodila zami-
sel o ustanovitvi zunanjega 
strokovnega aktiva. Najprej 
sta želeli povezati strokovne 
delavce na občinski ravni. 
Glas o aktivu se je hitro raz-
širil. Danes je vanj vključenih 
250 članov, zadnjemu posve-
tu je prisluhnilo približno 
tisoč poslušalcev. »Priprava 
tovrstnih posvetov pomeni 
ogromno dodatnega prosto-
voljnega dela. Hkrati gre za 
ogromen tehnični ter infor-
macijsko-komunikacijski za-
logaj. Naše delo nas navdaja z 
zadovoljstvom, ker strokovni 
delavci cenijo povezovanje in 
izmenjavo znanj.«

Ožji tim se sestaja večkrat 
letno in razpravlja o potrebah 
na terenu – torej o tem, kar 
najbolj pesti strokovne delav-
ce v slovenskih šolah. Temu 
posvetijo tematske sestanke 
in pripravijo vsebino posve-
tov. Na preteklih dogodkih 
so na primer govorili o po-
moči pri učenju, o didaktič-
nih igrah in primerih dobrih 
praks spodbujanja branja. 
Gostili so strokovnjake z raz-
ličnih področij, med drugim 
defektologinjo iz razvojne 
ambulante, tiflopedagoginjo 
Aksinjo Kermauner in rav-
natelje šol. Vse prispevke in 

članke so po posvetu zbrali 
in jih objavili na spletni strani 
šole, kjer so dostopni javno-
sti.

Pereča rast števila 
odločb
Ravnatelj OŠ Franja Mal-

gaja Šentjur mag. Jure Ra-
dišek ni presenečen, da je 
povezovanje strokovnih de-
lavcev, ki učencem nudijo 
dodatno strokovno pomoč, 
zgolj v dveh letih preskočilo 
z občinske na državno ra-
ven. To po njegovih besedah 
izraža željo učiteljev po bolj 
specifičnem strokovnem iz-
popolnjevanju ter po iskanju 
in širjenju dobrih praks ter 
novih pedagoških pristopov. 
Pohvalil je delo razširjenega 
strokovnega tima, ki vse to 
vodi. Sodelovanje na tej ravni 
se mu zdi izjemno dobrodo-
šlo in koristno. Želi si, da bi 
bili rezultati srečanj smero-
kaz tudi za tiste, ki odločajo 
o prihodnosti šolstva. »Pri 
delu z otroki, ki imajo odloč-
bo, je treba iskati nove izzive 
in usmeritve. Podobno je pri 
strategiji dela z nadarjenimi 
otroki.«

Tudi on je poudaril, da se 
število odločb povečuje. Če 
so v OŠ Franja Malgaja pred 
petimi leti imeli približno pet-
najst učencev z odločbo, jih 
je danes trikrat toliko. »Lahko 
se zgodi, da bo čez desetletje 
že tretjina učencev imela v 
odločbi zapisan nek primanj-
kljaj. Zanimajo me vzroki 
tega dogajanja in usmeritve, 
kako naj se šola temu prila-
gaja,« je dejal. In opozoril, 
da povečevanje števila otrok 
z odločbami prinaša tudi ve-
dno težje kadrovske razmere. 
Zaposleni, ki otrokom nudijo 
dodatno strokovno pomoč, so 
preobremenjeni, tovrstnih 
strokovnjakov pa na trgu dela 
primanjkuje.

Foto: SHERPA

Sodelavke aktiva dodatne strokovne pomoči v OŠ Franja Malgaja Šentjur 
so (od leve): profesorica slovenskega jezika Tatjana Ivačič, svetovalna 
delavka Darja Steblovnik, specialna pedagoginja Mateja Gubenšek, pro-
fesorica defektologije Aleksandra Lampret Senčič in profesorica defek-
tologije Silva Škoberne. Na fotografiji manjkata profesorica pedagogike 
in zgodovine Jožica Novak ter inkluzivna pedagoginja Sabina Jager.
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»21. stoletje pripada Aziji in Kitajska je pri tem 
vodilna,« pravi direktorica Konfucijevega inštituta 
Ljubljana mag. Danijela Voljč. Zato ne preseneča, 
da se vedno več mladih odloča za učenje kitajščine 
ter spoznavanje kulture in običajev te daljne dežele. 
Pred dnevi so tako na Gimnaziji Celje – Center (GCC) 
pripravili uradno odprtje Konfucijeve učilnice, na-
menjene dijakom, ki so v drugem in tretjem letniku 
izbrali učenje kitajščine.

TATJANA CVIRN

Učenje jezika in spoznavanje kulture na GCC

Konfucijev dan z Almo
vezale posebne vezi. Gostje so 
si ogledali razstavo o njej, se 
sprehodili po mestu in se dru-
žili na štirih delavnicah (kuli-
narični, kaligrafski, o čaju in 
borilnih veščinah). Manjkalo 
ni niti izvrstno kitajsko kosilo. 
Na sklepni prireditvi in s tem 
na odprtju celjske Konfucijeve 
učilnice, ki je tovrstno regijsko 
središče, so program pripravil 
dijaki z mentoricami sinolo-
ginjama Katarino Potočnik in 
Kristino Sojar Voglar ter s ki-
tajsko učiteljico Wang Shiqi. 
Prihaja iz Šanghaja s partner-
ske univerze, ki je ustanovila 

Katarina Potočnik je kitajščino štu-
dirala v Sloveniji in na Kitajskem, 
kjer je želela trenirati borilne vešči-
ne v tamkajšnjih templjih in brati 
njihove klasike v originalu. V daljni 
deželi se je zaljubila v njihovo kul-
turo, všeč ji je bila prijaznost ljudi. 
Pogreša njihove živahne parke, kjer 
plešejo, igrajo glasbila in vadijo bo-
rilne veščine. (Foto: TC)

Na prireditvi so mladi pokazali, kako znajo zaplesati kitajski ples in igrati na tradicionalna glasbila. Na odprtju Konfucijeve učilnice. Z leve: Zhao Binghui, predstavnik veleposlaništva LR Kitajske, ravnatelj šole 
Gregor Deleja ter slovenska in kitajska direktorica KI Ljubljana mag. Danijela Voljč in Lu Tingyao.

Konfucijev inštitut Ljubljana. 
V Sloveniji jih je že 15, njihovo 
delo in dejavnosti inštituta, ko 
gre za promocijo jezika in kul-
ture, fi nancira Kitajska.

Konfucijevi nauki obliku-
jejo vsakodnevno življenje 
ljudi jugovzhodne Azije. 
Z Abrahamom, Jezusom, 
Mohamedom in Budo ga ga 
uvrščajo med utemeljitelje 
sodobne civilizacije.

Katarina Potočnik je vesela, 
da se ob bogati šolski ponudbi 

V učilnici (Foto: arhiv GCC)

različnih dejavnosti veliko mla-
dih odloča tudi za učenje kitaj-
ščine. Pouk tega jezika imajo v 
drugem in tretjem letniku, ob 
čemer lahko obiskujejo tudi 
Konfucijev krožek. »V njem se 
lotevamo najrazličnejših po-
dročij, od spoznavanja kitajske 
kaligrafi je, fi lozofi je, beremo 
različna besedila. Lani smo na-
redili prvič kitajsko senčno gle-
dališče,« pravi sinologinja, ki 
mlade navdušuje za zanimivo 
deželo tudi s pomočjo učenja 
kuhanja kitajskih jedi, borilnih 
veščin … Za nedavno priredi-
tev so se celo naučili igrati na 
tri kitajska glasbila in plesati 
kitajske plese. Vesela je, da je 
v šolo prišla tudi učiteljica iz 
Kitajske in tako sta med pou-

kom prisotni vedno dve. Stik z 
jezikom oziroma naravno go-
vorko je namreč dragocen tudi 
za slovenski učiteljici.

Pomen poznavanja 
kulture
Kot krovna organizacija, ki 

povezuje vse Konfucijeve učil-
nice v Sloveniji, deluje Konfu-
cijev inštitut Ljubljana. Na-
stal je leta 2010 pod okriljem 
ekonomske fakultete, vodi ga 
Celjanka mag. Danijela Voljč, 
ki je vesela, da je učilnica od-
prla svoja vrata tudi v njenem 
rodnem mestu. Na začetku je 
bilo morda nenavadno, da je 
bil inštitut ustanovljen v okvi-
ru ekonomske fakultete. Za ti-
ste, ki vedo, kako pomembno 
je pri sklepanju poslov pozna-
vanje navad in kulture nekega 
naroda, pa je to povsem logič-
no. »Podatki kažejo, da več kot 
95 odstotkov poslov propade 
zaradi nepoznavanja kulture 
naroda. Celje bo imelo odslej 
možnost spoznavati to zanimi-
vo deželo, saj bodo v okviru 
učilnice na voljo tudi različna 
predavanja in seminarji.« Kot 
pravi, so na inštitutu upali, da 
bo zaradi velikega zanimanja 
za jezik med mladimi ministr-
stvo za šolstvo uvedlo kitajšči-
no kot drugi obvezni jezik vsaj 
v šolah, kjer si to želijo. A na 
to bo treba še počakati. Trenu-
tno se 700 otrok in mladih uči 
jezik, medtem ko starejše bolj 
zanima kultura. »Imamo celo 
skupine staršev in otrok, ki se 
skupaj učijo kitajščino,« pravi 
sogovornica.

Foto: SHERPA

Odprtje učilnice je šola pri-
pravila v času praznovanja 
letošnje 110-letnice gradnje 
šolskega poslopja. V počasti-
tev jubileja se pod geslom Pri-
hodnost je zdaj vrstijo različni 
dogodki in prireditve, pri če-
mer šola poudarja tudi pomen 
medkulturnega dialoga. Tako 
je pred kratkim gostila mlade 
nemške pevce iz Dortmunda 
in pripravila tradicionalno 
glasbeno-poetično prireditev 
Poezija iz samovarja, ki je bila 
tokrat posvečena Josifu A. 
Brodskemu, pesniku rusko-
-ameriškega rodu.

Ne samo jezik
Na Konfucijev dan, kot so v 

šoli poimenovali splet doga-
janja, so se celjskim dijakom 
in učiteljem pridružili kolegi 
iz drugih slovenskih Konfu-
cijevih učilnic, ki delujejo v 

Kopru, Ljubljani, Kranju in 
Mariboru. Rdeča nit dneva je 
bila Alma M. Karlin, svetovna 
popotnica, ki so jo s Kitajsko 

2. do 4. 12. 2022  Grand Hotel Portorož, Hoteli LifeClass

215 €/osebo* 
(v sobah ) 

VKLJUČEN POLPENZION

*Cena velja na osebo ob namestitvi v dvoposteljni sobi in ne 

vključuje turistične takse v višini 2,50 € na osebo na dan in 

prijavnine, ki znaša 1,50 €/osebo.

Prijave in več informacij : www.vikend-dozivetij.si 
ali andreja@vikend-dozivetij.si, 01/5880 353

Morska 
pravljica

RECIKEL je vaš zanesljiv partner, ki 
vam ponuja strokovno podporo pri 
vzpostavitvi evidence in poročanju 

o embalaži, dani na trg RS. Z našo 
pomočjo boste izpolnili obveznosti, ki 

vam jih nalaga zakonodaja. 
ZA VEČ INFORMACIJ POKLIČITE  

NA 01/588 08 58.

Kliknite na 

www.embalaznina.si
pridobite ponudbo, sklenite pogodbo in bodite skladni z zakonodajo. 

RECIKEL je vaš zanesljiv partner, ki 
vam ponuja strokovno podporo pri 

POTEM BOSTE MORALI 
PLAČATI RAVNANJE  
Z EMBALAŽO.

JE VAŠ 
IZDELEK V 
EMBALAŽI?
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Lucija Kračun iz Loč je specialistka splošne medicine z diplo-
mo ameriškega združenja za estetsko medicino, žena in mama 
dveh otrok. Vedoželjna je in rada ima delovne izzive, zato ne 
preseneča, da si je ob zahtevni službi, dežurstvih in družinskih 
obveznostih zadala zahteven cilj – ustvariti naravno kozmetiko, 
ki bo učinkovita. Čeprav se je pri tem soočala tudi z neprijetnost-
mi in je njena volja na trenutke povsem izpuhtela, je uspela.

BARBARA FURMAN

Ko zdravnica ustvari svojo blagovno znamko naravne kozmetike

»Rada imam delovne izzive«

Ideja o lastni blagovni znamki 
aktivne, ekološke, naravne kozme-
tike se je, kot pravi Lucija Kračun, 
porodila povsem samodejno med 
dopustovanjem. Nekaj časa se je 

poigravala z zamislijo, potem se je 
poglobila v učenje in delo. Ko so 
prijateljice preizkusile njene prve 
kozmetične izdelke, so bile navdu-

šene. Njihovi pozitivni odzivi so 
jo opogumili, da se je ideji 

posvetila še bolj zavzeto, 
poglobljeno, profesio-
nalno.

Jasna vizija
Že pred leti je v 

Ločah odprla Me-
dicinsko-estetski 
center Lucija, zato 
ji svet estetike na 
začetku njene nove 

poslovne poti ni bil 
tuj. »Moja vizija je bila 

jasna. Usmerjena je bila 
v ustvarjanje učin-

kovite naravne 
oziroma ekolo-
ške kozmetike 
za obraz, ki 
temelji na 
najnovejših 
spoznanjih 
znanosti in 
ima klinič-
no dokaza-
ne rezulta-
te. Vsaka 
ženska želi 
po uporabi 
kozmetike 
videti re-
zultate. In 

če jih lahko doseže po naravni poti, je 
to zagotovo dodana vrednost. Zato je 
večina mojih kozmetičnih proizvodov 
pod blagovno znamko Dalu klinično 
testiranih in imajo dokazane rezultate 
o učinkovitosti na zmanjšanje gubic, 
vlaženje kože … Proizvodi niso testi-
rani na živalih. Menim, da mora ime-
ti kakovosten izdelek tudi vrhunsko 
embalažo, zato smo jo izdelali iz 
premium ekoloških materialov,« po-
jasnjuje Lucija, ki ne skriva, da se je 
na svoji poslovni poti soočala tudi z 
grenkimi spoznanji.

Šok!
Zaveda se, da je trg nasičen z na-

ravno kozmetiko in da je konkurenca 
neizprosna, zato je veliko časa, pribli-
žno tri leta, posvetila poglobljenemu 
nabiranju znanja iz kemije in bioteh-
nologije. S prijateljico, ki ima veliko 
znanja in izkušenj na tem področju, 
sta pripravili recepture za kozmetične 
proizvode. Obe sta bili z opravljenim 
delom zelo zadovoljni. Prvo poglavje 

poslovne poti je bilo končano, napo-
čil je čas za proizvodnjo. »Ker nimam 
svoje proizvodnje, sem morala izbrati 
proizvajalca, pri čemer sem mu mora-
la zaupati svoje recepture za pripravo 
kozmetičnih izdelkov. Šokirana sem 
bila, ko sem izvedela, da si je kljub 
zaščiti blagovne znamke, blagovnega 
modela ter pogodbi o nerazkrivanju 
informacij dovolil kopirati blagovno 
znamko od embalaže do koncepta 
blagovne znamke ter vsebino. Doje-
la sem, da je poslovni svet žal poln 
prevar in da nikomur ne morem za-
upati. Bila sem razočarana, a nisem 
obupala. Odločila sem se, da bom na-
daljevala. Tudi zato, ker sem bila ves 
čas deležna podpore družine. Mož mi 
je pomagal na tehničnem področju in 
na področju oblikovanja embalaže, 
brat pa na področju družbenih medi-
jev in marketinga. Tudi moralna pod-
pora prijateljev je bila neprecenljiva. 
Na svoji poslovni poti sem spoznala 
tudi veliko ljudi, od katerih sem pri-
dobila nova znanja in izkušnje. Vsak 

dan se naučim kaj novega. In to me 
osrečuje.«

Okolju prijazni
Njeno vztrajanje se je obrestovalo, 

saj je na trg posredovala kozmetič-
ne proizvode, ki so dermatološko 
in klinično testirani v neodvisnem 
mednarodnem laboratoriju. Ponaša-
jo se s kompleksnimi recepturami, 
odličnimi surovinami ter sodobnimi 
sestavinami. Embalaža je ekološka. 
»Uporabljamo steklo in papir z oko-
ljevarstvenim certifi katom. Menim 
namreč, da naravna kozmetika ne 
sodi v plastično embalažo. Izjema je 
reciklirana plastika, s katero pripomo-
remo k zmanjšanju količin plastičnih 
odpadkov. Medtem na tržišče priha-
jajo nova ekološka pakiranja, ki jih 
bomo uporabili pri novih proizvo-
dih. Zadovoljna sem, da smo razvili 
blagovno znamko z jasno vizijo in 
vrednotami. Prodajno mrežo širimo 
tudi zunaj meja Slovenije,« pojasnjuje 
vidno zadovoljna.

Ostaja zdravnica
A Lucija Kračun ob tem poudarja, 

da se delu v ambulanti družinske me-
dicine zaenkrat ne namerava odpove-
dati. »Zelo rada opravljam zdravniški 
poklic, zato se mu bom posvečala 
tudi v prihodnje. Medicina je način 
življenja. Po naravi sem vedoželjna in 
odprta za novosti, rada se učim nove 
stvari in se preizkušam v novih izzi-
vih. Prepuščam se. V življenju nikoli 
ne veš, kam te bo zanesla pot.«

Pojem lepote vsak od nas doživlja 
drugače. Je zelo subjektivna. »Že 
kar nekaj časa se posvečam estetiki 
in moram priznati, da me smernice 
na tem področju v zadnjih letih prav 
nič ne navdušujejo. Mlade ženske se 
ne zavedajo, da so lepe že zato, ker 
so mlade, in da ne potrebujejo napih-
njenih lic ter napihnjenih ustnic, da bi 
se počutile bolje. V zrelih letih so do-
brodošli »subtilni« popravki, ki videz 
ženske osvežijo in pomladijo. Zame je 
pomembno, da je ženska negovana, 
da ima negovano kožo. Da je sreč-
na in samozavestna. Le tako lahko 
izžareva notranjo lepoto in energijo 
privlačnosti,« je prepričana Lucija, 
ki prav tako opaža, da smo Slovenke 
vedno bolj negovane. Da si vzamemo 
čas za nego in kakovostno kozmetiko.

Foto: osebni arhiv Lucije Kračun

»Moja vizija je bila 
jasna. Usmerjena je bila 
v ustvarjanje učinkovite 
naravne oziroma 
ekološke kozmetike 
za obraz, ki temelji na 
najnovejših spoznanjih 
znanosti in ima klinično 
dokazane rezultate.«

»Opažam, da se 
mlade ženske 
ne zavedajo, 
da so lepe že 
zato, ker 
so mlade, 
in da ne 
potrebujejo 
napihnjenih 
lic in ustnic, 
da bi se 
počutile 
bolje.«

»Zelo rada opravljam zdravniški poklic, zato se mu 
bom posvečala tudi v prihodnje. Medicina je zame 
način življenja.«

Naravna kozmetika Dalu je v embalaži, ki je okolju prijazna.

Pomembno je, da je ženska 
negovana. Da je srečna in 
samozavestna, pravi.
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Pretekli petek je bil evropski dan osveščanja o anti-
biotikih. Raziskave na ravni Evrope kažejo, da vsako 
leto zaradi okužb, ki so odporne nanje, umre več kot 
35 tisoč ljudi. Vse to vpliva na povečane izdatke v 
zdravstvu in tudi na zmanjšanje produktivnosti lju-
di. Hkrati je raziskava pokazala, da ljudje še vedno 
napačno verjamejo, da antibiotiki uničujejo viruse.

SIMONA ŠOLINIČ

Dotik je pomemben

Tri ure kengurujčkanja na dan
Število prezgodaj rojenih otrok – to so otroci, rojeni 

pred dopolnjenim 37. tednom nosečnosti – narašča. 
Na svetu se vsako leto prezgodaj rodi 15 milijonov 
otrok (nedonošen je vsak deseti rojeni otrok), v Evro-
pi 500 tisoč in v Sloveniji 1400, kar predstavlja več 
kot sedem odstotkov vseh rojenih otrok pri nas, je ob 
svetovnem dnevu prezgodaj rojenih otrok, 17. novem-
bru, opozorila Zbornica zdravstvene in babiške nege 
Slovenije – Zveza strokovnih društev medicinskih 
sester, babic in zdravstvenih tehnikov Slovenije.

SIMONA ŠOLINIČ

Kljub napredni medicini 
so razlogi za prezgodnji za-
četek poroda še vedno precej 
neznani. Izjemen napredek v 
medicini pomembno pripo-
more k preživetju prezgodaj 
rojenih otrok. »V Sloveniji sta 
preživela novorojenček, ki je 
ob rojstvu tehtal le 405 gra-
mov, in novorojenček, ki je 
bil rojen že v 22. tednu no-
sečnosti. Ob tem se je treba 
zavedati, da je verjetnost, da 
novorojenček, rojen v 23. te-
dnu nosečnosti, preživi, zelo 
majhna. Takšnih je manj kot 
20 odstotkov, zasluge za pre-
živetje pa gredo ne le napre-
dni medicini, temveč tudi 
posebej izobraženemu in 
usposobljenemu zdravstve-
nemu osebju, ki za prezgodaj 

rojene otroke požrtvovalno 
skrbi v enoti za intenzivno 
zdravljenje tudi več kot šest 
mesecev,« je povedala Saša 
Matko, predsednica Sekcije 
medicinskih sester in babic.

Nedonošeni novorojenčki 
se od donošenih razlikujejo 
po teži, velikosti in videzu 
ter predvsem po sposobno-
sti za življenje: bolj zgodaj 
kot so rojeni, bolj nezreli so 
vsi njihovi organi in več pod-
pore potrebujejo. Zato imajo 
lahko prezgodaj rojeni otroci 
številne zdravstvene težave. 
Najpogostejše posledice so 
kronične bolezni pljuč in po-
sledice zapletov v možganih, 
imajo tudi večje tveganje za 
slabši razvoj osrednjega živ-
čevja, dihal, srčno-žilnega 

in dihalnega sistema. Prav 
dihalni in imunski sistem ob 
rojstvu nedonošenčkov nista 
dozorela, zato so izpostavlje-
ni tudi večjemu tveganju za 
hujše oblike okužb z virusi.

»Koža na kožo« 
takoj po porodu
Letošnji svetovni dan pre-

zgodaj rojenih otrok je imel 
slogan Objem staršev je učin-

kovita terapija. Strokovnjaki 
vedno bolj poudarjajo pomen 
stika novorojenčkove kože s 
kožo matere, še posebej ne-
posredno po rojstvu in v pr-
vih urah otrokovega življenja. 
»Stik ›koža na kožo‹ pomeni, 
da novorojenčka položimo 
materi v naročje (na prsi) ta-
koj po njegovem rojstvu, da 
se ustvari neposreden dotik 
med materjo in otrokom. V 

svetu to imenujejo kengu-
rujčkanje,« dodajajo v zbor-
nici.

Tehnika kengurujčkanja 
je pomembna še posebej pri 
nedonošenčkih, saj nanje de-
luje terapevtsko. Razvila se 
je na siromašnih območjih 
sveta, kjer inkubatorjev, ki 
nadomestijo funkcionalnost 
in udobje maminega trebu-
ha, ne poznajo ali jih nimajo 

dovolj. Kengurujčkanje se je 
izkazalo za izjemno uspe-
šno, saj zmanjšuje smrtnost 
in obolevnost otrok, kar po-
trjujejo tudi najnovejše raz-
iskave. Za nedonošenčke je 
najbolje, da vsaj prvi mesec 
ostanejo v maminem naročju 
oziroma v t. i. kengurujskem 
objemu, in sicer po dve do tri 
ure na dan.

Foto: Pixabay

S preudarno rabo teh zdravil tudi do manj smrti

Ob napačni uporabi so antibiotiki izjemno nevarni

Antibiotiki so zdravila, ki 
delujejo na bakterije, in sicer 
jih ubijejo ali preprečijo nji-
hovo rast. Uporabljajo jih za 
zdravljenje bakterijskih okužb 
ljudi, živali in tudi rastlin. An-
tibiotik lahko učinkuje proti 
eni ali več bakterijskim vr-

stam, zato ni vsak primeren 
za zdravljenje vsake okužbe, 
pri čemer strokovnjaki opo-
zarjajo predvsem na varno in 
preudarno rabo teh zdravil. 
Zdravila, ki učinkujejo pro-
ti virusom, so protivirusna 
zdravila.

Odpornost bakterij pro-
ti antibiotikom nastane, ko 
nekateri antibiotiki izgubi-
jo sposobnost uničenja ali 
preprečevanja rasti bakterij. 
Zaskrbljujoče je, opažajo 
strokovnjaki, da nekatere 
bakterije, ki so v normalnih 
okoliščinah občutljive na an-
tibiotike, postanejo odporne 
zaradi genetskih sprememb. 
Odporne bakterije ob priso-
tnosti antibiotikov preživijo 
in se še naprej razmnožujejo 

ter širijo, kar podaljša zdra-
vljenje ali povzroči celo smrt. 
Odpornost bakterij proti an-

tibiotikom je sicer naraven 
pojav, ki nastane zaradi mu-
tacij genov bakterij. Vendar 
čezmerna in neustrezna upo-
raba antibiotikov pospešuje 
nastanek odpornih bakterij in 
njihovo širjenje.

Neustrezna 
uporaba 
antibiotikov
Neustrezna uporaba antibi-

otikov pomeni, da jih ljudje 
uživajo z napačnim name-
nom ali nepravilno. Če kdo 
uživa antibiotike za zdra-
vljenje virusnih okužb, je 
to napačen namen, saj proti 
virusom antibiotiki niso učin-
koviti.

Približno osem odstotkov antibiotikov na ravni EU in 
devet odstotkov na ravni Slovenije je bilo v zadnjih dveh 
letih uporabljenih brez recepta.

Samo trije od desetih Evropejcev vedo, 
da nepotrebna uporaba antibiotikov 
povzroča njihovo neučinkovitost, da bi 
bilo treba antibiotike prenehati jemati 
šele po končanem celotnem zdravljenju, 
da pogosto povzročajo neželene učinke, 
kot je driska, in da niso učinkoviti proti 
prehladu.

Zelo veliko Evropejcev je antibiotike jemalo neupraviče-
no, torej za virusne okužbe ali simptome, kaže raziskava. 
Samo polovica vprašanih v EU je namreč vedela, da anti-
biotiki niso učinkoviti proti virusom. V Sloveniji je glede 
na raziskavo to menilo 56 odstotkov vprašanih.

Antibiotiki prav tako niso 
zdravila za nižanje povišane 
telesne temperature niti ne za 
lajšanje simptomov akutnih 
virusnih okužb dihal. Anti-
biotike ljudje uporabljajo ne-
pravilno, če skrajšajo trajanje 
zdravljenja, zmanjšajo odmer-
ke ali antibiotikov ali ne jemlje-
jo pogosto, kot je predpisano, 
na primer da zdravilo uživajo 
enkrat namesto predpisanih 
2- ali 3-krat na dan. V tem pri-
meru v telesu ni dovolj zdra-
vila, zato bakterije preživijo in 
lahko postanejo celo odporne 
proti antibiotiku.

Tako občutljive kot proti več 
antibiotikom odporne bakte-
rije lahko povzročijo številne 
težave, in sicer okužbe sečil, 
krvi ali kože, pljučnice, drisko. 
Mesto okužbe je odvisno od 
bakterijske vrste in zdravstve-
nega stanja bolnika. Bolniki, 
ki se zdravijo v bolnišnici, so 
izpostavljeni tudi tveganju za 
okužbe, ki niso povezane z 
boleznijo, zaradi katere so bili 
sprejeti v bolnišnico.

Foto: Pixabay

Prepoznaven znak svetovnega dneva prezgodaj rojenih 
in zato nedonošenih otrok so majhne vijolične nogavič-
ke in vijolična osvetlitev svetovnih znamenitosti. Drobne 
vijolične nogavičke, obešene na vrvici z velikimi belimi, 
predstavljajo življenje, vijolična osvetlitev znamenitosti pa 
izjemnost in občutljivost nedonošenih otrok.
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Ogrevanje z IR-paneli

Investicija v IR grelni sistem Ekosen
Natančno investicijo je težko določiti, saj je odvisna od objekta – izolacije, kvadrature, višine 
stropa, števila prostorov. Za lažjo predstavo lahko navedemo, da so cene Ekosenovih najbolj 
prodajanih IR-panelov s 15-letno garancijo od 200 do 500 evrov, odvisno od moči IR-panela. 

Če okvirno izračunamo, koliko znaša investicija v Ekosenov IR grelni sistem in vzamemo za 
enoto 100 m2 ogrevalne površine, ki ima novejšo, povprečno izolacijo (razred C), ta znaša od 
4.500 do 6.000 evrov.

Izračun porabe električne energije
Vgradnja IR grelnega sistema zahteva upoštevanje zakonitosti IR-ogrevanja in natančen 
izračun potrebnih moči IR-panelov za vsak prostor posebej. Če to zanemarimo, bo poraba 
električne energije bistveno večja in občutek toplote v prostoru neprijeten.

Za učinkovito porabo električne energije in prijetno toplino prostora je obvezen posvet 
s strokovnjakom na področju IR-ogrevanja. Ta nam bo pomagal določiti pravilen položaj 
in število IR-panelov ter natančno izračunal potrebno moč in estetsko umestil IR-panele v 
prostor.

Okvirna letna poraba za zgoraj opisan primer je med 2.800 in 3.800 kWh el. energije/leto. 
Najboljši izkoristek lahko dosežemo le s kakovostnimi IR-paneli in pametno regulacijo 
grelnega sistema. 

Uporaba naprednega regulatorja prihrani 25% pri porabi električne energije  v primerjavi z 
drugimi na trgu in natančnim vpogledom v porabo, zaradi česar lažje načrtujemo izdatke za 
ogrevanje v prihodnosti.

www.ekosen.si

 Specialisti za IR-ogrevanje www.ekosen.si        080 30 10        info@ekosen.si      ekosenSI

Kako v poplavi ponudbe IR-panelov na trgu izbrati prave? Vse bolj 
prevladuje trend ogrevanja z IR-paneli, zato vedno več trgovcev v svoj 
nabor izdelkov vključuje različne IR-panele in druge grelne plošče, ki jih pod 
tem imenom umešča na police. Investicija v IR-ogrevanje pa je velik zalogaj, 
sploh ko kupci iščejo dolgoročno rešitev, s katero bodo tudi prihranili. 
Podjetje Ekosen ima na področju infrardečega ogrevanja 14-letno tradicijo 
in vlaga v razvoj lastnih IR-panelov in edinstveno regulacijo.

IR grelni panel Sunlife TABLE
Poseben ponos podjetja je letošnji edinstven produkt IR panel Table. IR panel je že 
pripravljen na zimsko idilo, ko bo ogreval goste ob zunanjih mizah na terasah lokalov. 
Inovacija zagotavlja prijetnejšo in bolj varčno toploto, je alternativa potrošnim 
grelcem, ki gostincem povzročajo precejšne stroške. Model panela IR Table je 
zasnovan na način, da se preprosto namesti pod mizo in je primeren za uporabo tako 
na terasah lokalov, kjer bo goste prijetno grel, kot tudi za širšo domačo uporabo na 
domačih vrtovih in balkonih.

Gre za nizkotemperaturni panel, ki se od visokotemperaturnega, ki žari oranžno, 
razlikuje predvsem po 8 krat nižji porabi električne energije. Od plinskih gobic pa 
je kar 16 krat varčnejši.

Estetsko, varčno in okolju prijazno ogrevanje z 
naprednim IR grelnim sistemom bo prijetnemu 
počutju v vašemu domu prineslo novo dimenzijo.

Toplina spominov ujeta v fotografijah, 
ki ogrejejo srce in prostor. To idejo smo 
pomagali uresničiti v Oljarni Kocbek.

Upravljanje in vzdrževanje
Upravljanje z IR grelnim sistemom je popolnoma preprosto in omogoča upravljanje na 
daljavo prek aplikacije IRSun. IR Sun WIFI regulator je posebej prilagojen za ogrevanje z 
IR-paneli. Visoko zaznaven regulator, s pomočjo katerega se toplota enakomerno razporedi 
brez temperaturnih nihanj, zagotovi visoko ugodje bivanja. Za vsak prostor se lahko nastavi 
želena temperatura, s pomočjo vnosa urnika pa se dodatno prilagodi navadam in rutini 
posameznika ali družine. Za tak sistem ni potrebno vzdrževanje. 

Upravljanje in vzdrževanje

Trajnostni razvoj
Ekosen verjame v trajnostni razvoj in skrb za okolje ter želi prihodnim generacijam zagotoviti 
neokrnjeno naravo. Z ustvarjanjem dodane vrednosti namenja posebno pozornost tudi 
socialnemu okolju. Naklonjeni so zadovoljevanju tržnih potreb brez negativnih vplivov na 
naravno okolje. Ponudba podjetja Ekosen zato obsega proizvode, ki se jih v popolnosti 
reciklira, so energetsko učinkoviti in imajo dolgo življenjsko dobo.

Ekosenovi saloni: v Miklavžu na Dravskem polju (pri Mariboru), Ptujska cesta 17, 
v Mengšu (pri Ljubljani), Gorenjska cesta 19, v Kopru, Piranska cesta 2.

Obiščite spletno stran www.ekosen.si ali pokličite na brezplačno telefonsko 
številko 080 30 10.

KAKOVOSTSPECIALISTI ZA IR-OGREVANJE
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Pretekli petek je bil evropski dan osveščanja o anti-
biotikih. Raziskave na ravni Evrope kažejo, da vsako 
leto zaradi okužb, ki so odporne nanje, umre več kot 
35 tisoč ljudi. Vse to vpliva na povečane izdatke v 
zdravstvu in tudi na zmanjšanje produktivnosti lju-
di. Hkrati je raziskava pokazala, da ljudje še vedno 
napačno verjamejo, da antibiotiki uničujejo viruse.

SIMONA ŠOLINIČ

Dotik je pomemben

Tri ure kengurujčkanja na dan
Število prezgodaj rojenih otrok – to so otroci, rojeni 

pred dopolnjenim 37. tednom nosečnosti – narašča. 
Na svetu se vsako leto prezgodaj rodi 15 milijonov 
otrok (nedonošen je vsak deseti rojeni otrok), v Evro-
pi 500 tisoč in v Sloveniji 1400, kar predstavlja več 
kot sedem odstotkov vseh rojenih otrok pri nas, je ob 
svetovnem dnevu prezgodaj rojenih otrok, 17. novem-
bru, opozorila Zbornica zdravstvene in babiške nege 
Slovenije – Zveza strokovnih društev medicinskih 
sester, babic in zdravstvenih tehnikov Slovenije.

SIMONA ŠOLINIČ

Kljub napredni medicini 
so razlogi za prezgodnji za-
četek poroda še vedno precej 
neznani. Izjemen napredek v 
medicini pomembno pripo-
more k preživetju prezgodaj 
rojenih otrok. »V Sloveniji sta 
preživela novorojenček, ki je 
ob rojstvu tehtal le 405 gra-
mov, in novorojenček, ki je 
bil rojen že v 22. tednu no-
sečnosti. Ob tem se je treba 
zavedati, da je verjetnost, da 
novorojenček, rojen v 23. te-
dnu nosečnosti, preživi, zelo 
majhna. Takšnih je manj kot 
20 odstotkov, zasluge za pre-
živetje pa gredo ne le napre-
dni medicini, temveč tudi 
posebej izobraženemu in 
usposobljenemu zdravstve-
nemu osebju, ki za prezgodaj 

rojene otroke požrtvovalno 
skrbi v enoti za intenzivno 
zdravljenje tudi več kot šest 
mesecev,« je povedala Saša 
Matko, predsednica Sekcije 
medicinskih sester in babic.

Nedonošeni novorojenčki 
se od donošenih razlikujejo 
po teži, velikosti in videzu 
ter predvsem po sposobno-
sti za življenje: bolj zgodaj 
kot so rojeni, bolj nezreli so 
vsi njihovi organi in več pod-
pore potrebujejo. Zato imajo 
lahko prezgodaj rojeni otroci 
številne zdravstvene težave. 
Najpogostejše posledice so 
kronične bolezni pljuč in po-
sledice zapletov v možganih, 
imajo tudi večje tveganje za 
slabši razvoj osrednjega živ-
čevja, dihal, srčno-žilnega 

in dihalnega sistema. Prav 
dihalni in imunski sistem ob 
rojstvu nedonošenčkov nista 
dozorela, zato so izpostavlje-
ni tudi večjemu tveganju za 
hujše oblike okužb z virusi.

»Koža na kožo« 
takoj po porodu
Letošnji svetovni dan pre-

zgodaj rojenih otrok je imel 
slogan Objem staršev je učin-

kovita terapija. Strokovnjaki 
vedno bolj poudarjajo pomen 
stika novorojenčkove kože s 
kožo matere, še posebej ne-
posredno po rojstvu in v pr-
vih urah otrokovega življenja. 
»Stik ›koža na kožo‹ pomeni, 
da novorojenčka položimo 
materi v naročje (na prsi) ta-
koj po njegovem rojstvu, da 
se ustvari neposreden dotik 
med materjo in otrokom. V 

svetu to imenujejo kengu-
rujčkanje,« dodajajo v zbor-
nici.

Tehnika kengurujčkanja 
je pomembna še posebej pri 
nedonošenčkih, saj nanje de-
luje terapevtsko. Razvila se 
je na siromašnih območjih 
sveta, kjer inkubatorjev, ki 
nadomestijo funkcionalnost 
in udobje maminega trebu-
ha, ne poznajo ali jih nimajo 

dovolj. Kengurujčkanje se je 
izkazalo za izjemno uspe-
šno, saj zmanjšuje smrtnost 
in obolevnost otrok, kar po-
trjujejo tudi najnovejše raz-
iskave. Za nedonošenčke je 
najbolje, da vsaj prvi mesec 
ostanejo v maminem naročju 
oziroma v t. i. kengurujskem 
objemu, in sicer po dve do tri 
ure na dan.

Foto: Pixabay

S preudarno rabo teh zdravil tudi do manj smrti

Ob napačni uporabi so antibiotiki izjemno nevarni

Antibiotiki so zdravila, ki 
delujejo na bakterije, in sicer 
jih ubijejo ali preprečijo nji-
hovo rast. Uporabljajo jih za 
zdravljenje bakterijskih okužb 
ljudi, živali in tudi rastlin. An-
tibiotik lahko učinkuje proti 
eni ali več bakterijskim vr-

stam, zato ni vsak primeren 
za zdravljenje vsake okužbe, 
pri čemer strokovnjaki opo-
zarjajo predvsem na varno in 
preudarno rabo teh zdravil. 
Zdravila, ki učinkujejo pro-
ti virusom, so protivirusna 
zdravila.

Odpornost bakterij pro-
ti antibiotikom nastane, ko 
nekateri antibiotiki izgubi-
jo sposobnost uničenja ali 
preprečevanja rasti bakterij. 
Zaskrbljujoče je, opažajo 
strokovnjaki, da nekatere 
bakterije, ki so v normalnih 
okoliščinah občutljive na an-
tibiotike, postanejo odporne 
zaradi genetskih sprememb. 
Odporne bakterije ob priso-
tnosti antibiotikov preživijo 
in se še naprej razmnožujejo 

ter širijo, kar podaljša zdra-
vljenje ali povzroči celo smrt. 
Odpornost bakterij proti an-

tibiotikom je sicer naraven 
pojav, ki nastane zaradi mu-
tacij genov bakterij. Vendar 
čezmerna in neustrezna upo-
raba antibiotikov pospešuje 
nastanek odpornih bakterij in 
njihovo širjenje.

Neustrezna 
uporaba 
antibiotikov
Neustrezna uporaba antibi-

otikov pomeni, da jih ljudje 
uživajo z napačnim name-
nom ali nepravilno. Če kdo 
uživa antibiotike za zdra-
vljenje virusnih okužb, je 
to napačen namen, saj proti 
virusom antibiotiki niso učin-
koviti.

Približno osem odstotkov antibiotikov na ravni EU in 
devet odstotkov na ravni Slovenije je bilo v zadnjih dveh 
letih uporabljenih brez recepta.

Samo trije od desetih Evropejcev vedo, 
da nepotrebna uporaba antibiotikov 
povzroča njihovo neučinkovitost, da bi 
bilo treba antibiotike prenehati jemati 
šele po končanem celotnem zdravljenju, 
da pogosto povzročajo neželene učinke, 
kot je driska, in da niso učinkoviti proti 
prehladu.

Zelo veliko Evropejcev je antibiotike jemalo neupraviče-
no, torej za virusne okužbe ali simptome, kaže raziskava. 
Samo polovica vprašanih v EU je namreč vedela, da anti-
biotiki niso učinkoviti proti virusom. V Sloveniji je glede 
na raziskavo to menilo 56 odstotkov vprašanih.

Antibiotiki prav tako niso 
zdravila za nižanje povišane 
telesne temperature niti ne za 
lajšanje simptomov akutnih 
virusnih okužb dihal. Anti-
biotike ljudje uporabljajo ne-
pravilno, če skrajšajo trajanje 
zdravljenja, zmanjšajo odmer-
ke ali antibiotikov ali ne jemlje-
jo pogosto, kot je predpisano, 
na primer da zdravilo uživajo 
enkrat namesto predpisanih 
2- ali 3-krat na dan. V tem pri-
meru v telesu ni dovolj zdra-
vila, zato bakterije preživijo in 
lahko postanejo celo odporne 
proti antibiotiku.

Tako občutljive kot proti več 
antibiotikom odporne bakte-
rije lahko povzročijo številne 
težave, in sicer okužbe sečil, 
krvi ali kože, pljučnice, drisko. 
Mesto okužbe je odvisno od 
bakterijske vrste in zdravstve-
nega stanja bolnika. Bolniki, 
ki se zdravijo v bolnišnici, so 
izpostavljeni tudi tveganju za 
okužbe, ki niso povezane z 
boleznijo, zaradi katere so bili 
sprejeti v bolnišnico.

Foto: Pixabay

Prepoznaven znak svetovnega dneva prezgodaj rojenih 
in zato nedonošenih otrok so majhne vijolične nogavič-
ke in vijolična osvetlitev svetovnih znamenitosti. Drobne 
vijolične nogavičke, obešene na vrvici z velikimi belimi, 
predstavljajo življenje, vijolična osvetlitev znamenitosti pa 
izjemnost in občutljivost nedonošenih otrok.
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Ogrevanje z IR-paneli

Investicija v IR grelni sistem Ekosen
Natančno investicijo je težko določiti, saj je odvisna od objekta – izolacije, kvadrature, višine 
stropa, števila prostorov. Za lažjo predstavo lahko navedemo, da so cene Ekosenovih najbolj 
prodajanih IR-panelov s 15-letno garancijo od 200 do 500 evrov, odvisno od moči IR-panela. 

Če okvirno izračunamo, koliko znaša investicija v Ekosenov IR grelni sistem in vzamemo za 
enoto 100 m2 ogrevalne površine, ki ima novejšo, povprečno izolacijo (razred C), ta znaša od 
4.500 do 6.000 evrov.

Izračun porabe električne energije
Vgradnja IR grelnega sistema zahteva upoštevanje zakonitosti IR-ogrevanja in natančen 
izračun potrebnih moči IR-panelov za vsak prostor posebej. Če to zanemarimo, bo poraba 
električne energije bistveno večja in občutek toplote v prostoru neprijeten.

Za učinkovito porabo električne energije in prijetno toplino prostora je obvezen posvet 
s strokovnjakom na področju IR-ogrevanja. Ta nam bo pomagal določiti pravilen položaj 
in število IR-panelov ter natančno izračunal potrebno moč in estetsko umestil IR-panele v 
prostor.

Okvirna letna poraba za zgoraj opisan primer je med 2.800 in 3.800 kWh el. energije/leto. 
Najboljši izkoristek lahko dosežemo le s kakovostnimi IR-paneli in pametno regulacijo 
grelnega sistema. 

Uporaba naprednega regulatorja prihrani 25% pri porabi električne energije  v primerjavi z 
drugimi na trgu in natančnim vpogledom v porabo, zaradi česar lažje načrtujemo izdatke za 
ogrevanje v prihodnosti.

www.ekosen.si

 Specialisti za IR-ogrevanje www.ekosen.si        080 30 10        info@ekosen.si      ekosenSI

Kako v poplavi ponudbe IR-panelov na trgu izbrati prave? Vse bolj 
prevladuje trend ogrevanja z IR-paneli, zato vedno več trgovcev v svoj 
nabor izdelkov vključuje različne IR-panele in druge grelne plošče, ki jih pod 
tem imenom umešča na police. Investicija v IR-ogrevanje pa je velik zalogaj, 
sploh ko kupci iščejo dolgoročno rešitev, s katero bodo tudi prihranili. 
Podjetje Ekosen ima na področju infrardečega ogrevanja 14-letno tradicijo 
in vlaga v razvoj lastnih IR-panelov in edinstveno regulacijo.

IR grelni panel Sunlife TABLE
Poseben ponos podjetja je letošnji edinstven produkt IR panel Table. IR panel je že 
pripravljen na zimsko idilo, ko bo ogreval goste ob zunanjih mizah na terasah lokalov. 
Inovacija zagotavlja prijetnejšo in bolj varčno toploto, je alternativa potrošnim 
grelcem, ki gostincem povzročajo precejšne stroške. Model panela IR Table je 
zasnovan na način, da se preprosto namesti pod mizo in je primeren za uporabo tako 
na terasah lokalov, kjer bo goste prijetno grel, kot tudi za širšo domačo uporabo na 
domačih vrtovih in balkonih.

Gre za nizkotemperaturni panel, ki se od visokotemperaturnega, ki žari oranžno, 
razlikuje predvsem po 8 krat nižji porabi električne energije. Od plinskih gobic pa 
je kar 16 krat varčnejši.

Estetsko, varčno in okolju prijazno ogrevanje z 
naprednim IR grelnim sistemom bo prijetnemu 
počutju v vašemu domu prineslo novo dimenzijo.

Toplina spominov ujeta v fotografijah, 
ki ogrejejo srce in prostor. To idejo smo 
pomagali uresničiti v Oljarni Kocbek.

Upravljanje in vzdrževanje
Upravljanje z IR grelnim sistemom je popolnoma preprosto in omogoča upravljanje na 
daljavo prek aplikacije IRSun. IR Sun WIFI regulator je posebej prilagojen za ogrevanje z 
IR-paneli. Visoko zaznaven regulator, s pomočjo katerega se toplota enakomerno razporedi 
brez temperaturnih nihanj, zagotovi visoko ugodje bivanja. Za vsak prostor se lahko nastavi 
želena temperatura, s pomočjo vnosa urnika pa se dodatno prilagodi navadam in rutini 
posameznika ali družine. Za tak sistem ni potrebno vzdrževanje. 

Upravljanje in vzdrževanje

Trajnostni razvoj
Ekosen verjame v trajnostni razvoj in skrb za okolje ter želi prihodnim generacijam zagotoviti 
neokrnjeno naravo. Z ustvarjanjem dodane vrednosti namenja posebno pozornost tudi 
socialnemu okolju. Naklonjeni so zadovoljevanju tržnih potreb brez negativnih vplivov na 
naravno okolje. Ponudba podjetja Ekosen zato obsega proizvode, ki se jih v popolnosti 
reciklira, so energetsko učinkoviti in imajo dolgo življenjsko dobo.

Ekosenovi saloni: v Miklavžu na Dravskem polju (pri Mariboru), Ptujska cesta 17, 
v Mengšu (pri Ljubljani), Gorenjska cesta 19, v Kopru, Piranska cesta 2.

Obiščite spletno stran www.ekosen.si ali pokličite na brezplačno telefonsko 
številko 080 30 10.

KAKOVOSTSPECIALISTI ZA IR-OGREVANJE
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ZAPOSLOVANJE

Ključavničar/
varilec (delavec v 
proizvodnji) m/ž 
(Celje)

Kaj pričakujemo od kan-
didatov: ročne spretnosti, 
natančnost, iznajdljivost in 
delovno vztrajnost, izobraz-
ba ni pomembna, dovolj so 
izkušnje – vsaj 2 leti delovnih 
izkušenj na podobnih delov-

nih mestih. Kandidatom nudi-
mo zaposlitev za določen čas 
z možnostjo podaljšanja za 
nedoločen čas, s poskusnim 
obdobjem šest mesecev, dol-
goročno zaposlitev v stabil-
nem podjetju, motivacijsko 
delovno okolje z možnostjo 
napredovanja, redno in stimu-
lativno plačilo, delo v ureje-
nem okolju, ki se konstantno 
razvija, saj smo mlada in mo-

tivirana ekipa. Prijave zbira-
mo do 9. 12. 2022. Biro Ogis, 
d.o.o., Kosova ulica 5, 3000 
Celje Več na www.trgotur.si

Strojni vzdrževalec 
(Spodnja Savinjska 
dolina)
Od kandidata pričakujemo: 

V. stopnjo izobrazbe strokov-
ne smeri, poznavanje osnov 
hidravlike in pnevmatike, 

usposobljenost za delo z raču-
nalnikom, samostojnost, na-
tančnost, odgovornost za delo, 
zanesljivost pri delu, vztraj-
nost, ažurnost, odgovornost 
za kakovostno, pravočasno in 
odgovorno opravljeno delo, 
za verodostojnost in točnost 
podatkov, za smotrno, namen-
sko in ekonomično uporabo 
sredstev za delo, za varovanje 
poslovnih skrivnosti in osebnih 
podatkov ter ugleda podjetja. 
Kandidatu nudimo: pogodbo 
za nedoločen čas s poskusnim 
obdobjem tri mesece, večino-
ma enoizmensko delo, uskla-
jeno po dinamiki v podjetju, 
dodatek za pripravljenost na 
domu, zelo dobro, stimulativno 
in redno plačilo, možnosti za 

strokovni in osebni razvoj. Pri-
jave zbiramo do 30. 11. 2022. 
Naročnik želi zaradi objektiv-
nih razlogov ostati anonimen. 
Več na www.trgotur.si

Prodajalec – 
skladiščnik m/ž 
(Šoštanj)
Od vas pričakujemo: vsaj IV. 

stopnjo strokovne izobrazbe, 
najmanj 1 leto delovnih izku-
šenj na istem ali podobnem 
delovnem mestu, veljaven 
izpit za upravljanje z viličar-
jem je zaželen, ni pa pogoj, 
vozniški izpit B-kategorije, 
tehnično razgledanost, skrb za 
profesionalno in osebno rast 
ter stalno nadgradnjo znanja, 
profesionalno komunikacijo 

in osebno urejenost, zaželene 
so delovne izkušnje z delom 
v kmetijski trgovini, železnini 
ipd. Ponujamo vam: takojšnjo 
zaposlitev za določen čas šest 
mesecev s poskusnim obdob-
jem dva meseca in možnostjo 
podaljšanja v nedoločen čas, 
delo v dinamičnem, urejenem 
in sproščenem delovnem oko-
lju, kjer boste lahko uresničili 
svoje poklicne ambicije in raz-
vili svoje sposobnosti, redno in 
stimulativno plačilo za opra-
vljeno delo, možnost osebne-
ga in strokovnega razvoja ter 
napredovanja. Prijave zbiramo 
do 8. 12. 2022. Kmetijska za-
druga Šaleška dolina, z.o.o., 
Metleče 7, 3325 Šoštanj. Več 
na www.trgotur.si

Mehanik (m/ž) 
(Polzela)
Dela in naloge obsegajo: 

sestavljanje ter pripravo no-
vih proizvodov za prevzem/
nakup, skrb za servisiranje, 
reklamacije, popravila adrena-
linsko-rekreativnih proizvodov 
blagovne znamke brp, kot so: 
štirikolesniki, motorne sani, 
vodni skuterji, zunajkrmni 
motorji … Ski & Sea, d.o.o., Ob 
Savinji 12, 3313 Polzela. Prija-
ve zbiramo do 13. 12. 2022. 
Podrobnosti na www.mojede-
lo.com.

Monter (m/ž) (Celje)
Delo vključuje: opravljanje 

montažnih in vzdrževalnih 
del na omrežjih, izvajanje 
meritev, izvajanje instalacij, 

vodenje evidenc, izvajanje po-
možnih gradbenih del. GVO, 
d.o.o., Cigaletova 10, 1000 
Ljubljana. Prijave zbiramo do 
30. 11. 2022. Podrobnosti na 
www.mojedelo.com.

Prodajalec v TPC 
Celje (m/ž)
Delovne naloge: prodaja 

blaga ter pomoč in svetovanje 
kupcem, skrb za založenost in 
urejenost prodajnih polic ter 
ustrezno označevanje blaga, 
spremljanje ter zagotavljanje 
kakkovosti blaga na posame-
znem oddelku, vodenje evi-
dence blaga, prevzemanje bla-
ga ter nadzor cen in kodiranje 
ter druga dela, ki po svoji nara-
vi sodijo v okvir dela prodajal-
ca. Inpos, d.o.o., Opekarniška 

cesta 2, 3000 Celje. Prijave zbi-
ramo do 19. 12. 2022. Podrob-
nosti na www.mojedelo.com.

Delovni terapevt 
(m/ž) (Dobrna)
Pričakujemo: komunikativ-

no, strpno in natančno osebo. 
Terme Dobrna, d.d., Dobrna 
50, 3204 Dobrna. Prijave zbi-
ramo do 18. 12. 2022. Podrob-
nosti na www.mojedelo.com.

Tehnolog kakovosti 
(m/ž) - kupci 
(Prebold)
Na delovnem mestu boste 

odgovorni za: vodenje, orga-
niziranje, usmerjanje in ko-
ordiniranje projektov z vidika 
zagotavljanja kakovosti, do-
ločanje, usklajevanje in spre-

mljanje kakovosti v celotnem 
proizvodnem procesu … Odelo 
Slovenija, d.o.o., Tovarniška 
cesta 12, 3312 Prebold. Prijave 
zbiramo do 30. 11. 2022. Po-
drobnosti na www.mojedelo.
com.

Upravljalec 
lesnoobdelovalnih 
strojev (m/ž) 
(Velenje)
Zaradi povečanega obsega 

dela iščemo kandidate za delo 
v proizvodnji lesenih sredic za 
smuči. Delo poteka v Velenju. 
Isokon, d.o.o., Slovenske Ko-
njice, Industrijska cesta 16, 
3210 Slovenske Konjice. Pri-
jave zbiramo do 30. 11. 2022. 
Podrobnosti na www.mojede-
lo.com.

Natakar – 
prodajalec na 
bencinskem servisu 
(m/ž) (Šmarje)
Od kandidatov pričakuje-

mo: najmanj IV. stopnjo iz-
obrazbe, možnost opravlja-
nja dela tudi v nedeljo, med 
prazniki, v dopoldanskih in 
popoldanskih izmenah … 
Mol Slovenija, d.o.o., Lenda-
vska ulica 24, 9000 Murska 
Sobota. Prijave zbiramo do 
1. 12. 2022. Podrobnosti na 
www.mojedelo.com.

Knjigovodja 
bilancist (m/ž) 
(Celje)
Opis del in nalog: kontira in 

knjiži poslovne dogodke, dela 
prenose iz pomožnih knjig v 
glavno knjigo ter primerja in 
usklajuje glavno knjigo z anali-
tiko, izdeluje bilance, opravlja 
druga dela po navodilu vodje. 
Celjske mesnine, Cesta v Tr-
novlje 17, 3000 Celje. Prijave 
zbiramo do 18. 12. 2022. Po-
drobnosti na www.mojedelo.
com.

Vodja nabave (m/ž) 
(Vojnik)
V našo ekipo vabimo nove-

ga sodelavca (M/Ž) za delov-
no mesto vodja nabave na se-
dežu podjetja Mik v Vojniku. 
Mik, d.o.o., Celjska cesta 55, 
3212 Vojnik. Prijave zbiramo 
do 27. 11. 2022. Podrobnosti 
na www.mojedelo.com.

Kadrovski 
menedžer (m/ž) 
(Celje)
Glavne naloge in odgovor-

nosti, ki jih bo sodelavec/-ka 
opravljal/-a, so usmerjene na 
naslednja področja: iskanje in 
selekcija kadrov, izvajanje in 
nadzor poteka »onboardinga«, 
upravljanje s človeškimi viri – 
izvajanje, organiziranje in nad-

zorovanje drugih kadrovskih 
procesov, priprava pogodbene 
in druge delovnopravne do-
kumentacije (tudi za tujce) … 

Cinkarna Celje, d.d., Kidričeva 
ulica 26, 3000 Celje. Prijave zbi-
ramo do 14. 12. 2022. Podrob-
nosti na www.mojedelo.com.
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V podjetju Kovis Transporti, d. o. o.,

iščemo kandidata za delovno mesto

voznik tovornjaka  (m/ž)

 Zahtevane delovne izkušnje:
- vsaj leto delovnih izkušenj s področja prevozov,
- vozniško dovoljenje kategorije B, C in E,
- opravljena NPK kvali� kacija (koda 95 vpisana v vozniško 

dovoljenje ali izdana kartica voznika),
- končana vsaj III. stopnja izobrazbe,
- znanje uporabe navigacije in pametnega telefona
 ter tablice,
- poznavanje temeljev varne in varčne vožnje,
- motiviranost, natančnost, vestnost, poštenost, urejenost 

in nekon� iktnost,
- zmožnost dela v skupini.

 Nudimo:
• zaposlitev za nedoločen čas s 6-mesečno poskusno dobo,
• proste konce tedna,
• izplačilo domače in tuje dnevnice za službene poti,
• zaposlitev za polni delovni čas,
• mentorstvo in možnost izobraževanja ter razvoja
 kompetenc na delovnem mestu,
• izplačilo božičnice,
• možnost napredovanja,
• stimulativno delovno okolje,
• sodelovanje s pozitivno, ambiciozno skupino.

Prijave sprejemamo do 5. 12. 2022 na e-poštni naslov
sara.hren@kadring.si. Kontakt za vprašanja:
kadrovska pisarna, tel. št. 051 631 511 (Sara Hren).
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»Brati časopis ni navada, je privilegij 
biti verodostojno obveščen«

Spoštovani naročniki Novega tednika

Zaradi stroškov poslovanja s Pošto Slovenije 
želimo s 1. 1. 2023 v družbi NT&RC uvesti 
poslovanje oz. posredovanje mesečnih položnic 
tudi preko elektronske pošte. 

Višina stroškov pa ni edini razlog, saj tudi mi 
želimo z zmanjšanjem papirnega poslovanja 
prispevati k varovanju narave. 

Vljudno vas prosimo, da vaš elektronski naslov 
posredujte na elektronski naslov: 
narocnine@nt-rc.si ali na tel. št. 03 422 51 44

Hvala                                                                                                           
Uredništvo Novega tednika
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Prometna varnost: »Občine, še bolj sodelujte s policijo«

Bi prikazovalniki hitrosti lahko 
imeli še večji učinek? Da!

Na Celjskem je bilo v zadnjem desetletju postavlje-
nih kar nekaj prikazovalnikov hitrosti. Na začetku, 
ko je bila to še novost, se je govorilo tudi o tem, kako 
bo policija na odsekih, kjer bodo prikazovalniki za-
znali večkratno povišano hitrost voznikov, poostrila 
nadzor. A bralci nas vsa ta leta opozarjajo, da ravno 
na takšnih krajih poostrenega nadzora ni, čeprav je 
razvidno, da kljub prikazovalnikom mnogi pritisne-
jo na plin. Toda policija bi to storila, če bi pridobila 
podatke. Tu se nekoliko zatakne.

SIMONA ŠOLINIČ

»Glavni namen prikazoval-
nikov hitrosti je preventivno 
opozarjanje voznikov motor-
nih vozil, da vozijo s hitro-
stjo, ki je večja od omejitve, 
oziroma naj hitrost znižajo. 
Včasih se vozniki ne zave-
dajo, da vozijo prehitro. V 
tem primeru jih prikazoval-
nik spodbudi k bolj strpni 
in umirjeni vožnji ter s tem 
zagotovi večjo varnost ude-
ležencev v prometu,« so nam 
povedali pri Javni agenciji 
RS za varnost prometa, ki že 
dvanajsto leto zapored izvaja 
projekt Vi vozite, v katerem z 
javnim pozivom za brezpla-
čen najem občinam podeljuje 
prikazovalnike hitrosti.

»Prav tako spodbuja upo-
rabo prikazovalnikov hitrosti 
v slovenskih občinah, saj so 
dokazano učinkovit kratko-
ročni ukrep za zmanjšanje 
povprečnih hitrosti v naselju 
in zunaj njega. Učinkovitost 
prikazovalnikov kot preven-
tivnega ukrepa za zmanjšanje 
povprečnih hitrosti je bila že 
večkrat dokazana z izvaja-
njem skritih meritev hitrosti 
»prej in potem«. Podatki ka-
žejo, da se je ob prikazu pov-
prečna hitrost na obravnava-

nih prikazovalnikih hitrosti 
zmanjšala v povprečju za 2 
km/h oz. za 3 odstotke.

Več sodelovanja – 
več nadzora
V agenciji pravijo, da 

osnovni namen prikazovalni-
kov ni izvajanje nadzora. »Ve-
čina prikazovalnikov hitrosti 
zbira podatke o povprečnih 
hitrostih vozil. Omogoča od-
daljen dostop, kar pomeni, 
da je na preprost način mogo-
če analizirati podatke in ugo-
toviti, kdaj so kršitve hitrosti 
najpogostejše. Dostop do 
podatkov imajo upravljavci 
ceste, na kateri je prikazoval-
nik (večinoma občine). Obči-
nam, ki jim v okviru javnega 
poziva podelimo prikazoval-
nik, vedno predlagamo, naj 
poročila posredujejo vsem 
pomembnim službam na 
področju nadzora in varno-
sti cestnega prometa (policiji, 
redarstvom, lokalnim svetom 
za preventivo in vzgojo v ce-
stnem prometu …),« še pra-
vijo na agenciji.

Ljudje, ki nas pokličejo, 
pravijo, da so prikazovalniki 
dobra stvar, vendar menijo, 
da bi moralo biti na krajih, 

V sredo, 30. novembra 2022,  
vas ob 18. uri  

v sodelovanju z RTV Slovenija  
vabimo

v muzejsko kavarno na   
predpremiero oddaje 

MESTNE PROMENADE - 
CELJE

Ogledu oddaje bo sledil pogovor z 
scenaristom in voditeljem dr. Andre-

jem Dobleharjem  
in režiserko Petro Hauc.  

VSTOP PROST.

kjer je vidno, da vozniki kljub 
temu ne upoštevajo hitrosti, 
več nadzora, saj prikazoval-
nike povezujejo s policijo. Po-
liciji bi lahko te podatke, ki bi 
lahko bili podlaga za nadzo-
re, poslale občine, ki so pri-
kazovalnike tudi postavile. A 
kot smo neuradno izvedeli, 

na ravni regije policijo o teh 
podatkih občine redkokdaj 
obveščajo ali je sploh ne. A 
bi jo – zaradi večje varnosti 
– lahko.

Po naših podatkih le redke 
občine na Celjskem občasno 
obvestijo posamezne policij-
ske postaje, da hitrosti odsto-

pajo od omejitev. Vendar, da 
bi vse občine, ki so ob minu-
lih volitvah nekatere govorile 
tudi o prometni varnosti – to 

Na lanskem javnem pozivu 
za podelitev prikazovalnikov 
hitrosti, ki se je iztekel ko-
nec oktobra 2022, je agencija 
podelila 15 prikazovalnikov 
hitrosti slovenskim občinam 
v brezplačno uporabo. Od 
tega so ga v savinjski stati-
stični regiji pridobile občine 
Tabor, Ljubno, Rečica ob Sa-
vinji in Polzela.

Pijan trčil v voznika 
e-skiroja

V ponedeljek opoldne je v celjski bolnišnici pomoč poiskal 
moški iz Velenja, ki je bil udeležen v prometni nesreči 18. no-
vembra na območju Velenja. Policisti so ugotovili, da je nesrečo 
povzročila voznica osebnega vozila zaradi nepravilnega pre-
mika, ki je trčila v vozilo voznika, ki se je telesno poškodoval. 
Podobno se je zgodilo tudi isti dan popoldne, ko je zdravniško 
pomoč poiskal voznik avtomobila, ki je bil udeležen v nesreči v 
Celju. Nesrečo je povzročil voznik tovornega vozila, ki je zaradi 
prekratke varnostne razdalje trčil v vozilo moškega, ki je zaradi 
poškodb iskal zdravniško pomoč. V torek zjutraj se je nesre-
ča zgodila v Velenju. Trčila sta voznik avtomobila in voznik 
električnega skiroja. Slednji se je lažje poškodoval. Nesrečo je 
povzročil voznik avtomobila, ki je izsilil prednost. Povzročitelj 
je vozil tudi pod vplivom alkohola, saj mu je alkotest pokazal 
0,51 miligrama alkohola v litru izdihanega zraka. V petek se je 
v Rimskih Toplicah hudo poškodoval 56-letni voznik tovornega 
vozila, ki je v ovinku zaradi neprilagojene hitrosti izgubil oblast 
nad vozilom in se prevrnil. Prav tako hudo se je poškodoval 
pešec, ki je v Velenju isti dan nenadoma stopil pred voznika 
osebnega vozila. Policisti so na kraju ugotovili, da je bil pešec 
pod vplivom alkohola, alkotest mu je pokazal 0,77 miligrama 
alkohola v litru izdihanega zraka.

Kriminalisti so prijeli 
moška, državljana Ma-
džarske, ki imata na vesti 
več vlomov in tatvin na 
Celjskem. Stara sta 33 in 37 
let. Še vedno iščejo njune-
ga pomočnika. Po zasliša-
nju je preiskovalni sodnik 
za oba odredil pripor. Oba 
sta stara znanca policije, 
saj sta tako v Sloveniji kot 
na Madžarskem do zdaj že 
bila obravnavana.

Preiskava se je začela že 
pred dnevi, ko so bili ko-
njiški policisti obveščeni o 
vlomu v stanovanjsko hišo 
v Tepanju, kjer sta storilca 
ukradla denar in pobegni-
la. Ko so ju policisti iskali, 
so v Tepanju opazili kole-
sarja, ki sta vozila v smeri 
proti Draži vasi, a ko sta 
jih opazila, sta spet pobe-
gnila. V Draži vasi sta nato 
ukradla osebno vozilo, ki 
se jima je po nekaj metrih 
pokvarilo, zato sta zbežala 
proti Novi vasi in tam ukra-
dla drugo vozilo. Pred poli-
cisti sta vztrajno bežala in 
na begu ukradla več vozil. 
Policisti so kasneje oba iz-
sledili, enega celo na avto-
cesti. Poleg tatvin vozil sta 
osumljena še najmanj treh 
vlomov v stanovanjske hiše. 
V njunem vozilu, ki so ga 
policisti zasegli, preden sta 
prvič pobegnila, so našli še 
predmete, ukradene v dveh 
vlomih na območju Policij-
ske postaje Celje. O sostoril-

Vztrajno bežala, a 
pristala v priporu

cu, ki je uspel pobegniti, še 
zbirajo obvestila.

»Vsa tri vozila, ki so bila 
ukradena, so bila odklenjena 
s kontaktnimi ključi v klju-
čavnicah. Pri iskanju storil-
cev smo pred hišami naleteli 
še na najmanj 20 vozil, ki so 
bila prav tako odklenjena. 
Občane zato opozarjamo, naj 
vozila, parkirana pred stano-
vanjskimi stavbami, skrbno 
zaklepajo. Ko puščajo vozila 
odklenjena in po možnosti še 
s ključi v ključavnicah, sto-
rilcem zelo olajšajo delo,« 
pravijo na PU Celje.

sistematično počele, pa ni za-
znati. Policisti pravijo, da če bi 
občine to sistematično počele, 
bi prikazovalniki hitrosti imeli 
še večji smisel in zagotovo bi 
na nekaterih krajih nadzor 
okrepili. Ob tem spomnimo, 
da podatki prikazovalnikov ne 
zajemajo podatkov o kršiteljih, 
ampak zgolj o hitrosti vozil.

Druga stvar, ki sicer pogled 
na izredno dobro idejo pre-
ventivnega merjenja hitrosti 
poslabša, je, da spletna stran, 
kjer naj bi bili podatki nekate-
rih prikazovalnikov tudi javni, 
ne deluje vedno tako, kot bi 
morala. »Agencija nima podat-
ka, koliko je vseh prikazovalni-
kov na slovenskih cestah. Na 
voljo ima 15 prikazovalnikov 
hitrosti. Na spletni strani je 
naveden zemljevid postavitve 
prikazovalnikov dveh različ-
nih ponudnikov. Žal trenutno 
dela samo eden, saj na drugem 
potekajo posodobitve v pro-
gramski opremi. Ima pa vsaka 
občina možnost, da podatke 
iz prikazovalnika hitrosti pri-
kaže na svoji spletni strani ali 
kje drugje,« pravijo v agenciji.

Foto: AVP
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Prometna varnost: »Občine, še bolj sodelujte s policijo«

Bi prikazovalniki hitrosti lahko 
imeli še večji učinek? Da!

Na Celjskem je bilo v zadnjem desetletju postavlje-
nih kar nekaj prikazovalnikov hitrosti. Na začetku, 
ko je bila to še novost, se je govorilo tudi o tem, kako 
bo policija na odsekih, kjer bodo prikazovalniki za-
znali večkratno povišano hitrost voznikov, poostrila 
nadzor. A bralci nas vsa ta leta opozarjajo, da ravno 
na takšnih krajih poostrenega nadzora ni, čeprav je 
razvidno, da kljub prikazovalnikom mnogi pritisne-
jo na plin. Toda policija bi to storila, če bi pridobila 
podatke. Tu se nekoliko zatakne.

SIMONA ŠOLINIČ

»Glavni namen prikazoval-
nikov hitrosti je preventivno 
opozarjanje voznikov motor-
nih vozil, da vozijo s hitro-
stjo, ki je večja od omejitve, 
oziroma naj hitrost znižajo. 
Včasih se vozniki ne zave-
dajo, da vozijo prehitro. V 
tem primeru jih prikazoval-
nik spodbudi k bolj strpni 
in umirjeni vožnji ter s tem 
zagotovi večjo varnost ude-
ležencev v prometu,« so nam 
povedali pri Javni agenciji 
RS za varnost prometa, ki že 
dvanajsto leto zapored izvaja 
projekt Vi vozite, v katerem z 
javnim pozivom za brezpla-
čen najem občinam podeljuje 
prikazovalnike hitrosti.

»Prav tako spodbuja upo-
rabo prikazovalnikov hitrosti 
v slovenskih občinah, saj so 
dokazano učinkovit kratko-
ročni ukrep za zmanjšanje 
povprečnih hitrosti v naselju 
in zunaj njega. Učinkovitost 
prikazovalnikov kot preven-
tivnega ukrepa za zmanjšanje 
povprečnih hitrosti je bila že 
večkrat dokazana z izvaja-
njem skritih meritev hitrosti 
»prej in potem«. Podatki ka-
žejo, da se je ob prikazu pov-
prečna hitrost na obravnava-

nih prikazovalnikih hitrosti 
zmanjšala v povprečju za 2 
km/h oz. za 3 odstotke.

Več sodelovanja – 
več nadzora
V agenciji pravijo, da 

osnovni namen prikazovalni-
kov ni izvajanje nadzora. »Ve-
čina prikazovalnikov hitrosti 
zbira podatke o povprečnih 
hitrostih vozil. Omogoča od-
daljen dostop, kar pomeni, 
da je na preprost način mogo-
če analizirati podatke in ugo-
toviti, kdaj so kršitve hitrosti 
najpogostejše. Dostop do 
podatkov imajo upravljavci 
ceste, na kateri je prikazoval-
nik (večinoma občine). Obči-
nam, ki jim v okviru javnega 
poziva podelimo prikazoval-
nik, vedno predlagamo, naj 
poročila posredujejo vsem 
pomembnim službam na 
področju nadzora in varno-
sti cestnega prometa (policiji, 
redarstvom, lokalnim svetom 
za preventivo in vzgojo v ce-
stnem prometu …),« še pra-
vijo na agenciji.

Ljudje, ki nas pokličejo, 
pravijo, da so prikazovalniki 
dobra stvar, vendar menijo, 
da bi moralo biti na krajih, 

V sredo, 30. novembra 2022,  
vas ob 18. uri  

v sodelovanju z RTV Slovenija  
vabimo

v muzejsko kavarno na   
predpremiero oddaje 

MESTNE PROMENADE - 
CELJE

Ogledu oddaje bo sledil pogovor z 
scenaristom in voditeljem dr. Andre-

jem Dobleharjem  
in režiserko Petro Hauc.  

VSTOP PROST.

kjer je vidno, da vozniki kljub 
temu ne upoštevajo hitrosti, 
več nadzora, saj prikazoval-
nike povezujejo s policijo. Po-
liciji bi lahko te podatke, ki bi 
lahko bili podlaga za nadzo-
re, poslale občine, ki so pri-
kazovalnike tudi postavile. A 
kot smo neuradno izvedeli, 

na ravni regije policijo o teh 
podatkih občine redkokdaj 
obveščajo ali je sploh ne. A 
bi jo – zaradi večje varnosti 
– lahko.

Po naših podatkih le redke 
občine na Celjskem občasno 
obvestijo posamezne policij-
ske postaje, da hitrosti odsto-

pajo od omejitev. Vendar, da 
bi vse občine, ki so ob minu-
lih volitvah nekatere govorile 
tudi o prometni varnosti – to 

Na lanskem javnem pozivu 
za podelitev prikazovalnikov 
hitrosti, ki se je iztekel ko-
nec oktobra 2022, je agencija 
podelila 15 prikazovalnikov 
hitrosti slovenskim občinam 
v brezplačno uporabo. Od 
tega so ga v savinjski stati-
stični regiji pridobile občine 
Tabor, Ljubno, Rečica ob Sa-
vinji in Polzela.

Pijan trčil v voznika 
e-skiroja

V ponedeljek opoldne je v celjski bolnišnici pomoč poiskal 
moški iz Velenja, ki je bil udeležen v prometni nesreči 18. no-
vembra na območju Velenja. Policisti so ugotovili, da je nesrečo 
povzročila voznica osebnega vozila zaradi nepravilnega pre-
mika, ki je trčila v vozilo voznika, ki se je telesno poškodoval. 
Podobno se je zgodilo tudi isti dan popoldne, ko je zdravniško 
pomoč poiskal voznik avtomobila, ki je bil udeležen v nesreči v 
Celju. Nesrečo je povzročil voznik tovornega vozila, ki je zaradi 
prekratke varnostne razdalje trčil v vozilo moškega, ki je zaradi 
poškodb iskal zdravniško pomoč. V torek zjutraj se je nesre-
ča zgodila v Velenju. Trčila sta voznik avtomobila in voznik 
električnega skiroja. Slednji se je lažje poškodoval. Nesrečo je 
povzročil voznik avtomobila, ki je izsilil prednost. Povzročitelj 
je vozil tudi pod vplivom alkohola, saj mu je alkotest pokazal 
0,51 miligrama alkohola v litru izdihanega zraka. V petek se je 
v Rimskih Toplicah hudo poškodoval 56-letni voznik tovornega 
vozila, ki je v ovinku zaradi neprilagojene hitrosti izgubil oblast 
nad vozilom in se prevrnil. Prav tako hudo se je poškodoval 
pešec, ki je v Velenju isti dan nenadoma stopil pred voznika 
osebnega vozila. Policisti so na kraju ugotovili, da je bil pešec 
pod vplivom alkohola, alkotest mu je pokazal 0,77 miligrama 
alkohola v litru izdihanega zraka.

Kriminalisti so prijeli 
moška, državljana Ma-
džarske, ki imata na vesti 
več vlomov in tatvin na 
Celjskem. Stara sta 33 in 37 
let. Še vedno iščejo njune-
ga pomočnika. Po zasliša-
nju je preiskovalni sodnik 
za oba odredil pripor. Oba 
sta stara znanca policije, 
saj sta tako v Sloveniji kot 
na Madžarskem do zdaj že 
bila obravnavana.

Preiskava se je začela že 
pred dnevi, ko so bili ko-
njiški policisti obveščeni o 
vlomu v stanovanjsko hišo 
v Tepanju, kjer sta storilca 
ukradla denar in pobegni-
la. Ko so ju policisti iskali, 
so v Tepanju opazili kole-
sarja, ki sta vozila v smeri 
proti Draži vasi, a ko sta 
jih opazila, sta spet pobe-
gnila. V Draži vasi sta nato 
ukradla osebno vozilo, ki 
se jima je po nekaj metrih 
pokvarilo, zato sta zbežala 
proti Novi vasi in tam ukra-
dla drugo vozilo. Pred poli-
cisti sta vztrajno bežala in 
na begu ukradla več vozil. 
Policisti so kasneje oba iz-
sledili, enega celo na avto-
cesti. Poleg tatvin vozil sta 
osumljena še najmanj treh 
vlomov v stanovanjske hiše. 
V njunem vozilu, ki so ga 
policisti zasegli, preden sta 
prvič pobegnila, so našli še 
predmete, ukradene v dveh 
vlomih na območju Policij-
ske postaje Celje. O sostoril-

Vztrajno bežala, a 
pristala v priporu

cu, ki je uspel pobegniti, še 
zbirajo obvestila.

»Vsa tri vozila, ki so bila 
ukradena, so bila odklenjena 
s kontaktnimi ključi v klju-
čavnicah. Pri iskanju storil-
cev smo pred hišami naleteli 
še na najmanj 20 vozil, ki so 
bila prav tako odklenjena. 
Občane zato opozarjamo, naj 
vozila, parkirana pred stano-
vanjskimi stavbami, skrbno 
zaklepajo. Ko puščajo vozila 
odklenjena in po možnosti še 
s ključi v ključavnicah, sto-
rilcem zelo olajšajo delo,« 
pravijo na PU Celje.

sistematično počele, pa ni za-
znati. Policisti pravijo, da če bi 
občine to sistematično počele, 
bi prikazovalniki hitrosti imeli 
še večji smisel in zagotovo bi 
na nekaterih krajih nadzor 
okrepili. Ob tem spomnimo, 
da podatki prikazovalnikov ne 
zajemajo podatkov o kršiteljih, 
ampak zgolj o hitrosti vozil.

Druga stvar, ki sicer pogled 
na izredno dobro idejo pre-
ventivnega merjenja hitrosti 
poslabša, je, da spletna stran, 
kjer naj bi bili podatki nekate-
rih prikazovalnikov tudi javni, 
ne deluje vedno tako, kot bi 
morala. »Agencija nima podat-
ka, koliko je vseh prikazovalni-
kov na slovenskih cestah. Na 
voljo ima 15 prikazovalnikov 
hitrosti. Na spletni strani je 
naveden zemljevid postavitve 
prikazovalnikov dveh različ-
nih ponudnikov. Žal trenutno 
dela samo eden, saj na drugem 
potekajo posodobitve v pro-
gramski opremi. Ima pa vsaka 
občina možnost, da podatke 
iz prikazovalnika hitrosti pri-
kaže na svoji spletni strani ali 
kje drugje,« pravijo v agenciji.

Foto: AVP
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Slovenska ideja je 
pljusknila v svet

OŠ Lava je zelo dejavna članica v gibanju Rastoča knjiga že od leta 2015, 
priprave na članstvo so se začele že nekaj let pred tem.

OŠ Lava je zelo dejavna 
članica v gibanju Rastoča 
knjiga že od leta 2015, pri-
prave na članstvo so se za-
čele že nekaj let pred tem. 
V šoli smo zelo dejavni, 
saj se trudimo, da bi se 
učenci zavedali vrednot 
jezika, umetnosti, kulture, 
znanosti, znanja, branja, 
kritičnega razmišljanja, 
pozitivnega delovanja, 
medsebojnega podpiranja 
in pomoči, opravljanja do-
brih del, poti k odličnosti.

Prav zato vsako leto 
ustvarimo koledar Abecede 
odličnosti in mojstrstva ter 
izdamo knjigo o nekem ak-
tualnem dogajanju v družbi. 
Tudi sicer se trudimo živeti 
po načelih in ciljih Rastoče 
knjige. Del svoje ustvarjal-
nosti smo lahko predstavili 
na 2. festivalu gibanja Rasto-
ča knjiga v Državnem svetu 
RS, kjer smo se predstavili 
s svojimi rezultati tako šole 
kot druge ustanove, ki smo 
članice gibanja.

V prvem delu sta učenki 
Tinkara Hliš in Ana Kuder 
predstavili naše dejavnosti, 
v nadaljevanju je sledila 
okrogla miza z zelo aktu-
alno tematiko: »Jezik – na-
rodova identiteta. Ali to še 
drži?« Na okrogli mizi so 
sodelovali odlični gostje z 
različnih področij (Katari-

na Keček – novinarka, dr. 
Branka Kalenić Ramšak – 
državna svetnica, Alojz Ko-
všča – predsednik DS RS, 
Mark Djurašević – predse-
dnik dijaške organizacije ter 
Vida Bogataj – predsednica 
Društva upokojenih peda-
goških delavcev Slovenije, 
ki so razmišljali, kaj se da-
nes dogaja z rabo jezika, 
kakšen odnos imamo do 
njega, kako ga uporabljajo 
mladi.

Tretje dejanje 2. festivala 
je bilo v Navju – v Severnem 
parku v Ljubljani, kjer so 
postavljeni portali združe-
nih rastočih knjig sveta. Z 
velikim ponosom smo spre-
jeli že 16. državo, Japonsko. 
Ta se je pridružila združe-
nim rastočim knjigam sve-
ta z največjim dosežkom 
japonske umetnosti – s pe-
snitvijo Tisočero listov.

Združene rastoče knjige 
sveta so dokaz, da je edin-
stvena in inovativna slo-
venska ideja Rastoča knjiga 
pljusknila v svet in so v njej 
prepoznali izjemno idejo ter 
misel velikih držav, kot so 
Nemčija, Francija, Italija, 
Indija, Švedska in zdaj tudi 
Japonska. Inovativna ideja, 
ki je vzniknila leta 2000 v 
Sloveniji, zdaj povezuje tudi 
velike kulture sveta.

MARIJANA KOLENKO

Devetošolka Tinkara 
Hliš: »Najprej moram po-
vedati, da sem bila zelo 
vesela, ker sem imela pri-
ložnost predstavljati našo 
šolo na 2. festivalu Rastoče 
knjige v Ljubljani. Hvale-
žna sem, da sem imela 
priložnost vstopiti v par-
lament in si ogledati raz-
stavo rastočih knjig drugih 
šol ter prisluhniti njihovim 
predstavitvam. Zanimivo 
se mi je bilo pogovarjati s 
predsednikom državnega 
sveta Alojzom Kovšco.

Prav tako sem uživala 
v poslušanju pogovora za 
okroglo mizo, kjer sem 
spoznala veliko zanimi-
vega o tem, kaj je beseda 
in kako pomemben je naš 
jezik. Všeč mi je bilo, ko 
sem spoznala japonskega 
veleposlanika in prisluhni-
la njihovi glasbi.

Za konec smo si še ogle-
dali del Ljubljane in si 
privoščili sladoled. V Ce-
lje smo se vrnili s hitrim 
vlakom, kar je bila lepa 
izkušnja.«

Devetošolka Ana Ku-
der: »Priznati moram, da 
mi je bil ta dan zelo všeč, 
saj je bila to zelo lepa iz-
kušnja. Najbolj me je nav-
dušil pogovor ob okrogli 
mizi, ki jo je vodila naša 
ravnateljica.

Posebna čast zame je 
bila, da sva lahko pred-
stavili našo pot v gibanju 
Rastoča knjiga, in to v 
parlamentu. Dvorana dr-
žavnega sveta ima namreč 
sedež v zgradbi državnega 
zbora. Pogovarjali sva se z 
eno od učiteljic iz druge 
šole, ki je povedala, da 
je tudi ona prvič v parla-
mentu, zato sva bili obe s 
Tinkaro ponosni nase, da 
sva tako mladi že doživeli 
takšno izkušnjo.

V posebno čast si štejem, 
da sem lahko prisluhnila 
nagovoru japonskega ve-
leposlanika. Tudi predse-
dnik državnega sveta Alojz 
Kovšca si je vzel nekaj časa 
in se pogovarjal z nama o 
vsakdanjih rečeh.

Po končanem uradnem 
delu smo imeli do odhoda 
vlaka še nekaj časa, zato 
smo se s knjižničarko spre-
hodile po Ljubljani in se 
posladkale s sladoledom.

Upam, da bom imela še 
kdaj takšno priložnost, da 
bom zastopala našo šolo 
na tako pomembnih do-
godkih.«

Telovadili kot pravi nogometaši

Učilnico zamenjali za gozd

Med sprehodom v gozdu

V okviru projekta 
LEAF – Znanje o goz-
dovih smo v jesenskem 
času obiskali gozd, ga 
raziskovali, nabirali 
drevesne liste in plo-
dove, jih primerjali in 
z njimi tudi ustvarjali.

Pri urah spoznavanja 
okolja smo ugotavljali 
lastnosti listnatih in igla-
stih dreves ter jih določe-
vali po drevesnem klju-
ču. Znanje smo utrdili z 
igro spomin in z reševa-
njem učnih listov. Komaj 
čakamo na nov letni čas, 
da vidimo, kaj se v gozdu 
dogaja takrat.

MATEJA LAJH

V preteklem šolskem letu 
smo v Srednji šoli za stroj-
ništvo, mehatroniko in me-
dije Šolskega centra Celje na 
pobudo dijaka Vida Čeplaka 
in v sodelovanju z Zavaroval-
nico Vita sodelovali v dobro-
delni akciji Zgodbe junakov 
vsakdanjega življenja.

K pisanju so nas privabili z 
naslednjim zapisom: »Imate 
prijatelja, ki nesebično pomaga 
beguncem, ali sosedo, ki skrbi 
za vašega hišnega ljubljenčka 
med vašo odsotnostjo? Resnič-
ni junaki so povsem vsakdanji 
ljudje. So gasilci, ki nesebično 
pomagajo v nesrečah, in reše-
valci ter medicinske sestre, ki 
so tu vselej, ko jih potrebuje-
mo. So prijazni obrazi na bla-
gajni, ki priskočijo na pomoč, 
ko kupcu pred njimi zmanjka 
evro za nakup. Resnični junaki 
so ljudje, ki so se vsaj enkrat 
znašli na pravem mestu ob 
pravem času in komu polep-
šali dan. So ljudje, o katerih bi 
morali pisati zgodbe.«

Tako smo se tudi dijakinje in 
dijaki, profesorice in profesorji 
pridružili pisanju teh zgodb. 
Zavarovalnica Vita nam je za 
vsako poslano zgodbo donira-
la evro za dijake naše šole, ki 
prihajajo iz socialno ogroženih 
družin.

Konec oktobra je bila v knji-
žnici Šolskega centra Celje po-
delitev donacije Zavarovalnice 
Vita. Prireditve sta se udeležila 

tudi predstavnika zavarovalnice 
gospod Tine Pust in gospa Ka-
tra Binter Čadež ter Srednji šoli 
za strojništvo, mehatroniko in 
medije simbolično izročila do-
nacijo v višini 5 tisoč evrov.

Ravnateljica Srednje šole 
za strojništvo, mehatroniko 
in medije je ob tem povedala: 
»Kot ravnateljica sem izjemno 
ponosna na današnji dogodek. 
Veseli me, da je med nami v 
naši šoli toliko dobrih zgodb 
naših dijakinj in dijakov, pro-
fesoric in profesorjev, ki so 
sodelovali v dobrodelni akciji 
z namenom pomagati sočlove-
ku, pomagati dijakom, ki mor-
da potrebujejo spodbudo, tudi 
fi nančno, za izvajanje šolskih 
in obšolskih dejavnosti.«

Na vprašanje, kdo je njen 
vsakodnevni junak, je odgovo-
rila: »Moj vsakodnevni junak 
je naš dijak Vid Čeplak, dijak 
2. letnika programa strojni teh-
nik. Vedno znova nas opomni 
na to, da obstaja dobro in da 
lahko z malenkostmi polepša-
mo dan ne samo sebi, ampak 
tudi drugim.«

Vid Čeplak, junak dobrodel-
nih akcij, pobudnik dobrodelne 
akcije Zgodbe junakov vsakda-
njega življenja, je povedal, da 
ga je za dobrodelnost navdušil 
košarkarski zvezdnik Goran 
Dragić s svojo preprostostjo. 
Njegov vsakodnevni junak je 
torej zagotovo Goran Dragić 
in seveda vsak posameznik, ki 

lahko že samo s pozdravom ali 
z lepo besedo nekomu polepša 
dan.

Vid je s svojimi dobrodelni-
mi akcijami začel že v osnovni 
šoli in jih vestno nadaljuje tudi 
v Srednji šoli za strojništvo, 
mehatroniko in medije. Po 
koncu še ene uspešne akcije 
je zaupal, da že razmišlja, da 
bo izpeljal kakšno novo.

Vida pri njegovem delovanju 
in akcijah močno podpira tudi 
Zavarovalnica Vita. Gospod 
Tine Pust je na vprašanje, kaj 
za njih predstavljajo projekti, 
kot je ta, odgovoril: »Predvsem 
nam ti projekti pomenijo nekaj 
več. Predvsem to, da se dota-
knemo ljudi, da vemo, da vra-
čamo tudi skupnosti. Takšne 
zgodbe so nam najbolj všeč 
in smo veseli ter ponosni, da 
lahko sodelujemo. Menim, da 
vsak v sebi skriva svojo zgodbo 
in je lahko junak vsakdanjega 
življenja.«

Prireditev je vodila dijakinja 
Vanesa Stanko, za glasbeno 
popestritev je pod vodstvom 
Metke Jagodič Pogačar, prof., 
poskrbel šolski bend Eruption.

S pomočjo Vida Čeplaka in 
Zavarovalnice Vita smo tudi v 
Srednji šoli za strojništvo, me-
hatroniko in medije dokazali, 
da še obstajamo dobri ljudje. 
Iskreno hvala vsakemu posa-
mezniku za uspešno izpeljano 
akcijo.

TK

Še je dobro …

Medalje, ki so jih prejeli na koncu, so si mali 
korenjaki iz vrtca na Polzeli morali zaslužiti.

Cicibani iz polzelskega 
vrtca, ki obiskujejo skupino 
osem, so se prejšnji četrtek 
v vrtec odpravili s športno 
opremo. Zakaj? V vrtčevski 
telovadnici so imeli čisto pra-
vo uro športne vzgoje.

Da je bila ta res nekaj poseb-
nega, je zanjo poskrbel nogo-
metni trener in oče enega od 
otrok Dejan Gračnar. Pod nje-

govim vodstvom in seveda pod 
budnim očesom vzgojiteljic 
so skakali, tekali, se plazili in 
plezali. Kot se za zmagovalce 
spodobi, so na koncu prejeli 
čisto prave medalje, s čimer 
so sklenili športno obarvano 
dopoldne. »Zelo sem vesela, 
da so starši z nami pripravljeni 
deliti svoj čas in znanje. Otroci 
tako spoznavajo raznovrstna 

področja in dobivajo predrago-
cene izkušnje, ki jim bodo za-
gotovo koristile v življenju,« je 
po vadbi povedala vzgojiteljica 
Simona Konšek, ki tudi sama 
ni sedela križem rok. S po-
močnicama vzgojiteljic Doris 
Herman in Tajo Metličar se je 
pomešala med male korenjake 
in tudi sama naredila kakšen 
predklon in počep. NT

Konec oktobra je bila v knjižnici 
Šolskega centra Celje podelitev 
donacije Zavarovalnice Vita.



Novi TEDNIK št. 47  24.11.2022     COLOR CMYK stran 34

34 Št. 47, 24. november 2022BRALCI POROČEVALCI

Slovenska ideja je 
pljusknila v svet

OŠ Lava je zelo dejavna članica v gibanju Rastoča knjiga že od leta 2015, 
priprave na članstvo so se začele že nekaj let pred tem.

OŠ Lava je zelo dejavna 
članica v gibanju Rastoča 
knjiga že od leta 2015, pri-
prave na članstvo so se za-
čele že nekaj let pred tem. 
V šoli smo zelo dejavni, 
saj se trudimo, da bi se 
učenci zavedali vrednot 
jezika, umetnosti, kulture, 
znanosti, znanja, branja, 
kritičnega razmišljanja, 
pozitivnega delovanja, 
medsebojnega podpiranja 
in pomoči, opravljanja do-
brih del, poti k odličnosti.

Prav zato vsako leto 
ustvarimo koledar Abecede 
odličnosti in mojstrstva ter 
izdamo knjigo o nekem ak-
tualnem dogajanju v družbi. 
Tudi sicer se trudimo živeti 
po načelih in ciljih Rastoče 
knjige. Del svoje ustvarjal-
nosti smo lahko predstavili 
na 2. festivalu gibanja Rasto-
ča knjiga v Državnem svetu 
RS, kjer smo se predstavili 
s svojimi rezultati tako šole 
kot druge ustanove, ki smo 
članice gibanja.

V prvem delu sta učenki 
Tinkara Hliš in Ana Kuder 
predstavili naše dejavnosti, 
v nadaljevanju je sledila 
okrogla miza z zelo aktu-
alno tematiko: »Jezik – na-
rodova identiteta. Ali to še 
drži?« Na okrogli mizi so 
sodelovali odlični gostje z 
različnih področij (Katari-

na Keček – novinarka, dr. 
Branka Kalenić Ramšak – 
državna svetnica, Alojz Ko-
všča – predsednik DS RS, 
Mark Djurašević – predse-
dnik dijaške organizacije ter 
Vida Bogataj – predsednica 
Društva upokojenih peda-
goških delavcev Slovenije, 
ki so razmišljali, kaj se da-
nes dogaja z rabo jezika, 
kakšen odnos imamo do 
njega, kako ga uporabljajo 
mladi.

Tretje dejanje 2. festivala 
je bilo v Navju – v Severnem 
parku v Ljubljani, kjer so 
postavljeni portali združe-
nih rastočih knjig sveta. Z 
velikim ponosom smo spre-
jeli že 16. državo, Japonsko. 
Ta se je pridružila združe-
nim rastočim knjigam sve-
ta z največjim dosežkom 
japonske umetnosti – s pe-
snitvijo Tisočero listov.

Združene rastoče knjige 
sveta so dokaz, da je edin-
stvena in inovativna slo-
venska ideja Rastoča knjiga 
pljusknila v svet in so v njej 
prepoznali izjemno idejo ter 
misel velikih držav, kot so 
Nemčija, Francija, Italija, 
Indija, Švedska in zdaj tudi 
Japonska. Inovativna ideja, 
ki je vzniknila leta 2000 v 
Sloveniji, zdaj povezuje tudi 
velike kulture sveta.

MARIJANA KOLENKO

Devetošolka Tinkara 
Hliš: »Najprej moram po-
vedati, da sem bila zelo 
vesela, ker sem imela pri-
ložnost predstavljati našo 
šolo na 2. festivalu Rastoče 
knjige v Ljubljani. Hvale-
žna sem, da sem imela 
priložnost vstopiti v par-
lament in si ogledati raz-
stavo rastočih knjig drugih 
šol ter prisluhniti njihovim 
predstavitvam. Zanimivo 
se mi je bilo pogovarjati s 
predsednikom državnega 
sveta Alojzom Kovšco.

Prav tako sem uživala 
v poslušanju pogovora za 
okroglo mizo, kjer sem 
spoznala veliko zanimi-
vega o tem, kaj je beseda 
in kako pomemben je naš 
jezik. Všeč mi je bilo, ko 
sem spoznala japonskega 
veleposlanika in prisluhni-
la njihovi glasbi.

Za konec smo si še ogle-
dali del Ljubljane in si 
privoščili sladoled. V Ce-
lje smo se vrnili s hitrim 
vlakom, kar je bila lepa 
izkušnja.«

Devetošolka Ana Ku-
der: »Priznati moram, da 
mi je bil ta dan zelo všeč, 
saj je bila to zelo lepa iz-
kušnja. Najbolj me je nav-
dušil pogovor ob okrogli 
mizi, ki jo je vodila naša 
ravnateljica.

Posebna čast zame je 
bila, da sva lahko pred-
stavili našo pot v gibanju 
Rastoča knjiga, in to v 
parlamentu. Dvorana dr-
žavnega sveta ima namreč 
sedež v zgradbi državnega 
zbora. Pogovarjali sva se z 
eno od učiteljic iz druge 
šole, ki je povedala, da 
je tudi ona prvič v parla-
mentu, zato sva bili obe s 
Tinkaro ponosni nase, da 
sva tako mladi že doživeli 
takšno izkušnjo.

V posebno čast si štejem, 
da sem lahko prisluhnila 
nagovoru japonskega ve-
leposlanika. Tudi predse-
dnik državnega sveta Alojz 
Kovšca si je vzel nekaj časa 
in se pogovarjal z nama o 
vsakdanjih rečeh.

Po končanem uradnem 
delu smo imeli do odhoda 
vlaka še nekaj časa, zato 
smo se s knjižničarko spre-
hodile po Ljubljani in se 
posladkale s sladoledom.

Upam, da bom imela še 
kdaj takšno priložnost, da 
bom zastopala našo šolo 
na tako pomembnih do-
godkih.«

Telovadili kot pravi nogometaši

Učilnico zamenjali za gozd

Med sprehodom v gozdu

V okviru projekta 
LEAF – Znanje o goz-
dovih smo v jesenskem 
času obiskali gozd, ga 
raziskovali, nabirali 
drevesne liste in plo-
dove, jih primerjali in 
z njimi tudi ustvarjali.

Pri urah spoznavanja 
okolja smo ugotavljali 
lastnosti listnatih in igla-
stih dreves ter jih določe-
vali po drevesnem klju-
ču. Znanje smo utrdili z 
igro spomin in z reševa-
njem učnih listov. Komaj 
čakamo na nov letni čas, 
da vidimo, kaj se v gozdu 
dogaja takrat.

MATEJA LAJH

V preteklem šolskem letu 
smo v Srednji šoli za stroj-
ništvo, mehatroniko in me-
dije Šolskega centra Celje na 
pobudo dijaka Vida Čeplaka 
in v sodelovanju z Zavaroval-
nico Vita sodelovali v dobro-
delni akciji Zgodbe junakov 
vsakdanjega življenja.

K pisanju so nas privabili z 
naslednjim zapisom: »Imate 
prijatelja, ki nesebično pomaga 
beguncem, ali sosedo, ki skrbi 
za vašega hišnega ljubljenčka 
med vašo odsotnostjo? Resnič-
ni junaki so povsem vsakdanji 
ljudje. So gasilci, ki nesebično 
pomagajo v nesrečah, in reše-
valci ter medicinske sestre, ki 
so tu vselej, ko jih potrebuje-
mo. So prijazni obrazi na bla-
gajni, ki priskočijo na pomoč, 
ko kupcu pred njimi zmanjka 
evro za nakup. Resnični junaki 
so ljudje, ki so se vsaj enkrat 
znašli na pravem mestu ob 
pravem času in komu polep-
šali dan. So ljudje, o katerih bi 
morali pisati zgodbe.«

Tako smo se tudi dijakinje in 
dijaki, profesorice in profesorji 
pridružili pisanju teh zgodb. 
Zavarovalnica Vita nam je za 
vsako poslano zgodbo donira-
la evro za dijake naše šole, ki 
prihajajo iz socialno ogroženih 
družin.

Konec oktobra je bila v knji-
žnici Šolskega centra Celje po-
delitev donacije Zavarovalnice 
Vita. Prireditve sta se udeležila 

tudi predstavnika zavarovalnice 
gospod Tine Pust in gospa Ka-
tra Binter Čadež ter Srednji šoli 
za strojništvo, mehatroniko in 
medije simbolično izročila do-
nacijo v višini 5 tisoč evrov.

Ravnateljica Srednje šole 
za strojništvo, mehatroniko 
in medije je ob tem povedala: 
»Kot ravnateljica sem izjemno 
ponosna na današnji dogodek. 
Veseli me, da je med nami v 
naši šoli toliko dobrih zgodb 
naših dijakinj in dijakov, pro-
fesoric in profesorjev, ki so 
sodelovali v dobrodelni akciji 
z namenom pomagati sočlove-
ku, pomagati dijakom, ki mor-
da potrebujejo spodbudo, tudi 
fi nančno, za izvajanje šolskih 
in obšolskih dejavnosti.«

Na vprašanje, kdo je njen 
vsakodnevni junak, je odgovo-
rila: »Moj vsakodnevni junak 
je naš dijak Vid Čeplak, dijak 
2. letnika programa strojni teh-
nik. Vedno znova nas opomni 
na to, da obstaja dobro in da 
lahko z malenkostmi polepša-
mo dan ne samo sebi, ampak 
tudi drugim.«

Vid Čeplak, junak dobrodel-
nih akcij, pobudnik dobrodelne 
akcije Zgodbe junakov vsakda-
njega življenja, je povedal, da 
ga je za dobrodelnost navdušil 
košarkarski zvezdnik Goran 
Dragić s svojo preprostostjo. 
Njegov vsakodnevni junak je 
torej zagotovo Goran Dragić 
in seveda vsak posameznik, ki 

lahko že samo s pozdravom ali 
z lepo besedo nekomu polepša 
dan.

Vid je s svojimi dobrodelni-
mi akcijami začel že v osnovni 
šoli in jih vestno nadaljuje tudi 
v Srednji šoli za strojništvo, 
mehatroniko in medije. Po 
koncu še ene uspešne akcije 
je zaupal, da že razmišlja, da 
bo izpeljal kakšno novo.

Vida pri njegovem delovanju 
in akcijah močno podpira tudi 
Zavarovalnica Vita. Gospod 
Tine Pust je na vprašanje, kaj 
za njih predstavljajo projekti, 
kot je ta, odgovoril: »Predvsem 
nam ti projekti pomenijo nekaj 
več. Predvsem to, da se dota-
knemo ljudi, da vemo, da vra-
čamo tudi skupnosti. Takšne 
zgodbe so nam najbolj všeč 
in smo veseli ter ponosni, da 
lahko sodelujemo. Menim, da 
vsak v sebi skriva svojo zgodbo 
in je lahko junak vsakdanjega 
življenja.«

Prireditev je vodila dijakinja 
Vanesa Stanko, za glasbeno 
popestritev je pod vodstvom 
Metke Jagodič Pogačar, prof., 
poskrbel šolski bend Eruption.

S pomočjo Vida Čeplaka in 
Zavarovalnice Vita smo tudi v 
Srednji šoli za strojništvo, me-
hatroniko in medije dokazali, 
da še obstajamo dobri ljudje. 
Iskreno hvala vsakemu posa-
mezniku za uspešno izpeljano 
akcijo.

TK

Še je dobro …

Medalje, ki so jih prejeli na koncu, so si mali 
korenjaki iz vrtca na Polzeli morali zaslužiti.

Cicibani iz polzelskega 
vrtca, ki obiskujejo skupino 
osem, so se prejšnji četrtek 
v vrtec odpravili s športno 
opremo. Zakaj? V vrtčevski 
telovadnici so imeli čisto pra-
vo uro športne vzgoje.

Da je bila ta res nekaj poseb-
nega, je zanjo poskrbel nogo-
metni trener in oče enega od 
otrok Dejan Gračnar. Pod nje-

govim vodstvom in seveda pod 
budnim očesom vzgojiteljic 
so skakali, tekali, se plazili in 
plezali. Kot se za zmagovalce 
spodobi, so na koncu prejeli 
čisto prave medalje, s čimer 
so sklenili športno obarvano 
dopoldne. »Zelo sem vesela, 
da so starši z nami pripravljeni 
deliti svoj čas in znanje. Otroci 
tako spoznavajo raznovrstna 

področja in dobivajo predrago-
cene izkušnje, ki jim bodo za-
gotovo koristile v življenju,« je 
po vadbi povedala vzgojiteljica 
Simona Konšek, ki tudi sama 
ni sedela križem rok. S po-
močnicama vzgojiteljic Doris 
Herman in Tajo Metličar se je 
pomešala med male korenjake 
in tudi sama naredila kakšen 
predklon in počep. NT

Konec oktobra je bila v knjižnici 
Šolskega centra Celje podelitev 
donacije Zavarovalnice Vita.
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Snežak smuča že trideset let
V tem času je postal pravi 

in edini snežak, ki ve, kako 
se naučiti smučati, to znanje 
predati še drugim in se pri 
tem imeti lepo. Ob prazno-
vanju tridesetletnice se spo-
dobi, da malo pobrskamo po 
spominu, obudimo pomemb-
ne mejnike in dogodke, ki so 
se zgodili v tem času.

Smučarsko društvo Snežak 
Celje je bilo ustanovljeno v 
letu 1992, v poslovni register 
Republike Slovenije je bilo 
vpisano 13. julija 1992. Podpi-
sniki ustanovnega akta so bili 
Zvone Brilej, Igor Dobovičnik, 
Brane Grabar, Matjaž Jančigaj, 
Boštjan Jeraša, Branko Kobe, 
Vili Koražija in Forto Turk. Kot 
pravijo, je največji problem ob 
ustanovitvi predstavljala pri-
dobitev društvenih prostorov. 
Pri tem sta bila podpisnikom 
in takratnim članom v veliko 
pomoč Popovič in Arnuš, ki sta 
v imenu društva od Mestne ob-
čine Celje pridobila društveni 
prostor v Trubarjevi ulici 1a, 
kjer imamo prostore še danes.

Takoj po ustanovitvi so se 
začele dejavnosti za vključi-
tev društva v članstvo krovne 
organizacije takratne Zveze va-
diteljev, učiteljev in trenerjev 
smučanja Republike Slovenije. 
To jim je, kot pravijo, uspelo 
že novembra 1992. Takrat so 
v vrstah združevali že 46 stro-
kovnih kadrov.

Ves ta čas so bili in smo še 
danes člani prisotni ter dejavni 

pri vseh projektih, ki jih je in 
jih izvaja krovna organizacija. 
V svojih vrstah smo imeli in 
imamo vrhunske učitelje alp-
skega smučanja in deskanja, 
demonstratorje, člane izpitne 
komisije in sodnike.

V teh tridesetih letih se lahko 
člani pohvalimo, da smo orga-
nizirali in izvedli 27 sejmov 
nove in rabljene smučarske 
opreme. Ti so skozi leta postali 
najbolje organizirani in obisko-
vani tovrstni sejmi v Sloveniji.

Izvedli smo več kot petdeset 
tečajev alpskega smučanja in 
deskanja na snegu med bo-
žično-novoletnimi prazniki 
in zimskimi počitnicami. Teh 
tečajev se je udeležilo več kot 
dva tisoč tečajnikov.

Skoraj trideset let že traja Sne-
žakova šola smučanja. Skozi to 
obliko poučevanja in izobraže-
vanja je šlo ogromno otrok. Ve-
liko učiteljev smučanja izhaja 
prav iz vrst Snežakove alpske 
šole. Vsa leta smo izvajali ka-
drovske tečaje usposabljanja za 
delo v športu in pridobitev na-
ziva učitelj alpskega smučanja 
ali deskanja na snegu.

Več let zapored smo izpe-
ljali družinska smučanja, ki 
so trajala ves konec tedna na 
smučiščih doma in v tujini. V 
zadnjih letih smo organizirali 
enodnevna smučanja za člane 
društva in njihove družinske 
člane.

Leta 1995 nam je Smučar-
ska zveze Slovenije podelila 

srebrno plaketo, leta 2010 
nam je Združenje učiteljev in 
trenerjev smučanja Republike 
Slovenije podelilo zlato plake-
to, in sicer za velik doprinos k 
razvoju in popularizaciji smu-
čanja v naši državi.

Leta 2018 je Smučarko dru-
štvo Snežak od Športne zveze 
Celje prejelo bronasto prizna-
nje za 25 let delovanja. Člani 
Barbara Dvoršek, Matej Mali-
goj in Matjaž Jančigaj so pre-
jeli priznanje za 25 let nepre-
kinjenega dela v športu, član 
Zvone Brilej je prejel srebrno 
priznanje za 35 let dela.

Vseh trideset let delovanja 
je bil Snežak sinonim za stro-
kovnost in profesionalnost. Po-
vezujejo nas skupne vrednote: 
poštenost, odgovornost, str-
pnost in predvsem pripadnost. 
Delo članov ves čas temelji na 
prostovoljnem pristopu. Prav 
to je verjetno ključ, da društvo 
uspešno deluje tako dolgo.

Vsak od nas je nepogrešljiv 
delček v mozaiku vseh tridese-
tih let. Drug drugemu dajemo 
zagon in se podpiramo pri ure-
sničevanju skupnih ciljev. Po-
vezujejo nas strast do smuča-
nja in prijetna druženja, zaradi 
katerih vedno radi prihajamo 
v društvo.

Skupaj smo pisali uspešno 
zgodovino in vabim vse nas, da 
jo skupaj pišemo še naprej. Ob 
tridesetletnici delovanja vsem 
članom iskreno čestitamo.

 EVA JANČIGAJ

V spomin ukradenemu Viliju Goručanu
27. oktobra 2022 smo iz Ko-

starike prejeli sporočilo, da 
je v enainosemdesetem letu 
umrl Haymo Henry Heyder, 
nekdanji fi lmski tonski moj-
ster in profesor na fi lmski 
univerzi Veritas v San Joseju.

Septembra 2022 smo v 
Sloveniji pripravljali njegov 
prvi obisk rodnega kraja in 
izvorne domovine, potem 
pa je Haymo zbolel in poto-
vanje odpovedal. Slovesnosti 
ob osemdesetletnici izgona 
družin se je udeležil le na da-
ljavo.*

Haymo Henry Heyder je 
bil rojen kot Vili Goručan 29. 
marca 1942 v Celju, in sicer 
v hiši na naslovu Shlosberg 
48, kjer je danes Gallusova 
ulica. Ko je bil star pet mese-

cev, so ga v zbirnem taborišču 
I. osnovne šole v Celju vzeli 
materi ter ga za vedno odtr-
gali od družine. Bil je eden od 
približno 650 štajerskih otrok, 
ukradenih v dveh gestapo-
vskih akcijah, ki ju je ukazal 
Heinrich Himmler.

Vilijev stari oče Jožef Goru-
čan je bil kurjač in strojnik v 
Cinkarni Celje. Ob okupaciji 
se je povezal z odporniškim 
gibanjem in bil zato 7. julija 
1942 ustreljen v Starem pi-
skru. Njegova žena Marija ter 
hčerki Marija in Jožica so bile 
aretirane mesec dni pozneje. 
Triindvajsetletna hči Marija 
je imela nezakonskega sina 
Viljema, Jožica je bila stara 
devet let. Viljem in Jožica sta 
bila z drugimi otroki odpelja-

na v prehodno otroško tabo-
rišče v Frohleitnu pri Gradcu, 
materi sta novembra isto leto 
umrli v Auschwitzu. Otroke je 
prevzela organizacija VOMI 
(Volksdeutsche Mittelstelle), 
ki je dojenčke odstopila sestr-
ski družbi Lebensborn, tajni 
Himmlerjevi organizaciji, ki 
je ustanavljala porodnišnice 
in domove za rasno ustrezne 
otroke tako v Nemčiji kot 
tudi v nekaterih okupiranih 
državah. Marca 1943 sta ga 
v Lebesbornovem domu v 
Kohren-Sahlisu pri Leipzigu 
izbrala zakonca Hermann in 
Charlotte Heyder iz Abensber-
ga na Spodnjem Bavarskem. 
Hermann je bil v sorodu s 
Himmlerjem, ki jima je oseb-
no odobril posvojitev.

Tako se je Vili za dolga leta 
izgubil. Leta 2006 ga je od-
kril nemški zgodovinar dr. 
Georg Lilenthal in ga pove-
zal s teto Jožico, vendar se 
nikoli nista osebno srečala. 
Slovenska fi lmska ekipa ga 
je obiskala poleti 2021. Po-
stal je eden osrednjih likov 
dokumentarnega fi lma z na-
slovom Zajeti v izviru – Slo-
venski otroci Lebensborna, 
ki nastaja v produkciji Bela 
fi lma in ga režira Maja We-
iss. Ogledati si ga bo mogo-
če prihodnje leto. Vanj bo 
zapisan spomin na zločin 
v Celju, na Vilija Goručana 
ter na druge ponemčene in 
izgubljene slovenske otroke.

NATAŠA
KONC LORENZUTTI

Poklonili smo se borcu za 
severno mejo

Desetega novembra je minilo 128 let od 
rojstva nadporočnika Franja Malgaja. Čla-
ni delegacije veteranskih in domoljubnih 
organizacij Občine Štore smo se tudi letos 
poklonili na šentjurskem pokopališču nje-
govemu neizbrisnemu spominu.

Spoštovanje do tega velikega Maistrovega 
borca za severno mejo je v meni prisotno ve-
dno bolj in bolj. Izguba Koroške pa je vedno 
bolj boleča. Starejši ko postajam, težje prena-
šam izgubo vsega slovenskega ozemlja v naši 
soseščini in v naši zgodovini. Globoko prezi-
ram vse tiste, ki so botrovali tej izgubi. Zaradi 
vsega tega iz srca spoštujem vse tiste, ki so se 
borili za našo, slovensko zemljo. S svečko in 
cvetjem ter krajšo spominsko slovesnostjo se 
jim poklonimo na njihovih grobovih.

Sredi poletja smo se na braslovškem poko-
pališču poklonili Srečku Puncerju, prijatelju 
in soborcu Franja Malgaja in Rudolfa Maistra. 
Na Malgajevem grobu sem v krajšem nago-
voru omenil, da so njegove vojake imenovali 
malgajevci. Med njimi sta bila tudi moja soro-

dnika, kar si štejem v veliko čast in ponos. Na 
njunih grobovih so od takrat, ko sem izvedel 
za njihova hrabra dejanja, vedno prižgane sve-
če. Zanimivo je naključje. Srečko se je rodil 
6. maja, na dan, ko je Franjo padel. Seveda z 
nekajletno razliko.

V Šentjurju izjemno lepo skrbijo za njegov 
grob in ponosni so na svoje velike in pomemb-
ne rojake, ki jih ni malo. Neizpodbitno dejstvo 
je v velikem razumevanju in pomoči vodilnih 
občinskih struktur, kar je vidno povsod.

Ob vseh teh dogodkih nikakor ne smemo 
pozabiti na slovenski državni praznik, dan Ru-
dolfa Maistra, ki ga praznujemo 23. novembra. 
Za ohranitev dela slovenskega ozemlja sta nje-
gova vloga in vloga njegovih borcev velikanski 
in dobesedno neprecenljivi.

Vsem trem omenjenim borcem in vsem 
borcem za severno mejo se bomo vedno hva-
ležno priklonili v njihov nepozaben spomin, 
enako tudi obdobju narodnoosvobodilne bor-
be in osamosvojitvene vojne za Slovenijo.

SREČKO KRIŽANEC

Člani Smučarskega društva Snežak Celje ob koncu skupščine

Maja Weiss in Nataša Konc Lorenzutti z Vilijem Goručanom pred njegovim 
domom v Kostariki

*Prireditev je pripravila produkcijska hiša Bela fi lm v sodelovanju z Mestno občino Celje, Muzejem novejše zgodovine 
Celje, s I. osnovno šolo v Celju, z Gimnazijo Celje – Center in Društvom taboriščnikov – ukradenih otrok.

Skupaj nam je zares lepo
Lepo oktobrsko vreme 

nam je pričaralo pravo je-
sensko vzdušje in nam omo-
gočilo, da smo s stanovalci 
veliko časa preživeli zunaj. 
Ob svetovnem dnevu hoje 
smo se odpravili na bližnji 
hrib Bellevue. Natančneje 
do slat'nske legende gospe 
Tilčke. Pot do vrha je hitro 
minila, občudovali smo pi-
sano paleto jesenskih barv, 
stanovalci so pripovedovali 
zgodbe, kako se je Rogaška 
Slatina spremenila skozi 
čas. Ob prihodu na vrh smo 
se veselili, saj nam je kljub 
gibalnim oviram uspelo. Za 

stanovalce smo tudi letos 
pripravili Pegazov Okto-
berfest. Bavarska hrana pri 
kosilu, popoldne domače 
pivo in prestice, postrežene 
iz rok nasmejanih zaposle-
nih, oblečenih v bavarske 
narodne noše. Seveda ni 
manjkala glasba, razvese-
lila sta nas Rafko Drofenik 
na harmoniki in Franc Šket 
na klarinetu. Domača glasba 
je pravi recept za dobro za-
bavo. Stanovalci so uživali, 
veliko smo plesali, prepevali 
in se smejali.

Rek pravi, da je prijatelj kot 
štiriperesna deteljica. Težko 

jo najdeš, a ko jo, ti prinese 
srečo. Tudi Pegazovi prijatelji 
smo zelo veseli, ko najdemo 
čas za druženje, medsebojno 
pomoč ali samo klepet mi-
mogrede. Nekaj časa nazaj 
smo na prireditvi izžrebali 
nekaj skupnih želja Pegazo-
vih prijateljev. Po naključju 
so vsi izžrebani pari želeli 
na skupen sprehod in klepet 
ob kavi. Tako smo se družno 
odpravili proti parku ter se 
posladkali in poklepetali na 
s soncem obsijani terasi. In 
ponovno smo ugotovili, da 
nam je skupaj zares lepo.

VALENTINA JECL

V Pegazovem 
domu so vedno 
aktivni.
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Govorimo o podjetju Eggmedia, ki 
se nahaja v Kidričevi ulici 24 v Celju. 
Govorimo o ekipi mladih prijateljev, 
entuziastov, ki imajo znanje in izku-
šnje s področja digitalnih rešitev. Go-
vorimo o start up podjetju, ki ves čas 
išče napredne in inovativne rešitve.

Podjetje je razvilo programsko opre-
mo Eggmedia za preprosto upravljanje 
vsebin na različnih zaslonih, ki hkrati 
omogoča nadzor nad delovanjem 
strojne opreme. Tako lahko z oddaljene 
lokacije različne zaslone uporabljamo 
za objavo zanimivih novic, različnih do-
godkov in promocij.

Kaj nudi Eggmedia?
Eggmedia nudi celovito, inovativno, 

učinkovito in � eksibilno rešitev digi-
talnega sporočanja in informiranja s 
pomočjo informacijskih zaslonov. Gre 
za samostoječe informacijske točke z 
zaslonom na dotik in druge zaslone, 
ki so nameščeni na opazna mesta v 
gostinskih lokalih, trgovskih, wellness, 
kongresnih in športnih središčih, čakal-
nicah ter drugih poslovnih in proizvo-
dnih prostorih. Z njihovo pomočjo se 
na zabaven in zanimiv način prenaša-
jo informacije uporabnikom. Naročnik 
lahko na njih promovira svojo ponud-
bo ali objavlja druge vsebine.

O kakšni programski 
opremi govorimo?
Gre za univerzalno programsko 

opremo Eggmedia Advertising Digital 
Signage System, ki se lahko namesti 
na različne tipe zaslonov. Omogoča 

Eggmedia – znanje in izkušnje v novi zgodbi

dinamično predvajanje različnih multi-
medijskih vsebin, izmenjave podatkov 
z različnimi zunanjimi ERP-sistemi in 
hkrati nadzor na daljavo nad strojno 
in programsko opremo. Sistem se pri-
lagaja naročnikovim potrebam in je 
preprost za uporabnike, ki si lahko za 
vsak zaslon pripravijo svoj kanal in svo-
jo listo predvajanj. Urejanje in objavlja-

nje vsebin sta preprosta, omogočena 
je tudi natančna analitika predvajanj.

Koliko časa je vaš 
izdelek na trgu in kje 
lahko najdemo vaše 
informacijske točke?
Eggmedia je s svojo programsko 

opremo na trgu že več kot leto. Našo 

rešitev lahko najdete skoraj povsod 
po Sloveniji, mreža Eggmedia se ne-
nehno širi. Naši prvi uporabniki so 
bile večje restavracije v podjetjih, ki 
so zaslone uporabile za objavo jedil-
nikov, promocijo zdravega načina 
življenja in obveščanje zaposlenih o 
prihajajočih dogodkih. Zaupajo nam 
Slorest s svojimi restavracijami v po-

slovnih zgradbah Leka, Mega centra 
in DSU v Ljubljani ter Luki Koper, Vivo 
Catering ter športni centri Bowling 
center Strike in Bowling bar Lajf v 
Ikona centru v Mariboru, Konex cen-
ter in Plesna šola Fredi v Ljubljani. V 
savinjski regiji smo prisotni v trgo-
vskem središču Planet Tuš Celje in 
v številnih lokalih. Vse naše lokacije 
najdete na naši spletni strani www.
eggmedia.si.

Sem podjetnik in želim imeti in-
formacijsko točko v svojem lokalu. 
Kakšen je postopek pridobitve?

Najbolj preprosto je, če zaslon že 
imate. Za upravljanje vsebin potrebu-
jete samo še internetno povezavo in 
licenco Eggmedia. Če zaslona še nima-
te, vam lahko ponudimo široko paleto 
notranjih zaslonov, ki jih opremimo s 
programsko opremo. Naredimo vam 
celovito »izvedbo na ključ«. Skupaj do-
ločimo primerno lokacijo, vzpostavimo 
delovanje sistema v mreži in vas vodi-
mo skozi uporabo in funkcionalnosti 
našega sistema. Tukaj smo za vas tudi 
v primeru servisa in nadgradnje rešitev. 
Za sejemske nastope ponujamo najem 
samostoječih informacijskih točk in 
drugih notranjih zaslonov z našo pro-
gramsko opremo.

Vsestranska in cenovno ugodna 
rešitev je prepričala številne naše par-
tnerje. Programska oprema je zares 
preprosta za uporabo in vam bo pri-
hranila precej časa pri komuniciranju s 
strankami. Za več informacij nam pišite 
na info@eggmedia.si ali nas pokličite 
na 064 136 347.
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ALBUM S CELJSKEGA

Rubriko pripravlja
Osrednja knjižnica Celje.

ZGODBE IZ
DOMOZNANSKE KAMRE

Dvorec Gutenbüchel 
stoji na manjši vzpetini, 
skrit med gostimi drevesi, 
v Ravnah pri Šoštanju. Po-
znan je tudi pod imenom 
Marovška graščina. Nastal 
je kot pravni naslednik gra-
du Forhtenek, svoj razvoj pa 
je dosegel šele z opustitvijo 
forteneškega gradu sredi 17. 
stoletja.

Po pripovedovanjih naj bi 
dvorec stal že v času gro-
fov Celjskih, a je pogorel. 
Kot prvi lastnik je leta 1489 
omenjen Karl pl. Hohen-
wart. Leta 1575 je bil lastnik 
dvorca Baltazar Wagen, ki 
je imel v lasti tudi velenjski 
grad, nato pa ga je pridobil 
Erazem Raumschüssel in ga 
leta 1614 prodal Maksimili-

janu Heriču s Pakenštajna. 
Leta 1637 je bil lastnik gra-
ščak Matija Plapart. Od leta 
1651 do 1741 so bile Ravne v 
posesti grofov Hohenwartov, 
nato pa jih je za doto dobil 
baron Johann Ferdinand 
Lang. Med nadaljnjimi la-
stniki so še baron Franc 
Ksaverij Gall pl. Gallenstein, 
ki je Ravne kupil leta 1764. 
Od leta 1798 do 1804 je bil 
lastnik Valentin pl. Schil-
denfeld, nato Franc Ksaverij 
Lininger, od leta 1824 Gregor 
Perger in od leta 1855 rod-
bina Posevnik. Leta 1906 je 
dvorec kupil baron Haebler, 
1921 pa baron Josip Plemelj. 
Leta 1925 je graščino kupil 
znan in vplivni šoštanjski 
industrialec Woschnagg.

Dvorec Gutenbüchel (Foto: Aljoša Videtič)

Dvorec Gutenbüchel s starim vhodom

Dvorec Gutenbüchel

www.kamra.si

Družina Woschnagg se je 
iz Vitanja priselila v Šoštanj 
leta 1750. V Šoštanju so iz 
majhne usnjarske delavnice v 
dveh stoletjih zgradili sodob-
no industrijo, največji obrat 
v Avstro-Ogrski monarhiji, 
in z izdelki oskrbovali celo-
tno ozemlje Avstro-Ogrske. 
Pomembna pridobitev za Šo-
štanj takrat je bila železniška 
proga, ki je vodila do Dravo-
grada.

Franz (polno ime Franz Mi-
chael) Woschnagg se je rodil 
18. septembra 1865 v Šošta-
nju kot tretji izmed 9 otrok. 
Poročil se je z Marianne Mel-
zer (marec 1879–1946, janu-
ar). V zakonu se je 11. marca 
1903 na Dunaju rodil Herbert 
in 8. maja 1906 v Šoštanju še 
sin Walter.

Franz in Marianna Wosch-
nagg sta leta 1925 graščino 

Gutenbüchel kupila od ba-
rona Josipa Plemlja za 1,25 
milijona dinarjev ali 5,5 mi-
lijona kron. Iz zemljiških 
in posestnih listov je razvi-
dno, da je leta 1931 druži-
na Woschnagg imela v lasti 
zemljišča na Goricah, v Me-
tlečah, Kopčniku, Podhojah, 
Ravnah, Šoštanju, Lokovici, 
Družmirju.

Grajsko stavbo sta Franz 
in Marianna Woschnagg zu-
naj in znotraj preuredila in 
posodobila, prav tako tudi 
gospodarske objekte. Gra-
ščina je imela svojo majhno 

vodno elektrarno, bazen in 
zelo lep park, posejan s šte-
vilnimi redkimi eksotičnimi 
rastlinami. Oblikovala ga je 
Marianna Woschnagg (takrat 
diplomantka visoke šole za 
umetnost). Oblikovan je v 
treh terasah v smeri sever–
jug, ki ga povezuje mogoč-
no stopnišče. Pred dvorcem 
na nižji terasi je postavljena 
fontana, ki jo obkrožajo štirje 
grifoni (krilati levi), izdelani 
iz kositra in postavljeni na 
piedestale.

V notranjosti so še vedno 
imenitno opremljeni prostori 
z dragocenimi parketi, leseni-
mi zidnimi oblogami in lepim 
intarziranim pohištvom.

Se nadaljuje …

Andreja Jurkovnik, 
Knjižnica Velenje

V Veračah na obisku, okrog 1965

Od leve: Franc Hrvatič, Helena Hrvatič, Marija Hederih, Marijan Hederih in 
Darko Hederih (z gobo v rokah)

Potem, ko sta se starša, 
oba s Kozjanskega, v petde-
setih letih 20. stoletja zapo-
slila in naselila v Mariboru, 
so obiski mamine domačije 
v Veračah postali stalnica. 
Skoraj vsak vikend je mla-
da družina obiskovala star-
ša, stara starša oz. tasta in 
taščo. Šlo je za obiske, po-
moč pri delu, vzdrževanje 
družinskih vezi in tudi za 
preskrbo z doma pridelano 
hrano.

Na fotografi ji je družina 
Hederih, oče je očitno foto-
grafi ral, najmlajše članice pa 
še ni bilo. Posnetek je nastal 
pred domačijo z leseno hišo 
s slamnato streho, v kateri sta 
stara starša prebivala. Ob hiši 
so domačijo tvorili še gospo-
darsko poslopje s sodarsko 
delavnico in kletjo, manjši 
lesen hlev, pa tudi vrt, nekaj 
njiv, nekaj gozda in nekoliko 
stran od domačije še vino-
grad.

Ohranjanje stika z doma-
čim krajem je za družino 
predstavljalo stik urbanega 
načina življenja s krajem 

izvora, pa tudi pomemben 
stik otrok s podeželjem, de-
lom in družinskimi koreni-
nami.

Domačija še obstaja, stano-
vanjske hiše in hleva ni več, 
dograjena je novejša bivalna 
hiša. Zanimivo je, da so tudi 
vsi psi, ki so na tej domačiji 
živeli pozneje, bili nenava-

dno podobni temu na foto-
grafi ji.

In pručka je še vedno tam.

Prispevala: Jerneja Ferlež

Rubriko pripravlja: 
Domoznanski

oddelek Osrednje
knjižnice Celje 
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Govorimo o podjetju Eggmedia, ki 
se nahaja v Kidričevi ulici 24 v Celju. 
Govorimo o ekipi mladih prijateljev, 
entuziastov, ki imajo znanje in izku-
šnje s področja digitalnih rešitev. Go-
vorimo o start up podjetju, ki ves čas 
išče napredne in inovativne rešitve.

Podjetje je razvilo programsko opre-
mo Eggmedia za preprosto upravljanje 
vsebin na različnih zaslonih, ki hkrati 
omogoča nadzor nad delovanjem 
strojne opreme. Tako lahko z oddaljene 
lokacije različne zaslone uporabljamo 
za objavo zanimivih novic, različnih do-
godkov in promocij.

Kaj nudi Eggmedia?
Eggmedia nudi celovito, inovativno, 

učinkovito in � eksibilno rešitev digi-
talnega sporočanja in informiranja s 
pomočjo informacijskih zaslonov. Gre 
za samostoječe informacijske točke z 
zaslonom na dotik in druge zaslone, 
ki so nameščeni na opazna mesta v 
gostinskih lokalih, trgovskih, wellness, 
kongresnih in športnih središčih, čakal-
nicah ter drugih poslovnih in proizvo-
dnih prostorih. Z njihovo pomočjo se 
na zabaven in zanimiv način prenaša-
jo informacije uporabnikom. Naročnik 
lahko na njih promovira svojo ponud-
bo ali objavlja druge vsebine.

O kakšni programski 
opremi govorimo?
Gre za univerzalno programsko 

opremo Eggmedia Advertising Digital 
Signage System, ki se lahko namesti 
na različne tipe zaslonov. Omogoča 

Eggmedia – znanje in izkušnje v novi zgodbi

dinamično predvajanje različnih multi-
medijskih vsebin, izmenjave podatkov 
z različnimi zunanjimi ERP-sistemi in 
hkrati nadzor na daljavo nad strojno 
in programsko opremo. Sistem se pri-
lagaja naročnikovim potrebam in je 
preprost za uporabnike, ki si lahko za 
vsak zaslon pripravijo svoj kanal in svo-
jo listo predvajanj. Urejanje in objavlja-

nje vsebin sta preprosta, omogočena 
je tudi natančna analitika predvajanj.

Koliko časa je vaš 
izdelek na trgu in kje 
lahko najdemo vaše 
informacijske točke?
Eggmedia je s svojo programsko 

opremo na trgu že več kot leto. Našo 

rešitev lahko najdete skoraj povsod 
po Sloveniji, mreža Eggmedia se ne-
nehno širi. Naši prvi uporabniki so 
bile večje restavracije v podjetjih, ki 
so zaslone uporabile za objavo jedil-
nikov, promocijo zdravega načina 
življenja in obveščanje zaposlenih o 
prihajajočih dogodkih. Zaupajo nam 
Slorest s svojimi restavracijami v po-

slovnih zgradbah Leka, Mega centra 
in DSU v Ljubljani ter Luki Koper, Vivo 
Catering ter športni centri Bowling 
center Strike in Bowling bar Lajf v 
Ikona centru v Mariboru, Konex cen-
ter in Plesna šola Fredi v Ljubljani. V 
savinjski regiji smo prisotni v trgo-
vskem središču Planet Tuš Celje in 
v številnih lokalih. Vse naše lokacije 
najdete na naši spletni strani www.
eggmedia.si.

Sem podjetnik in želim imeti in-
formacijsko točko v svojem lokalu. 
Kakšen je postopek pridobitve?

Najbolj preprosto je, če zaslon že 
imate. Za upravljanje vsebin potrebu-
jete samo še internetno povezavo in 
licenco Eggmedia. Če zaslona še nima-
te, vam lahko ponudimo široko paleto 
notranjih zaslonov, ki jih opremimo s 
programsko opremo. Naredimo vam 
celovito »izvedbo na ključ«. Skupaj do-
ločimo primerno lokacijo, vzpostavimo 
delovanje sistema v mreži in vas vodi-
mo skozi uporabo in funkcionalnosti 
našega sistema. Tukaj smo za vas tudi 
v primeru servisa in nadgradnje rešitev. 
Za sejemske nastope ponujamo najem 
samostoječih informacijskih točk in 
drugih notranjih zaslonov z našo pro-
gramsko opremo.

Vsestranska in cenovno ugodna 
rešitev je prepričala številne naše par-
tnerje. Programska oprema je zares 
preprosta za uporabo in vam bo pri-
hranila precej časa pri komuniciranju s 
strankami. Za več informacij nam pišite 
na info@eggmedia.si ali nas pokličite 
na 064 136 347.
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Rubriko pripravlja
Osrednja knjižnica Celje.

ZGODBE IZ
DOMOZNANSKE KAMRE

Dvorec Gutenbüchel 
stoji na manjši vzpetini, 
skrit med gostimi drevesi, 
v Ravnah pri Šoštanju. Po-
znan je tudi pod imenom 
Marovška graščina. Nastal 
je kot pravni naslednik gra-
du Forhtenek, svoj razvoj pa 
je dosegel šele z opustitvijo 
forteneškega gradu sredi 17. 
stoletja.

Po pripovedovanjih naj bi 
dvorec stal že v času gro-
fov Celjskih, a je pogorel. 
Kot prvi lastnik je leta 1489 
omenjen Karl pl. Hohen-
wart. Leta 1575 je bil lastnik 
dvorca Baltazar Wagen, ki 
je imel v lasti tudi velenjski 
grad, nato pa ga je pridobil 
Erazem Raumschüssel in ga 
leta 1614 prodal Maksimili-

janu Heriču s Pakenštajna. 
Leta 1637 je bil lastnik gra-
ščak Matija Plapart. Od leta 
1651 do 1741 so bile Ravne v 
posesti grofov Hohenwartov, 
nato pa jih je za doto dobil 
baron Johann Ferdinand 
Lang. Med nadaljnjimi la-
stniki so še baron Franc 
Ksaverij Gall pl. Gallenstein, 
ki je Ravne kupil leta 1764. 
Od leta 1798 do 1804 je bil 
lastnik Valentin pl. Schil-
denfeld, nato Franc Ksaverij 
Lininger, od leta 1824 Gregor 
Perger in od leta 1855 rod-
bina Posevnik. Leta 1906 je 
dvorec kupil baron Haebler, 
1921 pa baron Josip Plemelj. 
Leta 1925 je graščino kupil 
znan in vplivni šoštanjski 
industrialec Woschnagg.

Dvorec Gutenbüchel (Foto: Aljoša Videtič)

Dvorec Gutenbüchel s starim vhodom

Dvorec Gutenbüchel

www.kamra.si

Družina Woschnagg se je 
iz Vitanja priselila v Šoštanj 
leta 1750. V Šoštanju so iz 
majhne usnjarske delavnice v 
dveh stoletjih zgradili sodob-
no industrijo, največji obrat 
v Avstro-Ogrski monarhiji, 
in z izdelki oskrbovali celo-
tno ozemlje Avstro-Ogrske. 
Pomembna pridobitev za Šo-
štanj takrat je bila železniška 
proga, ki je vodila do Dravo-
grada.

Franz (polno ime Franz Mi-
chael) Woschnagg se je rodil 
18. septembra 1865 v Šošta-
nju kot tretji izmed 9 otrok. 
Poročil se je z Marianne Mel-
zer (marec 1879–1946, janu-
ar). V zakonu se je 11. marca 
1903 na Dunaju rodil Herbert 
in 8. maja 1906 v Šoštanju še 
sin Walter.

Franz in Marianna Wosch-
nagg sta leta 1925 graščino 

Gutenbüchel kupila od ba-
rona Josipa Plemlja za 1,25 
milijona dinarjev ali 5,5 mi-
lijona kron. Iz zemljiških 
in posestnih listov je razvi-
dno, da je leta 1931 druži-
na Woschnagg imela v lasti 
zemljišča na Goricah, v Me-
tlečah, Kopčniku, Podhojah, 
Ravnah, Šoštanju, Lokovici, 
Družmirju.

Grajsko stavbo sta Franz 
in Marianna Woschnagg zu-
naj in znotraj preuredila in 
posodobila, prav tako tudi 
gospodarske objekte. Gra-
ščina je imela svojo majhno 

vodno elektrarno, bazen in 
zelo lep park, posejan s šte-
vilnimi redkimi eksotičnimi 
rastlinami. Oblikovala ga je 
Marianna Woschnagg (takrat 
diplomantka visoke šole za 
umetnost). Oblikovan je v 
treh terasah v smeri sever–
jug, ki ga povezuje mogoč-
no stopnišče. Pred dvorcem 
na nižji terasi je postavljena 
fontana, ki jo obkrožajo štirje 
grifoni (krilati levi), izdelani 
iz kositra in postavljeni na 
piedestale.

V notranjosti so še vedno 
imenitno opremljeni prostori 
z dragocenimi parketi, leseni-
mi zidnimi oblogami in lepim 
intarziranim pohištvom.

Se nadaljuje …

Andreja Jurkovnik, 
Knjižnica Velenje

V Veračah na obisku, okrog 1965

Od leve: Franc Hrvatič, Helena Hrvatič, Marija Hederih, Marijan Hederih in 
Darko Hederih (z gobo v rokah)

Potem, ko sta se starša, 
oba s Kozjanskega, v petde-
setih letih 20. stoletja zapo-
slila in naselila v Mariboru, 
so obiski mamine domačije 
v Veračah postali stalnica. 
Skoraj vsak vikend je mla-
da družina obiskovala star-
ša, stara starša oz. tasta in 
taščo. Šlo je za obiske, po-
moč pri delu, vzdrževanje 
družinskih vezi in tudi za 
preskrbo z doma pridelano 
hrano.

Na fotografi ji je družina 
Hederih, oče je očitno foto-
grafi ral, najmlajše članice pa 
še ni bilo. Posnetek je nastal 
pred domačijo z leseno hišo 
s slamnato streho, v kateri sta 
stara starša prebivala. Ob hiši 
so domačijo tvorili še gospo-
darsko poslopje s sodarsko 
delavnico in kletjo, manjši 
lesen hlev, pa tudi vrt, nekaj 
njiv, nekaj gozda in nekoliko 
stran od domačije še vino-
grad.

Ohranjanje stika z doma-
čim krajem je za družino 
predstavljalo stik urbanega 
načina življenja s krajem 

izvora, pa tudi pomemben 
stik otrok s podeželjem, de-
lom in družinskimi koreni-
nami.

Domačija še obstaja, stano-
vanjske hiše in hleva ni več, 
dograjena je novejša bivalna 
hiša. Zanimivo je, da so tudi 
vsi psi, ki so na tej domačiji 
živeli pozneje, bili nenava-

dno podobni temu na foto-
grafi ji.

In pručka je še vedno tam.

Prispevala: Jerneja Ferlež

Rubriko pripravlja: 
Domoznanski

oddelek Osrednje
knjižnice Celje 
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RAZVEDRILO

HOROSKOP JE TOKRAT PRIPRAVILA ASTROLOGINJA DOLORES.

Astrologinja DOLORES je dosegljiva
na 041 519 265 in na Facebookovi

strani
Dolores Astro.

Astrologinja GORDANA je dosegljiva
na 041 404 935 in na Facebookovi

strani
Astrologinja Gordana.

Vse se bo dogajalo po usta-
ljenih navadah. Ker vas bo 
enoličnost motila, boste del 
tedna preživeli popolnoma 
drugače. To vam bo dalo pra-
vo energijo. Direkten Jupiter 
v sorodnem znamenju bo v 
prihodnjih dneh voda na vaš 
mlin. Marsikaj se bo začelo 
dogajati hitreje, zato boste iz 
dneva v dan bolj zadovoljni. 
Na čustvenem področju boste 
izredno neposredni. Nekoga 
lahko celo zelo presenetite.

Večje spremembe so pred 
vami, ugotavljali boste, da ste 
dolgo čakali nanje. Končno se 
bo začelo dogajati in dejavno 
boste sodelovali v tem procesu. 
Precej nemirni boste in težko 
boste dolgo zdržali na enem 
mestu. Poskrbite za pestrost 
dogajanja v tem tednu. Pošten 
sprehod in bivanje v naravi vas 
bosta najbolj sprostila, zato kar 
določite, kdaj in s kom boste 
preživljali čas.

Mars vam prinaša ogromno 
energije in dobro je, da jo pra-
vilno porabljate. Upoštevajte 
njegovo retrogradno pot in ne 
silite z glavo skozi zid. Bolj 
diplomatsko pot izberite. Če 
boste preveč intenzivno raz-
mišljali o težavah in tegobah 
svojih bližnjih, vam preti pravo 
malodušje. Prisluhnete že lah-
ko, vendar ni v vaši moči, da 
vse tudi rešujete. Rešujte sebe, 
vsega sveta ne morete.

Veliko pozornost boste na-
menili svojemu poslovnemu 
življenju. Ker ne boste želeli, 
da bi vam kaj spodletelo, bo-
ste pripravili pravi stroškovni 
načrt. Tokrat vas res nič ne bo 
presenetilo. Zato bo tudi vse šlo 
gladko. Zelo zadovoljni boste z 
dogajanjem. Z več optimizma 
in prepričanja vase se boste ozi-
rali po ljudeh v svoji okolici. Še 
zlasti ena oseba bo prebudila 
vaše zanimanje in ni nujno, da 
je nasprotnega spola.

Z veliko energije in žara se 
boste lotili uresničevanja ideje, 
ki vas osrečuje. Partner vam bo 
priskočil na pomoč, zato bo šlo 
vse še hitreje. Njegovo pomoč 
boste znali ceniti in zlepa ne 
boste pozabili, kako vam je 
naklonjen. Vaša energija še 
kar upada, zato se ne čudite 
občasno slabšemu počutju. 
Bistvenega pomena je, da se 
oborožite z dodatnimi odmerki 
vitaminov in mineralov.

Pohiteli boste z delom in ob-
veznostmi, saj boste v teh dneh 
hoteli ujeti prav vsak lep trenu-
tek in uživati v lepotah narave. 
Ta je vaša največja zdravitelji-
ca, saj ste rojeni v elementu 
zemlje. Tako si boste nabrali 
nove moči in svežo energijo za 
zadnji mesec v letu, ki bo precej 
naporen. V čustvenem smislu 
boste precej ranljivi. Nekomu 
se bo zelo mudilo. Težje boste 
usklajevali nasprotja, imeli 
boste občutek, kot da vas je 
povozil vlak.

Uspelo vam je več, kot bi 
pričakovali. Prišel je čas, ko si 
lahko oddahnete in se umiri-
te. Podjetniška žilica vam ne bo 
dala miru, še zlasti ne, ko bo-
ste ugledali ugodno priložnost. 
Umirite konje, trenutno se ne 
podajajte v nove podvige. Za-
dnje čase se v vašem čustvenem 
življenju dogajajo zanimive 
stvari. Vaši odnosi z nekaterimi 
ljudmi so se ohladili. Prihajajo 
novi, medtem ko nekateri osta-
jajo vaša večna stalnica.

Precej boste razmišljali o svo-
jem fi nančnem stanju. Nekaj 
predlogov boste razčlenili, ne-
kateri bodo takoj odpadli. Do-
ber šesti čut vam bo prišepnil, 
kje se je dobro ustaviti in kje je 
bolje, da nadaljujete svojo pot. 
Partnerju boste hoteli ustreči, 
vendar noben vaš predlog ne 
bo naletel na odobravanje. Idej 
vam sicer ne bo zmanjkalo, 
vendar ne boste vedeli, kaj naj 
si mislite.

V četrtek in petek boste poleg 
Sonca gostili tudi Luno, zato 
bodo ti dnevi kot naročeni za 
dolgoročno načrtovanje in ure-
janje uradnih, pravnih in štu-
dijskih zadev. Velja se potrudi-
ti, saj se obeta lep napredek na 
načrtovanih področjih. Zadnje 
čase ste bili tudi precej neuskla-
jeni s prijatelji. Ko imate vi čas, 
ga oni nimajo in obratno. To-
krat boste predhodno preverili, 
kako in kaj, ter načrtovali in se 
uskladili.

Jupiter v tem tednu nastopi 
direktno pot, kar bo razlog za 
vaše veselje. Konec tedna bo 
Luna potovala po vašem zna-
ku, kar bo nekoliko umirilo 
vašo energijo in peklenski tem-
po zadnjih dni. Del konca tedna 
boste preživeli popolnoma brez-
skrbno in se pošteno sprostili. 
Popolnoma brez obveznosti pa 
le ne boste. V tem času vas čaka 
delovni sestanek ali srečanje, ki 
se lahko kasneje izkaže za še po-
sebej pomembno.

Nov delovni teden se bo za-
čel z Luno v vašem znamenju. 
Ključ uspeha na delovnem po-
dročju bo v sodelovanju z oko-
lico in na splošno v timskem 
delu. Povezovanje in dogovar-
janje bosta uspešna, zato ne 
mirujte. Razdvojeni boste v 
čustvenem smislu in misel na 
neko osebo vam ne bo dala 
miru. S preračunavanjem in 
predpostavkami ne boste prišli 
nikamor. Najbolje je, da poslu-
šate samo svoje srce.

Prednost, ki ste si jo ustvari-
li pred drugimi, je strateškega 
pomena. Ne zapravite je po 
neumnem, ne tvegajte pri ni-
komer in pri ničemer. Jupitrov 
obrat v direktno smer bo tudi 
vam odprl do zdaj zaprta vrata 
in lažje boste napredovali. Za 
ljudi v svoji okolici boste ponov-
no uganka, saj boste delovali 
skrivnostno, zato boste še toli-
ko bolj zanimivi. Razmislek o 
fi nancah še vedno ni končan.

Ste slišali kako dobro šalo? 
Pošljite nam jo na Novi tednik, 
Prešernova 19, 3000 Celje ali 
na mail tajnistvo@nt-rc.si in če 
se bo tudi nam zdela smešna, 
jo bomo objavili.

Zobje
Starejši par leži v postelji. Mož je zaspan, žena pa na glas 

razmišlja: »Ko sva bila mlajša, si me v postelji prijel za roko …«
On se obrne, jo prime za roko in skuša zaspati. Žena se spet 

oglasi: »Potem si me poljubil …«
On jo poljubi na lice in spet skuša zaspati. Žena čez nekaj 

minut reče: »Nato si me grizljal po vratu …«
Mož se takrat jezno odkrije in skoči iz postelje. »Kam greš?« 

ga vpraša žena.
»Po zobe!« ji jezno odgovori.

Pameten
Sodnik vpraša obtoženega, ki so ga ulovili pri kraji: »Ste 

poročeni?«
On: »Ne in nikoli ne bom.«
Sodnik: »Tako pameten človek, pa krade!?«

»V Švici je prepovedano govo-
riti o višini plače. Kako pa pri 

vas?«
»Pri nas to ni prepovedano, pač 

pa je sramotno.«

Najprej mi mama ni dovolila, da 
bi prespal pri svojem dekletu, 
zdaj mi žena tega ne dovoli. Ni 

lahko biti moški …

Novi pisarniški stol za čas, ko bo 
treba delati do konca življenja.

Ko uspe vaš prijatelj iz soseščine …

Božično 
drevo za 
lastnike 
mačk
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HOROSKOP JE TOKRAT PRIPRAVILA ASTROLOGINJA DOLORES.

Astrologinja DOLORES je dosegljiva
na 041 519 265 in na Facebookovi

strani
Dolores Astro.

Astrologinja GORDANA je dosegljiva
na 041 404 935 in na Facebookovi

strani
Astrologinja Gordana.

Vse se bo dogajalo po usta-
ljenih navadah. Ker vas bo 
enoličnost motila, boste del 
tedna preživeli popolnoma 
drugače. To vam bo dalo pra-
vo energijo. Direkten Jupiter 
v sorodnem znamenju bo v 
prihodnjih dneh voda na vaš 
mlin. Marsikaj se bo začelo 
dogajati hitreje, zato boste iz 
dneva v dan bolj zadovoljni. 
Na čustvenem področju boste 
izredno neposredni. Nekoga 
lahko celo zelo presenetite.

Večje spremembe so pred 
vami, ugotavljali boste, da ste 
dolgo čakali nanje. Končno se 
bo začelo dogajati in dejavno 
boste sodelovali v tem procesu. 
Precej nemirni boste in težko 
boste dolgo zdržali na enem 
mestu. Poskrbite za pestrost 
dogajanja v tem tednu. Pošten 
sprehod in bivanje v naravi vas 
bosta najbolj sprostila, zato kar 
določite, kdaj in s kom boste 
preživljali čas.

Mars vam prinaša ogromno 
energije in dobro je, da jo pra-
vilno porabljate. Upoštevajte 
njegovo retrogradno pot in ne 
silite z glavo skozi zid. Bolj 
diplomatsko pot izberite. Če 
boste preveč intenzivno raz-
mišljali o težavah in tegobah 
svojih bližnjih, vam preti pravo 
malodušje. Prisluhnete že lah-
ko, vendar ni v vaši moči, da 
vse tudi rešujete. Rešujte sebe, 
vsega sveta ne morete.

Veliko pozornost boste na-
menili svojemu poslovnemu 
življenju. Ker ne boste želeli, 
da bi vam kaj spodletelo, bo-
ste pripravili pravi stroškovni 
načrt. Tokrat vas res nič ne bo 
presenetilo. Zato bo tudi vse šlo 
gladko. Zelo zadovoljni boste z 
dogajanjem. Z več optimizma 
in prepričanja vase se boste ozi-
rali po ljudeh v svoji okolici. Še 
zlasti ena oseba bo prebudila 
vaše zanimanje in ni nujno, da 
je nasprotnega spola.

Z veliko energije in žara se 
boste lotili uresničevanja ideje, 
ki vas osrečuje. Partner vam bo 
priskočil na pomoč, zato bo šlo 
vse še hitreje. Njegovo pomoč 
boste znali ceniti in zlepa ne 
boste pozabili, kako vam je 
naklonjen. Vaša energija še 
kar upada, zato se ne čudite 
občasno slabšemu počutju. 
Bistvenega pomena je, da se 
oborožite z dodatnimi odmerki 
vitaminov in mineralov.

Pohiteli boste z delom in ob-
veznostmi, saj boste v teh dneh 
hoteli ujeti prav vsak lep trenu-
tek in uživati v lepotah narave. 
Ta je vaša največja zdravitelji-
ca, saj ste rojeni v elementu 
zemlje. Tako si boste nabrali 
nove moči in svežo energijo za 
zadnji mesec v letu, ki bo precej 
naporen. V čustvenem smislu 
boste precej ranljivi. Nekomu 
se bo zelo mudilo. Težje boste 
usklajevali nasprotja, imeli 
boste občutek, kot da vas je 
povozil vlak.

Uspelo vam je več, kot bi 
pričakovali. Prišel je čas, ko si 
lahko oddahnete in se umiri-
te. Podjetniška žilica vam ne bo 
dala miru, še zlasti ne, ko bo-
ste ugledali ugodno priložnost. 
Umirite konje, trenutno se ne 
podajajte v nove podvige. Za-
dnje čase se v vašem čustvenem 
življenju dogajajo zanimive 
stvari. Vaši odnosi z nekaterimi 
ljudmi so se ohladili. Prihajajo 
novi, medtem ko nekateri osta-
jajo vaša večna stalnica.

Precej boste razmišljali o svo-
jem fi nančnem stanju. Nekaj 
predlogov boste razčlenili, ne-
kateri bodo takoj odpadli. Do-
ber šesti čut vam bo prišepnil, 
kje se je dobro ustaviti in kje je 
bolje, da nadaljujete svojo pot. 
Partnerju boste hoteli ustreči, 
vendar noben vaš predlog ne 
bo naletel na odobravanje. Idej 
vam sicer ne bo zmanjkalo, 
vendar ne boste vedeli, kaj naj 
si mislite.

V četrtek in petek boste poleg 
Sonca gostili tudi Luno, zato 
bodo ti dnevi kot naročeni za 
dolgoročno načrtovanje in ure-
janje uradnih, pravnih in štu-
dijskih zadev. Velja se potrudi-
ti, saj se obeta lep napredek na 
načrtovanih področjih. Zadnje 
čase ste bili tudi precej neuskla-
jeni s prijatelji. Ko imate vi čas, 
ga oni nimajo in obratno. To-
krat boste predhodno preverili, 
kako in kaj, ter načrtovali in se 
uskladili.

Jupiter v tem tednu nastopi 
direktno pot, kar bo razlog za 
vaše veselje. Konec tedna bo 
Luna potovala po vašem zna-
ku, kar bo nekoliko umirilo 
vašo energijo in peklenski tem-
po zadnjih dni. Del konca tedna 
boste preživeli popolnoma brez-
skrbno in se pošteno sprostili. 
Popolnoma brez obveznosti pa 
le ne boste. V tem času vas čaka 
delovni sestanek ali srečanje, ki 
se lahko kasneje izkaže za še po-
sebej pomembno.

Nov delovni teden se bo za-
čel z Luno v vašem znamenju. 
Ključ uspeha na delovnem po-
dročju bo v sodelovanju z oko-
lico in na splošno v timskem 
delu. Povezovanje in dogovar-
janje bosta uspešna, zato ne 
mirujte. Razdvojeni boste v 
čustvenem smislu in misel na 
neko osebo vam ne bo dala 
miru. S preračunavanjem in 
predpostavkami ne boste prišli 
nikamor. Najbolje je, da poslu-
šate samo svoje srce.

Prednost, ki ste si jo ustvari-
li pred drugimi, je strateškega 
pomena. Ne zapravite je po 
neumnem, ne tvegajte pri ni-
komer in pri ničemer. Jupitrov 
obrat v direktno smer bo tudi 
vam odprl do zdaj zaprta vrata 
in lažje boste napredovali. Za 
ljudi v svoji okolici boste ponov-
no uganka, saj boste delovali 
skrivnostno, zato boste še toli-
ko bolj zanimivi. Razmislek o 
fi nancah še vedno ni končan.

Ste slišali kako dobro šalo? 
Pošljite nam jo na Novi tednik, 
Prešernova 19, 3000 Celje ali 
na mail tajnistvo@nt-rc.si in če 
se bo tudi nam zdela smešna, 
jo bomo objavili.

Zobje
Starejši par leži v postelji. Mož je zaspan, žena pa na glas 

razmišlja: »Ko sva bila mlajša, si me v postelji prijel za roko …«
On se obrne, jo prime za roko in skuša zaspati. Žena se spet 

oglasi: »Potem si me poljubil …«
On jo poljubi na lice in spet skuša zaspati. Žena čez nekaj 

minut reče: »Nato si me grizljal po vratu …«
Mož se takrat jezno odkrije in skoči iz postelje. »Kam greš?« 

ga vpraša žena.
»Po zobe!« ji jezno odgovori.

Pameten
Sodnik vpraša obtoženega, ki so ga ulovili pri kraji: »Ste 

poročeni?«
On: »Ne in nikoli ne bom.«
Sodnik: »Tako pameten človek, pa krade!?«

»V Švici je prepovedano govo-
riti o višini plače. Kako pa pri 

vas?«
»Pri nas to ni prepovedano, pač 

pa je sramotno.«

Najprej mi mama ni dovolila, da 
bi prespal pri svojem dekletu, 
zdaj mi žena tega ne dovoli. Ni 

lahko biti moški …

Novi pisarniški stol za čas, ko bo 
treba delati do konca življenja.

Ko uspe vaš prijatelj iz soseščine …

Božično 
drevo za 
lastnike 
mačk
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Nagradna križanka

REŠITEV SUDOKU 544

SUDOKU 545

SUDOKU 236

REŠITEV SUDOKU 235

Upoštevali bomo 
samo rešitve na 
kuponu, ki ga 
lahko pošljete 

po pošti ali 
prinesete v 
uredništvo.

Geslo lahko 
pošljete tudi po 

elektronski pošti 
na naslov

tajnistvo@nt-rc.si

KUPON
S podpisom tega kupona dovoljujem, da upravljalec 
podatkov, podjetje NT&RC, uporablja in shranjuje 
posredovane osebne podatke v skladu z veljavnim 
zakonom, ki ureja varstvo osebnih podatkov, in s 
splošno uredbo EU o varstvu osebnih podatkov. 
Sodelujoči dovoljuje, da NT&RC navedene podatke 
obdeluje v svojih zbirkah za namen pridobivanja 
novih naročnikov. Sodelujoči v primeru, da je izž-
reban, dovoljuje objavo svojega imena, priimka in 
kraja bivanja v Novem tedniku. Navedene osebne 
podatke lahko NT&RC hrani in obdeluje do pisnega 
preklica privolitve sodelujočega. Na podlagi ve-
ljavne uredbe lahko posameznik kadarkoli prekliče 
soglasje za obdelavo podatkov, zahteva popravek 
ali izbris podatkov, in sicer pisno na naslov: NT&RC, 
Prešernova 19, 3000 Celje ali na tednik@nt-rc.si. Ime in priimek:

Naslov:

 Telefon:

Obkrožite: a) sem naročnik b) občasni bralec Novega tednika Podpis:

Zanima me, kdo je ...

3K AMERIŠKI 
IGRALEC 
(RYAN)

SLOVENSKI 
KLARINETIST 

BRLEK

NASPROTNO 
OD GLOBOKI

DOMAČI 
ŽIVALI

TATJANA 
GROS

HAVAJSKI 
OTOK

NAPRAVITE, 
NAREDITE

RAFAEL 
NADAL

ISKRENOST, 
ODK RIT O-
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NAKLADATE, 
NATO-

VARJATE

ANGLEŠKI 
IGRALEC 

IDLE

MEDNAROD-
NA OZNAKA 

HONDURASA

URADNI 
LISTINI

MEDNAROD-
NA OZNAKA 
UKRAJINE

ŠVICARSKI 
PRAKANTON
… MILLER JE 
VERDIJEVA 

OPERA
IVAN SVETLIK

KOPRSKO 
PRIMORJE 
JE DEL …

IZVOZNIK

PLAČILO ZA 
NAROČENO 

BLAGO, 
STORITEV

VELIK SNOP 
IZ OMLATENE 

SLAME

ANGLEŠKA 
IGRALKA 

(REBECCA)

LEPO 
VEDENJE

KARIN  
KOMLJANEC

ZVOK 
DOLOČENE 

VIŠINE

EDEN

ESKIMA

SREDIŠČE 
VOJVODINE

ČOLN JE …, 
ČE IMA EN 

SAM MOTOR

TAK, KI VISI

PRIŠEL JE V 
… PRAVICE

REKLAMNA 
BROŠURA NEUMNOST

CIGARETA 
IZ HAŠIŠA 

(ŽARG.)

IGRALKA 
LEVAR

ARI TMETIČ  - 
NA, GEO-

METRIJSKA

ZADNJI  
V VRSTI

OSKRBUJETA 
VOLE

VSAKO 
ČETRTO JE 

PRESTOPNO

ZARODEK 
CVETA

STOLČEN, 
SPRIJET

SPLETNA 
POSLOVAL-
NICA NLB

RIBIŠKI PRI-
POMOČEK

KRAJŠE 
PRIPOVEDNO 

DELO V 
PROZI

VEK, DOBA 
(PESN.)

POMANJKA-
NJE MORAL-
NIH NAČEL

OLGA 
ČEHOVA

AMERIŠKA 
TV-SERIJA:  

… ALLY
DEL  

MOLEKULE

IVAN ČARGO
STRIPOVSKI 

JUNAK  
FORD

RNK  
(ANG.)

MEDNAROD-
NA OZNAKA 

ALBANIJE

PETER IN 
CENE PREVC
PREDPONA, 
KI POMENI 

NOV

SAUDIJKE SO 
SOSEDE …

KEMIJSKA 
ELEMENTA 

Ti IN I

AFRIŠKA 
REKA

TRGOVSKO 
POSLOVNI 

CENTER

STAR 1 LETO KOMUNISTA 1000 GIGA NASPROTJE 
RAZLIČNOSTI

VERJAMETA 
V VE ČVRED-
NOST SVOJE 

RASE

AKCIJSKI  
FILM S 

SYLVESTROM 
STALLONOM

NEOKUSEN 
IZDELEK

NAČ RTO-
VALEC

NEKDANJI 
POLITIK 

REJC

Moji starši se še spomnijo časov, ko si s telefonom lahko samo ...

LOVRENC ... 
POHORJU
NLB, SKB  
IN NKBM

ANŽE  
ZEVNIK

DENARNE 
VREDNOSTI 
IZDELKOV

PALESTINSKI 
PREDSEDNIK 
(MAHMUD)

STARI 
SLOVANI

FRANCOSKO 
LETOVIŠČE

GORSKE 
REŠEVALNE 

SANI

PRI STANIŠČE 
V JEMNU

OSTRŽKU JE 
POGOSTO 

RASEL
ELENA 

DOBRAVEC

OZADJE, 
OKOLIŠČINE

PRESEDLATA
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Pri žrebanju bomo upoštevali kupone s pravilnim ge-
slom, ki ga dobite iz oštevilčenih polj. Rešitve nam pošljite 
na naslov: NT&RC, Prešernova ulica 19, 3000 Celje, do torka, 
29. novembra.

Geslo iz številke 46: Jesensko listje

Izid žrebanja
Knjigo Kuharske bukve – vlaganje, shranjevanje in zamr-

zovanje živil ter majico NT&RC prejmejo: Ela Koštomaj iz 
Celja, Franc Fajs iz Loke pri Žusmu, Eneja Vrabič s Polzele.

Nagrajencem čestitamo. Nagrade jim bomo poslali po 
pošti.

Nagradni razpis
1. do 3. nagrada: knjiga Kuharske bukve – 

vlaganje, shranjevanje in zamrzovanje živil 
ter majica NT&RC
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Oba v isti ulici
Prešernova ulica v središču Celja je ob nedeljah zvečer prazna in temačna, zadnjo 

nedeljo pa je bilo drugače. Za živahnost so poskrbeli predvsem podporniki županskega 
kandidata Matije Kovača, saj so se v kavarni Mala Kuba in pred njo veselili njegove uvr-
stitve v drugi krog lokalnih volitev.

Na drugi strani ulice, nekaj metrov stran, kjer ima svoje prostore Celjska županova lista na 
čelu z Bojanom Šrotom, je bilo vzdušje bolj umirjeno. Zagotovo je vse nekoliko presenetil 
izid, saj se bo po 24 letih županovanja Šrot moral v drugem krogu pomeriti s Kovačem, za 
katerega je v enem od TV-nastopov dejal, da je vajenec oziroma pripravnik … A kot kaže, 
lahko tudi ti presenetijo.

Foto: SHERPA

Zmagovalno vzdušje v 
nekdanjem hotelu

Ni presenečenje, da je žalski župan Janko Kos za slavje po nedeljskih lokalnih volitvah 
izbral kavarno v Centru Golding, nekdanjem Hotelu Žalec.

V družbi svojih najbližjih je imel tehten razlog za proslavljanje. Že v prvem krogu mu 
je uspelo prepričati večino volivcev, ki so mu namenili kar 63 odstotkov glasov. Če bo vsaj 
približno tako uspešen pri pridobivanju najemnikov za Center Golding, bo ta kmalu postal 
novo družabno-poslovno središče Žalca.

ŠO

V družbi ustvarjalcev filma
Ste si že ogledali prvi slovenski celovečerni božični film Kapa? Če si to želite, imate 

do konca leta še kar nekaj časa. Zamudili pa ste posebno celjsko projekcijo, ki je bila v 
soboto popoldne v Cineplexxu v Celju.

Udeležili so se je tudi mladi filmski ustvarjalci tega vedno bolj priljubljenega otroškega fil-
ma. Obiskovalcem so zaupali nekaj prigod s snemanja, se fotografirali z njimi in jim podelili 
avtograme. Manjkali niso niti priboljški sponzorjev in za šolarje še posebej uporabna darilca 
medijskih sponzorjev Novega tednika in Radia Celje. Program je spretno vodila ena in edina 
Andreja Petrovič, ki jo lahko spremljate tudi na valovih Radia Celje.

NT

Riblja čorba ne popušča. Za-
dnji koncert je legendarna srb-
ska rokovska skupina imela v 
ljubljanski Cvetličarni.

Kar pri treh skladbah je sode-
loval izvrsten celjski glasbenik 
Goran Bojčevski. S saksofonom 
je pospremil izvedbo pesmi Dva 
dinara druže. Ko je bilo vzdušje 
povsem razgreto, ga je za »bis« 
ponovno na oder povabil Bora 
Đorđević. Glasbeni veterani z 
mlajšimi okrepitvami so odigrali 
še Amsterdam za popolno eksta-
zo in Dobro jutro za umiritev in 
konec koncerta. Vodja skupine 
»Bora Čorba« je sredi prireditve 
poudaril, da mu je jakno sešila 
Jolanda Thaler. Pred kratkim 
je »šefu« celjske Špice Dušanu 
Kondi za rojstni dan podaril po-
sebno kitaro, tudi v zahvalo za 
nepozaben koncert v Celju. To-
krat je predsednik Kajak-kanu 
kluba Nivo Celje skoraj celoten 
koncert spremljal v zaodrju, prej 
pa je poskrbel, da je Bora varno in 
pravočasno prispel na prizorišče.

DŠ

Adijo, Lačni Franz!
Slovo je običajno žalostno. Ko se poslavlja Lačni Franz, pa ljudje ploskajo, pojejo, vzklikajo, 

se smejijo … Tako je bilo namreč na koncertu, s katerim se je legendarna skupina poslovila 
od Celja. Mnogi Celjani, ki so do zadnjega kotička napolnili dvorano Plesnega foruma, so 
približno dve uri z Zoranom Predinom še zadnjič zapeli pesmi, ki so jih peli več kot štiri 
desetletja – od Naše drage Lidije do redko slišane pesmi Pod poraščeno titovko.

IJ

Živahen nedeljski večer na ulici, potem ko je Matija Kovač z ekipo, s prijatelji in podporniki izvedel, da ga čaka drugi krog.

V štabu Bojana Šrota, ob njem je njegova žena Katarina Karlovšek.

Janko Kos je proslavljal v družbi najbližjih. (Foto: TT)

Igralci filma Kapa pred polno dvorana Cineplexxa Celje. (Foto: Andraž Purg – GrupA)

Utrinek s koncerta (Foto: Andraž Purg – GrupA)

Goran Bojčevski in še dva Celjana

Bora Đorđević in Goran Bojčevski sta se odlično ujela že sredi avgusta 
na Špici. (Foto: Iztok Zupan)


